
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6877, 6914
2. 'Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Δ. Χριστογιάννης,

Χ. Κέλλας, Ε. Κόνσολας, Α. Καραµανλή, Μ. Αντωνίου, Ι. Κα-
ράµπελας, Δ. Σταµενίτης, Κ. Σκρέκας, Φ. Αραµπατζή, Μ. Σε-
νετάκης, Χ. Δήµας, Μ. Ταµήλος, Α. Μάνη - Παπαδηµητρίου,
Α. Βεσυρόπουλος, Ε. Μακρή, Κ. Κατσαφάδος, Η. Βλαχογιάν-
νης, Ι. Κεφαλογιάνννης, Γ. Μαρτίνου, Α. Μπούρας και Γ. Πα-
πανδρέου, σελ. 6916, 6943

3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-
θητές από το 2ο Γυµνάσιο Νίκαιας Πειραιά, το 6ο Δηµοτικό
Σχολείο Αγίας Βαρβάρας, τη Σχολή Αυγουλέα - Λιναρδάτου,
το 2ο Γυµνάσιο Καισαριανής και το Γυµνάσιο Λεωνιδίου Αρ-
καδίας, σελ. 6892, 6898, 6908, 6922

4. Αναφορά στις απεργιακές κινητοποιήσεις των εργαζο-
µένων του ΜΕΤΡΟ και στην επίταξη τους, σελ. 6931, 6933,
6935, 6937, 6940

5. Αναφορά στις "Πράξεις Νοµοθετικού Περιεχοµένου" που
έρχονται προς ψήφιση στη Βουλή, σελ. 6932, 6933, 6935,
6936, 6937, 6938, 6939, 6940

6. Αναφορά στο ζήτηµα των γερµανικών κατοχικών αποζη-
µιώσεων, σελ. 6931, 6936, 6943, 6944

7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6932, 6933, 6935, 6938,
6942

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6877 - 6880
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6880 - 6886
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 25 Ιανουαρίου 2012, σελ. 6887
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:
i) σχετικά µε την κατασκευή του βορείου οδικού  άξονα

Κρήτης, σελ. 6888
ii) σχετικά µε το νέο Διεθνές Αεροδρόµιο στο Καστέλλι,

σελ. 6889
β) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε τη Μονάδα Χηµειοθεραπείας του Μποδασά-

κειου Νοσοκοµείου Πτολεµαΐδας, σελ. 6891
ii) σχετικά µε την κατάργηση λειτουργούντων κλινικών και

τµηµάτων στο νέο Οργανισµό του Νοσοκοµείου Ρεθύµνου,
σελ. 6893

iii) σχετικά µε τη συγχώνευση των Νοσοκοµείων της Ικα-
ρίας και της Σάµου, σελ. 6894

iv) σχετικά µε την επιβάρυνση των πασχόντων από Μεσο-
γειακή Αναιµία, µετά την αλλαγή του καθεστώτος συµµετο-
χής στα φάρµακα, σελ. 6898

γ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις εξελίξεις
στο ζήτηµα της ονοµασίας των Σκοπίων, σελ. 6896

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε την ανάγκη άµεσης λειτουργίας Γραφείων

Εξυπηρέτησης Φορολογουµένων στη Λακωνία, σελ. 6899
ii) σχετικά µε τα κυκλώµατα εµπορίας και εξαγωγής χρυ-

σού στο εξωτερικό, σελ. 6901
ε) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-

τισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις ελλείψεις εκπαιδευτι-

κού προσωπικού στα µουσικά σχολεία, σελ. 6902

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής

Αλλαγής, Οικονοµικών και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο
νόµου µε τίτλο «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Ενέργειας και Φυσικών Πόρων της Κυβέρ-
νησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας για Συνεργασία στον
τοµέα της Ενέργειας», σελ. 6904

β) Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, Εξωτερικών και Οικονοµικών
κατέθεσαν σχέδιο νόµου µε τίτλο «Κύρωση της Συµφωνίας
Για Εισαγωγή Τροποποιήσεων Σε Μερικές Διατάξεις της Συµ-
φωνίας Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κρά-
τους του Κατάρ», σελ. 6904

2. Συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολο-
γιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας ««Κύρωση
της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την
αντιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων
αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε
την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»»,
σελ. 6905 – 6910, 6914

3. Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση
της από 31 Οκτωβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου «Τροποποίηση της παρ. 16 του άρθρου 49 του ν.
4030/2011 «Νέος τρόπος έκδοσης αδειών δόµησης, ελέγχου
κατασκευών και λοιπές διατάξεις (Α’ 249)» και λοιπές διατά-
ξεις του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής»», σελ. 6910

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 6877 - 6916
ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , 

σελ. 6916 - 6946

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στις απεργιακές κινητοποιήσεις
των εργαζοµένων του ΜΕΤΡΟ και στην επίταξη τους:

ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 6935
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 6940
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 6931
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 6933
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 6937

Β. Επί της αναφοράς στις "Πράξεις Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου" που έρχονται προς ψήφιση στη Βουλή:

ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 6933, 6935, 6936
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 6932, 6937, 6938
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6932, 6944
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 6932, 6933
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 6932, 6933, 6939
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6939
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ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 
σελ. 6932, 6933, 6936

Γ. Επί της αναφοράς στο ζήτηµα των γερµανικών κατο-
χικών αποζηµιώσεων:

ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 6936
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6944
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 6931, 6943

Δ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 6935, 6938
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6933, 6942
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 6933
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 6932, 6933
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 6932, 6933

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 6902, 6903
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 6899, 6900
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ. , σελ. 6888, 6889, 6890
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 6901
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 6889, 6890
ΚΥΡΙΤΣΗΣ Γ. , σελ. 6898
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6894, 6895, 6896
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 6891, 6892, 6893, 6894, 

6895, 6896
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 6888
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 6899, 6900, 6901, 6902
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 6893
ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ Ε. , σελ. 6891, 6892
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 6902, 6903
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6896, 6897
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 6898, 6899
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 6897, 6898

ΣΤ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6925, 6926
ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ Ο. , σελ. 6923
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 6935
ΓΑΪΤΑΝΗ Ι. , σελ. 6928
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ Ε. , 

σελ. 6927
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 6938, 6942
ΖΑΧΑΡΙΑΣ Κ. , σελ. 6926, 6927
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ Α. , σελ. 6922
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 6920, 6921, 6940
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. , σελ. 6914, 6915, 6916, 6926, 

6942
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ., σελ. 6918
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 6931, 6932, 6934
ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ Β. , σελ. 6929
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6941
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 6905, 6921, 6930, 6933, 

6934, 6935, 6939, 6944
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 6924
ΜΑΡΚΟΥ Α. , σελ. 6919
ΜΕΛΑΣ Π. , σελ. 6916, 6943
ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ Ν. , σελ. 6924
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 6908, 6942, 6943
ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 6930
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6939
ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Δ. , σελ. 6907
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 6936



Αθήνα, σήµερα στις 24 Ιανουαρίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΕΩΝΙΔΑ ΓΡΗΓΟΡΑ-
ΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23 Ιανουαρίου
2013 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΙΑ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρ-
της 23 Ιανουαρίου 2013, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
των σχεδίων νόµου: 

1. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης για Συνεργασία στον
τοµέα του Τουρισµού µεταξύ του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Εθνικού Συµ-
βουλίου Τουρισµού και Αρχαιοτήτων των Ηνωµένων Αραβικών
Εµιράτων»

2. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Λευκορωσίας για τη συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού»

3. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Πολωνίας για συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού»

4. «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Παρά-
ταση της διάρκειας λειτουργίας της προσωρινής ενιαίας διοικού-
σας επιτροπής του άρθρου 1 της υπ’ αριθµ. 7/28.2.2012 Πράξης
Υπουργικού Συµβουλίου (Α’ 39) (Α’ 188)».

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Βουλευτή Α’ Θεσσα-
λονίκης κ. Ιωάννη Αµανατίδη τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λευκάδας αιτείται την άµε-
ση τοποθέτηση νηπιαγωγού στο ολοήµερο Νηπιαγωγείο Σφα-
κιωτών Λευκάδας.

2) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Γενικός Διευθυντής της εταιρείας Bio-
life Medical Equipment καταθέτει τις προτάσεις του για την πλη-
ρέστερη αντιµετώπιση του προβλήµατος διαχείρισης των νοσο-
κοµειακών αποβλήτων µε ταυτόχρονη εξοικονόµηση πόρων του
Δηµοσίου.

3) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι υπάλληλοι του ΣΕΠΕ που υπηρετούν
στο Τµήµα Τεχνικής και Υγειονοµικής Επιθεώρησης Αργολίδας
καταθέτουν τις παρατηρήσεις τους επί του σχεδιαζόµενου νέου
οργανογράµµατος των υπηρεσιών του ΣΕΠΕ, µε άξονα την πα-
ραµονή της έδρας στην Αργολίδα και την παροχή ελεγκτικού
έργου σε άλλους νοµούς της Περιφέρειας Πελοποννήσου.

4) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αµφίπολης του Νοµού Σερ-
ρών διαµαρτύρεται για την ουσιαστική αποδυνάµωση του Νοσο-
κοµείου Σερρών που επιχειρείται µε τη µείωση των εφηµερευόν-
των ιατρών στο Κέντρο Υγείας Ροδολίβους.

5) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Α’
Αθηνών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η Οµοσπονδία Ληµνιακών Συλλόγων αιτείται την
άµεση κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικού προσωπικού
στο ΕΠΑΛ Μούνδρου της Νήσου Λήµνου του Νοµού Λέσβου.

6) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της ΠΕΔ Θεσσα-
λίας αιτείται την ανάληψη πρωτοβουλιών για την ενίσχυση της
αστυνόµευσης και των περιπολιών αστυνοµικών στα χωριά της
Θεσσαλίας.

7) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την αξιολόγηση
του διαφαινόµενου ενδιαφέροντος για την αναζήτηση αγροτικών
εκτάσεων από επενδυτές.

8) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αξιο-
ποίηση ακινήτων του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων, στην ανα-
ζήτηση άλλων για µελλοντικές ανάγκες, καθώς και στο πρό-
γραµµα ανέγερσης νέων σχολικών µονάδων.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεράσιµος Φεσσιάν επισηµαίνει
την ανάγκη προστασίας των ευαίσθητων κοινωνικών οµάδων,
καθώς απειλείται η οµαλή λειτουργία των κέντρων µοριακού
ελέγχου.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων επισηµαίνει την ανάγκη εκσυγχρονισµού της
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Ελληνικής Αστυνοµίας, µε αφορµή τις τελευταίες επιθέσεις σε
διάφορους στόχους.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Νανάκης εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για το ισχύον σήµα της Ελληνικής Αστυνο-
µίας και προτείνει την αντικατάστασή του µε το προηγούµενο
σήµα.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αθανάσιος  Κουµούτσος αι-
τείται την επίλυση του θέµατος που αφορά τα προσόντα των
Ενεργειακών Επιθεωρητών µέσω του σχεδίου νόµου: «Συνταξιο-
δοτικές ρυθµίσεις, τροποποιήσεις του ν.4093/201 και άλλες επεί-
γουσες ρυθµίσεις».

13) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Υπαλλήλων
οργανισµών εγγείων βελτιώσεων αιτείται την ανάληψη πρωτο-
βουλιών για τον εκσυγχρονισµό του θεσµικού πλαισίου των Ορ-
γανισµών Εγγείων Βελτιώσεων.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους κ.
κ. Φώτη Κουβέλη και Νικόλαου Τσούκαλη µε το Δήµαρχο Πάτρας
για την επίλυση θεµάτων που αφορούν τον λιµένα της πόλης.

15) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Χηµική Υπηρεσία Κέρκυρας  αι-
τείται την επανεξέταση του ζητήµατος υποβάθµισης της εν λόγω
υπηρεσίας σε αυτοτελές γραφείο.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κρού-
σµατα κλοπής καρπών από επιτήδειους σε ελαιώνες της δυτικής
Αχαΐας. 

17) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Κίνηση Στρατιωτικών και Απο-
στράτων Ενόπλων Δυνάµεων και Αποφοίτων Υπαξιωµατικών
Πολεµικού Ναυτικού και ΣΣΑΣ εκφράζουν την έντονη διαµαρτυ-
ρία τους για τις σηµαντικές  µειώσεις των συντάξεων και των µε-
ρισµάτων των µελών τους.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρέµ-
βαση του Επιµελητηρίου Αχαίας,  µέσω επιστολής στον Υπουργό
Οικονοµικών, όπου επισηµαίνονται  τα προβλήµατα που έχουν
δηµιουργηθεί από  τη µεταφορά τµηµάτων της ΔΟΥ Αιγίου στη
Πάτρα.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη στάση
αναµονής που τηρείται στη Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας σε ό,τι
αφορά τους διοικητικούς οικονοµικούς υπαλλήλους δευτερο-
βάθµιας εκπαίδευσης µε σύµβαση εργασίας αορίστου χρόνου.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κοινωφελής επιχείρηση του Δή-
µου Αρχανών-Αστερουσίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την
αποσαφήνιση της λειτουργίας των προγραµµάτων «Βοήθεια στο
Σπίτι» και «Κατ’οίκον Φροντίδα Συνταξιούχων» και παραθέτει τις
προτάσεις της για την επίλυση των προβληµάτων.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη θέση
του κ. Ιωάννη  Τσουραπούλη σε ό,τι αφορά τη µετάθεση του κ.
Λίβανου στο ΣΔΟΕ και στην ανάγκη διατήρησης της λειτουργίας
της ΔΟΥ Αιγίου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εκκρεµό-
τητα εκταµιεύσεων, ύψους 78,5 εκατοµµυρίων ευρώ, για τους
σεισµόπληκτους της δυτικής Αχαΐας. 

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται  σε καταγ-
γελία του Πολιτιστικού Συλλόγου Παραλίας Κάτω Αλισσού του
Νοµού Αχαΐας, σχετικά µε τη ρύπανση του υδροφόρου ορίζοντα
τόσο από την εναπόθεση λυµατολάσπης όσο και από τα ελαι-
οτριβεία.

24) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την υιοθέτηση νοµοθετικής ρύθ-
µισης για την κατάταξη των προϊσταµένων διευθύνσεων πρωτο-
βάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης,  βάσει προτύπου του
άρθρου 33 του ν. 4038/2012.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανη-
συχία που προκάλεσε στη δηµοτική αρχή της Αιγιάλειας του
Νοµού Αχαίας  η είδηση ότι  στην Ολυµπία  Οδό δεν πρόκειται
να συµπεριληφθούν αρκετά παράπλευρα έργα.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
γνωση των κατοίκων του Αγίου Κωνσταντίνου και της Σελινού-
ντας του Δήµου Αιγιάλειας του  Νοµού Αχαΐας, λόγω της εγκλη-
µατικής  συµπεριφοράς κατασκηνωτών Ροµά.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελία της Πρωτοβουλίας Εφοριακών Υπαλλήλων Α’ και Γ’ΔΟΥ
στην Αχαΐα, σχετικά µε την ταλαιπωρία που υφίστανται οι πολίτες
εξαιτίας της συγχώνευσης των εφοριών. 

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δίµηνη
αναµονή της δηµοτικής αρχής στην Αχαΐα, για τον προγραµµα-
τισµό συνάντησης µε τον Υπουργό Οικονοµικών κ. Ιωάννη Στουρ-
νάρα. 

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την αποσαφήνιση του ζη-
τήµατος περιορισµού των τοποθετήσεων των  αναπληρωτών
καθηγητών φιλολόγων.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται ενηµέρωσης σχετικά µε την
εξάσκηση του επαγγέλµατος του ξεναγού από πτυχιούχο  του
Τµήµατος Ιστορικού-Αρχαιολογίας της Φιλοσοφικής Σχολής του
πανεπιστηµίου.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλ-
λήλων ΟΠΑΔ επισηµαίνει το πρόβληµα της υποστελέχωσης  του
οργανισµού και παραθέτει πρόταση για την επίλυσή του.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εκτελεστική Επιτροπή της Πα-
νελλήνιας Οµοσπονδίας Εργαζοµένων Οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης αιτείται την ανεµπόδιστη λειτουργία του ΟΠΑΔ
για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας του συστήµατος ασφάλι-
σης.

33) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Περιφερειακός Σύµβουλος Δυτικής Ελ-
λάδας αιτείται την εκκαθάριση και ενταλµατοποίηση της δαπά-
νης του προγράµµατος δολωµατικής δακοκτονίας 2012 της
Περιφερειακής Ενότητας Ηλείας.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

6878 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου επισηµαίνει το πρόβληµα υποστελέχωσης του Αστυνοµι-
κού Τµήµατος Βιάννου και αιτείται την ενίσχυσή του µε επιπλέον
προσωπικό.

35) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αποτυ-
χία του σχεδίου «ΗΛΙΟΣ» για την παραγωγή ενέργειας από φω-
τοβολταϊκά.

36) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ευνοϊκές ρυθ-
µίσεις των χρεών των κτηνοτρόφων.

37) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη αποδοχή
πιστοποιητικών αναπηρίας του ΚΕΠΑ από τον ΟΓΑ Ηλείας, λόγω
µη αναγραφής της ακριβούς ηµεροµηνίας έναρξης της ασθέ-
νειας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Συµπρά-
ξεων Κοινωνικής Οικονοµίας προτείνει λύσεις για την αντιµετώ-
πιση της οικονοµικής κρίσης.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις  δια-
τάξεις του ν.4002/2011 περί «τουριστικής κατοικίας», βάσει των
οποίων επιτρέπεται η fast track οικοδόµηση σε παραλιακές πε-
ριοχές.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων και η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Λά-
ρισας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τις άθλιες συνθήκες
υγιεινής και ασφάλειας που επικρατούν στα καταστήµατα κρά-
τησης.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ολι-
γωρία διεξαγωγής ελέγχου από τις οικονοµικές υπηρεσίες της
δυτικής Ελλάδας για το γεγονός του ξαφνικού πλουτισµού χιλίων
επτακοσίων σαράντα επτά φορολογουµένων.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε σχόλιο
του κ. Αναστασίου Καραµήτσου σχετικά µε το θέµα της τοποθέ-
τησης εκατόν εξήντα πέντε εφοριακών και στελεχών του ΣΔΟΕ. 

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-
ρηση ολοκλήρωσης του έργου της Ολυµπίας Οδού, γεγονός που
δεσµεύει τις απαλλοτριώσεις των ιδιοκτητών ακινήτων.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον επι-
βαλλόµενο έλεγχο των µυστικών κονδυλίων του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας κατά τα έτη 1996-2006.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έκ-
κληση για οικονοµική στήριξη που απευθύνει οικογένεια από την
Τερψιθέα στους πολίτες της Πάτρας.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αποκά-
λυψη της ΕΔΟΠ ΔΕΗ κ. Θεόδωρου Κανελλόπουλου για αυξήσεις
των τιµολογίων έως και 100%.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Τσίρκος αιτείται

την προώθηση της επώνυµης καταγγελίας που έχει καταθέσει
προς το ΣΔΟΕ και της µήνυσης προς τα πιστωτικά ιδρύµατα της
χώρας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου καταθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις του για τη
βελτιστοποίηση του πλαισίου λειτουργίας της αγοράς.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Παµποντιακή Οµοσπονδία Ελ-
λάδος  διαµαρτύρεται για τη διακοπή των συντάξεων και της
ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης του ΟΓΑ σε είκοσι πέντε χιλιά-
δες ανασφάλιστους υπερηλίκους οµογενείς από την πρώην
ΕΣΣΔ.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Έλενα Κουτσουλιέρη επιση-
µαίνει το σοβαρό πρόβληµα επιβίωσης που αντιµετωπίζει ο
Έλληνας φορολογούµενος µετά την επιβολή των δυσβάστακτων
οικονοµικών µέτρων.

51) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  οι Διοικήσεις των Πανελληνίων Ενώσεων Μηχανικών Εµ-
πορικού Ναυτικού, Κατωτέρων Πληρωµάτων Μηχανής Ε.Ν. «Ο
ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ», Μαγείρων Ε.Ν., Πληρωµάτων Ρυµουλκών- Ναυα-
γοσωστικών και Συνταξιούχων ΝΑΤ καταγγέλλουν τον τρόπο κα-
τάρτισης του προϋπολογισµού του ΝΑΤ και αιτούνται την
κατάρτιση ενιαίας συλλογικής σύµβασης εργασίας και τη δια-
σφάλιση των κοινωνικοασφαλιστικών και συνδικαλιστικών δικαιω-
µάτων των εργαζοµένων.

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εκπαιδευτών Υπο-
ψήφιων Οδηγών Νοµού Ηρακλείου αιτείται την τροποποίηση της
υπουργικής απόφασης 552/1988, µε σκοπό τη βελτιστοποίηση
του υπάρχοντος συστήµατος εκπαίδευσης και εξέτασης των
υποψήφιων οδηγών.

53) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Λεωνίδας Κουτσοπόδης αιτείται την επί-
λυση θέµατος που αφορά την ορθή επιλογή προσωπικού και την
άρση των αδικιών σε βάρος των πτυχιούχων του Τµήµατος Οδον-
τικής Τεχνολογίας του ΤΕΙ Αθήνας.

54) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζουν οι αγελαδοτρόφοι του Νοµού Ηλείας.

55) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Κοσµήτορας και οι Πρόεδροι
των τριών Παιδαγωγικών Τµηµάτων της Σχολής Επιστηµών του
Ανθρώπου του Πανεπιστηµίου Θεσσαλίας  εκφράζουν την αντί-
θεσή τους  σε ενδεχόµενη µετακίνηση των Παιδαγωγικών Τµη-
µάτων του Πανεπιστηµίου Θεσσαλίας από το Βόλο στη Λαµία.

56) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Γενικό Νοσοκοµείο Άρτας αιτείται την κά-
λυψη των θέσεων οδηγών υπηρεσίας κατά τις βάρδιες των
Κυριακών και των αργιών, καθώς και των νυκτερινών, σε νοσο-
κοµεία και κέντρα υγείας του νοµού. 

57) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Γόρτυνας Νοµού
Ηρακλείου αιτείται χρηµατοδότησης για την αγορά ακινήτου µε
σκοπό την κατασκευή χώρου στάθµευσης και διαµόρφωσης κόµ-
βου εισόδου σε νεοανεγερθέν σχολικό κτήριο του εν λόγω
δήµου.

58) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
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ΛΟΣ, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Αιτωλοακαρ-
νανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Φυτωριούχων Ξυλοκάστρου Νοµού Κορινθίας
αιτείται τη θέσπιση φυτοϋγειονοµικού διαβατηρίου µε σκοπό τη
διακίνηση του πολλαπλασιαστικού υλικού που παράγεται από τις
φυτωριακές επιχειρήσεις.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ 

1. Στην µε αριθµό 3781/06-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. TKE/Φ.2/
1021/7-01-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάν-
τηση:

6880 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



»
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2. Στην µε αριθµό 4033/16-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ντινόπουλου Αργύρη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 684/7-01-2013 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

6882 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



»
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3. Στην µε αριθµό 4104/19-11-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ξουλίδου Σταυρούλας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α
/ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ/K.E/118/7-1-2013 έγγραφο από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Παιδείας,Θρησκευµάτων,Πολιτισµού και Αθλητισµού η
ακόλουθη απάντηση:

6884 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



4. Στην µε αριθµό 4435/28-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1001697 ΕΞ

2013 1754/7-1-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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6886 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 25 Ιανουαρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 859/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φεβρωνίας Πατριανάκου
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την διαχείριση και ανάδειξη της µνηµει-
ακής κληρονοµιάς της Σπάρτης.

2. Η µε αριθµό 876/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α� Πειραιά του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Θεόδωρου Δρίτσα προς τον Υπουρ-
γό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις δηλώσεις του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος περί κατοχής των σχεδίων για την άµυνα της χώρας. 

3. Η µε αριθµό 872/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση της ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού Σερρών των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Μαρίας Κόλλια - Τσαρουχά προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα από την επικείµενη συστέ-
γαση των ενοποιηµένων ΔΟΥ του Νοµού Σερρών.

4. Η µε αριθµό 878/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαου
Μίχου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το κλείσιµο
των ΔΟΥ σε αρκετές περιοχές της χώρας. 

5. Η µε αριθµό 866/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνα Λυ-
κούδη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις συγχωνεύσεις
κλινικών και τις καταργήσεις κλινών στα δηµόσια νοσοκοµεία της
χώρας. 

6. Η µε αριθµό 882/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’� Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την συγχώνευση
των Νοσοκοµείων Λέσβου και Λήµνου. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι  2 και 3 του Κανονισµού της  Βουλής)

1. Η µε αριθµό 860/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κατάργηση του Ογκολογικού-
Αιµατολογικού Τµήµατος του Γενικού Νοσοκοµείου Μυτιλήνης.

2. Η µε αριθµό 875/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δράµας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων αποδοχών στους ερ-
γαζόµενους στο «Χιονοδροµικό Κέντρο Φαλακρού Ανώνυµη
Εταιρεία ΟΤΑ». 

3. Η µε αριθµό 870/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανό-
πουλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τη φηµολογούµενη κατάργηση υποκατα-
στηµάτων του ΙΚΑ στην Ηµαθία. 

4. Η µε αριθµό 879/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Αρτεµίου Ματ-
θαιόπουλου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την
έλλειψη καυσίµων στις Ένοπλες Δυνάµεις. 

5. Η µε αριθµό 867/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης   της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το
πρόγραµµα κατάρτισης των ανέργων.

6. Η µε αριθµό 883/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’� Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδω-
νος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις
απολύσεις τριακοσίων πενήντα καθαριστριών του Υπουργείου
Οικονοµικών. 

7. Η µε αριθµό 845/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β’ Αθήνας κ. Δηµητρίου Ανδρουλάκη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε την δηµοσιοποίηση του σχεδιασµού
του Υπουργείου ως προ τη σύσταση αναπτυξιακού ταµείου
(fund).
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 850/21-1-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την κατασκευή του βορείου
οδικού άξονα Κρήτης. Το λόγο έχει ο κ. Μαρκογιαννάκης για δυο
λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ Υπουργέ, εγώ δεν αρνούµαι ότι οι ρυθµοί ανάπτυξης
της Περιφέρειας της Κρήτης σαφώς υπερβαίνουν το µέσο όρο
ανάπτυξης της χώρας. Αυτή η ανάπτυξη, όµως, οφείλεται κατά
κύριο λόγο στις ιδιωτικές επενδύσεις. 

Δυστυχώς, το κράτος, η πολιτεία, διαχρονικά και διακυβερνη-
τικά έχει επιδείξει µια απίστευτη αρνητική συµπεριφορά στον
τοµέα των δηµοσίων επενδύσεων για το νησί. 

Το κύριο, όµως, πρόβληµα από άποψη ανάπτυξης αυτήν τη
στιγµή που απασχολεί τους κατοίκους είναι ο βόρειος οδικός
άξονας, η κατασκευή του οποίου άρχισε περίπου το 1965 και που
δεν έχει τελειώσει ακόµα. 

Στην ουσία, πολύ µεγάλα κοµµάτια της βόρειας Κρήτης στε-
ρούνται των υπηρεσιών έστω και αυτού του δρόµου, ο οποίος
είναι πλέον παρωχηµένης εποχής, διότι είναι ένας δρόµος, δι-
πλής µεν κατεύθυνσης, χωρίς όµως διάζωµα στη µέση, πλην ελα-
χίστων τµηµάτων του. Επιπλέον, ο δρόµος αυτός περνάει από
περιοχές µε στροφές και δεν εξυπηρετεί πλέον το νησί, διότι ο
πληθυσµός αυξήθηκε, ο τουρισµός αυξήθηκε εκρηκτικά –η ανά-
πτυξη συνέβαλε σε αυτό- τα προϊόντα πολλαπλασιάστηκαν και
γενικότερα θέλουµε πλέον ένα άλλο εργαλείο ανάπτυξης και όχι
τροχοπέδησης που στην ουσία είναι αυτήν τη στιγµή ο βόρειος
οδικός άξονας. 

Τι έχει γίνει µέχρι τώρα; Το Περιφερειακό Συµβούλιο επανει-
ληµµένα έχει συνέλθει και έχει συζητήσει το θέµα αυτό. Έχουν
γίνει παραστάσεις στους διάφορους Υπουργούς κατά καιρούς.
Έχουν δοθεί υποσχέσεις. 

Στην ουσία, το µόνο που έχει γίνει, κύριε Πρόεδρε, είναι να συ-
νιστώνται κάθε τόσο εταιρείες που εννοείται πως θα είναι οι φο-
ρείς που θα διαχειριστούν το πρόβληµα. Έτσι, φτάσαµε κάποια
στιγµή να γίνει η εταιρεία «ΚΡΗΤΗ Α.Ε.» από τον κ. Ρέππα, για
να καταλήξουµε µετά από διάφορες µεταλλάξεις σε µια εταιρεία
που σήµερα έχει συσταθεί και εννοείται ότι λειτουργεί ή θα λει-
τουργήσει, µε την επωνυµία «ΚΡΗΤΙΚΕΣ ΥΠΟΔΟΜΕΣ». Η µόνη
δε υπηρεσία που προσφέρουν είναι να ορίζουν κάποιοι πολιτευ-
τές –είτε της δυτικής είτε της ανατολικής Κρήτης- το ποιος θα
ελέγξει το διοικητικό συµβούλιο. Στην πραγµατικότητα αυτό συµ-
βαίνει και αποτέλεσµα αυτών είναι να επικρατεί η ίδια κατάσταση,
να υπάρχει το ίδιο πρόβληµα και να έχουµε εκατόµβες νεκρών
και ατυχήµατα µεγάλα. 

Αφορµή για να κάνω αυτήν την επίκαιρη ερώτηση έγινε το τρα-
γικό ατύχηµα που βρήκαν το θάνατο δυο λαµπροί υπάλληλοι του
ΕΚΑΒ, κύριε Υπουργέ. Το θυµάστε, είναι πάρα πολύ πρόσφατο.

Επιτέλους, ρωτώ. Έχει διάθεση η πολιτεία να µεταχειριστεί το
νησί, όπως µεταχειρίζεται τις άλλες περιοχές της Ελλάδος; Δεν
µπορώ να καταλάβω ποια είναι η αναγκαιότητα, παραδείγµατος
χάριν, της κατασκευής της Ιονίας Οδού ή άλλων δρόµων που γί-
νονται στη χώρα µας και είναι αυτοκινητόδροµοι διπλής κατεύ-
θυνσης –εννοώ από άποψη αναπτυξιακή και προοπτικής για την
οικονοµία του κράτους- και τι είναι εκείνο, το οποίο επιβάλλει να
µη γίνεται απολύτως τίποτα στην Κρήτη, παρά να έχουµε µια
διαρκή και κατ’ εξακολούθηση κοροϊδία γύρω από αυτό το θέµα. 

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, να µου δώσετε µια εξήγηση. Προ
πάντων, όµως, εξαγγείλτε κάτι. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Αναπληρωτής

Υπουργός κ. Καλογιάννης έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Σε αυτά τα οποία είπε ο αγαπητός Αντιπρόεδρος της Βουλής
θα δώσω ορισµένα συγκεκριµένα στοιχεία για τα έργα, τα οποία
είτε βρίσκονται υπό εξέλιξη στο βόρειο οδικό άξονα Κρήτης είτε
µελετώνται. Και, βεβαίως, θα κάνω και µία αναφορά στη σύγ-
κριση του ΒΟΑΚ και τις Ιονίας Οδού, καθότι Γιαννιώτης, αγαπητέ
κύριε Πρόεδρε.

Σήµερα ως έργα-γέφυρες στο ΕΣΠΑ από το Υπουργείο µας
ολοκληρώνονται τα εξής έργα κατά µήκος του βόρειου οδικού
άξονα Κρήτης. Το τµήµα Άγιος Νικόλαος-Καλό Χωριό, η παρά-
καµψη Μαλίων, ο κόµβος Σαµαρίου στο Ρέθυµνο, ενώ αντιµετω-
πίζονται οι κατολισθήσεις στην περιοχή Αγίου Γεωργίου Σελινα-
ρίου. Ταυτόχρονα επαναδηµοπρατούνται το αµέσως επόµενο
διάστηµα, λόγω οριστικής έκπτωσης των αναδόχων, δύο τµή-
µατα, το τµήµα Γαλατάς-Κολυµπάρι-Καστέλλι και ο Αυχένας Αγ-
καθιά-Χαµέζι-Σητεία. Το συνολικό ποσό των συµβάσεων των
έργων που υλοποιούνται και προανέφερα ανέρχεται σε 93 εκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Παράλληλα, υλοποιούνται παρεµβάσεις σε έξι υφιστάµενα τε-
χνικά έργα του βόρειου οδικού άξονα συνολικού ποσού 4,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, ενώ από εθνικούς πόρους κατασκευάζεται ο
ανισόπεδος κόµβος Καλυβών. Επιπλέον, βρίσκονται σε εξέλιξη
στο βόρειο οδικό άξονα Κρήτης έργα συνολικού ποσού 64 εκα-
τοµµυρίων ευρώ µε χρηµατοδότηση από τα ΕΣΠΑ και είναι: Ο
οδικός άξονας Γούρνες-Χερσόνησος, ένα έργο που ξεκίνησε
πριν από λίγο χρονικό διάστηµα, καθώς και οι οδικές προσβάσεις
στα Μάλια Ηρακλείου. 

Δηλαδή, πέραν των νέων έργων, τα οποία βρίσκονται υπό δη-
µοπράτηση και ένταξη βεβαίως στο επιχειρησιακό πρόγραµµα
του Υπουργείου και έχουν συνολικό προϋπολογισµό 106 εκατοµ-
µύρια ευρώ, έχουµε σήµερα σε εξέλιξη έργα συνολικού προϋπο-
λογισµού 270 εκατοµµυρίων ευρώ στο βόρειο οδικό άξονα
Κρήτης. Συνεπώς, δεν µπορούµε να πούµε ότι δεν γίνονται σή-
µερα παρεµβάσεις σε αυτόν τον µεγάλο οδικό άξονα.

Επιπλέον, για την αναβάθµισή του εκπονούνται µελέτες που
έχουν συνολικό προϋπολογισµό 26 εκατοµµύρια ευρώ και αφο-
ρούν συνολικό µήκος αυτοκινητοδρόµου εκατόν τριάντα πέντε
χιλιόµετρα διπλού κλάδου. Από τις µελέτες αυτές πρέπει να σας
πω ότι ένα τµήµα ενενήντα πέντε χιλιοµέτρων αφορά τον κύριο
άξονα σε ένα συνεχές τµήµα από το Κολυµπάρι µέχρι τον Άγιο
Νικόλαο.

Με την ολοκλήρωση των µελετών αυτών είναι προφανές ότι ο
βόρειος οδικός άξονας, ο οποίος σε πολλά σηµεία υστερεί –συµ-
φωνώ µε αυτό που είπατε προηγουµένως, αγαπητέ συνάδελφε-
θα µπορεί να αποτελέσει ένα σύγχρονο αυτοκινητόδροµο.

Τώρα, επιτρέψτε µου να πω ότι η Ιόνια Οδός είναι ένα όνειρο
δεκαετιών για όλους τους κατοίκους της δυτικής Ελλάδας. Από
το Αντίρριο µέχρι τα Γιάννενα, µέχρι τα Ελληνοαλβανικά σύνορα,
κύριε συνάδελφε, υπάρχει ένας δρόµος ο οποίος έχει χαραχθεί
τη δεκαετία του ’60. Πλην ενός πολύ µικρού τµήµατος που
αφορά στην ευρεία παράκαµψη Αγρινίου και παραδόθηκε στην
κυκλοφορία το 2009 που αποτελεί τµήµα πραγµατικού αυτοκινη-
τόδροµου, όλη η υπόλοιπη χάραξη είναι της δεκαετίας του ’60.
Οφείλουµε και σε αυτήν την περιοχή της χώρας, προφανώς, ως
πολιτεία να κάνουµε τα αυτονόητα, να δώσουµε δηλαδή σε αυ-
τούς τους κατοίκους ένα σύγχρονο αυτοκινητόδροµο.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Μαρκογιαννά-

κης έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Δεν αρνούµαι, αγαπητέ Υπουργέ, ότι κάθε περιοχή έχει το
δικαίωµα της ανάπτυξης και έχει το δικαίωµα να βλέπει το κρά-
τος, την πολιτεία να στρέφει στοργικό βλέµµα στα προβλήµατα,
τα οποία αντιµετωπίζει. Όµως, µία κυβέρνηση δεν είναι για να ξε-
διαλύνει τα όνειρα, επειδή είπατε πως ήταν ένα όνειρο. Μια κυ-
βέρνηση είναι για να βάζει προτεραιότητα και να καθορίζει την
πολιτική της βάσει του εθνικού συµφέροντος.

Αυτήν τη στιγµή έχουµε ένα νησί το οποίο λόγω κλίµατος,
λόγω θέσης ή –εν πάση περιπτώσει- λόγω των γενικότερων συν-
θηκών παρέχει προοπτικές εκρηκτικής ανάπτυξης προς το συµ-
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φέρον της εθνικής οικονοµίας. Η πρωτογενής παραγωγή σε συν-
δυασµό µε την τουριστική ανάπτυξη µπορούν να δώσουν στην
Περιφέρεια της Κρήτης τέτοια ανάπτυξη που να είναι το υπό-
δειγµα της Νοτιοανατολικής Μεσογείου. Δεν µπορεί να το κατα-
λάβει αυτό το κράτος και έρχεστε τώρα και µας εξαγγέλλετε
«ασπιρίνες». Ασπιρίνες στον καρκινοπαθή είναι αυτά τα οποία
µας είπατε, διότι δεν αντιµετωπίζεται τα πρόβληµα συνολικά, δεν
αντιµετωπίζεται το πρόβληµα όπως πρέπει να αντιµετωπιστεί,
ούτως ώστε να µπει ένα χρονοδιάγραµµα και µέσα συγκεκριµένη
προθεσµία να έχει τελειώσει το έργο.

Αντ’ αυτού, ξέρετε τι κάνετε; Ήρθατε και απεντάξατε από το
ΕΣΠΑ δύο σηµαντικά έργα που αφορούσαν την ανάπτυξη του νη-
σιού, το βιολογικό του Αγίου Νικολάου και της Γεωργουπόλεως.
Το τελευταίο δε αφορά την εκλογική µου περιφέρεια. Πρόκειται
για µία περιοχή µε µια καταπληκτική παραλία δεκαπέντε χιλιοµέ-
τρων, όπου αυτήν τη στιγµή έχουν αναπτυχθεί είκοσι µε είκοσι
πέντε χιλιάδες κλίνες και η προοπτική είναι να πολλαπλασια-
στούν. Αντί να έρθετε και να βάλετε µία προτεραιότητα στην κα-
τασκευή του βιολογικού, έρχεστε και τον απεντάσσετε. 

Κοιτάξτε, η κοινωνία νιώθει µια πικρία και η πικρία είναι δικαιο-
λογηµένη, γιατί βλέπει τη συµπεριφορά της πολιτείας, κύριε
Πρόεδρε. Δεν ξέρω αν ξέρετε αυτήν τη χαριτωµένη ιστοριούλα
µε τη µεταφορά των αλόγων στην Κωνσταντινούπολη, που ξέχα-
σαν να πάρουν την τροφή και κάθε τόσο βαρούσαν το σάλπισµα
του ερχοµού της τροφής ,για να καθησυχάσουν τα άλογα. Προ-
βλέπω ότι και σήµερα ακόµα την ίδια συµπεριφορά δείχνει το
κράτος απέναντί µας. 

Θα παρακαλούσα, κύριε Υπουργέ, να µη συνεχιστεί αυτή η τα-
κτική, γιατί η πικρία είναι έντονη και προσέξτε µη γίνει οργή, διότι
–δυστυχώς ή ευτυχώς- εκεί κάτω η ιδιοσυγκρασία των κατοίκων
είναι τέτοια που όταν γίνεται οργή, τότε έχουµε δυσάρεστα απο-
τελέσµατα. Όχι πως εγκρίνονται αυτά αλλά δυστυχώς είναι
υπαρκτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι τους τελευ-
ταίους έξι µήνες ως Υπουργείο έχουµε δώσει ιδιαίτερη βαρύτητα
στην Κρήτη. Τα έργα τα οποία προανέφερα και έχουν συµβατικό
προϋπολογισµό 65 εκατοµµύρια ευρώ είναι δηµοπρατηµένα πριν
λίγους µήνες στην Κρήτη. Αυτό είναι απόρροια του ενδιαφέρον-
τός µας για την Κρήτη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ, θα
έχετε επαναληπτικό κανόνι µε τον άλλο Κρητικό, σας έχουν βάλει
στη µπούκα σήµερα!

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Οι βιολογικοί καθαρισµοί, κύριε Πρόεδρε, δεν αφορούν
το δικό µας Υπουργείο, είναι αρµοδιότητα άλλου Υπουργείου. 

Επιτρέψτε µου δε, να πω ότι εσείς γνωρίζετε πολύ καλά ότι κι-
νήσαµε µε ταχύτατες διαδικασίες το θέµα των αεροδροµίων της
Κρήτης. Και το αεροδρόµιο Χανίων, το οποίο δυστυχώς ενεπλά-
κη σε δικαστική περιπέτεια και το αεροδρόµιο Σητείας το απεµ-
πλέξαµε, ένα έργο το οποίο ήταν σταµατηµένο για πολύ µεγάλο
χρονικό διάστηµα, αλλά και για το Καστέλλι –θα συζητήσουµε
στην αµέσως επόµενη ερώτηση- προχωρούµε όλες τις σχετικές
διαδικασίες. Συνεπώς, είναι άδικο να κατηγορείτε το Υπουργείο
ότι δεν δίνει βαρύτητα στην Κρήτη.

Προτεραιότητα σε ό,τι αφορά τους οδικούς άξονες από πλευ-
ράς Υπουργείου αποτελεί το δίκτυο που ανήκει στο διευρωπαϊκό
δίκτυο µεταφορών. Όλα αυτά τα έργα, τα οποία προαναφέραµε,
είναι τµήµα του διευρωπαϊκού δικτύου µεταφορών. Αυτό σηµαί-
νει ότι και η χρηµατοδότησή τους είναι εξασφαλισµένη και τα
έργα θα προχωρήσουν.

Βεβαίως, επιτρέψτε µου να πω ότι υπάρχει µία παθογένεια, σε
ό,τι αφορά το βόρειο οδικό άξονα Κρήτης και τη γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά. Δηλαδή, στο παρελθόν είχαµε µελέτες έργων απο-
σπασµατικές. Ποτέ σχεδόν –δεν θέλω να γενικολογήσω- δεν εί-
χαµε µια ολοκληρωµένη µελέτη για ένα συνεχόµενο τµήµα του
αυτοκινητόδροµου, παρά µόνο κατά τµήµατα µελέτες, θα έλεγα,

σε τοπικό επίπεδο, ανά διαφορετικό νοµό. Δεν µπορεί να προχω-
ρήσει έτσι ένας αυτοκινητόδροµος και να υλοποιηθεί µέσα σε
ένα συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα.

Όµως, σε κάθε περίπτωση, επειδή στην Κρήτη υλοποιούνται
και έργα αναβάθµισης της οδικής ασφάλειας, έργα που είναι
απολύτως αναγκαία για το βόρειο οδικό άξονα Κρήτης αλλά και
µία σειρά µελετών εκπονούνται και ολοκληρώνονται που µπο-
ρούν, πράγµατι, να βοηθήσουν πραγµατικά τον οδικό άξονα, πι-
στεύω ότι τα επόµενα χρόνια, το επόµενο διάστηµα, η κατάστα-
ση του βόρειου οδικού άξονα θα βελτιωθεί ουσιαστικά.

Καταθέτω, κύριε Πρόεδρε, έναν πίνακα µε αναλυτικά στοιχεία
των έργων που βρίσκονται υπό µελέτη κατά µήκος του βόρειου
οδικού άξονα Κρήτης, για να µπορεί να το δει κάθε ενδιαφερό-
µενος συνάδελφος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύ-
ρος Καλογιάννης καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερ-
θέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Να είστε καλά.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 852/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε το νέο διεθνές αεροδρόµιο στο Κα-
στέλλι. 

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση του

κ. Μαρκογιαννάκη και η ερώτηση τη δικιά µου θα µπορούσαν να
συζητηθούν µαζί. Και αυτό, γιατί η Κρήτη ως νησί που στηρίζεται
σε δύο βασικούς πυλώνες στην ανάπτυξή της, στον τουρισµό και
στον πρωτογενή τοµέα, έχει ανάγκη πρώτα απ’ όλα από τη σύν-
δεσή της µε την ηπειρωτική Ελλάδα, από τα δίκτυα, άρα λιµάνια,
αεροδρόµια, οδικοί άξονες.

Τα δηµόσια έργα, οι υποδοµές σε αυτούς τους τοµείς σε άλ-
λους τόπους προκαλούν και διευκολύνουν ή αποτελούν κίνητρο
για τις ιδιωτικές επενδύσεις –και αυτό είναι καλό- αλλά στην πε-
ρίπτωση της Κρήτης, όπως ακριβώς αναπτύχθηκε προηγουµέ-
νως από το συνάδελφο, οι ιδιωτικές επενδύσεις και –θα έλεγα- η
αναπτυξιακή ορµή, η οποία υπάρχει, φρενάρεται από την αδρά-
νεια ή τις καθυστερήσεις ή τις παραλείψεις του κράτους και της
πολιτείας. Αυτό το φαινόµενο έχουµε στην Κρήτη, παρά την πρό-
βλεψη του Συντάγµατος ότι για τη νησιωτική Ελλάδα θα πρέπει
να υπάρχει ιδιαίτερη µέριµνα.

Όσον αφορά το οδικό σύστηµα Κρήτης, το βόρειο οδικό άξονα
και όλα όσα ειπώθηκαν, νοµίζω ότι πρέπει η ειδική υπηρεσία του
Υπουργείου σας να αναβαθµιστεί και σε προϊστάµενη αρχή και
σε διευθύνουσα υπηρεσία και για τις µελέτες και για τα έργα, να
στελεχωθεί και να προχωρήσει. Αυτό είναι το πρόβληµα, ότι χρει-
άζεται οι υπάλληλοι των Αθηνών να αποφασίζουν για τα της Κρή-
της. Ε, δεν γίνεται έτσι! Ούτε φορείς χρειάζονται ούτε τίποτα. 

Όλη αυτή η ιστορία µε την οποία ήµουν αντίθετος από την
αρχή έφερε ένα φρένο και παρέπεµπε στο µέλλον τις αποφάσεις
και τη χρηµατοδότηση έργων. Νοµίζω ότι σε αυτό συµφωνούµε
–έστω και εκ των υστέρων- όλοι. Ήµουν ο µοναδικός Βουλευτής
που συµµετείχα σε µία σύσκεψη στην οποία διαφώνησα. 

Όσον αφορά το ΒΟΑΚ, την Κυριακή ήταν τα «σαράντα» των
δύο ανθρώπων που άδικα, εντελώς άδικα χάθηκαν, όπως και δε-
κάδες άλλοι. Είναι πάρα πολλά τα θύµατα, συγκρίνονται µε άλλες
περιοχές όπου υπάρχει πρόβληµα, αλλά είναι δυστυχώς πολύ
περισσότερα λόγω των επικίνδυνων σηµείων. Δεν είναι µόνο ότι
χρειάζεται ένας νέος δρόµος για ανάπτυξη, έχουµε και επικινδυ-
νότητα σε πολλά τµήµατα και αυτήν πρέπει να δούµε στο µεσο-
διάστηµα µέχρι να γίνουν οι συνολικές παρεµβάσεις από την
πολιτεία. 

Το νέο διεθνές αεροδρόµιο –και ολοκληρώνω, παίρνω χρόνο
από τη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, µάλλον σας ζητώ να
µου δώσετε χρόνο- στο Καστέλλι είναι ένα έργο που για τον του-
ρισµό όχι µόνο είναι απαραίτητο αλλά έπρεπε ήδη να έχει γίνει. 
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Η δυναµική των αεροδροµίων και στη Σητεία –παρά τα προ-
βλήµατα που είπατε- και στα Χανιά δείχνει ότι το αυξανόµενο
τουριστικό ρεύµα προς την Κρήτη µπορεί, πράγµατι, να εξυπη-
ρετηθεί µόνο εάν αναβαθµίσουµε τις αεροπορικές µας µεταφο-
ρές. 

Το νέο, λοιπόν, αεροδρόµιο για το οποίο πριν δέκα χρόνια ξε-
κίνησε η συζήτηση για να υλοποιηθεί –πενήντα χρόνια ήταν η συ-
ζήτηση για το ΒΟΑΚ, από το 1963, δεν θέλουµε να έχει την τύχη
του- θα πρέπει να µπει σε ένα δρόµο. Τα µεγάλα έργα που ανα-
κοινώσατε για όλη την Ελλάδα συµπεριλαµβάνουν κάπου την
ανακοίνωση για το νέο διεθνές αεροδρόµιο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Μπορείτε να ολο-
κληρώσετε στη δευτερολογία σας, κύριε συνάδελφε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θέλω, λοιπόν, σήµερα να µε ενη-
µερώσετε για το αν έχει ολοκληρωθεί η προετοιµασία σε σχέση
µε τα τεχνικά χαρακτηριστικά του έργου, προκειµένου αυτό να
µπορεί να βγει σε δηµοπρασία, σε διακήρυξη µάλλον. Θα ήθελα
να µου πείτε ποιες είναι οι τροποποιήσεις που έγιναν σε τεχνικό
και οικονοµικό επίπεδο, ποιο είναι δηλαδή το νέο οικονοµικό σχέ-
διο, προκειµένου να υλοποιηθεί το έργο, σε τι στάδιο βρίσκονται
οι εργασίες κτηµατογράφησης, τι πρόβλεψη υπάρχει για τα πα-
ράλληλα έργα και κυρίως για τη σύνδεση µε το ΒΟΑΚ, µε το Ηρά-
κλειο και µε το ΝΟΑΚ, το νότιο οδικό άξονα της Κρήτης και πότε
εκτιµάτε ότι θα γίνει αυτή η διακήρυξη. Έχετε ανακοινώσει ή
έχετε αφήσει να εννοηθεί ότι θα γίνει στο πρώτο τρίµηνο του
2013. Ταυτόχρονα, έχουµε δηµοσιεύµατα ότι Κινέζοι µεταφέρον-
ται για να υλοποιήσουν το έργο και µάλιστα χωρίς διαδικασίες
διακήρυξης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Τον εξαντλήσατε το
χρόνο σας. Συνεχίστε στη δευτερολογία σας. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτά τα ερωτήµατα χρειάζονται
απαντήσεις όχι για εµάς, εµένα και τον κ. Μαρκογιαννάκη που εί-
µαστε σήµερα εδώ αλλά για τους Κρητικούς που περιµένουν το
έργο. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ.

Σταύρος Καλογιάννης έχει το λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Δεν θέλω να δηµιουργούνται λανθασµένες εντυπώσεις. Γνω-
ρίζετε, κύριε συνάδελφε -αγαπητέ µου κύριε συνάδελφε- ότι για
το Ηράκλειο τους τελευταίους έξι µήνες έχουµε κάνει τα πάντα
είτε αυτό αφορά σε δηµοπρατήσεις νέων έργων οδικών αξόνων
είτε σε ό,τι αφορά την ύδρευση του Ηρακλείου και άλλων οικι-
σµών είτε αφορά στην ενίσχυση της Βιάννου, της πυρόπληκτης
Βιάννου είτε αφορά έκτακτες ενισχύσεις στην περιφέρεια και σε
ΟΤΑ της περιφερειακής ενότητας. Συνεπώς, επιτρέψτε µου να
πω το αυτονόητο, ότι είναι αµέριστο το ενδιαφέρον όχι µόνο για
την περιοχή του Ηρακλείου αλλά και για ολόκληρη την Κρήτη,
όπως ανέφερα και προηγουµένως. 

Σε ό,τι αφορά τώρα το Καστέλλι, έχουµε δηλώσει –και ισχύει,
βεβαίως, η δήλωσή µας- ότι το αεροδρόµιο Καστελλίου θα προ-
χωρήσει µε σύµβαση παραχώρησης. Υπενθυµίζω ότι ο σχετικός
διαγωνισµός που αφορούσε στη µελέτη, κατασκευή, χρηµατο-
δότηση και συντήρηση του νέου αεροδροµίου Κρήτης στο Κα-
στέλλι Ηρακλείου και των οδικών συνδέσεων αυτού είχε γίνει τον
Οκτώβριο του 2011. Εκείνος ο διαγωνισµός είχε κηρυχθεί άγονος
και κρίθηκε ότι θα έπρεπε ορισµένα οικονοµοτεχνικά στοιχεία
του έργου να βελτιωθούν. 

Πράγµατι, το Υπουργείο σε συνεργασία µε τους συµβούλους
δηµοπράτησης του έργου µελέτησε εκ νέου ορισµένα οικονο-
µικά και τεχνικά στοιχεία του έργου, έτσι ώστε να µπορεί να κα-
ταστεί εφικτή η χρηµατοδότησή του. 

Ειδικότερα, τροποποιήθηκαν τα µήκη του διαδρόµου προσγεί-
ωσης και απογείωσης, καθώς και του κύριου τροχόδροµου του
αεροδροµίου, χωρίς, βεβαίως –αυτό το τονίζω- να επηρεαστεί
καθόλου το επίπεδο των παρεχόµενων υπηρεσιών από το αερο-
δρόµιο, όταν αυτό θα είναι έτοιµο. 

Παράλληλα –και αυτό είναι σηµαντικό- στο προηγούµενο διά-
στηµα ολοκληρώσαµε την αεροφωτογράφιση της περιοχής και
σήµερα βρίσκεται υπό εξέλιξη η εκπόνηση των ορθοφωτοχαρτών
που είναι αναγκαίοι, που είναι απαραίτητοι για να γίνει το κτηµα-
τολόγιο του έργου. Επισπεύδουµε τις διαδικασίες Κτηµατολο-
γίου, έτσι ώστε να µπορούν να προχωρήσουν και οι απαλλοτριώ-
σεις. 

Η επαναδηµοπράτηση του έργου προβλέπεται να γίνει στο
πρώτο εξάµηνο του 2013. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Κεγκέρογλου

έχει το λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ο κοινοβουλευ-

τικός έλεγχος, ασφαλώς, δεν είναι για να κάνουµε έναν απολο-
γισµό -από την πλευρά των ερωτώντων εννοώ- σε σχέση µε το τι
έχει γίνει. Σαφώς θα µπορούσαµε να απαριθµήσουµε τις προ-
σπάθειες οι οποίες γίνονται κατά περιόδους, οι οποίες είναι ση-
µαντικές και αποδίδουν. 

Όµως, το κυρίαρχο είναι ότι δεν αρκούν. Δεν είναι ότι δεν ανα-
γνωρίζουµε το ενδιαφέρον ή την προσπάθεια. Δεν αρκούν, όµως
αυτές για να καλύψουν το τεράστιο έλλειµµα που υπάρχει στην
Κρήτη. Και το έλλειµµα αυτό φαίνεται µεγαλύτερο –και είναι µε-
γαλύτερο- γιατί υπάρχει η ιδιωτική πρωτοβουλία η οποία καθιστά
ελλειµµατικό τον τοµέα των υποδοµών. 

Όλο το θέµα, λοιπόν, σήµερα µπορούµε να το εξετάσουµε, αν
δούµε συγκεκριµένους τοµείς, όπως το οδικό δίκτυο µε το
ΒΟΑΚ, το ΝΟΑΚ και το οδικό σύστηµα της Κρήτης γενικότερα.
Είναι ελλειµµατικό. Δεν αρκούν οι πρωτοβουλίες και θα πρέπει
να προχωρήσουν περισσότερο και οι προσπάθειες της Κυβέρνη-
σης και του Υπουργείου σας συγκεκριµένα αλλά µε µια θεσµική
αλλαγή, να αναβαθµιστεί η υπηρεσία που ασχολείται. Δεν µπορεί
το συγκεντρωτικό σύστηµα να αποδώσει. Εκεί οφείλεται, κυρίως,
η ζηµιά που γίνεται µε τις καθυστερήσεις. 

Όσον αφορά το διεθνές αεροδρόµιο, νοµίζω ότι τα δέκα χρό-
νια ήταν αρκετά για να ωριµάσει. Ελπίζω ότι στην τροποποίηση
των τεχνικών χαρακτηριστικών θα δίνεται η δυνατότητα -πέρα
από τα αρχικά µήκη και πλάτη για την παραχώρηση του έργου-
και να µην αποκόπτεται, εφόσον παραστούν οι ανάγκες τα επό-
µενα χρόνια, να υπάρχει η αναγκαία επέκταση του έργου, ούτως
ώστε να εξυπηρετεί τις ανάγκες οι οποίες φαίνεται ότι θα υπάρ-
χουν. Το ενδιαφέρον από Κίνα ή για υπερατλαντικές πτήσεις δίνει
µια τέτοια διάσταση στο έργο και δεν πρέπει να αποκοπεί. 

Θέλω, λοιπόν, να µου πείτε συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ,
πρώτον, εάν υπάρχει αυτή η δυνατότητα –όχι στην αρχική δια-
κήρυξη αλλά συν τω χρόνω- δεύτερον, πότε εκτιµάτε ότι θα ολο-
κληρωθούν οι απαλλοτριώσεις για να πληρωθούν οι άνθρωποι
κ.λπ., πότε θα είναι δηλαδή ώριµο το έργο, για να αρχίσει να υλο-
ποιείται. Δεν πρέπει να προχωρήσουµε στις παραχωρήσεις, ενώ
την ίδια ώρα η πολιτεία δεν έχει εξασφαλίσει την υποδοµή πάνω
στην οποία θα γίνουν τα έργα. 

Επίσης, θα ήθελα να µου πείτε ποια έργα είναι ενταγµένα στο
σχέδιο παραχώρησης. Η σύνδεση µε το Ηράκλειο είναι; Η σύν-
δεση µε το ΒΟΑΚ είναι; Ή θα υπάρξουν και παράλληλα δηµόσια
έργα και από ποια κονδύλια θα γίνουν αυτά; 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Πράγµατι, δίνεται αυτή η δυνατότητα για την οποία µε
ρωτάτε, κύριε συνάδελφε, σε ό,τι αφορά το αεροδρόµιο. Δίνεται,
δηλαδή, η δυνατότητα επέκτασής του, εφόσον αυτό κριθεί στην
πορεία ότι είναι αναγκαίο. Αυτό είναι ένα πολύ βασικό στοιχείο,
που διαφοροποιεί το σχεδιασµό µέχρι τώρα αλλά δεν αφήνει και
το έργο µε µικρότερες δυνατότητες. Σε αυτό θέλω να είµαι
σαφής.

Επίσης, θέλω να απαντήσω στο δεύτερο ερώτηµά σας, ότι πε-
ριλαµβάνονται και οι οδικές συνδέσεις του αεροδροµίου. Δεν
είναι µόνο αυτό καθαυτό το αεροδρόµιο που θα δοθεί. Θα δοθεί
στο διαγωνισµό και η σύνδεσή του. Όπως είπα και προηγουµέ-
νως, επισπεύδουµε τις διαδικασίες κτηµατογράφησης. Μπορεί
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παράλληλα µε το διαγωνισµό να προχωρήσουν αυτές οι διαδι-
κασίες. Μπορώ να σας δώσω αναλυτικά στοιχεία γι’ αυτό, αν θέ-
λετε. Είµαι στην απόλυτη διάθεσή σας.

Πρέπει να πω ότι προϋπόθεση για την επαναδηµοπράτηση και
την επιτυχία του διαγωνισµού του αεροδροµίου είναι η βελτίωση,
προφανώς, του οικονοµικού κλίµατος στη χώρα. Εκτιµούµε, ως
Υπουργείο, ότι, εφόσον είναι θετική η κατάληξη των συµβάσεων
παραχώρησης των τεσσάρων αυτοκινητοδρόµων της χώρας,
αυτό το γεγονός µπορεί να βοηθήσει ουσιαστικά -µπορεί να βοη-
θήσει, θα έλεγα, καταλυτικά- στο να έχουµε έναν επιτυχή διαγω-
νισµό για ένα νέο αεροδρόµιο στο Ηράκλειο της Κρήτης.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 847/21-1-2013 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Κοζάνης του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Ευγενίας Ουζουνίδου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τη Μονάδα Χηµειοθεραπείας του «Μποδοσάκειου» Νοσοκοµείου
Πτολεµαΐδας.

Η κ. Ουζουνίδου έχει το λόγο, για δύο λεπτά.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συνεχίζεται την απάνθρωπη πολιτική της ευη-

µερίας των αριθµών που βάζει σε δεύτερη µοίρα την ανθρώπινη
ζωή και την υγεία, που καταδικάζει και φέρνει σε µεγάλη ανα-
σφάλεια όλο τον κόσµο, ιδιαίτερα της περιφέρειας. Μέσα σε όλο
αυτό το εφιαλτικό σενάριο δεν εξαιρείται και το «Μποδοσάκειο»
Νοσοκοµείο Πτολεµαΐδας, ένα νοσοκοµείο το οποίο εξυπηρετεί
όχι µόνο την περιοχή της Εορδαίας αλλά και την περιοχή του
Αµυνταίου της Φλώρινας.

Στην αρχή ξεκινήσατε µε τη µείωση των κλινών -από διακόσιες
πενήντα σε διακόσιες- και αυτό δηµιούργησε τεράστια προβλή-
µατα. Τροποποιείτε σήµερα και τον οργανισµό λειτουργίας και
προβλέπετε την ενσωµάτωση της µονάδας χηµειοθεραπείας
στην παθολογική κλινική.

Αυτό αποτελεί επικίνδυνη εξέλιξη, κύριε Υπουργέ, για τους
ασθενείς, τους καρκινοπαθείς, την ώρα που θα έπρεπε να στη-
ρίξετε αυτήν τη µονάδα, που είναι η µοναδική στην πολύπαθη πε-
ριοχή της δυτικής Μακεδονίας. Είναι η µονάδα η οποία
εξυπηρετεί έναν εξαιρετικά µεγάλο αριθµό ασθενών. Τα νούµερα
είναι αµείλικτα.

Ξέρετε πολύ καλά ότι από τις περιφέρειες της Μακεδονίας συ-
νήθως επιβαρύνονται τα µεγάλα νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης,
ιδιαίτερα το «Θεαγένειο» και τα κόστη είναι µεγάλα και για τους
ίδιους, αλλά και για τον κρατικό προϋπολογισµό. Αντί γι’ αυτό,
εσείς εντάσσετε τη µονάδα χηµειοθεραπείας, η οποία έγινε µε
πολύ µεγάλο ζόρι και µε µεγάλο αγώνα, στην παθολογική κλινική
του «Μποδοσάκειου» Νοσοκοµείου, η οποία σήµερα βρίσκεται
προ των θυρών κλεισίµατος.

Κύριε Υπουργέ, έχουν έρθει σε σας και οι Σύλλογοι Καρκινο-
παθών Κοζάνης και Εορδαίας, έχουν προσφύγει όλοι οι φορείς
της περιοχής µας για να ενισχύσετε αυτό το τµήµα. Οι αριθµοί
είναι αµείλικτοι. Πρέπει να το ενισχύσετε και να το κάνετε όχι µο-
νάδα, αλλά τµήµα. Αυτό µας πρέπει. Ξέρετε πολύ καλά τις συν-
θήκες κάτω από τις οποίες ζει η περιοχή της δυτικής Μακεδονίας
και ιδιαίτερα, του λεκανοπεδίου της Πτολεµαΐδας από τη δρα-
στηριότητα της ΔΕΗ. Ξέρετε ότι µε γεωµετρική πρόοδο αυξά-
νονται οι καρκίνοι.

Αντί γι’ αυτό, εσείς προχωρείτε στη συγχώνευση µε την παθο-
λογική κλινική, πράγµα για το οποίο σας έχουµε κάνει ερωτήσεις.
Ξέρετε πολύ καλά ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκεται υπό τρίµηνη λει-
τουργία µε τη βοήθεια άλλων νοσοκοµείων.

Κύριε Υπουργέ, θεωρείτε ότι η επιδηµιολογικά τεκµηριωµένη,
αυξηµένη επίπτωση νεοπλαστικών παθήσεων στην περιοχή της
Πτολεµαΐδας απαιτεί την ενισχυµένη λειτουργία µιας αυτόνοµης
ογκολογικής µονάδας και, αν ναι, προτίθεστε να αναθεωρήσετε
τον οργανισµό του νοσοκοµείου, αποκαθιστώντας την αυτοτέ-
λεια της µονάδας χηµειοθεραπείας; Πώς θα στηρίξετε τη στελέ-
χωση και την αναβαθµισµένη λειτουργία τόσο της παθολογικής
κλινικής όσο και των υπολοίπων κλινικών και τµηµάτων του νο-
σοκοµείου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός κ. Λυ-
κουρέντζος έχει το λόγο, για τρία λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Είµαι ο Υπουργός ο οποίος δεν οµιλεί ποτέ περί της ευτυχίας
των αριθµών. Άρα, άστοχο το πρώτο επιχείρηµα.

Δεύτερον, γνωρίζω πάρα πολύ καλά τα όσα αναφέρατε για το
«Μποδοσάκειο» και τα προβλήµατα υγείας τα οποία αντιµετωπί-
ζουν οι κάτοικοι της ευρύτερης περιοχής της Πτολεµαΐδας. Είµαι
αποφασισµένος µε κάθε τρόπο να συνεχίσουµε να παρέχουµε
τις υπηρεσίες υγείας για τη θεραπεία τους και τις καλύτερες δυ-
νατές υπηρεσίες στο «Μποδοσάκειο». Γι’ αυτό ακριβώς, αποδε-
χόµενος αυτά τα οποία είπατε, ότι µε γεωµετρική πρόοδο αυξά-
νονται οι ανάγκες -έχω εδώ στοιχεία από την υπηρεσία ότι πράγ-
µατι, αύξηση των περιστατικών- κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για
να αναβαθµίσουµε και τις υποδοµές και τις παρεχόµενες υπηρε-
σίες υγείας.

Όπως ξέρετε, έχουν προσληφθεί το 2011 δύο ιατροί σε προ-
κήρυξη του 2010, κατά προτεραιότητα µάλιστα. Έχει ενταχθεί
το έργο κατασκευής της νέας πτέρυγας, ύψους 10.617.000
ευρώ. Άρα, υπάρχει έµπρακτο ενδιαφέρον για την ανάπτυξη των
υποδοµών.

Επίσης, η ογκολογική µονάδα, η οποία προβλέπεται να λει-
τουργεί µαζί µε την παθολογική, δεν σηµαίνει ότι κλείνει. Έχω
εξηγήσει πολλές φορές στη Βουλή την ανάγκη συνένωσης των
κλινικών, του επιστηµονικού προσωπικού, των ιατρών και των νο-
σηλευτών αλλά και του διοικητικού προσωπικού για προφανείς,
αναγκαίους και επιβεβληµένους λόγους. Όµως, είδα και προ-
σφάτως στις ειδήσεις της ΕΤ-3 κινητοποιήσεις. Ελπίζω ότι δεν
είστε εσείς πίσω από αυτές τις κινητοποιήσεις ούτε το κόµµα
σας. Όµως, εκείνοι οι οποίοι οδηγούν τους ασθενείς να προβαί-
νουν σε κινητοποιήσεις άνευ λόγου, εκµεταλλεύονται τους ασθε-
νείς.

Κινητοποίηση για ποιο λόγο; Για µια µονάδα η οποία δεν κλεί-
νει; Για µία µονάδα η οποία ενισχύεται; Για ποιο λόγο; Εδώ απαι-
τείται µέσα σε όλες τις διαφορές µας, τις πολιτικές, τις
ιδεολογικές, να κρατάµε και το επίπεδο του διαλόγου στη χώρα
µας µε συγκεκριµένα επιχειρήµατα. Ποια λογική έχει σήµερα µία
κινητοποίηση, όταν δεν κλείνει η κλινική, όταν δεν στερούµε το
φάρµακο, όταν δεν στερούµε τις παρεχόµενες υπηρεσίες στους
ασθενείς;

Δεν χρειάζεται να απαντήσει, εν προκειµένω, ο Υπουργός
Υγείας. Ιατρός, διευθυντής της κλινικής, απήντησε στους δηµο-
σιογράφους που έκαναν το ρεπορτάζ και τους έδειξε στην κά-
µερα και την ογκολογική κλινική. Ας βάλουµε ένα όριο σε αυτά
τα οποία χρησιµοποιούν κάποιοι για να κερδίζουν επιρροή στο
λαό, διότι ακολουθούν τότε µια παλιά φράση κάποιου πολιτικού,
ο οποίος είπε «όταν τα γεγονότα δεν συµφωνούν µαζί µας, τόσο
το χειρότερο για τα γεγονότα».

Περί αυτού πρόκειται στην Πτολεµαΐδα. Το νοσοκοµείο λει-
τουργεί, αναπτύσσεται, στηρίζεται και βεβαίως, το ενδιαφέρον
µας είναι µεγάλο, διότι αποδέχοµαι, κυρία συνάδελφε, τα νού-
µερα τα οποία είπατε ότι έχουµε µία αύξηση των περιστατικών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η κ. Ουζουνίδου
έχει το λόγο, για τρία λεπτά.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που ανα-
γνωρίζετε το πρόβληµα. Όµως, δεν είναι το θέµα ότι δεν κλείνει
η ογκολογική κλινική. Δεν ισχυρίστηκε κανένας αυτό το πράγµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τότε;
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Εµείς ισχυριζόµαστε το εξής

πράγµα, ότι δεν µπορεί να µην ενισχυθεί και από µονάδα να γίνει
τµήµα. Επίσης, όταν το συγχωνεύετε µε την παθολογική κλινική,
δεν είπαµε ότι κλείνει αλλά υποβαθµίζεται. Υποβαθµίζεται η αυ-
τοτέλειά της την ώρα και τη στιγµή που θα έπρεπε να ενισχυθεί
η αυτοτέλειά της και από µονάδα να γίνει τµήµα. Αυτό ισχυριζό-
µαστε. Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, αυτήν τη στιγµή ξέρετε πολύ καλά ότι η παθολογική
κλινική είναι σε τρίµηνη λειτουργία και εσείς, ως Υπουργείο, µου
δώσατε απάντηση σε µια ερώτηση, την 5089, που σας έκανα εγώ
η ίδια και µου είπατε ότι θα προχωρήσετε σε προκήρυξη θέσεων
για την παθολογική κλινική.
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Όµως, κύριε Υπουργέ, έχουν γίνει ξανά προκηρύξεις και ήταν
άγονες. Και γιατί ήταν άγονες; Διότι, ποιος να έρθει µε τέτοιες
συνθήκες στην περιφέρεια, στην Πτολεµαΐδα; Εποµένως, δεν
πρέπει να φροντίσουµε γι’ αυτό; Δεν πρέπει να δώσουµε κίνη-
τρα;

Επίσης, επίκουρο ζητάτε πάλι! Δεν πρέπει να στελεχωθεί µε
µόνιµο προσωπικό; Επιτέλους, τα θέµατα της υγείας δεν έχουν
να κάνουν µόνο µε κάποιους νόµους και µε τις ευρύτερες περι-
κοπές! Σε κάποια πράγµατα πρέπει να έχουµε ιδιαίτερη ευαισθη-
σία! Σαν περιοχή το αξίζουµε αυτό το πράγµα! Πρέπει να δώσετε
ιδιαίτερα κίνητρα για να έρθουν γιατροί στην περιοχή µας! Τι να
κάνουµε;

Επίσης, όσον αφορά το νοσοκοµείο και το ΕΣΠΑ, όντως έτσι
είναι αυτό! Ξέρετε ότι βρισκόµαστε τώρα στον ανάδοχο. Θέ-
λουµε ενάµισι µε δύο χρόνια για να γίνει, καλώς εχόντων των
πραγµάτων, αν δεν υπάρχουν ενστάσεις και µία σειρά άλλων
πραγµάτων. Καλώς εχόντων των πραγµάτων, σ’ αυτό το διά-
στηµα τι θα γίνει; Είναι τυχαίο που ανησυχεί ο κόσµος; Δεν είναι
καθόλου τυχαίο! Ο κόσµος βγήκε στο δρόµο, διότι πλέον δεν
µπορεί άλλο! Με µεγάλο αγώνα έχουν δηµιουργήσει αυτά τα
τµήµατα! Και µπροστά µπήκαν αυτοί οι δύο γιατροί, ο ένας εκ
των οποίων είναι από την Πτολεµαΐδα και δέχθηκε να έρθει στην
περιοχή µας. 

Εποµένως, αυτό που ζητούµε, κύριε Υπουργέ, είναι πρώτον να
ξεκαθαρίσετε ότι δεν µπορεί να γίνει αυτή η συγχώνευση, δεύ-
τερον να προβείτε σε ενέργειες πρόσληψης µόνιµου προσωπι-
κού και να δώσετε κίνητρα για να έρθουν στη δική µας περιοχή
και τρίτον –και το πιο σοβαρό για µας- να έχει όλος ο κόσµος τη
δυνατότητα πρόσβασης σ’ αυτό το νοσοκοµείο το οποίο είναι
στολίδι στην περιοχή.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα κάτι ακόµα να σας πω. Υπάρχει κι
ένα άλλο θέµα το οποίο είναι σοβαρό και δηµιουργήθηκε όταν
έγινε ο ΕΟΠΥΥ. Σε κάποιες υπηρεσίες του ΙΚΑ, ας πούµε, υπάρ-
χει νοσηλευτικό προσωπικό, το οποίο θα µπορούσε να µετακινη-
θεί και να καλύψει θέσεις προσωπικού των νοσοκοµείων. Απ’ ό,τι
έχουµε µάθει από απάντηση σε ερώτησή µας, χρειάζεται υπουρ-
γική απόφαση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να δηµιουργήσουµε τέτοιες δυνατότη-
τες, ώστε να µεταφέρουµε το προσωπικό στο νοσοκοµείο, για
παράδειγµα από το ΙΚΑ της Κοζάνης, στο Νοσοκοµείο της Κοζά-
νης που έχει ανάγκη ή στο Νοσοκοµείο της Πτολεµαΐδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρία Ουζουνίδου,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. Επικεντρωθείτε στην ερώτηση.
Αυτά είναι άλλα θέµατα εκτός ερωτήσεως.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, υπάρχει ταµείο που έχει γιατρούς και δεν έχει εργα-

στήριο. Το άλλο ταµείο έχει εργαστήριο και δεν έχει γιατρούς.
Να το δούµε αυτό. Μας είπαν ότι θέλει υπουργική απόφαση. Να
την πάρουµε εποµένως!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Υγείας
κ. Λυκουρέντζος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Είναι πολλά τα θέµατα, κύριε Υπουργέ και καλείστε να απαν-
τήσετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-
εδρε, ευχαριστώ. Ευχαριστώ ειλικρινά και την κυρία συνάδελφο,
καθώς και οι τελευταίες παρατηρήσεις της είναι εποικοδοµητι-
κές.  Το θέµα µας έχει απασχολήσει πάρα πολύ και σας ευχαρι-
στώ, διότι όταν προέρχεται από εσάς, µου δίνεται η δυνατότητα
να πάρω αυτές τις αποφάσεις, γιατί –όπως ξέρετε- δεν είναι και
ευχάριστες για ορισµένους αλλά, πράγµατι, είναι αναγκαίες για
να ενδυναµώσουµε τις κλινικές σε προσωπικό. Σας ευχαριστώ
πολύ, λοιπόν!

Είδα προ ηµερών την κυρία Δήµαρχο της Πτολεµαΐδας, την
οποία συνόδευε ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχάλης
Παπαδόπουλος και εκπρόσωποι της περιοχής, όπως αναφέρατε.
Της εξήγησα, λοιπόν, µε νηφαλιότητα και ειλικρίνεια ότι δεν
υπάρχει καµµία διάθεση υποβάθµισης της ογκολογικής κλινικής.
Είναι αναγκαία η συνένωση.

Θα αναφερθώ τώρα στο θέµα του προσωπικού. Άλλωστε, το

εξήγησα και εχθές στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων που
συζητούσαµε. Κυρία συνάδελφε, κάθε περιοχή έχει τις ιδιαιτε-
ρότητές της, δηλαδή η νησιωτική Ελλάδα, η ορεινή Ελλάδα, η
Πτολεµαΐδα που έχει το βεβαρηµένο περιβάλλον, η Μεγαλόπολη
στην εκλογική µου περιφέρεια που επίσης έχει βεβαρηµένο πε-
ριβάλλον από τη λειτουργία των µονάδων της ΔΕΗ. Παντού
υπάρχουν ιδιαιτερότητες. Μακάρι να µπορούσαµε να καλύψουµε
όλες τις ανάγκες αυτοµάτως. Δεν είναι εύκολο. 

Εξήγησα, λοιπόν, εχθές και είπα ότι όσον αφορά τις προσλή-
ψεις που θα µας επιτρέψει να κάνουµε το Υπουργείο Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και θα µας εγκρίνει τις πιστώσεις µέσα στο
2013, κατά προτεραιότητα θα προηγηθούν περιοχές που έχουν
αυτές τις ανάγκες. Παράλληλα, ο θεσµός των επικουρικών ια-
τρών, παρά τις δυσκολίες οι οποίες υπάρχουν για τις απολαβές
των ιατρών –το καταλαβαίνω- λειτουργεί και αποδίδει. Δεν
έχουµε ανταπόκριση προσφοράς υποψηφιοτήτων για ορισµένες
περιοχές. Τριάντα µία θέσεις έµειναν άγονες και στην τελευταία
προκήρυξη επικουρικών ιατρών. Παρ’ όλα αυτά, θα βγάλουµε
καινούργια προκήρυξη εντός των επόµενων εβδοµάδων, για να
καλύψουµε ανάγκες και κενά και να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν,
προκειµένου έστω και µε το θεσµό των επικουρικών να καλυ-
φθούν αυτές οι ανάγκες.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τον ανάδοχο, έτσι είναι οι διαδικασίες.
Εγώ κι εσείς και όλοι µας θα θέλαµε να είναι πιο γρήγορες.
Όµως, τα µεγάλα έργα βγαίνουν στην εφηµερίδα των Ευρωπαϊ-
κών Κοινοτήτων, ακολουθούνται συγκεκριµένες διαδικασίες, έρ-
χεται το Ελεγκτικό Συνέδριο να ελέγξει τις συµβάσεις και από
εκεί και πέρα, όταν υπάρξει ο ανάδοχος, µένει δυστυχώς η µε-
γάλη ταλαιπωρία των ενστάσεων.

Στο ΕΚΑΒ –και το λέω προς ενηµέρωση όλων των συναδέλ-
φων- κινδυνεύουµε να χάσουµε κονδύλια από την Ευρωπαϊκή
Ένωση για την προµήθεια εκατόν εβδοµήντα αυτοκινήτων και εί-
κοσι πέντε κινητών µονάδων, διότι αλληλοακυρώνονται οι εται-
ρείες µε ενστάσεις! 

Δεν οδηγεί πουθενά αυτή η κατάσταση! Χάνουµε πόρους, χά-
νουµε χρόνο και δεν είµαστε αποτελεσµατικοί! Πλην, όµως, όλα
τελούν εντός της νοµιµότητος! Ο καθένας έχει δικαίωµα να κάνει
την ένστασή του, ο καθένας έχει το δικαίωµα να προσφύγει στη
δικαιοσύνη!

Από την άλλη πλευρά, εµείς ως πολιτεία το µόνο που µπο-
ρούµε να κάνουµε είναι να παρακολουθούµε τις εξελίξεις, να επι-
µένουµε να τηρούνται τα χρονοδιαγράµµατα, να πηγαίνουµε στα
εργοτάξια όπου εκτελούνται έργα, να µην έχουµε σχέση µε τους
εργολάβους –και δεν έχουµε καµµία σχέση- και να τους ελέγ-
χουµε για να επιτυγχάνουµε την ολοκλήρωση των έργων.

Ειλικρινά σας ευχαριστώ, διότι παρά τις διαφωνίες µας, µε τις
παρατηρήσεις τις οποίες κάνετε, συµβάλλετε στην προσπάθεια
εθνικής σηµασίας για να βοηθήσουµε τις περιοχές όπως αυτή
της Πτολεµαΐδας ή της Μεγαλόπολης ή τα νησιά µας, αλλά και
άλλες ορεινές περιοχές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν είναι όµως ίδιο

το αίτηµα της αυτονοµίας της ογκολογικής µονάδας του νοσο-
κοµείου που είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρία Ουζουνίδου,
αυτά µπορείτε να τα πείτε κατ’ ιδίαν µε τον Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκ-
παιδευτικοί από το Β’ Γυµνάσιο Νίκαιας Πειραιά.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 846/21-01-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ρεθύµνου του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Ανδρέα Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κα-
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τάργηση λειτουργούντων κλινικών και τµηµάτων στο νέο οργα-
νισµό του Νοσοκοµείου Ρεθύµνου.

Ο κ. Ξανθός έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εγκρίνατε πριν από λίγο καιρό ένα νέο οργα-

νισµό για το Νοσοκοµείο Ρεθύµνου, ο οποίος όχι µόνο δεν απο-
τυπώνει τη σηµερινή διάρθρωση και τη λειτουργία του νοσοκο-
µείου, αλλά σε ορισµένα σηµεία είναι πίσω και απ’ αυτόν τον
απαρχαιωµένο οργανισµό του 1986, ο οποίος ίσχυε µέχρι τώρα.

Αυτό το οποίο αποτυπώνεται στον οργανισµό, είναι ένας σο-
βαρός ακρωτηριασµός σηµαντικών τµηµάτων και κλινικών του
νοσοκοµείου, των οποίων την αναγκαιότητα, την αποτελεσµατι-
κότητα και την αξιοπιστία κανείς δεν αµφισβήτησε, όπως είναι η
ψυχιατρική κλινική και συνολικά ο ψυχιατρικός τοµέας, η πνευ-
µονολογική κλινική, η ΩΡΛ κλινική, το νευρολογικό τµήµα, το
δερµατολογικό, το γαστρεντερολογικό, το οδοντιατρικό, ακόµα
και το ανοσολογικό εργαστήριο που είναι ένα εξαιρετικό εργα-
στήριο αναφοράς σε όλη την Περιφέρεια της Κρήτης.

Πέρα, λοιπόν, από τον ακρωτηριασµό, κατά την άποψή µας
υπάρχει και ένα στοιχείο εµπαιγµού, διότι πολύ έγκαιρα οι παρά-
γοντες του νοσοκοµείου, η προηγούµενη διοίκηση, το επιστηµο-
νικό συµβούλιο, η ιατρική υπηρεσία, είχαν επισηµάνει τα κενά,
τα λάθη και τις παραλείψεις που είχε το προηγούµενο σχέδιο
που είχε επεξεργαστεί το Υπουργείο επί υπουργίας Λοβέρδου
και παρά τις διαβεβαιώσεις που δώσατε ότι θα ληφθούν υπ’ όψιν
όλα αυτά, τελικώς υλοποιήσατε σχεδόν απαράλλακτο αυτό το
αρχικό σχέδιο.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι αυτή η εξέλιξη είναι µία κίνηση εχθρική
για το νοσοκοµείο και τη δηµόσια περίθαλψη στο Ρέθυµνο. Το
νοσοκοµείο είναι το µοναδικό στο νοµό και δεν υπάρχει ούτε καν
ιδιωτική νοσηλευτική µονάδα στο Νοµό Ρεθύµνου. Πρόκειται για
ένα νοσοκοµείο το οποίο είχε πολύ σηµαντικές ελλείψεις προ-
σωπικού, υποδοµών, εξοπλισµού πολύ πριν από την κρίση και
είναι καταγεγραµµένη η υστέρηση σε όλους τους δείκτες, όσον
αφορά τη στελέχωση και τον εξοπλισµό του σε σχέση µε τα υπό-
λοιπα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, το επιχείρηµα ότι στην πραγµατικότητα δεν
καταργούνται τα τµήµατά, δεν ισχύει κατά την άποψή µας, διότι
είµαστε πια υποψιασµένοι. Σε µια περίοδο που έχει ανοίξει όλη
αυτή η συζήτηση περί συγχωνεύσεων, κινητικότητας και διαθε-
σιµοτήτων, κατά την άποψή µας ό,τι δεν αποτυπώνεται ρητά, ό,τι
δεν κατοχυρώνεται στους οργανισµούς και στα οργανογράµ-
µατα γενικότερα της Δηµόσιας Διοίκησης είναι υποψήφιο για κα-
τάρρευση. Και θεωρούµε ότι αυτό δεν µπορούµε να το επιτρέ-
ψουµε. Επίσης, θεωρούµε ότι αυτό, δυστυχώς, δεν είναι µια
αβλεψία ή µια παράλειψη από την πλευρά σας. Η ίδια αντίληψη
υπάρχει στους οργανισµούς όλων των νοσοκοµείων που αυτήν
την περίοδο δηµοσιεύονται σε όλη τη χώρα. Είναι µια αντίληψη
προσαρµογής σε προειληµµένες αποφάσεις και σε προειληµµέ-
νες µνηµονιακές δεσµεύσεις για συρρίκνωση συγκεκριµένου
αριθµού τµηµάτων, συγχωνεύσεων και γενικότερα για περικοπή
της λειτουργίας και του κόστους του δηµόσιου συστήµατος
υγείας. 

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι το ερώτηµα µετά από όλα αυτά είναι
αν πραγµατικά έχετε την πρόθεση σήµερα, έστω και αυτήν την
ώρα, να αναγνωρίσετε τα λάθη τα οποία έχουν γίνει και να πά-
ρετε υπ’ όψιν σας τις πολύ τεκµηριωµένες εισηγήσεις και παρα-
τηρήσεις που έχουν καταθέσει τα αρµόδια όργανα του νοσοκο-
µείου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο
Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος για τρία λεπτά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, χαίροµαι που λέτε ότι είστε υποψιασµένοι,
γιατί έχετε πολύ χρόνο να δαπανήσετε για να γίνεται πραγµατι-
στές. Διότι σήµερα στη χώρα µας αυτό το οποίο εξυπηρετεί το
δηµόσιο συµφέρον είναι αν οι πολιτικοί ανταποκρινόµαστε στις
περιστάσεις και λέµε στο λαό την αλήθεια, διότι αυτό το οποίο
πληρώνουµε σήµερα είναι οι ουτοπίες στις οποίες πίστεψε ο ελ-

ληνικός λαός. Και θεωρώ ότι είναι πολιτική ουτοπίας –και απο-
φεύγω να προσθέσω άλλη λέξη, γιατί σας σέβοµαι- το να προ-
σπαθούµε να παρουσιάσουµε ότι είναι εφικτή και δυνατή η
χρηµατοδότηση δανεικών καταστάσεων που ουδέποτε υπήρξαν
στη χώρα αλλά και ουδέποτε υπήρξαν πουθενά στον κόσµο. Και
όσοι είχατε την τύχη να ταξιδέψετε και να σπουδάσετε στο εξω-
τερικό και να γνωρίσετε τα εθνικά συστήµατα άλλων χωρών, γνω-
ρίζετε πάρα πολύ καλά πόσο εξυπηρετεί την ανάγκη της
παροχής του αγαθού της υγείας στις Ελληνίδες και στους Έλ-
ληνες το υπάρχον Εθνικό Σύστηµα Υγείας, δηµόσιο και ιδιωτικό,
µε τα όποια προβλήµατα αντιµετωπίζει. 

Επίσης, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να σας πω ότι ούτε εχθρι-
κές κινήσεις υπάρχουν. Γιατί να υπάρχει εχθρική κίνηση; Έχουµε
κάτι µε το λαό του Ρεθύµνου ή µε τους γιατρούς; Κάτι τέτοιο θα
ήταν µικρόψυχο. Και ευτυχώς δεν µας χαρακτηρίζει η µικροψυ-
χία. Είµαστε µπροστά σε µια πραγµατικότητα την οποία επανει-
ληµµένως έχουµε εξηγήσει. Απ’ όταν ανέλαβα τα καθήκοντά µου,
είπα ότι «ναι» ακολουθείται µια πολιτική για τη συνένωση εξακο-
σίων εξήντα ενός κλινικών και τµηµάτων. Τώρα το ανακαλύψατε;
Όχι! Το ξέρατε και εσείς. Διότι κάτι τέτοιο γίνεται, προκειµένου
να πετύχουµε την εξοικονόµηση χρηµατικών δαπανών που αφο-
ρούν τα δοµικά και λειτουργικά των νοσοκοµειακών µονάδων,
ενώ επιπλέον θα συνενώσουµε το επιστηµονικό δυναµικό, ιατρικό
και νοσηλευτικό. Δεν «ακρωτηριάζουµε» το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, δεν αποστερούµε από κανέναν το αγαθό της υγείας. Και
ενώ λέτε στην ερώτησή σας ότι κινδυνεύουν οι θέσεις εργασίας,
ευτυχώς παραλείψατε να το επαναλάβετε και σήµερα εδώ, γιατί
ξέρετε ότι δεν πρόκειται να συµβεί κάτι τέτοιο. Σας βεβαιώνω ότι
ουδείς εργαζόµενος, επιστήµονας ή διοικητικός, χάνει τη δου-
λειά του. 

Ας δούµε, λοιπόν, τι γίνεται. Είναι γεγονός ότι ενδεχοµένως
στις συνενώσεις να χρειάζεται να επανεξεταστεί η άλφα ή η βήτα
περίπτωση. Όµως, κάτι τέτοιο θα είναι απολύτως δικαιολογηµένο
και, όπως εξήγησα και χθες στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέ-
σεων, αυτό θα µπορούσαµε να το συζητήσουµε. Όµως, όχι και
να ακυρώσουµε µια προσπάθεια που γίνεται προς όφελος του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Διότι αυτό το οποίο προέχει είναι
να φτάσουµε σε µια στιγµή στην οποία να µπορούµε να αυξή-
σουµε τους µισθούς των γιατρών και των νοσηλευτών, ώστε να
αµείβονται καλύτερα για τις σπουδαίες υπηρεσίες που προσφέ-
ρουν. Και τους ευχαριστώ από την καρδιά µου για ό,τι κάνουν µε
τις σηµερινές αµοιβές τις οποίες επιτρέπουν οι δηµοσιονοµικές
συνθήκες της χώρας και ο προϋπολογισµός. 

Για να το επιτύχουµε, λοιπόν, αυτό, θα πρέπει να περιορίσουµε
τη σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος, όπου αυτή υπάρχει και εν-
τοπίζεται είτε µιλάµε για τη φαρµακευτική δαπάνη είτε για τις
προµήθειες είτε είναι για τα διοικητικά είτε για τα λειτουργικά. 

Άρα, είµαι σίγουρος ότι αυτό το οποίο ενδιαφέρει εσάς, αλλά
και εµάς, είναι να µην «ακρωτηριαστεί» το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας και οι ασθενείς να έχουν άµεση και άνετη πρόσβαση σ’
αυτό. Αυτό, λοιπόν, είναι κάτι που το εξασφαλίζουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει για

τρία λεπτά ο κ. Ανδρέας Ξανθός. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε κατ’ επανάληψη δώσει καθησυχαστικές

διαβεβαιώσεις για το ότι δεν «ακρωτηριάζετε» και δεν υπονο-
µεύετε το δηµόσιο σύστηµα υγείας και ότι αντίθετα το ενδυνα-
µώνετε. Νοµίζω ότι οι εργαζόµενοι στο σύστηµα αλλά κυρίως οι
πολίτες, έχουν πολύ σαφή εικόνα για το τι ακριβώς συµβαίνει σή-
µερα στη δηµόσια περίθαλψη, όπως και για το πώς και επί των
ηµερών σας αλλά και συνολικά την περίοδο της µνηµονιακής δια-
κυβέρνησης, έχουν υποβαθµιστεί τραγικά οι υπηρεσίες προς
τους πολίτες. 

Το θέµα είναι ότι δεν αποτελεί εξορθολογισµό αυτό το οποίο
κάνετε τώρα µε τις συγχωνεύσεις των κλινικών και µε τις αλλαγές
στους οργανισµούς. Εξορθολογισµός σηµαίνει ότι έχω τα δεδο-
µένα, έχω τα υπάρχοντα στοιχεία, έχω τους ανθρώπους και τους
υλικούς πόρους και τους αξιοποιώ κατά τον καλύτερο δυνατό
τρόπο. Αντίθετα, εσείς δεν αποτυπώνετε ούτε καν τα δεδοµένα
και πάτε να δηµιουργήσετε ένα υγειονοµικό χάρτη, όπως λέτε,
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µε λάθος στοιχεία, χωρίς να υπάρχει η σηµερινή πραγµατικότητα
των νοσοκοµείων, όπως είναι τα τµήµατα, οι κλινικές, η διάρ-
θρωσή τους, η δοµή τους και η προσφορά τους. 

Νοµίζουµε, λοιπόν, ότι αποτελεί εικονική πραγµατικότητα,
όταν λέτε ότι θέλετε να εξορθολογήσετε το σύστηµα. Οι οργα-
νισµοί των νοσοκοµείων ήταν πάντα εργαλεία ανάπτυξης των νο-
σοκοµείων. Εσείς τώρα τους έχετε µετατρέψει σε εργαλεία περι-
κοπής, υποβάθµισης και τελικά διάλυσης αυτού που έχει αποµεί-
νει ακόµα όρθιο από το δηµόσιο σύστηµα υγείας και το οποίο
κρατιέται ακόµα όρθιο χάρη στο φιλότιµο και τη συνεισφορά των
ανθρώπων. 

Το Νοσοκοµείο Ρεθύµνου, κατά την άποψή µου, είναι ακραία
περίπτωση προαποφασισµένης συρρίκνωσης ακριβώς στο πλαί-
σιο της µνηµονιακής πολιτικής. Διότι σ’ αυτό το νοσοκοµείο,
κύριε Υπουργέ, δεν υπήρχαν ούτε σπατάλες ούτε στρεβλώσεις
ούτε υπερβολές ούτε τίποτα. Το µόνο που υπήρχε ήταν προβλή-
µατα και φιλότιµο από τους εργαζόµενους και γενικά από όλο το
προσωπικό του νοσοκοµείου. 

Εσείς, λοιπόν, κατά την άποψή µου, µ’ αυτήν την κίνηση σή-
µερα απαξιώνετε αυτήν τη δουλειά των ανθρώπων, των επιστη-
µόνων, του νοσηλευτικού και παραϊατρικού προσωπικού το οποίο,
κάτω από αντίξοες συνθήκες και σε συνθήκες µισθολογικής και
εργασιακής εξαθλίωσης, κρατάει ακόµα όρθιο το νοσοκοµείο.
Απαξιώνετε, λοιπόν, όλους αυτούς τους ανθρώπους και δηµιουρ-
γείτε µια δυσοίωνη προοπτική για το µέλλον του νοσοκοµείου. 

Εµείς πιστεύουµε ότι, πραγµατικά, σήµερα η κατάσταση δεν
είναι πια θέµα επιχειρηµάτων αλλά ούτε και στοιχείων. Υπάρχουν
πάρα πολλά τεκµηριωµένα στοιχεία. Εδώ δεν µιλάµε ούτε για
υπερβολές ούτε για ιδανικές καταστάσεις, όπως είπατε, αλλά για
τα στοιχειώδη. Και δυστυχώς, µ’ αυτόν τον οργανισµό δεν κατο-
χυρώνετε ούτε τα στοιχειώδη. Και πιστεύουµε ότι σε τελευταία
ανάλυση αυτό το οποίο χρειάζεται είναι η αλλαγή πλαισίου, διότι
σ’ αυτό το ασφυκτικό δηµοσιονοµικό πλαίσιο στο οποίο κινείται
η πολιτική υγείας, µόνο προβλήµατα τέτοιου τύπου θα προκύ-
πτουν. Αυτό νοµίζω ότι είναι πια υπόθεση του αγώνα της κοινω-
νίας, γιατί η κοινωνία αγωνίζεται όχι γιατί υποκινείται από
κόµµατα ή από συνδικαλιστές, κύριε Υπουργέ,  αλλά κινητοποι-
είται, αγωνιά και αγωνίζεται, επειδή υπάρχουν πραγµατικά προ-
βλήµατα που τα βιώνουν στην καθηµερινότητά τους. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος για τρία λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, αν θεωρείτε ότι αποτελούν απαξίωση του

έργου που παράγεται στο νοσοκοµείο οι έπαινοι προς το επιστη-
µονικό, νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό και η αναγνώριση
των δυσµενών συνθηκών κάτω από τις οποίες εργάζονται, µε
συγχωρείτε αλλά κάνετε λάθος. Τιµώ την προσφορά όλων των
ιατρών, των νοσηλευτών και των διοικητικών υπαλλήλων σε όλα
τα νοσοκοµεία της χώρας και βεβαίως και του Ρεθύµνου. Αυτό
επιτρέψτε µου να το διατυπώνω, όπως εγώ το πιστεύω. 

Από εκεί και πέρα, τα λειτουργικά ζητήµατα στα οποία ανα-
φερθήκατε και εσείς και εγώ αντιµετωπίζονται στο πλαίσιο των
δεσµεύσεων οι οποίες υπάρχουν. Δεν υπάρχει δυνατότητα να
δαπανηθούν περισσότεροι πόροι από αυτούς τους οποίους
έχουµε στη διάθεσή µας. Επίσης, εµείς λέµε µε ειλικρίνεια στον
ελληνικό λαό ότι δεν υπάρχει και η δυνατότητα να εξευρεθούν
άλλοι πόροι. Ο Αντώνης Σαµαράς πέτυχε να ενισχυθούµε µε 52
δισεκατοµµύρια έναντι 32 δισεκατοµµυρίων τα οποία περιµέ-
ναµε. 

Πέτυχε επίσης, να µετατεθούν σε βάθος χρόνου δέκα και δε-
καπέντε ετών οι εξοφλήσεις των τόκων και των χρεολυσίων. Και
αυτό µας δίνει µία δυνατότητα στην Ελλάδα να πούµε στις Ελ-
ληνίδες και στους Έλληνες ότι µπορούµε να ελπίζουµε σε µία αι-
σιόδοξη προοπτική αλλά µε ειλικρίνεια και σκληρή δουλειά.

Επιτύχαµε αυτήν τη γενναία χρηµατοδότηση από τους εταί-
ρους µας και µε επιτόκια ουσιαστικά ασήµαντα, ενώ οι εταίροι
µας δανείζονται στις αγορές µε πολύ υψηλότερα επιτόκια, κατά
τα στοιχεία τα οποία αποσιωπούνται εδώ. Αποσιωπάται ότι δεν
υπάρχει άλλος τρόπος δανεισµού της χώρας, όπως επίσης απο-

σιωπάται το γεγονός ότι η Ελλάδα δεν έχει τη δυνατότητα να
χρηµατοδοτήσει τις υπηρεσίες της, εάν δεν δανειστεί. 

Γι’ αυτό µίλησα, κύριε συνάδελφε, για ουτοπικές καταστάσεις.
Δεν µπορούµε να καλλιεργούµε ουτοπίες στον ελληνικό λαό. Δεν
µπορούµε να καλλιεργούµε ψευδαισθήσεις. Δεν µπορούµε να
χαιρόµαστε, επειδή ο κόσµος είναι στο πεζοδρόµιο. Πρέπει να
πούµε την αλήθεια, ότι χρειάζεται σύνεση, µετριοπάθεια, αυτο-
συγκράτηση, σκληρή δουλειά, πειθαρχία στους στόχους, λέξεις
και αξίες άγνωστες στη δηµόσια συζήτηση της χώρας µας. 

Αντιθέτως, η πλειοδοσία, οι µαγικές συνταγές ευτυχίας κυκλο-
φορούν εν αφθονία. Και αυτό είναι το δύσκολο έργο του Υπουρ-
γού σήµερα, να πει την αλήθεια, να προσπαθήσει να λειτουργή-
σει το σύστηµα χωρίς ακρωτηριασµούς και να προσφέρει το
αγαθό της υγείας.

Ναι, κύριε συνάδελφε, δεν είναι ιδεατή η κατάσταση. Δεν είναι
όπως θα θέλαµε να είναι και εµείς και εσείς, γιατί δεν έχουµε κάτι
να µοιράσουµε σε ό,τι αφορά την εύρυθµη λειτουργία των νοσο-
κοµειακών µονάδων. Αλλά απέναντι σε αυτή την πρόκληση να
βγει η Ελλάδα από την κρίση, υπάρχει κόπος, υπάρχει δυσκολία,
υπάρχει ανάγκη να συνεννοηθούµε και όχι να αναµετρηθούµε.
Δεν οδηγεί πουθενά η αναµέτρηση. Και κυρίως αυτό το οποίο
είναι ο χειρότερος σύµβουλος στον ελληνικό λαό είναι να έχει
την εντύπωση ότι υπάρχει µία άλλη επιλογή άνετη και άκοπη, η
οποία θα προσφέρει την αυταπάτη µίας επίπλαστης ευηµερίας. 

Σε αυτά τα δύσκολα σας καλώ να είµαστε σύµµαχοι και όχι
στην πλειοδοσία υποσχέσεων.

Σας ευχαριστώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Για τον Οργανισµό κάποια συγκεκριµένη

δέσµευση υπάρχει, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεχίζουµε µε την

έβδοµη µε αριθµό 853/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη συγχώνευση των Νοσοκοµείων της Ικαρίας και της
Σάµου.

Ο κ. Λαµπρούλης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τα µέτρα που παίρνονται στο χώρο της υγείας και πρόνοιας

δεν είναι κεραυνός εν αιθρία. Παράλληλα µε την υποχρηµατοδό-
τηση, την υποστελέχωση, τις τεράστιες ελλείψεις σε υγειονοµικό
υλικό προστίθεται τώρα και η υλοποίηση των συγχωνεύσεων των
νοσοκοµείων και πιο συγκεκριµένα η συγχώνευση των Νοσοκο-
µείων Ικαρίας και Σάµου, που ανοίγει το δρόµο για το κλείσιµο
τµηµάτων και µετακινήσεις προσωπικού, από νησί σε νησί. Άρα,
ενδεχοµένως στρώνουν το έδαφος για το προχώρηµα της εφε-
δρείας και το προχώρηµα των απολύσεων εργαζοµένων οξύνον-
τας περαιτέρω την ήδη τραγική κατάσταση που επικρατεί στα
δύο αυτά νοσοκοµεία.

Ορίστε ποια είναι η σηµερινή πραγµατικότητα: Στην Ικαρία που
έχει δέκα χιλιάδες πληθυσµό περίπου οι ελλείψεις σε προσωπικό
είναι τεράστιες. Στην παθολογική είναι τρεις γιατροί συνάδελφοι.
Υπάρχουν ελλείψεις γιατρών, στη µαιευτική, γυναικολογική, καρ-
διολογική –µε έναν καρδιολόγο- στη χειρουργική. Αυτές οι τρεις
κλινικές δεν λειτουργούν σε εικοσιτετράωρη βάση, για να καλύ-
πτουν και τις εφηµεριακές βεβαίως ανάγκες, αλλά λειτουργούν
µε εφηµερίες ετοιµότητας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για το Κέντρο Υγείας στον Εύδηλο, ενώ ο οργανισµός προ-
έβλεπε –όχι ότι συµφωνούµε µε αυτό, εµείς θα θέλαµε και πε-
ρισσότερους ακόµη- επτά θέσεις, επτά ειδικοτήτων, υπηρετεί
ένας γενικός γιατρός και ένας αγροτικός. Οι διακοµιδές δεν γί-
νονται όλο το εικοσιτετράωρο –είτε προς την Σάµο είτε όπου
αλλού- και χρειάζονται βεβαίως και έξι ώρες –σε οµαλές βέβαια
συνθήκες- για να φθάσουν ενδεχόµενα στη Σάµο.

Στις Ράχες, αντί να αναβαθµιστεί το Κέντρο Υγείας, που είναι
πάγιο και διαχρονικό αίτηµα των κατοίκων της περιοχής, έχει
έναν αγροτικό ιατρό. Αυτό το διάστηµα και λόγω ασθενείας
έκλεισε το αγροτικό ιατρείο και δεν λειτουργεί, έκλεισε και το
φαρµακείο και οι κάτοικοι της περιοχής είναι «στον αέρα», σε ό,τι
αφορά τις παροχές υπηρεσιών υγείας.
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Στο Καρκινάγρι -αποµακρυσµένο χωριό, είναι γνωστό από τις
καταστροφικές πληµµύρες προ διετίας- δεν έχουν αγροτικό για-
τρό εδώ και µήνες. Βρίσκεται σε απόσταση δύο ωρών από τον
Εύδηλο, που γνωρίζετε όλοι τι δρόµοι υπάρχουν στα νησιά µας,
δηλαδή ένα άδειο οδικό δίκτυο. Πώς θα έχουν πρόσβαση στο νο-
σοκοµείο; 

Είναι τεράστιες οι δυσκολίες µεταφοράς -που αυτό δεν ισχύει
µόνο για την Ικαρία ή για τη Σάµο, αλλά ισχύει για όλα τα νησιά
µας- δηλαδή διακοµιδών µέσω της θάλασσας, από τη µία µε τα
τερτίπια των πλοιοκτητών και από την άλλη βεβαίως λόγω των
καιρικών συνθηκών που επιδεινώνονται, ιδίως τους χειµερινούς
µήνες.

Για παράδειγµα, τριάντα περίπου νεφροπαθείς στην Ικαρία
αναγκάζονται ανά δύο ηµέρες –γιατί αυτό περίπου είναι το πρό-
γραµµα της αιµοκάθαρσης, να πρέπει να υποβάλλονται σε αυτήν
τη διαδικασία- να πηγαινοέρχονται, αν το επιτρέψουν ενδεχοµέ-
νως οι καιρικές συνθήκες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω χρόνο, κύριε Πρόεδρε, ή να συνεχίσω στη δευτερολογία;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Προχωρήστε στην

ερώτηση, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Στη Σάµο που έχει τριάντα χιλιά-

δες πληθυσµό, µέσω του οργανισµού που καταρτίστηκε, καταρ-
γήθηκαν διοικητικές θέσεις και θέσεις στην τεχνική υπηρεσία. 

Το νοσοκοµείο εκπέµπει SOS εδώ και καιρό. Δεν µπορεί να λει-
τουργήσει, άµεσα χρειάζεται υγειονοµικό υλικό: γάζες, σύριγγες,
φιλµ για το ακτινολογικό, φλεβοκαθερτήρες, φιαλίδια για τις εξε-
τάσεις αίµατος για να λειτουργήσει το µικροβιολογικό, ουροκα-
θετήρες. Στέλνουν τους αρρώστους ή τους συγγενείς τους για
να τα αγοράζουν από έξω, από το εµπόριο, απ’ όπου βρουν. Ελ-
λείψεις του προσωπικού: Δεν υπάρχει νευρολόγος, γαστρεντε-
ρολόγος, ογκολόγος µε αποτέλεσµα οι ογκολογικοί ασθενείς να
απευθύνονται και να βρίσκουν υπηρεσίες υγείας στην Αθήνα ή
στη Θεσσαλονίκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Προχωρήστε στην
ερώτηση, κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Εµείς ρωτάµε –θα επανέλθω πάλι
για τη Σάµο, γιατί είναι πολλά τα στοιχεία- τον κύριο Υπουργό, τι
µέτρα θα πάρει ώστε, πρώτον, να ακυρωθεί η παραπάνω από-
φαση της συγχώνευσης των δύο νοσοκοµείων που θέτει κυριο-
λεκτικά σε κίνδυνο ακόµη περισσότερο την υγεία των κατοίκων
των νησιών, αλλά και τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων
των δύο νοσοκοµείων. Παράλληλα, ζητάµε να µάθουµε τι µέτρα
θα πάρει στην κατεύθυνση της αναβάθµισης των υπηρεσιών
υγείας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ –έχετε την τιµητική σας σήµερα- έχετε το λόγο για τρία
λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Κύριε Πρό-
εδρε, ευχαριστώ, είναι η τρίτη κατά σειρά επίκαιρη ερώτηση,
στην οποία απαντώ στους συναδέλφους.

Σηµειώνω µε έµφαση ότι εκτιµώ ειλικρινά πως το ενδιαφέρον
τους εκπηγάζει από την αγωνία, την οποία έχουν για τα προβλή-
µατα των νοσηλευτικών µονάδων στις εκλογικές περιφέρειες που
εκλέγονται ή ενδιαφέρονται και µε ιδιαίτερη ευχαρίστηση έρχο-
µαι στη Βουλή για να απαντήσω.

Κύριε συνάδελφε, όπως είπα και στις δύο προηγούµενες απαν-
τήσεις, το θέµα των συνενώσεων δεν σηµαίνει κατάργηση κλινι-
κών ή νοσηλευτικών µονάδων και γι’ αυτό είναι άτοπο το
επιχείρηµα για το πού θα πηγαίνουν οι νεφροπαθείς. Το Νοσο-
κοµείο Ικαρίας δεν καταργείται, η διοίκηση συνενώνεται στη
µορφή ενός ενιαίου νοµικού προσώπου και αυτό γίνεται όπου
αλλού –και σε άλλες περιοχές όχι µόνο στην Ικαρία- έχουµε την
επιλογή να συνενώνουµε κλινικές και τµήµατα. 

Χθες είχαµε την ευκαιρία να συζητήσουµε στην Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων εκτενώς τα θέµατα των νοσηλευτικών µονά-
δων, οι οποίες βρίσκονται στα νησιά µας στο Αρχιπέλαγος Αιγαίο
και συζητήσαµε και κρατήσαµε εισηγήσεις, όχι µόνο των συνα-
δέλφων Βουλευτών, αλλά και των εκπροσώπων της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης των περιφερειαρχών και των δηµάρχων. 

Κύριε Πρόεδρε, σας ενηµερώνω ότι αυτήν την εβδοµάδα που
αρχίζει σε σύσκεψη, η οποία θα πραγµατοποιηθεί στα γραφεία
της Β’ Υγειονοµικής Περιφέρειας, όπου θα µεταβώ εκεί για να
είµαι παρών σε αυτήν τη σύσκεψη-συνεργασία, θα εξετάσουµε
τα προβλήµατα που ετέθησαν υπ’ όψιν µας, µαζί µε τον Διοικητή
της ΥΠΕ τον κ. Ευδοκιµίδη, για να δούµε ποιες από τις προτάσεις
µπορούµε να υιοθετήσουµε και να δώσουµε λύσεις. 

Τέλος, κύριε συνάδελφε, δεν χάνουν τη θέση τους εργαζόµε-
νοι. Επιµένω, το λέω συχνά, έγινε κουραστικό, αλλά είναι αληθές.
Η πολιτική, η οποία ακολουθούµε στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας
άλλο στόχο έχει: την περιστολή της σπατάλης του δηµοσίου χρή-
µατος. Και αυτό ξέρω ότι είναι και δική σας θέση. Σε αυτό συµ-
φωνούµε, η προσπάθεια, η οποία γίνεται εκεί αποσκοπεί. Δεν
υπάρχει έστω ένας εργαζόµενος που να έχασε τη δουλειά, ούτε
πρόκειται να τη χάσει από αυτή την πολιτική που ακολουθούµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Συνεπώς, δεν υπάρχει ζήτηµα οποιασδήποτε απειλής για το
νοσοκοµείο, οποιαδήποτε απειλής αποστέρησης της δυνατότη-
τας πρόσβασης των κατοίκων της Ικαρίας –είτε είναι νεφροπα-
θείς είτε οτιδήποτε άλλο- στο νοσοκοµείο, το οποίο έχουν
σήµερα στην περιοχή τους.

Σας ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Μα, δεν έχουν γιατρό στην Ικαρία.

Είπαµε ότι πάνε στη Σάµο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Λαµπρούλης

έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µάλλον δεν το

ακούσατε καλά. Δεν το κατηγορώ αυτό. Εγώ δεν είπα, για παρά-
δειγµα, για τους νεφροπαθείς της Ικαρίας ότι αντιµετωπίζονται
πληµµελώς στην Ικαρία. Λέω ότι αναγκάζονται να πάνε για αιµο-
κάθαρση στο Νοσοκοµείο της Σάµου, γιατί εκεί έχει τεχνητό
νεφρό και η Ικαρία δεν έχει. Αυτό είπα. 

Συνεχίζω για τη Σάµο. Υπάρχει έλλειψη νευρολόγου εδώ και
µεγάλο χρονικό διάστηµα, γαστρεντερολόγου, ογκολόγου, µε ό,
τι συνεπάγεται αυτό για τους ασθενείς και τις οικογένειές τους.
Επιβαρύνονται µε τεράστια κόστη, γιατί αναγκάζονται να µετα-
κινούνται είτε στην Αθήνα είτε στη Θεσσαλονίκη είτε σε  άλλες
πόλεις. 

Δείτε και τα υπόλοιπα στοιχεία: ένας ουρολόγος, ένας χει-
ρουργός, ένας ΩΡΥΛΑ, ένας οφθαλµίατρος, ένας βιοχηµικός,
ένας πνευµονολόγος, ένας καρδιολόγος, ένας αναισθησιολόγος.
Εγώ θα σας πω µόνο τούτο: Δύο οξέα χειρουργικά περιστατικά
να συµβούν, τι θα γίνει; Ο χειρουργός ή ο αναισθησιολόγος θα
διακτινιστεί; Σε τρεις µήνες λήγουν οι συµβάσεις επικουρικού
προσωπικού για το ακτινολογικό και το µικροβιολογικό. Τι θα
γίνει; Θα κλείσουν; 

Οι ΜΕΘ: Λειτουργούν δύο από τα τρία κρεβάτια, ενώ οι δυνα-
τότητες είναι για έξι. Εδώ, βέβαια, χρειάζεται προσωπικό. Ενδει-
κτικά αναφέρω: Εξήντα άτοµα µε σκλήρυνση κατά πλάκας –αυτό
συνδυάζεται µε την έλλειψη του νευρολόγου- και άτοµα, τα οποία
χρειάζονται να κάνουν ειδικές θεραπείες µηνιαίως –να µην επε-
κταθούµε σε λεπτοµέρειες- οι οποίες χρειάζονται νοσοκοµειακή
παροχή και χορήγηση, αναγκάζονται να φεύγουν και να ψάχνουν
να τους χορηγηθούν τα φάρµακα όπου γης, εκτός βεβαίως της
περιοχής τους, εκτός της Σάµου.

Οι εργαζόµενοι είναι απλήρωτοι για την υπερωριακή τους ερ-
γασία. Αύγουστος, Σεπτέµβριος, Οκτώβριος του 2011, απλήρω-
τοι. Μάρτιος, Νοέµβριος, Δεκέµβριος του 2012, απλήρωτοι. 

Άκουσα που αναφερθήκατε προηγουµένως. Εγώ να δεχθώ
αυτό που λέτε καλή τη πίστη. Πόσο καλή πίστη πια να δείξει ο
κάθε εργαζόµενος, όταν µένει και απλήρωτος; Του κουτσου-
ρεύουν το εισόδηµα, τον χαρατσώνουν συνεχώς, βιώνει µια λαί-
λαπα µέτρων και από την άλλη µεριά πρέπει να έχει τη συµπά-
θεια ή την τιµή του Υπουργού. Με συγχωρείτε, τέτοια τιµή δεν
τη θέλουν ούτε οι εργαζόµενοι ούτε ο λαός µας.

Για το ΕΚΑΒ: Στη Σάµο έχει ένα ασθενοφόρο. Ενώ υπάρχουν
ασθενοφόρα, µε το ένα ασθενοφόρο καλύπτουν τρεις βάρδιες
τα πληρώµατα. Και δεν υπάρχουν πληρώµατα για να λειτουργή-
σουν. Δηλαδή, αν συµβούν δύο τροχαία, όπως συµβαίνουν κυ-
ρίως τους θερινούς µήνες ή άλλα οξέα περιστατικά, τι θα γίνει;
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Θα επιλέγουν ποιος θα επιζήσει; Θα ρίχνουν κορώνα-γράµµατα;
Εδώ θα πρέπει να λάβουµε υπόψη µας και τις χιλιοµετρικές απο-
στάσεις, λόγω και της µεγαλύτερης έκθεσης του συγκεκριµένου
νησιού, της Σάµου. Φανταστείτε τώρα το ΕΚΑΒ να πρέπει να κα-
λύψει εβδοµήντα µε ογδόντα χιλιόµετρα και όχι σε εθνικές
οδούς. 

Συνεπώς, κύριε Πρόεδρε, εµείς θεωρούµε ότι η απόφαση για
τις συγχωνεύσεις έρχεται σε συνέχεια και σε συνδυασµό µε τα
βαθύτατα αντιλαϊκά µέτρα που έχουν προαποφασισθεί εδώ και
πάρα πολλά χρόνια από τις προηγούµενες κυβερνήσεις. Και η
σηµερινή συγκυβέρνηση προχωρά και υλοποιεί, αξιοποιώντας
την κρίση, ακόµα πιο γρήγορα και πιο γοργά τα µέτρα αυτά στην
υγεία. Οι εξελίξεις για τα µέτρα θα έχουν τραγικές επιπτώσεις
στην υγεία των κατοίκων, όχι µόνο των Νησιών Ικαρίας, Σάµου
και Φούρνων, αλλά του συνόλου των λαϊκών οικογενειών. 

Στόχος είναι να στηριχθεί η κερδοφορία του κεφαλαίου, µέσω
της µεταφοράς κονδυλίων από τις δηµόσιες υπηρεσίες είτε στην
υγεία είτε στην πρόνοια είτε στην παιδεία, για τη στήριξη των µο-
νοπωλίων και το άνοιγµα της αγοράς. Αυτό θέλετε, αυτό επιδιώ-
κετε, αυτή είναι η πολιτική σας: το άνοιγµα της αγοράς και µέσα
από το δηµόσιο σύστηµα υγείας, όπου µετατρέπετε τα νοσοκο-
µεία σε επιχειρήσεις. Και από την άλλη µεριά, θέλετε να τονώ-
σετε την επιχειρηµατική δραστηριότητα στο χώρο της υγείας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας
ότι µε την πολιτική σας, όχι µόνο εξαθλιώνετε το λαό, αλλά τον
εξοντώνετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο
Υπουργός Υγείας, κ. Λυκουρέντζος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Το µονοπώλιο της προάσπισης των λαϊκών συµφερόντων, εκεί-
νοι που το επεδίωξαν και µάλιστα µε τρόπο αυταρχικό και ολο-
κληρωτικό, καταδικάστηκαν από την ιστορία. Εµείς δεν διεκ-
δικούµε κανένα µονοπώλιο προστασίας των λαϊκών συµφερόν-
των…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Αφήστε τα αυτά. Η ιστορία δεν
σας συµφέρει. Η ιστορία έχει δείξει υγεία, παιδεία …

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είµαστε
πραγµατικά η παράταξη του συνόλου του ελληνικού λαού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Λαµπρούλη,
σας άκουσε µε προσοχή ο Υπουργός. Σεβαστείτε το αυτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Είναι προκλητικός, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Δεν είναι καθόλου
προκλητικός. Ακούστε τον. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: «Το στρίβειν διά του αρραβώνος»
είναι γνωστή τακτική. Το ξέρουµε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κάθε φορά
που παίρνετε µια απάντηση σε πολιτικά επιχειρήµατα που µόλις
πριν έχετε εκστοµίσει, επειδή δεν είστε συνηθισµένοι σε µία δη-
µοκρατική συναντίληψη, ενοχλείστε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Να τη χαίρεστε τη δηµοκρατία
σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ, όµως,
που διαθέτω την ικανότητα να ακούω τα επιχειρήµατα των πολι-
τικών αντιπάλων, δεν αντιδρώ. Και έχω κι ένα άλλο πλεονέκτηµα
να µην αντιδρώ, διότι δεν έχουν καταδικαστεί οι ιδέες µου από
την ιστορία.

Επανερχόµενος,  λοιπόν, στη δευτεροµιλία σας, θέλω να σας
πω …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Αυτά πείτε τα σ’ αυτούς που ψάχνουν
στα σκουπίδια, σ’ αυτούς που πεθαίνουν, πείτε τα σ’ αυτούς που
είναι άστεγοι …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριοι συνάδελφοι,

αφήστε τον Υπουργό να ολοκληρώσει. 
Ο Υπουργός δεν σας διέκοψε καθόλου, κύριε Λαµπρούλη. Σας

άφησε να αναπτύξετε την ερώτησή σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-

εδρε, εκφράσεις όπως αυτές, παρακαλώ πάρα πολύ να τυγχά-
νουν της προσοχής σας. Δεν είµαστε εδώ για να αποδοµείται η
πολιτεία, η Κυβέρνηση και το Κοινοβούλιο. 

Τα περί ιδιωτικοποιήσεως της υγείας τα έχουµε ακούσει επα-
νειληµµένως, αλλά δεν έχουµε ακούσει ποτέ τι πρέπει να γίνουν
οι εργαζόµενοι στις ιδιωτικές επενδύσεις στον τοµέα της υγείας,
όταν καλπάζει η ανεργία. Ποια είναι η απάντηση; Ότι αυτοί δεν
πρέπει να εργάζονται; Ότι πρέπει να κλείσουν αυτές οι επιχειρή-
σεις; 

Επιπροσθέτως, για την ενηµέρωση των συναδέλφων, δεν κερ-
δίζει τίποτε περισσότερο ή λιγότερο το ελληνικό κράτος. Με τα
νοσήλια των ασφαλιστικών ταµείων που νοσηλεύονται στα δηµό-
σια νοσοκοµεία, νοσηλεύονται και στις ιδιωτικές κλινικές οι ασθε-
νείς συµπολίτες µας. Αφήστε δε, τα χρέη που έχουµε απέναντι
στις ιδιωτικές κλινικές, αλλά και στα δηµόσια νοσοκοµεία από τα
ασφαλιστικό µας σύστηµα. Καλό είναι να βλέπουµε σφαιρικά την
πραγµατικότητα και την αλήθεια.

Για τα περιστατικά τώρα που αναφέρατε, ότι ενδεχοµένως
µπορεί να υπάρξει κάποιος κίνδυνος. Γι’ αυτό υπάρχει το ΕΚΑΒ,
το οποίο δίνει καθηµερινή µάχη. Και αξίζει τιµή και στους εργα-
ζόµενους του ΕΚΑΒ. Προ ηµερών, για σοβαρό περιστατικό στη
Λέρο κινητοποιήθηκε ελικόπτερο SUPER PUMA, πήγε στη Λέρο,
µετέφερε τον τραυµατία στην Κω. Σηκώθηκε C-130 από την
Ελευσίνα, πήγε στην Κω, πήρε τον τραυµατία και τον έφερε στην
Αθήνα. Θέλω να πω, δηλαδή, ότι υπάρχουν συνέργειες. Δεν είναι
µόνο οι νοσοκοµειακές µονάδες, οι οποίες βεβαίως δεν έχουν τις
δυνατότητες των µεγάλων µονάδων της Αθήνας ή των µεγάλων
πόλεων. Υπάρχουν, όµως, και άλλες υπηρεσίες του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας, οι οποίες συνδράµουν σε οποιαδήποτε έκτα-
κτη ανάγκη. 

Θα πρέπει, λοιπόν, να λέµε ολόκληρη την αλήθεια και όχι να
της κάνουµε ανάγνωση από την πλευρά που µας συµφέρει.

Κύριε συνάδελφε, δεν είναι χώρος το Κοινοβούλιο για αγανα-
κτισµένους. Είµαστε εδώ για να συνοµιλούµε. Είπα και προηγου-
µένως ότι µία σειρά θεµάτων τέθηκαν χθες στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων, η οποία είχε ως ηµερήσια διάταξη τη συ-
ζήτηση των προβληµάτων των νοσηλευτικών µονάδων του Αι-
γαίου. Όποιες παρατηρήσεις και εισηγήσεις έγιναν, θα αντιµετω-
πισθούν εντός της εβδοµάδος µε ενδιαφέρον να επιλυθούν. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Η τέταρτη µε αριθµό 854/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Ραχήλ Μακρή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων των εργαζοµένων στον Ατµοηλεκτρικό Σταθµό Πτολεµαϊ-
δας, δεν θα συζητηθεί µετά από συνεννόηση του Υπουργού µε
τη Βουλευτή, και διαγράφεται. 

Συνεχίζουµε µε την πέµπτη υπ’ αριθµόν 857/21-1-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του
Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τους
Υπουργούς Εξωτερικών και Επικρατείας, σχετικά µε τις εξελίξεις
στο ζήτηµα της ονοµασίας των Σκοπίων. 

Ο κ. Παππάς έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, την ώρα που η ελληνική

κοινωνία βιώνει µια κοινωνική και οικονοµική κρίση -µια κρίση
ηθική θα προσέθετα- µια κρίση θεσµών και αξιών, την ίδια στιγµή
δροµολογούνται εξελίξεις σε ό,τι αφορά γενικότερα τα εθνικά
µας θέµατα και ειδικότερα το Σκοπιανό, που είναι και το αντικεί-
µενο της σηµερινής µας ερώτησης. 

Ο µεσολαβητής του ΟΗΕ, ο κ. Νίµιτς, ένας άνθρωπος που έχει
µια εµπειρία πάνω από είκοσι χρόνια και γνωρίζει όλες τις πτυχές
του ζητήµατος, είχε πρόσφατα επαφές τόσο στην Ελλάδα όσο
και στα Σκόπια. Είχε επαφές και µε τις δύο πλευρές και συζήτησε
κάποια πράγµατα, χωρίς να βγουν στη δηµοσιότητα. Συζητήθη-
καν, λοιπόν και αποφασίστηκαν –φοβούµαι- κάποια πράγµατα.

Φαίνεται, λοιπόν, και όλα κατατείνουν στο ότι έχει αποφασιστεί
µια λύση µε σύνθετη ονοµασία µε την οποία θα γίνουν τα Σκόπια
δεκτά στους διεθνείς οργανισµούς, στους διακρατικούς θεσµούς
όπως είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΝΑΤΟ και η οποία ονοµασία
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θα αναγράφεται στα διαβατήρια. Οι ίδιοι όµως οι Σκοπιανοί θα
αποκαλούνται όπως αυτοί θέλουν. Το δε Συµβούλιο Ασφαλείας
θα παροτρύνει, αλλά δεν θα επιβάλει στα µέλη της διεθνούς κοι-
νότητας να αποδεχθούν τη νέα ονοµασία. 

Όλα δείχνουν λοιπόν ότι η Ελλάδα έχει συρθεί σε ένα επονεί-
διστο συµβιβασµό σε ό,τι αφορά το ζήτηµα και το όνοµα της Μα-
κεδονίας µας. Ενδεχοµένως αυτόν τον συµβιβασµό να τον
παρουσιάσετε µελλοντικά σε µέρες, σε µήνες –δεν γνωρίζω- ως
επιτυχία, τη στιγµή που ο Πρωθυπουργός της χώρας Αντώνης
Σαµαράς υποτίθεται ότι για το όνοµα της Μακεδονίας κάποτε
είχε προβάλει ανυποχώρητη στάση και είχε ονοµαστεί και για τα
µέσα «Μακεδονοµάχος».  

Μετά τα εισαγωγικά, λοιπόν, καλείστε να απαντήσετε και να
δώσετε σαφείς απαντήσεις και όχι µε στρογγυλεµένο διπλωµα-
τικό λόγο. 

Ερώτηµα πρώτο: Ποια θα είναι τελικά η θέση της Ελλάδας σε
σχέση µε το κρίσιµο θέµα του ονόµατος; Τι ειπώθηκε στις συνο-
µιλίες µε τον ειδικό διαµεσολαβητή; Μπορείτε να µας πείτε, µπο-
ρείτε και να αποφύγετε. Μπορεί  να είναι µια πρόταση η
απάντησή σας.

Ερώτηµα δεύτερο και κυριότερο! Θα δεχθεί η µνηµονιακή συγ-
κυβέρνηση τηρώντας τις προγραµµατικές τις δηλώσεις, τις
οποίες είχαµε ακούσει εδώ, και µε την ύποπτη ανοχή της αντιπο-
λίτευσης οποιαδήποτε ονοµασία θα περιέχει τον όρο Μακεδονία;
Εδώ απαντάµε µε ένα ναι ή µε ένα όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο  έχει ο
Υπουργός κ. Τσιάρας για τρία λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Σχετικά µε την πρώτη ερώτησή σας ως προς το τι ειπώθηκε
στις συνοµιλίες µε το ειδικό διαµεσολαβητή των Ηνωµένων
Εθνών κ. Μάθιου Νίµιτς, θα ήθελα κατ’ αρχήν κύριε συνάδελφε,
να σας υπενθυµίσω τον απόρρητο και λίαν ευαίσθητο χαρακτήρα
των συνοµιλιών, για το περιεχόµενο των οποίων η Ελλάδα προ-
φανώς έχει δεσµευθεί και βεβαίως, ότι κανείς δεν µπορεί να απο-
καλύψει τίποτα περισσότερο από όσα ο ίδιος ο κ. Νίµιτς είπε.
Αντιλαµβάνεστε ότι η άρση της εµπιστευτικότητας θα καταδίκαζε
ουσιαστικά οποιαδήποτε πιθανότητα εξεύρεσης λύσης. Η Ελ-
λάδα έχει διακηρύξει ότι ειλικρινά επιθυµεί µια λύση και ότι δια-
πραγµατεύεται καλή τη πίστει προς το σκοπό αυτό. Θα ήθελα να
τονίσω και το αυτονόητο, ότι η χώρα δεν ακολουθεί την πολιτική
των διαρροών οι οποίες θα µπορούσαν ενδεχοµένως να δηµι-
ουργήσουν εσφαλµένες εντυπώσεις. 

Στο πλαίσιο αυτό προφανώς, δεν µπορώ να σχολιάσω πληρο-
φορίες που αναφέρονται στην ερώτησή σας. Ωστόσο, θα ήθελα
να σας διαβεβαιώσω ότι σε κάθε περίπτωση ανήκουν στη σφαίρα
των εικασιών. 

Το µόνο βέβαιο είναι ότι η πολιτική ηγεσία της χώρας είναι
πλήρως προσηλωµένη στις διαπραγµατεύσεις, όπως έδειξε και
η συνάντηση του Πρωθυπουργού µε τον κ. Νίµιτς και αποδίδει
προτεραιότητα στην εξεύρεση λύσης, µε γνώµονα το εθνικό συµ-
φέρον της πατρίδας µας. Επίσης, αυτό που µπορώ να σας επι-
βεβαιώσω είναι ότι η πρόσφατη συνάντηση µε τον κ.  Νίµιτς έγινε
σε ιδιαιτέρως καλό κλίµα στο οποίο κυριάρχησε η εποικοδοµη-
τική διάθεση. Ο κ. Νίµιτς είναι γνωστό ότι θα έχει εκ νέου συναν-
τήσεις µε τους ειδικούς διαπραγµατευτές των δύο χωρών στη
Νέα Υόρκη στις 29 και 30 Ιανουαρίου. 

Ως προς τις θέσεις της χώρας είχαµε την ευκαιρία να το συ-
ζητήσουµε σε µια προηγούµενη ερώτησή σας τον προηγούµενο
Ιούλιο, την οποία απευθύνατε ουσιαστικά µε το ίδιο κυρίαρχο
ερώτηµα. Όπως τότε, έτσι και τώρα θέλω να τονίσω πως η πα-
ρούσα ελληνική Κυβέρνηση ακολουθεί µια σταθερή πολιτική, η
οποία έχει χαραχθεί, µε την µεγάλη πλειοψηφία των πολιτικών
δυνάµεων της χώρας. Το 1995 συνήφθη η ενδιάµεση συµφωνία
µεταξύ της Ελλάδας και των Σκοπίων για την εξεύρεση αµοι-
βαίως αποδεκτής λύσης στο ζήτηµα του ονόµατος, καθώς και
στη ρύθµιση των διµερών σχέσεων στο πλαίσιο του Οργανισµού
Ηνωµένων Εθνών, η οποία τηρήθηκε από όλες τις Κυβερνήσεις
µέχρι σήµερα. 

Έχουµε καθορίσει και καταστήσει σαφές προς όλους το πλαί-
σιο λύσης για την ονοµατολογική διαφορά, στο οποίο η ελληνική

πλευρά µπορεί να συναινέσει: Μια ονοµασία, µια χρήση erga
omnes, δηλαδή έναντι όλων, να κάνει σαφή διάκριση µεταξύ της
γειτονικής χώρας και της Μακεδονίας της Ελλάδος. Η θέση µας
είναι ξεκάθαρη, η προσέγγισή µας είναι ρεαλιστική και τα επιχει-
ρήµατά µας βασίζονται στη λογική. Επιθυµούµε και επιδιώκουµε
µια λύση η οποία θα τύχει καθολικής και απόλυτης εφαρµογής
και δεν θα αφήνει γκρίζες ζώνες και έδαφος για µελλοντικές τρι-
βές. 

Τα συµπεράσµατα του Συµβουλίου των Γενικών Υποθέσεων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης του περασµένου Δεκεµβρίου υπήρξαν
καταλυτικά. Επιβεβαίωσαν ότι προκειµένου να ξεκινήσουν οι εν-
ταξιακές διαπραγµατεύσεις των Σκοπίων µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, τα Σκόπια θα αξιολογηθούν ως προς τη στάση τους σε
τρία ζητήµατα: τις µεταρρυθµίσεις, τις σχέσεις καλής γειτονίας
και ειδικότερα την επίλυση του ονοµατολογικού. Η πρόοδος σε
αυτά τα ζητήµατα θα αξιολογηθεί σε έκθεση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, η οποία θα δηµοσιευθεί την άνοιξη. 

Είµαστε σε στενή επικοινωνία, τόσο µε την  Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, όσο και µε τους Ευρωπαίους εταίρους µας. Όπως κατα-
λαβαίνετε, η συγκυρία είναι ιδιαίτερα κρίσιµη και η κινητικότητα
που παρατηρείται διεθνώς για το θέµα είναι πάρα πολύ µεγάλη.
Εµείς βλέπουµε στην απόφαση του Συµβουλίου µια ευκαιρία για
την επίλυση αυτής της χρονίζουσας διαφοράς. Η ελληνική Κυ-
βέρνηση ωστόσο, θα συνεχίσει µε επιµονή και σταθερότητα την
ίδια πολιτική. Με θέσεις σαφείς και στάση υπεύθυνη θα συνεχί-
σουµε να προσπαθούµε για την επίτευξη λύσης στο ονοµατολο-
γικό ζήτηµα µε κύριο γνώµονα τα εθνικά συµφέροντα της
πατρίδας µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Παππάς για τρία λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µελετήσω µε µεγάλη

προσοχή τα Πρακτικά. Ήταν γλώσσα λανθάνουσα; Άκουσα µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα το απαράδεκτο «της Μακεδονίας της Ελ-
λάδας». Αυτό είναι ένα µήνυµα; Μπερδευτήκατε; 

Δεύτερον, δεν ήσασταν καθόλου σαφής. Δεν απαντήσατε. Σας
είπα: «µε ένα ναι ή µε ένα όχι». Αν µπορείτε, θα το επαναλάβω.
Θα δεχθεί η µνηµονιακή συγκυβέρνηση τηρώντας τις προγραµ-
µατικές τις δηλώσεις; Τις ακούσαµε το καλοκαίρι εδώ. Είπε ο κ.
Αβραµόπουλος: «θα κάνουµε τη µεγάλη υποχώρηση, το µεγάλο
βήµα». Έτσι το είχε πει. Να σας φέρω τα Πρακτικά. Αν δεν πα-
ρακολουθείτε τα του Υπουργού σας, δεν φταίω εγώ. Είναι παρά-
ξενο ως και επικίνδυνο. Θα δεχθεί, λοιπόν, η µνηµονιακή Κυβέρ-
νηση, τηρώντας τις προγραµµατικές τις δηλώσεις και την ύποπτη
ανοχή της αντιπολίτευσης, οποιαδήποτε ονοµασία που περιέχει
τον όρο «Μακεδονία»; Ναι ή όχι; Απλά πράγµατα είναι. Βγείτε και
πείτε τα. Πηγαίνετε και στην Πλατεία Αριστοτέλους, βγείτε στο
µπαλκόνι και πείτε «Ξέρετε, Μακεδόνες, αδελφοί Έλληνες, εµείς
δεχόµαστε να δώσουµε το όνοµά µας στη Μακεδονία». 

Ξέρετε, όταν έφυγε ο Παύλος Μελάς στο θυσιαστικό του τα-
ξίδι, το οποίο δροµολόγησε για την απελευθέρωση της Μακεδο-
νίας, να αγωνιστεί ως αντάρτης ένας ευγενής, ένας άνθρωπος
της κάστας σας –στην Κηφισιά έµενε και αυτός, όπου µένει και
ο κ. Σαµαράς, γαµπρός Πρωθυπουργών, µε λεφτά και θυσιά-
στηκε για τη Μακεδονία- ένας άλλος µεγάλος Έλληνας, ο Ίωνας
Δραγούµης τους φώναξε: «Αν σώσουµε τη Μακεδονία, θα σω-
θούµε και εµείς, θα σωθεί η Ελλάδα». Έρχεται ένας κύκλος
εκατό χρόνων και βροντοφωνάζουµε εµείς ως Χρυσή Αυγή ότι
αν χάσουµε τη Μακεδονία, θα χαθούµε όλοι, κύριε Υπουργέ. 

Να είστε σαφής για µια φορά εδώ. Έχω εδώ γραµµένες τις
απαντήσεις σας από την προηγούµενη ερώτηση: «Η ελληνική Κυ-
βέρνηση δεν δέχεται τον προσδιορισµό-κατάληξη Μακεδονία-
ΜΚ» στην απάντηση στις 23 Οκτωβρίου. Συνεχίζετε να µην το
δέχεστε; Σας ρώτησε εδώ και ο συναγωνιστής Παναγιώταρος.
Εµπορικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Δεν
ήµουν εγώ. Ο κ. Κούρκουλας…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Διχάζεστε ως Κυβέρνηση; Άλλος ο Κούρ-
κουλας, άλλος ο Τσιάρας; Γιατί βλέπουµε ότι ο κ. Πρωθυπουρ-
γός δεν έχει πλήρως τον έλεγχο της Κυβέρνησης. 

Να είστε σαφής. Ναι ή όχι; Για µας η Μακεδονία ήταν, είναι και
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θα είναι ελληνική και θα αγωνιστούµε «µε νύχια και µε δόντια»
και µέσα στη Βουλή και έξω από τη Βουλή να µην περάσουν τα
σχέδιά σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Τσιάρας για τρία λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Η
προσπάθεια για τη δηµιουργία εντυπώσεων κύριε συνάδελφε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Στρογγυλός λόγος. Τα ίδια µου λέγατε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Σε

αυτήν την περίπτωση, η αδυναµία του να γνωρίζει κανείς τα
πραγµατικά περιστατικά και να τα αναφέρει, µπορεί µε οποιον-
δήποτε τρόπο να εκφράζεται σε µια προσπάθεια δηµιουργίας εν-
τυπώσεων. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι ή όχι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Σε

ό,τι αφορά τον τρόπο µε τον οποίο συνολικά η Κυβέρνηση και
συγκεκριµένα το Υπουργείο Εξωτερικών έχει σταθεί και έχει εκ-
φραστεί απέναντι στο συγκεκριµένο ζήτηµα, σας διαβεβαιώνω
ότι από την πρώτη στιγµή που έγινε η συζήτηση και τις προκλή-
σεις των δικών σας ερωτήσεων, δεν έχει αλλάξει επ’ ουδενί η
θέση µας. Ωστόσο, θεωρώ ότι η συζήτηση αυτή είναι άκαιρη,
γιατί οι διαπραγµατεύσεις βρίσκονται σε εξέλιξη.

Η Κυβέρνηση πράττει το παν για τη διαφύλαξη των εθνικών
µας συµφερόντων. Σας είπα από την πρώτη στιγµή ότι οι χειρι-
σµοί που απαιτούνται από την πλευρά µας, οφείλουν να είναι
πολύ προσεκτικοί, καθώς το ζήτηµα είναι βεβαίως ιδιαίτερα σύν-
θετο, όπως σύνθετο είναι και το διεθνές περιβάλλον στο οποίο
λειτουργούµε. 

Γνωρίζετε επίσης ότι κάθε µας συζήτηση ακόµη και εντός της
ελληνικής Βουλής, γίνεται αντικείµενο σχολιασµού από τα ξένα
ΜΜΕ, κάτι που ως ένα βαθµό µπορεί να επηρεάσει και τις µελ-
λοντικές εξελίξεις για το συγκεκριµένο ζήτηµα.

Όλα τα ελληνικά κόµµατα συµβάλλουν µε το δικό τους τρόπο
στη διαµόρφωση της εικόνας της χώρας µας στο εξωτερικό και
αυτό είναι κάτι που πρέπει να το λάβουµε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν
µας.

Η Ελλάδα από την πλευρά της έχει πάρει εκείνες τις πρωτο-
βουλίες οι οποίες συµβάλλουν στη βελτίωση του επιπέδου των
διµερών σχέσεων των δυο χωρών, αλλά και στη δηµιουργία κα-
τάλληλου κλίµατος, ώστε να προχωρήσει η διαπραγµατευτική
διαδικασία στο πλαίσιο των Ηνωµένων Εθνών. Έχει συναινέσει
στην απόδοση καθεστώτος υποψήφιας χώρας στη γείτονα και
στην κατάργηση των θεωρήσεων. Τον περασµένο Ιούνιο ξεκίνη-
σαν στην Αθήνα διµερείς επαφές για τη µεταφορά ευρωπαϊκής
τεχνογνωσίας εκ µέρους της χώρας µας. 

Εναπόκειται πλέον στην άλλη πλευρά και κυρίως στην ηγεσία
της γειτονικής χώρας, των Σκοπίων, να δώσει απτά δείγµατα
γραφής στη διεθνή κοινότητα.

Δεν αρκούν τα λόγια και οι µεγαλόσχηµες διακηρύξεις. Χρει-
άζονται πράξεις πλέον από τη δική τους πλευρά. Οι πράξεις κρί-
νονται εκ του αποτελέσµατος και βάσει των όρων που έχουν
τεθεί από το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο, όπως σας ανέφερα και στην
πρωτολογία µου.

Εµείς θεωρούµε ότι όποιος επενδύει σε ένα ευρωπαϊκό µέλλον
συµφιλίωσης και συνεργασίας, δεν µπορεί παρά να βγει ωφελη-
µένος. Αντιθέτως, όποιοι επενδύουν σε  εθνικίστικα ιδεολογή-
µατα, δεν έχουν θέσει στην Ευρώπη που οικοδοµούµε συνολικά. 

Η ελληνική Κυβέρνηση θα συνεχίσει να τηρεί µε επιµονή και
σταθερότητα την ίδια υπεύθυνη στάση για την επίτευξη λύσης
στο ονοµατολογικό ζήτηµα µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον της
χώρας και στόχο τη δηµιουργία ασφάλειας και σταθερότητας
στην ευρύτερη περιοχή.

Εµείς έχουµε το βλέµµα στραµµένο στο µέλλον, µε στόχο να
γίνουν τα δυτικά Βαλκάνια µια περιοχή σταθερότητας, ασφά-
λειας και ειρήνης, όπου τα κράτη θα ευηµερούν και θα συνεργά-
ζονται για το κοινό τους καλό στο πλαίσιο των ευρωατλαντικών
θεσµών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Να χειροκροτήσουµε τώρα, κύριε

Υπουργέ; Αναπάντητη έµεινε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Παππά, ο

Υπουργός απάντησε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθητές και
µαθήτριες και δυο εκπαιδευτικοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο της
Αγίας Βαρβάρας και είκοσι ένα µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός από τη Σχολή Αυγουλέα-Λιναρδάτου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 848/21-1-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Τρικάλων της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Γεωργίου Κυρίτση προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την επιβάρυνση των πασχόντων από µεσογειακή αναιµία,
µετά την αλλαγή του καθεστώτος συµµετοχής στα φάρµακα.

Ο κ. Κυρίτσης έχει το λόγο για δυο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, συζητάµε σήµερα µε

την ευκαιρία της επίκαιρης ερώτησης, ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα,
που αφορά συµπολίτες µας που παλεύουν καθηµερινά για την
υγεία τους.

Οι πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία µέχρι πρόσφατα δεν
πλήρωναν συµµετοχή για την αγορά όλων των απαραίτητων
φαρµάκων. Μετά από την υπουργική απόφαση που δηµοσιεύ-
τηκε σε ΦΕΚ τον περασµένο Οκτώβρη, οι πάσχοντες από µεσο-
γειακή αναιµία υποχρεούνται να πληρώσουν 25% συµµετοχή στα
φάρµακα της θετικής λίστας και εξ ολοκλήρου συµµετοχή στα
φάρµακα της αρνητικής λίστας. 

Κύριε Υπουργέ, θα είµαι πολύ προσεκτικός. Ξέρω πολύ καλά
το θέµα και δεν θα το πάω στο άκρα. 

Είναι ευρέως γνωστό ότι δεν έχει βρεθεί ακόµη το φάρµακο
για τη θεραπεία και την αντιµετώπιση της Θαλασσαιµίας, µιας
πολυσυστηµατικής νόσου µε πολλές επιπλοκές. Παρ’ όλο που τα
φάρµακα για τις περισσότερες επιπλοκές περιλαµβάνονται στη
θετική λίστα, υπάρχουν φάρµακα για επιπλοκές της νόσου που
βρίσκονται στην αρνητική λίστα, για παράδειγµα οι ενδοκρινολο-
γικές και οι ορµονικές επιπλοκές χρειάζονται φάρµακα, που ενώ
θα έπρεπε να περιλαµβάνονται στη θετική λίστα είναι στην αρ-
νητική λίστα. Ακόµη και το σκεύασµα της βιταµίνης C, που είναι
απαραίτητο λόγω της αποσιδήρωσης, είναι και αυτό στην αρνη-
τική λίστα. Τα βασικότερα φάρµακα για τη µεσογειακή αναιµία
εν τω µεταξύ είναι αυτά για την αποσιδήρωση. Αυτήν τη στιγµή
που µιλάµε δεν έχει δοθεί το κονδύλι για τη συνέχιση της διάθε-
σης των φαρµάκων για την αποσιδήρωση από τα δηµόσια νοσο-
κοµεία.

Κύριε Υπουργέ, εδώ και δυο µήνες οι πάσχοντες πληρώνουν
µεγάλα ποσά για τα φάρµακα και επιβαρύνονται κατά πολύ σε
σχέση µε το προηγούµενο καθεστώς της µηδενικής συµµετοχής
που ίσχυε µέχρι τον Οκτώβρη του 2012. Δεδοµένων και των οι-
κονοµικών συνθηκών, που δεν χρειάζεται να αναφέρω, θα ήθελα
να µου απαντήσετε στο εξής: Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να
προβείτε, ώστε να αρθεί αυτή η αδικία και να επανέλθει το προ-
ηγούµενη καθεστώς µηδενικής συµµετοχής των πασχόντων για
όλα τα φάρµακά τους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Αναπληρωτής
Υπουργός κ. Σαλµάς έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Κυρίτση, το θέµα έχει λυθεί δυο µέρες πριν υποβάλετε την επί-
καιρη ερώτησή σας, στις 15 Ιανουαρίου. Βεβαίως δεν υποχρε-
ούστε να βλέπετε όλη την ώρα ποια ΦΕΚ δηµοσιεύονται.

Έχει λυθεί το θέµα για όλα τα φάρµακα που αφορούν τους
πάσχοντες από Θαλασσαιµία, Δρεπανοκυτταρική Αναιµία και
όλες τις Αναιµίες. Θα έχουν µηδενική συµµετοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Κυρίτσης έχει
το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, γνωρίζω για την κα-
τάργηση της συµµετοχής. Καταλαβαίνω ότι έχει αρθεί η αδικία
που υφίστανται οι πάσχοντες από Μεσογειακή Αναιµία. Αυτό,
όµως, έχει γίνει µόνο για τα φάρµακα της θετικής λίστας. Νωρί-
τερα ανάφερα ότι το θέµα είναι υπό αµφισβήτηση, µε την έννοια
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ότι πολλές επιπλοκές υπάρχουν και οι πάσχοντες χρειάζονται
φάρµακα που σήµερα είναι στην αρνητική λίστα. Θα σας ανα-
φέρω κάτι εξειδικευµένο.

Οι πάσχουσες από µεσογειακή αναιµία αντιµετωπίζουν ορµο-
νικές διαταραχές και έχουν ανάγκη από θεραπεία υπογοναδι-
σµού. Όµως, τα συγκεκριµένα χάπια καλούνται να τα πληρώσουν
κατά 100%.

Αυτά τα θέµατα λύνονται απλά, αν παραδείγµατος χάριν οι για-
τροί είχαν τη δυνατότητα να συνταγογραφήσουν µε την ένδειξη
«επιπλοκή της νόσου». 

Έχουν γίνει αρκετά σταθερά βήµατα. Αλλά για να πάµε ακόµα
παραπέρα –προσωπικά µια άλλη Ελλάδα ονειρεύοµαι γι’ αυτό
και βρίσκοµαι στη Βουλή- είναι σίγουρο πως δεν πρέπει να συ-
νεχίσουµε τα ατελείωτα ΦΕΚ και τις υπουργικές αποφάσεις. Γί-
νονται νέες συζητήσεις για προηγούµενες βιαστικές, παράλογες
αλλαγές. Οι ασφαλισµένοι µαθαίνουν από τον φαρµακοποιό ποιο
είναι το ποσοστό συµµετοχής τους. Δεν φαντάστηκε κανείς σας
ότι οι πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία θα αντιµετώπιζαν µια
αδικία που θα έπρεπε να αρθεί; 

Χαίροµαι που έχει γίνει µια κίνηση προς τη σωστή κατεύθυνση.
Περιµένω όµως και ελπίζω να µη χρειαστεί να επανέλθω από
αυτό το Βήµα για το ίδιο ζήτηµα. Δώστε σύντοµα την οριστική
επίλυση, που δικαιούνται οι συγκεκριµένοι πολίτες, δηλαδή τη
µηδενική συµµετοχή στα φάρµακα που χρειάζονται. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Προφα-

νώς, όπως γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, η συµµετοχή των ασθε-
νών έχει αλλάξει µε νόµο που ψήφισε το ελληνικό Κοινοβούλιο
από προηγούµενη Κυβέρνηση. Οι υπουργικές αποφάσεις είναι
για να εξειδικεύουν ή να διορθώνουν όποια προβλήµατα υπάρ-
χουν. Νοµίζω ότι οι ασθενείς πλέον µε τις παθήσεις της θαλασ-
σαιµίας, της µεσογειακής αναιµίας και της δρεπανοκυτταρικής
αναιµίας είναι ικανοποιηµένοι, γιατί τυγχάνουν αυτής της µηδε-
νικής συµµετοχής για όλα τα φάρµακα που αφορούν είτε την πά-
θησή τους είτε επιπλοκές που δηµιουργούνται από την πάθησή
τους. 

Όσον αφορά την αρνητική λίστα, αυτή δεν υπάρχει σε όλα τα
ευρωπαϊκά κράτη. Υπάρχει, όµως, η θετική λίστα. Το ασφαλι-
στικό σύστηµα, δηλαδή, αποζηµιώνει συγκεκριµένα φάρµακα σε
όλα τα ασφαλιστικά ταµεία, σε όλα τα ασφαλιστικά συστήµατα
στον κόσµο. Δεν αποζηµιώνει ό,τι κινείται και ό,τι κυκλοφορεί
στην αγορά.

Την εισήγηση για το ποια φάρµακα αποζηµιώνει και ποια δεν
αποζηµιώνει το ασφαλιστικό σύστηµα σε κάθε χώρα, την κάνει
επιστηµονική επιτροπή εξειδικευµένων επιστηµόνων. Μάλιστα,
υπάρχει πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια επιτροπή ως ορίζει η
νοµοθεσία, η οποία εισηγείται ποια φάρµακα δεν πρέπει να απο-
ζηµιώνει το ασφαλιστικό σύστηµα και ποια πρέπει να αποζηµιώ-
νει. Ο Υπουργός είτε εγκρίνει είτε δεν εγκρίνει αυτά τα φάρµακα.

Εποµένως, πρέπει να πούµε ότι Έλληνες ασθενείς απολαµβά-
νουν πλήρως πολύ καλής φαρµακευτικής περίθαλψης, σε τέτοιο
βαθµό, µάλιστα, που θα σας έλεγα ότι µέχρι πρότινος ήµασταν
η µόνη χώρα στον πλανήτη που αποζηµίωνε τα πάντα. Μέχρι και
που ανέλαβα την αρµοδιότητα του φαρµάκου πριν έξι-επτά
µήνες, το ασφαλιστικό σύστηµα αποζηµίωνε τα πάντα. 

Άρα, απαγορεύεται κανείς να λέει στην Ελλάδα ότι δεν καλύ-
πτονταν οι ασθενείς. Το αντίθετο ήταν το πρόβληµα: Πριν απο-
ζηµιώνονταν τα πάντα κι ανεξέλεγκτα και η δαπάνη είχε φτάσει
στα ύψη. 

Για το λόγο αυτό, τώρα, κάνουµε βήµατα σταθερά, συγκροτη-
µένα και µε γνώση και περιορίζουµε τη φαρµακευτική δαπάνη.
Έχουµε πετύχει το στόχο αυτό. Στο δείκτη πληθωρισµού που
ανακοίνωσε η Ελληνική Στατιστική Υπηρεσία το Δεκέµβριο 2012
µε το Δεκέµβριο 2011, θα δείτε ένα καλάθι προϊόντων που πρώτο
θα είναι το πετρέλαιο σε αύξηση και τελευταίο το φάρµακο σε
µείωση. Το µειώσαµε 15,4% σ’ ένα χρόνο. Άρα, λοιπόν, κάνουµε
βήµατα προς τη µείωση της τιµής του φαρµάκου, για να έχουν
οι πολίτες φθηνότερο φάρµακο. 

Σας λέω από το Βήµα της Βουλής –επειδή επιµείνατε στη

λίστα- ότι σε τέσσερις µέρες για πρώτη φορά η χώρα µας θα
εφαρµόσει ασφαλιστική τιµή µε θετική λίστα. Από το 1998 έλεγε
τότε το ΠΑΣΟΚ ότι θα εφαρµοστεί. Στη συνέχεια και η Νέα Δη-
µοκρατία και όλες οι κυβερνήσεις επί δέκα πέντε χρόνια δεν
εφάρµοσαν ποτέ ασφαλιστική τιµή.  Σε τέσσερις µέρες η χώρα
θα έχει θετική λίστα µε ασφαλιστική τιµή, όπως γίνεται σε όλα
τα ευρωπαϊκά κράτη, ακόµη και στα ανατολικά κράτη, εδώ και
χρόνια. Το σύστηµα νοικοκυρεύεται. Νοµίζω ότι κι εσείς θα συµ-
φωνήσετε ότι στο φάρµακο και στην πολιτική κάνουµε σηµαντικά
βήµατα.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Σειρά έχει να συζητηθεί η πρώτου µε αριθµό 851/21-1-2013

επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιου Δαβάκη προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης λειτουργίας γραφείων
εξυπηρέτησης φορολογουµένων στη Λακωνία.

Το λόγο έχει ο κ. Δαβάκης για δυο λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξαναφέρνω στην

Εθνική Αντιπροσωπεία ένα ζήτηµα, το οποίο δεν θα ήθελα να το
είχα θέσει. Λέω «ξαναφέρνω», δεδοµένης της πολιτικής επιλογής
της Κυβερνήσεως να κλείσει ένα µεγάλο µέρος των ΔΟΥ της
χώρας, κάτι το οποίο συνεπάγεται αυτήν τη στιγµή µε µια τερά-
στια ταλαιπωρία για ένα ευρύ φάσµα Ελλήνων πολιτών, θα έλε-
γα, όλων των Ελλήνων πολιτών, που συναλλάσσονται µε τις οι-
κονοµικές υπηρεσίες. 

Προέρχοµαι από µια περιοχή, η οποία κατά βάση χαρακτηρί-
ζεται από χαρακτηριστικά µορφής ενός παραµεθόριου νοµού,
µιας παραµεθόριας περιοχής, όπως ίσως είναι όλες οι περιοχές
της χώρας µας, πλην ελαχίστων εξαιρέσεων των αστικών κέν-
τρων. 

Την κατάργηση των ΔΟΥ της Λακωνίας συνόδευσε η κυβερνη-
τική εξαγγελία, κύριε Υπουργέ, περί της δηµιουργίας των λεγο-
µένων ΓΕΦ, δηλαδή των γραφείων εξυπηρέτησης φορολογουµέ-
νων. Πρόκειται για ένα µέτρο, το οποίο εσείς ο ίδιος –και προ-
σχωρώ προς την άποψή σας- είχατε χαρακτηρίσει «εκσυγχρονι-
στικό» και ότι δεν πρέπει ο πολίτης να έρχεται σ’ επαφή µε τον
υπάλληλο της οικονοµικής υπηρεσίας, τον εφοριακό για πολλούς
και διαφόρους λόγους. 

Αυτό, όµως, το µέτρο σήµερα έχει υπονοµευθεί από αυτή κα-
θεαυτή την προχειρότητα –ξέρω τι λέω αυτήν τη στιγµή- η οποία
έχει υπάρξει σε σχέση µε τη δηµιουργία των γραφείων εξυπηρέ-
τησης φορολογουµένων. 

Έχω συγκεκριµένα παραδείγµατα, τα οποία µπορώ να σας
θέσω στη συνέχεια της παρεµβάσεως µου και τα οποία δεν θα
µας κάνουν να υπερηφανευόµαστε σχετικά µε την τελεσφόρηση
αυτού του µέτρου, διότι κι εσείς στη θέση που κάθεστε και εµείς
που έχουµε την ευθύνη και την εκπροσώπηση της τοπικής κοι-
νωνίας, ένα στόχο πρέπει να έχουµε: την εξυπηρέτηση του Έλ-
ληνα πολίτη. Ιδιαίτερα, στη συγκεκριµένη περίπτωση, εφόσον
µιλάµε για οικονοµικά ζητήµατα και θέµατα φορολογητέας ύλης
αυτό που πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν µας είναι να υπάρξει περαι-
τέρω εισροή εσόδων στο ελληνικό δηµόσιο, κάτι για το οποίο σή-
µερα θα έλεγα ότι η χώρα µας βρίσκεται σε πολύ άσχηµη κατά-
σταση.  

Νοµίζω ότι θα πρέπει µε πιο εργώδεις ρυθµούς να προχωρή-
σετε στη δηµιουργία των γραφείων εξυπηρέτησης φορολογου-
µένων και να µην παρουσιάζεται αυτή η προχειρότητα –επανα-
λαµβάνω- η οποία µέχρι τώρα έχει παρουσιαστεί. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Μαυραγάνης για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, όπως γνωρίζετε πάρα πολύ καλά -και το ανα-

φέρατε- για την καλύτερη εξυπηρέτηση των φορολογουµένων
σε περιοχές όπου συγχωνεύονται ΔΟΥ υπάρχει η απόφαση της
Κυβέρνησης να λειτουργήσουν γραφεία, τα οποία θα ασκούν
µέρος των αρµοδιοτήτων των τµηµάτων των ΔΟΥ. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά την ανα-
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κοίνωση του Υπουργείου για όλες τις λειτουργίες, οι οποίες προ-
βλέπονται να γίνονται από ένα γραφείο εξυπηρέτησης φορολο-
γουµένων, όπως ακριβώς το είπατε.  

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος
Μαυραγάνης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Στην περίπτωση της Λακωνίας έχουµε εκδώσει τις υπουργικές
αποφάσεις και έχουν οριστεί συνολικά εκατόν τριάντα δήµοι,
όπου θα λειτουργούν γραφεία εξυπηρέτησης φορολογουµένων. 

Μέσα σε αυτούς του δήµους περιλαµβάνεται και ο Δήµος Ευ-
ρώτα –Σκάλα και Κροκεές- Ανατολικής Μάνης –Γύθειο και Αρεό-
πολη- και Μονεµβασίας, στους Μολάους και στη Νεάπολη Βοιών.

Επισηµαίνεται ότι ήδη λειτουργεί από τις 12 Νοεµβρίου Γρα-
φείο στη Σκάλα, ενώ σύντοµα πρόκειται να λειτουργήσουν και
τα γραφεία υποδοχής στους Μολάους και στο Γύθειο, καθώς και
στις Κροκεές, στην Αρεόπολη και στη Νεάπολη, εφόσον ολοκλη-
ρωθούν οι απαραίτητες ενέργειες από τους δήµους, γιατί στις
αποφάσεις αυτές που εκδώσαµε και καλέσαµε τους δήµους ήταν
το να έχουν οι δήµοι την αρµοδιότητα και τη µέριµνα για να εξα-
σφαλίσουν χώρους υποδοχής. 

Πρέπει να τονίσω στο σηµείο αυτό ότι εφόσον έχουµε έτοι-
µους από τους δήµους τους χώρους, από εκεί και πέρα, δεν
έχουµε κανένα πρόβληµα να λειτουργήσουν αυτά τα γραφεία.
Αυτό το έχουµε πει. 

Θα επισηµάνω και κάτι ακόµη: Τα γραφεία εξυπηρέτησης είναι
πολύ σηµαντικά. Κατέθεσα ήδη για τα Πρακτικά τον κατάλογο
των δραστηριοτήτων, τις οποίες µπορούν να εκτελέσουν αυτά
τα γραφεία και να διευκολύνουν τους πολίτες.  

Πρέπει όλοι µας –και το Υπουργείο, βεβαίως και οι τοπικές κοι-
νωνίες και η τοπική αυτοδιοίκηση κι εσείς οι Βουλευτές- να
έχουµε ανοιχτά τα αυτιά και τα µάτια, διότι, αν δεν λειτουργεί
κάτι καλά, βεβαίως πρέπει να παρέµβουµε και να το λειτουργή-
σουµε σωστά. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Δαβάκης για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς και τα µάτια έχουµε ανοιχτά και τα αυτιά

µας και ο ρόλος µας είναι να τα µεταφέρουµε σε εσάς τα ζητή-
µατα που προκύπτουν και εσείς ως ασκούντες την εκτελεστική
εξουσία πρέπει να προχωρείτε προς τη σωστή κατεύθυνση. 

Όµως, αυτό το οποίο βλέπω είναι ότι –όχι εσείς, ο συγκεκρι-
µένος πολιτικός προϊστάµενος- όλη η δοµή της υπηρεσίας πά-
σχει από σηµαντικές –θα έλεγα- παθογένειες, σε σηµείο µάλιστα
που δεν µπορούµε να φτάσουµε σε αυτή καθ’ αυτή την αποτύ-
πωση του προβλήµατος. 

Μου λέει τώρα ο κύριος Υπουργός, ο κ. Μαυραγάνης, ότι οι
δήµοι δεν έχουν παράσχει ακόµη χώρους για να στεγαστούν τα
ΓΕΦ. Όλοι οι δήµοι της Λακωνίας έχουν στείλει έγγραφα –κι έχω
σειρά εγγράφων των δηµάρχων- που εδώ και πολύ καιρό και σας
λένε «εµείς έχουµε χώρο και είµαστε έτοιµοι να σας στεγάσουµε
τα ΓΕΦ, εφόσον µας κλείσατε την εφορία». 

Ωστόσο, εγώ, κύριε Υπουργέ, έχω µια διαφορετική άποψη: Θα
έπρεπε, όχι µε οριζόντιες αποφάσεις του «αποφασίζοµεν και δια-
τάζοµεν», αλλά µε στοχευόµενες δράσεις να πούµε πού χρειάζε-
ται να υπάρχει εφορία και που δεν χρειάζεται και να µην τις
κλείνουµε, ειδικά σε περιοχές, όπως είναι ο Νοµός Λακωνίας,
αλλά και η πληθώρα των ελληνικών περιοχών της ελληνικής πε-
ριφέρειας. 

Αυτήν τη στιγµή, για να πάει κάποιος από τη Νεάπολη στη
Σπάρτη, είναι σαν να πηγαίνει από τη Σπάρτη στην Αθήνα! Αντι-
λαµβάνεστε, λοιπόν, ότι η µη λειτουργία του ΓΕΦ επιτείνει και
επιδεινώνει περαιτέρω το πρόβληµα. 

«Πολιτική είναι η τέχνη του εφικτού» έχει πει κάποιος. Όπως
είναι τα πράγµατα, πολιτική πλέον είναι η τέχνη τού να βρίσκουµε
τις καταλληλότερες λύσεις στα προβλήµατα, τα οποία αντιµετω-
πίζουν in congreto, σε συγκεκριµένη βάση. 

Ρωτώ, λοιπόν, εγώ. Σήµερα που λέει η Κυβέρνησή µας ότι θέ-
λουµε να γίνουν επενδύσεις, ανάπτυξη κλπ. –και ας δεχτούµε ότι
ο ΦΠΑ, τα αυτοκίνητα, το εισόδηµα, εξυπηρετούνται από τους

λογιστές- µε το κεφάλαιο τι θα γίνει; Για να κάνεις µια µεταβί-
βαση στο ακίνητό σου, στο χωράφι σου, στο κτήµα σου, στο σπίτι
σου, χρειάζεται σύνταξη από το συµβολαιογράφο, αντίστοιχες
δηλώσεις φορολογίας στη ΔΟΥ κ.λπ.. Για όλα αυτά, ένας που
είναι στους Μολάους ή στο Γύθειο, πρέπει να πάει στη Σπάρτη
και αν απουσιάζει ο υπάλληλος –που πολύ καλά ξέρετε ο υπάλ-
ληλος µπορεί να λείπει, µπορεί να υπάρχει κάποιο πρόβληµα στο
συγκεκριµένο συµβόλαιο κλπ.- θα πρέπει να κάνει ένα και δύο
και τρία ταξίδια αυτός ο άνθρωπος.

Εσείς θα µου πείτε στην απάντησή σας –είµαι βέβαιος και δεν
µπορώ να πω ότι διαφωνώ πλήρως- ότι βρισκόµαστε σε µία νέα
φάση ηλεκτρονικής διακυβέρνησης κ.λπ.. Όµως, όταν µου λέει
ο Υπουργός ότι περιµένουµε από τους δηµάρχους να µας πουν
πού είναι τα ΓΕΦ, αισθάνοµαι ότι οι υπηρεσίες δεν ενηµερώνουν
σωστά. Όλοι οι δήµαρχοι του Νοµού Λακωνίας, εκόντες-άκοντες,
αν θέλετε –που µάλιστα δεν ήθελαν να κλείσουν οι εφορίες τους-
λένε «εµείς προσφέρουµε το χώρο». 

Από εκεί και µπρος, πότε θα γίνουν αυτά; Εκφέρω το απλό και
λογικό επιχείρηµα: Δεν έπρεπε πρώτα να είχε ιδρυθεί το ΓΕΦ, να
ήταν έτοιµο –µε τους υπαλλήλους του τα γραφεία τους, τα βιβλία
τους, τα στυλό τους, τα µολύβια τους κ.λπ.- και µετά να κλείσει
η εφορία και να µεταφερθεί; Εδώ τώρα έφυγαν αρχεία, έφυγαν
υπάλληλοι, είναι στη Σπάρτη και αυτήν τη στιγµή δεν έχουµε και
το ΓΕΦ!

Υπονοµεύετε και διασύρετε ένα µέτρο. Λένε ότι το είπε η
τρόικα, λένε ότι το κάνετε για λόγους εκσυγχρονισµού. Εγώ θα
συµφωνήσω και στα δύο, αλλά όταν δεν είναι έτοιµη η αντικατά-
σταση, πώς καταργώ αυτό το οποίο υπάρχει; Αισθάνοµαι πως
πρέπει να πάρω µια απάντηση από εσάς, δεδοµένου ότι υπάρχει
και γνώση του αντικειµένου που έχετε. Ωστόσο, δεν πρέπει να
υπονοµεύονται όλα αυτά από λανθασµένους χειρισµούς και λαν-
θασµένες κινήσεις.

Ρωτήστε τον κόσµο, την κοινωνία, την οποία εκπροσωπούµε.
Στον καηµό του ελληνικού λαού σήµερα, ο οποίος βρίσκεται σε
δεινή θέση, ερχόµαστε και δηµιουργούµε περαιτέρω προβλή-
µατα, τα οποία αυτήν τη στιγµή –θα έλεγα ότι- άπτονται και του
εισοδήµατός του και της οικονοµικής του καταστάσεως κ.λπ..
Ένας κλείνει ένα σπίτι και λόγω της δυσλειτουργίας που υπάρχει,
παραδείγµατος χάριν, στην Εφορία Μολάων ή στην Εφορία Γυ-
θείου, µπορεί να βρει άλλον αγοραστή και να έχουµε άλλες ιστο-
ρίες. 

Πιστεύω αυτή η ερώτηση –και ευχαριστώ για την ανοχή, κύριε
Πρόεδρε- να αποτελέσει το έναυσµα αύριο το πρωί να ιδρυθούν
τουλάχιστον τα ΓΕΦ στις περιοχές, τις οποίες έχετε –και σωστά-
εξαγγείλει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, αυτό που θέλω να τονίσω είναι
ότι η µέριµνα της Κυβέρνησης ακριβώς ήταν όπου καταργείται
ΔΟΥ, να υπάρχει διευκόλυνση µέσω των Γραφείων εξυπηρέτη-
σης Φορολογουµένων και µάλιστα, δεν το κάναµε µόνο γι’ αυτές
τις ΔΟΥ που καταργούνται τώρα ή συγχωνεύονται, το κάναµε και
γι’ άλλες οι οποίες είχαν καταργηθεί το 2011 και επεκτείνουµε
αυτό το µέτρο.

Σε περιπτώσεις όπου η τοπική αυτοδιοίκηση δεν ήταν έτοιµη
ακόµα, βεβαίως µπορεί να υπάρξουν κάποιες καθυστερήσεις,
διότι όταν κλείνει κάτι, θα πρέπει αµέσως να υπάρχει έτοιµη υπο-
δοµή. Αν δεν υπήρχε υποδοµή, βεβαίως άµεσα θα πρέπει να εξα-
σφαλιστεί αυτή η µετάβαση στο καθεστώς του γραφείου εξυπη-
ρέτησης φορολογουµένων. Και βεβαίως, τα όποια θέµατα θίγετε,
θα τα κοιτάξω κι εγώ προσωπικά για να δω αν έχουν προχωρήσει.
Μάλιστα, στη Λακωνία, όπως θυµάστε, επεκτείναµε τον αριθµό
των γραφείων, που αρχικά είχε εξαγγελθεί. Συνεπώς, αυτό που
είναι µέληµα, είναι να λειτουργήσουν τα ΓΕΦ. 

Επίσης, µέσα από τα ΓΕΦ θα µπορεί ο φορολογούµενος να µην
ταλαιπωρείται, όπως λέτε, γιατί αυτά είναι συνδεδεµένα µε το
TAXIS-NET και µπορούν να κάνουν συναλλαγές απευθείας. Μπο-
ρούν να διαβιβάζονται έγγραφα και µε τις πληρωµές που δροµο-
λογούνται στις τράπεζες, διευκολύνεται πλέον η επαφή του

6900 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



φορολογούµενου µε τις φορολογικές αρχές και δεν χρειάζεται
να προσέρχεται τόσες πολλές φορές, όσες ήταν στο παρελθόν. 

Σας αναφέρω και ένα παράδειγµα, το οποίο πήγε πάρα πολύ
καλά, αυτό µε τα τέλη κυκλοφορίας. Τα κάναµε ηλεκτρονικά. Δι-
ευκολύναµε τους πολίτες. Τα έσοδα από τα τέλη κυκλοφορίας
δεν έπεσαν µέσα στο 2012, όπως ακριβώς µερικοί προέβλεπαν.
Και αυτές τις πρωτοβουλίες τις συνεχίζουµε και θα τις προχω-
ρήσουµε.

Το συγκεκριµένο αίτηµά σας, βεβαίως, θα το κοιτάξουµε, για
να έχουν άµεση λειτουργία τα γραφεία και στο Νοµό Λακωνίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 858/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση

δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τους Υπουργούς Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
και Οικονοµικών, σχετικά µε τα κυκλώµατα παράνοµης εµπορίας
και εξαγωγής χρυσού στο εξωτερικό.

Ο κ. Κασιδιάρης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Θα θίξουµε σήµερα ένα θέµα, το οποίο

αφορά χιλιάδες ελληνικές οικογένειες και εµείς το θεωρούµε µεί-
ζον, το θέµα των κυκλωµάτων παράνοµης εµπορίας τιµαλφών
που εξάγουν το χρυσό των ελληνικών οικογενειών, κατά πάσα
πιθανότητα, στο εξωτερικό.

Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα, λοιπόν, πηγή των οποίων είναι σί-
γουρα και οι διάφορες ΔΟΥ και το Υπουργείο Οικονοµικών –και
θεωρούνται ακριβή τα στοιχεία αυτά- έχουµε αύξηση 85% στα
ενεχυροδανειστήρια, στα καταστήµατα εµπορίας και αγοράς
χρυσού. Είναι λογικό το φαινόµενο αυτό, λόγω της οικονοµικής
κρίσης, αλλά τα εν λόγω καταστήµατα στην πλειοψηφία τους,
απ’ ό,τι προκύπτει, προβαίνουν σε παράνοµη εµπορία χρυσού, ο
οποίος έχει πιθανότητα τελικό προορισµό χώρες του εξωτερικού.
Τα κέρδη δε, που αποκοµίζουν τα εν λόγω καταστήµατα, είναι σε
µεγάλο ποσοστό παράνοµα εις βάρος του ελληνικού δηµοσίου
και των Ελλήνων πολιτών που χάνουν τις περιουσίες τους. 

Συγκεκριµένα και µε βάση ελέγχους του ΣΔΟΕ, το 85% των εν
λόγω οίκων δεν τηρούν βιβλία και δεν εκδίδουν τιµολόγια. Είναι,
δηλαδή, εντελώς παράνοµοι και αυθαίρετοι. Αρκετοί δεν έχουν
προβεί στην έναρξη επαγγέλµατος στην εφορία. 

Οι συνέπειες αυτού του νοσηρού φαινοµένου είναι πολύ συγ-
κεκριµένες: τεράστιες απώλειες εσόδων για το δηµόσιο και κα-
ταλήστευση χιλιάδων συµπολιτών µας, οι οποίοι βρίσκονται στη
δεινή θέση λόγω οικονοµικών δυσκολιών να εξαργυρώσουν την
περιουσία τους. 

Υπάρχουν και άλλες σοβαρές πληροφορίες, τις οποίες διαβά-
ζουµε στο διαδίκτυο, σύµφωνα µε τις οποίες υπάρχουν κυκλώ-
µατα που ακολουθούν το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο στις
χώρες, τις οποίες δεσµεύει, µέσω των παράνοµων τόκων που
πληρώνουν οι χώρες αυτές, όπως και η Ελλάδα, και τα εν λόγω
κυκλώµατα «βάζουν στο µάτι» τα τιµαλφή των πολιτών. Οι εται-
ρείες, πιο συγκεκριµένα, έχουν τις έδρες τους σε χώρες που µας
δανείζουν, δηµιουργούν υπόγεια δίκτυα εκµετάλλευσης πολιτών,
που για να επιβιώσουν αναγκάζονται στην ουσία να «σκοτώσουν»
τα τιµαλφή τα δικά τους, των προγόνων τους, ακόµα και των παι-
διών τους.

Ερωτάται, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός: Πόσα χάνει το δηµόσιο
από αυτήν την ιστορία; Πώς σκοπεύετε να αντιµετωπίσετε αυτό
το φαινόµενο; Από ποιες υπηρεσίες ή φορείς του δηµοσίου ελέγ-
χονται τα εν λόγω ενεχυροδανειστήρια –αν πληρούν τις προϋπο-
θέσεις- και τι έχει προκύψει µέχρι σήµερα από τους εν λόγω
ελέγχους; Ποιες κυρώσεις είχαµε και πόσους κλείσατε;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, όντως το φαινόµενο των ενε-
χυροδανειστήριων έχει αυξηθεί τα τελευταία δύο χρόνια στη
χώρα µας. Και επειδή είναι νέες επιχειρήσεις, αυτό το οποίο µπο-
ρεί να γίνει είναι µόνο ο προσωρινός και προληπτικός έλεγχος. 

Βάσει του πλαισίου αυτού, το Σώµα Δίωξης Οικονοµικού Εγ-

κλήµατος έχει διενεργήσει διακόσιους ενενήντα δύο ελέγχους
σε ενεχυροδανειστήρια και έχουν προκύψει χίλιες οκτακόσιες
ογδόντα πέντε παραβάσεις. Το ποσοστό παραβατικότητας ξε-
περνά όντως το 60% και γίνονται και επιπλέον έλεγχοι, από την
ίδια υπηρεσία, έλεγχοι οι οποίοι βρίσκονται σε εξέλιξη. Είναι ένα
θέµα που βεβαίως µας προβληµατίζει και εµάς και έχουµε λάβει
µέριµνα, για να ενταθούν αυτοί οι έλεγχοι. 

Επιπλέον και πάλι λόγω της εντεινόµενης δραστηριότητας των
ενεχυροδανειστηρίων, αυτήν την περίοδο ενεργείται έρευνα από
το ΣΔΟΕ σχετικά µε τις εξαγωγές χρυσού, τις οποίες αναφέρατε
και αυτή η έρευνα είναι σε εξέλιξη. Αυτό το οποίο πρέπει όλοι να
καταλάβουµε είναι ότι σε φαινόµενα παραβατικότητας πρέπει να
είµαστε πάρα πολύ αυστηροί και θα πρέπει ίσως να επανεξετα-
στεί και το πλαίσιο λειτουργίας αυτών των επιχειρήσεων, έτσι
ώστε να µην υπάρχουν κενά στη λειτουργία τους. 

Βεβαίως, δεν είναι θέµα του Υπουργείου Οικονοµικών, αλλά
αντιλαµβάνοµαι ότι είναι ένα πρόβληµα, το οποίο πρέπει να αν-
τιµετωπιστεί συνολικά από την ελληνική πολιτεία και µε τη συ-
νεργασία όλων των αρµόδιων φορέων. Επίσης και στο φαινόµενο
αυτό και η Αρχή Ξεπλύµατος Βρώµικου Χρήµατος έχει ευαισθη-
τοποιηθεί και σε περιπτώσεις που της αναφέρονται, διενεργεί
τους σχετικούς ελέγχους.

Συστηµατικοί δε έλεγχοι στους επιτηδευµατίες –κατά την πλη-
ροφόρησή µας- πραγµατοποιούνται και από τις υπηρεσίες της
Ελληνικής Αστυνοµίας µε συνδροµή των αρµόδιων ελεγκτικών
οργάνων του ΣΔΟΕ. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Κασιδιάρης

έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Αναφερθήκατε σε χίλιες οκτακόσιες

ογδόντα πέντε παραβάσεις. Αναµένω, στη δευτερολογία σας να
µου πείτε πόσες από αυτές τις επιχειρήσεις που παραβαίνουν το
νόµο έκλεισαν, σε πόσες «µπήκε λουκέτο». 

Κύριε Υπουργέ, όλοι γνωρίζουµε πολύ καλά ότι σε περιόδους
κρίσης, εκτός από τους ψευδοπροφήτες πάνε πάρα πολύ καλά
επίσης και οι αργυραµοιβοί και οι τοκογλύφοι. Κάθε «καλός» το-
κογλύφος ξέρει να κάνει ένα πράγµα, πρώτα να σε «στεγνώνει»
από ρευστό και στη συνέχεια, να σου αρπάζει την περιουσία. Μία
µικρογραφία της κατάστασης του κράτους µας είναι η κατά-
σταση που βιώνουν καθηµερινά οι συµπολίτες µας. Χρεώθηκε,
δηλαδή, το ελληνικό κράτος µε τοκογλυφικά δάνεια από ξένα
κράτη, κυρίως από τη Γερµανία, εν συνεχεία το χρέος αυτό µε-
τακυλίστηκε στο εσωτερικό µέσω των τραπεζικών δανείων, των
ηλίθιων δανείων που έλαβαν πολλοί συµπολίτες µας. Σήµερα έχει
αναγκαστεί ο Έλληνας να χάσει την περιουσία του, να χάσει
ακόµα και τα τιµαλφή του, τα κοσµήµατα των προγόνων του, τον
οικιακό χρυσό του, ένα µεγάλο µέρος του οποίου, σύµφωνα µε
τις δικές µας πληροφορίες, µέσω των κυκλωµάτων αυτών πηγαί-
νει στη Γερµανία. Επιθυµούµε περισσότερες πληροφορίες στο
πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου για το πού οδηγείται αυτή
η διαδικασία. 

Εποµένως, είναι πιθανό οι Γερµανοί να µην παίρνουν µόνο χρή-
µατα από το κράτος µας µέσω των ληστρικών τόκων, αλλά και
µέσω του χρυσού των Ελλήνων πολιτών. 

Θα ήθελα να αναφέρω –παρεµπιπτόντως- και µία πρόταση της
Χρυσής Αυγής. Επειδή µιλάµε για δηµόσιο χρέος προς τη Γερ-
µανία, θα ήταν µία θετική κίνηση, µία θετική πρόταση να συµψη-
φιστεί αυτό το χρέος µε το κατοχικό δάνειο, το οποίο
αποδέχονται οι πάντες πλέον και να µη χρωστάµε τίποτα στη
Γερµανία. 

Ένα µείζον ερώτηµα που τίθεται σχετικά µε τα ενεχυροδανει-
στήρια είναι πού τελικά πηγαίνει αυτός ο χρυσός, πού πηγαίνει
αυτό που προκύπτει από την τήξη των µετάλλων. Έχουµε την
πληροφορία ότι στο λιµάνι της Πάτρας σε µία επιχείρηση του
Σώµατος Δίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος είχαµε και κατάσχεση
και συγκεκριµένες πληροφορίες, τις οποίες καλό θα είναι να τις
µάθει ο ελληνικός λαός, για να είναι πιο προσεκτικός στις εν
λόγω ενέργειες. 

Σύµφωνα µε το Μητρώο Φορολογουµένων –διαβάζω εδώ-
έχουµε κάποια πολύ ενδιαφέροντα στοιχεία. Δεν είναι απλά κα-
τακόρυφη η άνοδος των εν λόγω επιχειρήσεων. Το 2010 είχαµε
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ογδόντα µία επιχειρήσεις και είκοσι οκτώ υποκαταστήµατα. Το
2011 είχαµε εκατόν ενενήντα οκτώ επιχειρήσεις και εκατόν είκοσι
ένα υποκαταστήµατα. Το 2012 είχαµε διακόσιες εβδοµήντα τέσ-
σερις επιχειρήσεις και διακόσια σαράντα πέντε υποκαταστή-
µατα. Αυτή η ιστορία δηλαδή µεταδίδεται στο σώµα της
ελληνικής κοινωνίας σαν καρκίνος. 

Βεβαίως, δεν µπορούσαν από την υπόθεση αυτή να λείπουν
και οι Εβραίοι, οι οποίοι είναι αιωνίως οι αργυραµοιβοί της γης.
Έβλεπα προσφάτως την τηλεοπτική διαφήµιση κάποιου Οίκου
«Ricardo» σε έναν τηλεοπτικό σταθµό, ο οποίος, βέβαια, ενδεχο-
µένως, για να µην εγείρει τα πάθη, άλλαξε µετά από κάποιες βδο-
µάδες το όνοµά του και τώρα παρουσιάζεται ως ενεχυροδα-
νειστήριο «Ριχάρδος». 

Περιµένουµε, λοιπόν, συγκεκριµένες απαντήσεις κυρίως στα
ερωτήµατα: Ποιοι παρέχουν το ρευστό; Από πού έρχονται αυτά
τα λεφτά που αγοράζουν το χρυσό των Ελλήνων πολιτών; Πώς
λειτουργεί το κύκλωµα διακίνησης, πώς φυγαδεύεται, δηλαδή, ο
λιωµένος χρυσός στο εξωτερικό; Τελικά, πού καταλήγει ο χρυ-
σός αυτός; 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, ακριβώς επειδή είπατε ότι µέσα
από την εξαγωγή χρυσού µπορεί να υπάρχουν παράνοµες πρά-
ξεις, στο πλαίσιο των ελέγχων που έγιναν έχει ευαισθητοποιηθεί
το ΣΔΟΕ και γι’ αυτό σας είπα και προηγουµένως ότι υπάρχει σε
εξέλιξη έρευνα για την εξαγωγή χρυσού. Όπως ξέρετε, όταν
είναι σε εξέλιξη µία έρευνα, ακόµα και εγώ δεν γνωρίζω τα στοι-
χεία -ο Υπουργός δεν πρέπει να τα γνωρίζει- η Υπηρεσία πρέπει
να ολοκληρώσει τον έλεγχο και µετά, βεβαίως, τα στοιχεία είναι
διαθέσιµα σε όλους. 

Συνεπώς, πιστεύω ότι το θέµα της εξαγωγής χρυσού, όπως
πολύ σωστά είπατε ότι είναι µείζον πρόβληµα. Το έχετε θέσει
στην ερώτησή σας. Σας απαντώ, όµως, ότι είναι ένα από τα θέ-
µατα που προβληµάτισαν την αρµόδια Υπηρεσία, όταν έκανε
τους προληπτικούς ελέγχους. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω ότι συµφωνώ ότι θα πρέπει
όχι µόνο τα ενεχυροδανειστήρια, αλλά και άλλες επιχειρήσεις,
οι οποίες τον τελευταίο καιρό έχουν ανθίσει στην Ελλάδα λόγω
της οικονοµικής συγκυρίας, να ελέγχονται πολύ προσεκτικά, έτσι
ώστε να µειώσουµε τα φαινόµενα παραβατικότητας. 

Στην Ελλάδα –το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά- έχουµε πρό-
βληµα φοροδιαφυγής. Η Κυβέρνηση αυτή είναι αποφασισµένη
να προχωρήσει σε συγκεκριµένες ενέργειες και ξέρετε πολύ
καλά ότι έχει ήδη λάβει µέτρα. Και όσον αφορά τα εµβάσµατα -
το έχω πει κατ’ επανάληψιν- αυτά που έφυγαν στο εξωτερικό το
2009, το 2010, το 2011 αµέσως κοιτάξαµε από ποιους ήταν, δια-
σταυρώσαµε τις δηλώσεις, στείλαµε «προσκλητήρια» ή προσκλή-
σεις –όπως θέλετε πείτε το- για να καταθέσουν τις απόψεις τους
και να προχωρήσουµε στις δέουσες ενέργειες, έτσι ώστε να κα-
ταλογιστούν φόροι. 

Συνεπώς, στο φαινόµενο της φοροδιαφυγής νοµίζω ότι όλες
οι πλευρές της Βουλής συµφωνούν ότι πρέπει να προχωρήσουµε
πάρα πολύ γρήγορα, πάρα πολύ άµεσα και να έχουµε τη βοήθεια
όλων. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Η τέταρτη µε αριθµό 849/21-1-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά
µε το θεσµικό πλαίσιο προστασίας των ανηλίκων στο πεδίο της
ραδιοτηλεόρασης, δεν συζητείται µετά από συνεννόηση µε τον
Υπουργό και συνεπώς διαγράφεται. 

Τελευταία θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 856/21-1-2013 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τις ελλείψεις εκπαιδευτικού προσωπικού στα
µουσικά σχολεία. 

Ο κ. Γκιόκας έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι η πρώτη φορά που το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας καταθέτει στη Βουλή ερώτηση σε σχέση µε τα
προβλήµατα των µουσικών σχολείων, µε τις ελλείψεις που υπάρ-
χουν σε εκπαιδευτικό προσωπικό, σε υποδοµές, µε τις οποίες τα
συγκεκριµένα σχολεία λειτουργούν χρόνια. 

Σήµερα, όµως, πραγµατικά, η κατάσταση έχει φθάσει στο
απροχώρητο. Στην κυριολεξία, δεν πάει άλλο! Τα παιδιά των µου-
σικών σχολείων και οι οικογένειές τους βρίσκονται από την αρχή
της χρονιάς σε µία κατάσταση ανασφάλειας, απίστευτης ταλαι-
πωρίας. Βρίσκονται για µία ακόµη φορά σε κινητοποίηση λόγω
και των προβληµάτων που υπήρχαν στις µεταφορές, που δεν
εκτελούνταν από την αρχή της χρονιάς επειδή και τα συγκεκρι-
µένα σχολεία έχουν ένα διαδηµοτικό, υπερτοπικό χαρακτήρα και
υπήρχαν οικογένειες εργαζοµένων που δεν µπορούσαν να στεί-
λουν τα παιδιά τους στα σχολεία, αλλά και λόγω των ελλείψεων
των εκπαιδευτικών. 

Αποτέλεσµα όλων αυτών είναι χιλιάδες χαµένες διδακτικές
ώρες. Μέχρι τις 30 Νοεµβρίου του 2012 υπολογίζεται ότι οι χα-
µένες διδακτικές ώρες ανέρχονταν σε εννιά χιλιάδες επτακόσιες
οκτώ. Σήµερα, προφανώς, αυτές οι ώρες έχουν αυξηθεί. 

Και σαν να µην έφθαναν όλα αυτά, έρχεται το Υπουργείο µε
µία –κατά τη γνώµη µας- προκλητική, κυνική εγκύκλιο που εκδό-
θηκε στις 7 Ιανουαρίου του 2013, µε την οποία οµολογεί ότι δεν
προτίθεται να καλύψει τα συγκεκριµένα κενά και «πετάει το µπα-
λάκι» στις διευθύνσεις των σχολείων, προκειµένου να επιλέξουν
µόνο για επείγουσες περιπτώσεις ποια κενά προτίθενται να κα-
λύψουν, µε αποτέλεσµα να κόβονται µουσικές ειδικότητες, να
κόβονται δραστηριότητες, να δηµιουργούνται µεγαλύτερα τµή-
µατα, τα οποία καθιστούν απαγορευτικό το διδακτικό έργο. 

Στην ουσία, η πολιτική της Κυβέρνησης καταδικάζει σε υπο-
λειτουργία τα µουσικά σχολεία για µια ολόκληρη σχολική χρονιά,
χωρίς αυτά να µπορούν να τηρήσουν το προβλεπόµενο αναλυ-
τικό τους πρόγραµµα. 

Γι’ αυτόν το λόγο, ρωτάµε τον κύριο Υπουργό αν το Υπουργείο
προτίθεται να προχωρήσει άµεσα σε προσλήψεις του απαραίτη-
του προσωπικού, προκειµένου να καλυφθούν όλες οι ανάγκες µε
βάση το αναλυτικό πρόγραµµα, ποια µέτρα θα πάρει, προκειµέ-
νου να στηριχθεί η ύπαρξη και η λειτουργία των µουσικών σχο-
λείων και τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση για τη στήριξη και την
αναβάθµιση συνολικά της µουσικής δηµόσιας εκπαίδευσης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Θεόδω-
ρος Παπαθεοδώρου έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε Βουλευτά, στο κείµενο της επίκαιρης ερώτησής σας δώ-
σατε ιδιαίτερη έµφαση και επικαλείστε συγκεκριµένη εγκύκλιο
του Υπουργείου, η οποία κάνει λόγο για επείγουσες εκπαιδευτι-
κές ανάγκες, υπογραµµίζοντας ότι οι προσλήψεις των καθηγη-
τών στα µουσικά σχολεία θα πραγµατοποιηθούν µε γνώµονα
αυτές τις ανάγκες. 

Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να σας διαβεβαιώσω ότι υπάρχει και η
πρόθεση, αλλά και ο σχεδιασµός για την κάλυψη των κενών στο
πλαίσιο πάντα των δυνατοτήτων που µας δίνονται. 

Ποια είναι η κατάσταση; Οι Διευθύνσεις Προσωπικού Πρωτο-
βάθµιας και Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης µε έγγραφό τους από
3-12 και κατόπιν από 7-12 διαβίβασαν αίτηµα στο Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους και στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης για την έγκριση συµπληρωµατικών πιστώσεων για την
κάλυψη των εκπαιδευτικών αναγκών στην πρωτοβάθµια και στη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση. 

Ξεκινώ απ’ αυτήν την διευκρίνιση, διότι πιστεύω ότι όλοι συµ-
φωνούµε στην κοινή βάση ότι δεν χωρά κανένας διαχωρισµός
ούτε µεταξύ των σχολείων και πολύ περισσότερο, µεταξύ των
µαθητών.

Επίσης, οφείλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε Γκιόκα, ότι το
Υπουργείο αντιµετωπίζει το δικαίωµα των παιδιών αυτών στα
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µουσικά σχολεία σαν ένα ισότιµο, καθολικό δικαίωµα για τον
κάθε πολίτη και σε καµµία περίπτωση δεν επιδέχεται αµφισβή-
τηση περί διαχωρισµών ή, αν θέλετε, περί προσδιορισµών που
θα µπορούσαν να οδηγήσουν σε ανισότητες.

Θέλω να έρθω στην ουσία της ερώτησής σας. Τα κενά στα µου-
σικά σχολεία σήµερα είναι κενά µουσικών ειδικοτήτων, όπως
πράγµατι το είπατε. Άρα, δεν µιλάµε για κενά γενικών µαθηµάτων.
Στα γενικά µαθήµατα δεν έχουµε κενά. Σε πάρα πολλές µουσικές
ειδικότητες δεν έχουµε κενά. Για πολλές µουσικές ειδικό- τητες
υπάρχουν µαθητές που κάνουν µαθήµατα στα συγκεκριµένα όρ-
γανα κατά µόνας ή σε µικρές, δηλαδή, ολιγοµελείς οµάδες.

Για την κάλυψη, λοιπόν, αυτών των λειτουργικών κενών για τα
µαθήµατα µουσικής παιδείας στα σαράντα δύο µουσικά σχολεία
της χώρας φέτος, πρώτον, πραγµατοποιήθηκε η πρώτη φάση
πρόσληψης των µουσικών αναπληρωτών πριν από όλη την υπό-
λοιπη διαδικασία, ακόµη και για τις προσλήψεις αναπληρωτών
στα γενικά σχολεία. Με υπουργική απόφαση, από 25 Σεπτεµ-
βρίου, προσελήφθησαν διακόσιοι σαράντα οκτώ αναπληρωτές
πλήρους ωραρίου για τα µουσικά σχολεία.

Πρέπει να σηµειώσουµε και κάτι άλλο, που θα µου επιτρέψετε
να το θεωρήσω ιδιαίτερα σηµαντικό. Επιπλέον, διαθέσαµε πιστώ-
σεις και για την πρόσληψη εµπειροτεχνών στα παραδοσιακά όρ-
γανα, γιατί ξέρουµε ότι στα µουσικά σχολεία αυτό το οποίο
προέχει και αυτό το οποίο επιλέγεται, επίσης και από τα προ-
γράµµατα, είναι τα παραδοσιακά όργανα αναφοράς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα σας ζητήσω, κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας για τριάντα
δευτερόλεπτα.

Με έγγραφό µας από τις 2 Νοεµβρίου διατέθηκαν οι σχετικές
πιστώσεις, προκειµένου να προσληφθούν ωροµίσθιοι εµπειροτέ-
χνες για χίλιες τριακόσιες ώρες την εβδοµάδα. Επιπλέον, από 8-
1-2013 δόθηκε η δυνατότητα να γίνει πρόσληψη ωροµισθίων
καθηγητών σε όλα τα µουσικά σχολεία, συνολικά για πεντακό-
σιες σαράντα έξι ώρες την εβδοµάδα. Το θεωρώ ιδιαίτερα ση-
µαντικό, γιατί είναι άλλη µια απόδειξη ότι το Υπουργείο και στηρί-
ζει το µουσικό σχολείο, αλλά και αναγνωρίζει την ιδιαιτερότητά
του. Φέτος είναι τα είκοσι πέντε χρόνια από την ίδρυση των µου-
σικών σχολείων. Θεωρούµε ότι είναι πολύ καλά σχολεία και στο
πλαίσιο των δυνατοτήτων που έχουµε, θα στηρίξουµε την εξέλιξή
τους, ακόµα και αν -πραγµατικά το καταλαβαίνετε και εσείς- είναι
δύσκολο για όλα τα όργανα και για όλες τις επιλογές να υπάρ-
χουν στη χρονιά αυτή ανάλογες πιστώσεις.

Στη δευτερολογία µου θα σας παρουσιάσω και άλλα στοιχεία
για το θέµα αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Γκιόκα, έχετε
το λόγο, για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, µε βάση και την απάν-
τησή σας, δεν υπήρχε συγκεκριµένη δέσµευση-υπόσχεση για το
πόσες ώρες θα καλυφθούν µε βάση τις υπάρχουσες ελλείψεις.
Υπάρχουν κοντά στις δέκα χιλιάδες χαµένες διδακτικές ώρες. Τι
ακριβώς θα καλυφθεί από όλο αυτό;

Υπήρχε µια ακόµη φράση στην παρέµβασή σας που, κατά τη
γνώµη µας, δηµιουργεί πρόσθετες ανησυχίες, ότι εδώ θα υπάρ-
χει µετεξέλιξη του χαρακτήρα των µουσικών σχολείων, κάποια
όργανα θα φύγουν, κάποια θα µείνουν κ.λπ. Αυτό κατάλαβα εγώ.
Δεν ξέρω. Διευκρινίστε το στη δευτερολογία σας.

Η ουσία είναι, πάντως, ότι, ύστερα και απ’ αυτές τις εξελίξεις
που υπάρχουν και µε δεδοµένες τις µεγάλες περικοπές που
έχουµε και στη σίτιση αυτών των σχολείων -γιατί σε αυτά τα σχο-
λεία προβλέπεται σίτιση- και στη µεταφορά και στο εκπαιδευτικό
προσωπικό, οδηγούµαστε σε µια κατάσταση όπου στην κυριολε-
ξία κινδυνεύει η ίδια η ύπαρξη των µουσικών σχολείων. Αυτή είναι
η εκτίµησή µας, µε βάση την προηγούµενη πείρα που υπάρχει
και µε τα αθλητικά σχολεία.

Πραγµατικά µπορεί -αυτή είναι η πρόβλεψη που κάνουµε, µε
βάση τις σηµερινές εξελίξεις- να κρατήσετε τέσσερα-πέντε σχο-
λεία, που θα είναι και σχολεία-ελίτ, όµως, θα υπονοµευθεί και θα
υποβαθµιστεί ο συνολικός χαρακτήρας των σχολείων. Ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι σε αυτά τα µουσικά σχολεία φοιτούν παιδιά
λαϊκών οικογενειών που έχουν ένα ενδιαφέρον, ένα ταλέντο, µια

κλίση και µε βάση τη σηµερινή κατάσταση, τα εξαναγκάζετε να
πάνε στις ιδιωτικές δοµές, στα ιδιωτικά ωδεία και βέβαια, όσοι
µπορούν και όσοι έχουν τη δυνατότητα να το κάνουν αυτό, γιατί
σήµερα πολλαπλασιάζονται οι οικογένειες που δεν έχουν αυτήν
την οικονοµική δυνατότητα. Όταν µια οικογένεια δεν µπορεί να
καλύψει τα στοιχειώδη στη διατροφή, στη θέρµανση, θα κόψει
από αλλού. Θα κόψει από την µουσική, θα κόψει από τον πολιτι-
σµό, θα κόψει από τον αθλητισµό. Με αυτό τον τρόπο µετατρέ-
πεται, χάνεται ο δηµόσιος χαρακτήρας της µουσικής εκπαίδευ-
σης και λόγω της ανυπαρξίας της στο γενικό σχολείο και µετα-
τρέπεται η εκπαίδευση στην κυριολεξία σε εµπόρευµα.

Εµείς θεωρούµε ότι ό,τι συµβαίνει στα µουσικά σχολεία είναι
µια µικρογραφία του ό,τι συµβαίνει γενικότερα στην εκπαίδευση.
Στο όνοµα, δηλαδή, του εξορθολογισµού, στο όνοµα της δηµο-
σιονοµικής εξυγίανσης, προχωράτε σε υποβάθµιση, προχωράτε
σε συγχωνεύσεις τµηµάτων, σχολείων, προχωράτε σε συντριβή
των εργασιακών, κοινωνικών, µισθολογικών δικαιωµάτων του εκ-
παιδευτικού προσωπικού και στην πραγµατικότητα, οδηγούµα-
στε στη δηµιουργία σχολείων όπου τα παιδιά θα µαθαίνουν τα
ελάχιστα, τα στοιχειώδη, πολλές φορές δεν θα µαθαίνουν ούτε
αυτά ή θα τα µαθαίνουν µε διαστρεβλωµένο τρόπο. Μια σειρά
πλευρές, όπως είναι η µουσική αγωγή, η φυσική αγωγή, που είναι
αναγκαίες για το εκπαιδευτικό έργο, για τη διαµόρφωση προσω-
πικότητας, για τη σωµατική και ψυχική υγεία, στην πραγµατικό-
τητα πετιούνται έξω από την εκπαιδευτική διαδικασία και θα τα
απολαµβάνουν µόνο όσοι µπορούν να πληρώσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς λέµε -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- ότι δεν µπορεί ο
λαός πλέον να πληρώνει τις συνέπειες της κρίσης. Δεν πρέπει να
συµβιβαστεί µε αυτή την κατάσταση. Δεν µπορεί να πληρώσει τα
χρέη και τα ελλείµµατα για τα οποία δεν ευθύνεται ο ίδιος. Πρέ-
πει να διεκδικήσει κάλυψη όλων των αναγκών και στα µουσικά
σχολεία και συνολικότερα στα σχολεία.

Τα σχολεία αυτά πρέπει να στηριχθούν µε πρόσληψη µόνιµου
εκπαιδευτικού προσωπικού και βέβαια, µέσα και από την αναβάθ-
µιση της µουσικής εκπαίδευσης στο δηµόσιο σχολείο, που είναι
ανύπαρκτη, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Παπα-
θεοδώρου έχει το λόγο, για τρία λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, θα ξεκινήσω µε αυτό που είπατε στο τέλος,
ότι τα σχολεία αυτά πρέπει να στηριχθούν. Είπα ότι θα παρου-
σιάσω και συγκεκριµένα µέτρα, αλλά θέλω να σας διαβεβαιώσω
ότι δεν υπάρχει καµµία εξέλιξη προς µετάλλαξη των σχολείων
αυτών. Είπα ακριβώς το αντίθετο, ότι αυτά τα σαράντα δύο µου-
σικά σχολεία που έχουµε στην Ελλάδα είναι πολύ καλά σχολεία,
χρειάζονται µεγαλύτερη στήριξη, υπάρχουν ταλέντα µέσα. Ανα-
φέρονται σε όλες τις ελληνικές οικογένειες, τα παιδιά των οποίων
έρχονται να σπουδάσουν και έχουν ιδιαίτερη κλίση στη µουσική.
Εποµένως, από τη δική µας πλευρά -το έχει δηλώσει και ο κύριος
Υπουργός, το έχω δηλώσει και εγώ- µόνο βελτίωση της κατάστα-
σης επιδιώκουµε και τίποτα άλλο.

Είπατε και στην πρωτολογία σας, το είπατε και µετά ότι οι
ανάγκες είναι αυτές οι οποίες τελικά έρχονται να καταδείξουν
πόσο περιορισµένες είναι οι δυνατότητές µας, εποµένως συρρι-
κνώνουµε το δηµόσιο σχολείο. Το ουσιαστικό είναι ότι και οι γε-
νικές ειδικότητες έχουν καλυφθεί και οι βασικές µουσικές
ειδικότητες έχουν καλυφθεί.

Από την άλλη πλευρά, πράγµατι, ξέρετε ότι το να ισχυριστώ
σήµερα ότι έχουµε καλύψει όλα τα όργανα δεν γίνεται. Βεβαίως
και υπάρχουν ελλείψεις. Όλα τα όργανα δεν µπορούν να καλυ-
φθούν µε τις πιστώσεις που έχουµε. Εάν, λοιπόν, αφαιρέσουµε
αυτό, θα σας πω ποιος είναι ο σχεδιασµός, ποια µέτρα προτίθε-
ται να λάβει η Κυβέρνηση προκειµένου να στηρίξει την ύπαρξη
των µουσικών.

Στο πλαίσιο της αναβάθµισης του θεσµού των µουσικών σχο-
λείων έχει προγραµµατιστεί η υλοποίηση ενεργειών σχετικά µε
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τη δηµιουργία νέων προγραµµάτων σπουδών, νέων διδακτικών
εργαλείων για τα µουσικά µαθήµατα και στα µουσικά σχολεία. Η
Καλλιτεχνική Επιτροπή Μουσικών Σχολείων µελετά θέµατα λει-
τουργίας, ώστε να γίνει προγραµµατισµός των ενεργειών για τις
περαιτέρω ανάγκες των µουσικών σχολείων. Είναι ανάγκες που
για τα συγκεκριµένα όργανα τα οποία αναφέρατε προηγουµέ-
νως, βεβαίως, και θα υποδειχθούν από τους διευθυντές εκπαί-
δευσης.

Κλείνοντας, θέλω να υπογραµµίσω ότι θα συνεχίσουµε να προ-
σπαθούµε για την κάλυψη των κενών και για την κάλυψη των
προβληµάτων τα οποία ανακύπτουν. Τίποτα, βεβαίως, δεν είναι
εύκολο και τίποτα δεν είναι ανεξάρτητο από τη βασική συνάρ-
τηση των διαθέσιµων πιστώσεων. Ο θεσµός των µουσικών σχο-
λείων είναι για µας ένας σηµαντικός θεσµός, καταξιωµένος,
δυναµικός τα τελευταία είκοσι πέντε χρόνια.

Θα σας έλεγα και κάτι το οποίο το παρακολουθούµε µε ιδιαί-
τερο ενδιαφέρον. Είναι από τα σχολεία µε σχεδόν µηδενικά πο-
σοστά βίας και αντικοινωνικής συµπεριφοράς και η µουσική έχει
να κάνει κάτι σε σχέση µ’ αυτό. Άρα, το Υπουργείο µεριµνά µε
κάθε τρόπο για την απρόσκοπτη λειτουργία των µουσικών σχο-
λείων, ώστε να συνεχίσουν να αποτελούν το εκπαιδευτικό και
καλλιτεχνικό τους έργο. Πιστεύω –και αυτός είναι ο στόχος µας-

να εξισορροπηθούν οι όποιες δυσλειτουργίες το αµέσως επό-
µενο χρονικό διάστηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω κάποιες ανα-

κοινώσεις προς το Σώµα.
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής, Οικονοµικών και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου µε
τίτλο: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Ενέργειας και Φυσικών Πόρων της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Τουρκίας για Συνεργασία στον τοµέα της Ενέργειας»

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου µε τίτλο: «Κύρωση της Συµφωνίας Για Εισαγωγή
Τροποποιήσεων Σε Μερικές Διατάξεις της Συµφωνίας Αεροπο-
ρικών Μεταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας ««Κύρωση της Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση
των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοι-
νωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙ-
ΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 17-1-2013 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-
εδρε, θα µπορούσα να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Βεβαίως, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-
εδρε, µε την άδειά σας θα ήθελα να ανακοινώσω στην Ολοµέλεια
κατ’ αρχάς ότι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 197 και ειδικό
αριθµό 12 της 18ης Ιανουαρίου 2013 αποσύρεται.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ποιο
είναι το περιεχόµενό της;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι η τρο-
πολογία η οποία αναφέρεται στη χορήγηση των αδειών ραδιο-
φωνικών σταθµών, κ.λπ.. Αυτή αποσύρεται.

Δεύτερον, θέλω να ανακοινώσω ορισµένες νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις του σχεδίου νόµου: ««Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά
επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη
κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ
ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»».

Πρώτη νοµοτεχνική βελτίωση. Στις παραγράφους 1 και 2 του
άρθρου 1 της από 30 Οκτωβρίου 2012 Πράξεως Νοµοθετικού
Περιεχοµένου που κυρώνεται µε το άρθρο πρώτο του παρόντος
νόµου, οι ηµεροµηνίες «31-12-2012» και «31-01-2013» αντίστοιχα,
τροποποιούνται σε «31-03-2013».

Αυτή η νοµοτεχνική βελτίωση επέρχεται για να δοθεί και αυτό
το τρίµηνο για την παροχή ασφαλιστικής ενηµέρωσης του Κοι-
νωφελούς Ιδρύµατος, η οποία είναι αναγκαία για τη µεταβίβαση
των οφειλών του ΕΟΠΥΥ προς το Ίδρυµα και την καταβολή των
δεδουλευµένων στους εργαζόµενους.

Δεύτερη νοµοτεχνική βελτίωση. Στην περίπτωση 4 του άρθρου
δεύτερου του υπό ψήφιση νόµου, µετά τις λέξεις «αποσπώνται
µόνιµοι» προστίθενται οι λέξεις «και ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου».

Αυτό αφορά τη δυνατότητα των υπαλλήλων αορίστου χρόνου
για το Σώµα Επιθεωρητών.

Τρίτη νοµοτεχνική βελτίωση. Στο άρθρο τρίτο του υπό ψήφιση
νόµου η φράση «ύστερα από σύµφωνη γνώµη», όπου αυτή ανα-
φέρεται, αντικαθίσταται από τη φράση «κατόπιν πρότασης».

Αυτό αφορά τη γνωµοδότηση του ΚΕΣΥ. Είχε γίνει συζήτηση
και για τις δύο αυτές περιπτώσεις στην Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων και είχε ζητηθεί από τους συναδέλφους της Αντιπο-
λίτευσης και της Συµπολίτευσης να µην είναι δεσµευτική η γνώµη
του ΚΕΣΥ για τον Υπουργό, όπως και για την προηγούµενη περί-
πτωση της απόσπασης των υπαλλήλων αορίστου χρόνου. Τις
έκανα δεκτές και τις δύο αυτές παρατηρήσεις.

Η τέταρτη νοµοτεχνική βελτίωση αφορά στην Προσθήκη-Τρο-
πολογία και είναι µία καλύτερη διατύπωση. Έτσι, η περίπτωση 6
που περιλαµβάνεται στις ΠΡΟΣΘΗΚΕΣ-ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΕΣ στο υπό
συζήτηση ΣΧΕΔΙΟ ΝΟΜΟΥ αντικαθίσταται ως εξής: Η παράγρα-
φος 10 του άρθρου 28 του ν. 3918/2011 (ΦΕΚ Α’ 31) –εδώ προ-
στίθενται οι λέξεις- «όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει»,
τροποποιείται ως ακολούθως: «10. Ο ΕΟΠΥΥ για την αντιµετώ-
πιση των παροχών προς τους ασφαλισµένους του…», διαγρά-
φονται οι λέξεις «εν ενεργεία ασφαλισµένους και συνταξιού-
χους), «…και των δαπανών του δύναται να µεταβιβάζει πιστώσεις
στους φορείς…», προστίθενται οι λέξεις «των οποίων οι κλάδοι
υγείας», διαγράφεται η λέξη που ακολουθεί, δηλαδή το «που»,
«…εντάχθηκαν ή θα ενταχθούν στον Οργανισµό είτε να εκδίδει
χρηµατικά εντάλµατα δαπανών (συµπεριλαµβανοµένων και της
µισθοδοσίας εν όλω ή εν µέρει)- παροχών των οποίων η αναγνώ-
ριση και η εκκαθάριση έχει διενεργηθεί από τα καθ’ ύλην αρµό-
δια όργανα των ανωτέρω φορέων», προστίθενται οι λέξεις «και
της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικής Ασφάλισης».

Αυτό γίνεται για να εκδίδονται τα χρηµατικά εντάλµατα. Το ξέ-
ρετε, το λέµε εξάλλου και στην αιτιολογική έκθεση του ΕΟΠΥΥ
προς τα νέα ταµεία.

Πέµπτη και τελευταία νοµοτεχνική βελτίωση-προσθήκη. Στο
τέλος  του τίτλου του παρόντος σχεδίου νόµου, µετά τη φράση
«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» προστίθεται η
φράση «και άλλες διατάξεις».

Αυτές είναι οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις-προσθήκες που θα
ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ να κατατεθούν στα Πρακτικά και να διανεµηθούν στους
συναδέλφους.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τις κατα-
θέτω για τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε, για να διανεµηθούν στους
συναδέλφους για καλύτερη αξιοποίηση από τους ιδίους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέν-

τζος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνι-
κές βελτιώσεις-προσθήκες, οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω να σας ανακοινώσω ότι από
τους Ανεξάρτητους Έλληνες ορίζεται ειδικός αγορητής ο κ. Πα-
ναγιώτης Μελάς και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Κων-
σταντίνος Γιοβανόπουλος.

Από τη Χρυσή Αυγή ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο Βουλευ-
τής Μεσσηνίας κ. Δηµήτριος Κουκούτσης.

Τέλος, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ορίζεται Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Χρήστος Κατσώτης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµήτριος
Χριστογιάννης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που φέρνετε ενώπιον του
Σώµατος αποτελείται από τέσσερα άρθρα τα οποία έρχονται να
ρυθµίσουν τρία διαφορετικά ζητήµατα. 

Πρώτο και εξαιρετικά σηµαντικό ζήτηµα είναι η ρύθµιση προ-
κειµένου να επιλυθεί η δεινή οικονοµική κατάσταση του Κοινω-
φελούς Ιδρύµατος «Ερρίκος Ντυνάν». Συνοπτικά, κάποια σηµεία
που κάνουν επιτακτική την προστασία του νοσοκοµείου από πι-
στωτές και την έκδοση ασφαλιστικής ενηµερότητας και παράλ-
ληλα διαφοροποιούν το νοσοκοµείο από εµπορικές εταιρείες,
άλλα νοσοκοµεία, είναι τα ακόλουθα:

Πρώτον, πρόκειται για κοινωφελές ίδρυµα µη κερδοσκοπικού
χαρακτήρα.

Δεύτερον, εκ του ιδρυτικού νόµου, το Κοινωφελές ίδρυµα «Ερ-
ρίκος Ντυνάν» δύναται να επιχορηγηθεί, αλλά δεν έχει λάβει ποτέ
επιχορήγηση.

Τρίτον, τα δηµόσια ασφαλιστικά ταµεία (ΕΟΠΥΥ, ΙΚΑ, ΟΠΑΔ,
ΟΓΑ, ΟΑΕΕ, ΤΑΥΤΕΚΩ, κτλ) οφείλουν στο νοσοκοµείο περίπου
22 εκατοµµύρια ευρώ.

Τέταρτον, το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» είχε χορηγήσει
από το Σεπτέµβριο του 2005 µέχρι τον Απρίλιο του 2008, τριάντα
κλίνες της µονάδας εντατικής θεραπείας. Το σύνολο των δαπα-
νών και εξόδων (για φάρµακα, υγειονοµικό υλικό, αµοιβές προ-
σωπικού, κ.λπ.) του Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν» από την
ανωτέρω παραχώρηση των κλινών δεν έχει εισπραχθεί.

Πέµπτον, η έλλειψη ρευστότητας δεν αφήνει το Κοινωφελές
ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν» να επιτελέσει το ευαγές έργο, ήτοι δω-
ρεάν νοσήλια απόρων ασθενών, το οποίο έφθανε µέχρι τα 6 εκα-
τοµµύρια ευρώ ετησίως.

Έκτον, το νοσοκοµείο για δέκα µήνες περίπου, ήτοι από 1-10-
2010 µέχρι 15-5-2011 δεν είχε βεβαίωση καλής λειτουργίας, µε
αποτέλεσµα την απώλεια εσόδων, αφού δεν ήταν δυνατή η συ-
νεργασία µε δηµόσια ασφαλιστικά ταµεία.

Έβδοµον, σε αντίθεση µε τις ιδιωτικές κλινικές του κλάδου πα-
ροχής υπηρεσιών υγείας, είναι κοινωφελές ίδρυµα και όχι ανώ-
νυµη εταιρεία, µε αποτέλεσµα να µην υπάρχει δυνατότητα
αύξησης µετοχικού κεφαλαίου για την εισροή κεφαλαίων από
τους µετόχους.

Όγδοον, οι ρυθµίσεις γίνονται για τη διασφάλιση χιλίων πε-
νήντα ενός θέσεων εργασίας, οι κάτοχοι των οποίων λόγω των
έντονων προβληµάτων ρευστότητας παραµένουν απλήρωτοι για
επτά µήνες περίπου. 

Ένατον, πρόκειται για νοσοκοµείο και οι ρυθµίσεις θα διευκο-
λύνουν την εύρυθµη λειτουργία, καθώς τα έντονα προβλήµατα
ρευστότητας που αντιµετωπίζει το νοσοκοµείο, έχουν αναγκάσει
τους προµηθευτές αναλώσιµων και φαρµάκων να µη χορηγούν
πίστωση. Με την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου δίνεται η δυ-
νατότητα οι οικονοµικοί πόροι που θα χρησιµοποιούνταν για την
εξασφάλιση ασφαλιστικής ενηµερότητας και πληρωµής τυχόν
κατασχέσεων, να χρησιµοποιούνται για την αγορά των απαραί-
τητων αναλώσιµων και φαρµάκων. Αντιθέτως, πριν τη δηµοσί-
ευση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, ελλόχευε ο
κίνδυνος άτακτου κλεισίµατος, µε αποτέλεσµα την απώλεια των
θέσεων εργασίας.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, η άµεση νοµοθετική ρύθ-
µιση των οικονοµικών οφειλών του ιδρύµατος είναι επιτακτική
ανάγκη, ώστε να προστατευθεί αποτελεσµατικά η λειτουργία του
νοσοκοµείου, µέσα από τη ρύθµιση των υποχρεώσεών του προς
το ΙΚΑ, ώστε να εκδοθεί ασφαλιστική ενηµερότητα (χωρίς παρα-

κράτηση) αναγκαία για την είσπραξη από τη MARFIN EGNATIA
BANK κεφαλαίων από αλληλόχρεο λογαριασµό, τον ΕΟΠΥΥ και
άλλα ασφαλιστικά ταµεία.

Είναι µία ρύθµιση για την προστασία του Κοινωφελούς Ιδρύ-
µατος «Ερρίκος Ντυνάν» από οφειλές προς προµηθευτές και πι-
στωτές µε την αναστολή των πάσης φύσεως πράξεων διοικητι-
κής και αναγκαστικής εκτέλεσης κατά τον Κώδικα Πολιτικής Δι-
κονοµίας. 

Από την ηµεροµηνία κοινοποίησης του πλαισίου της πράξεως
νοµοθετικού περιεχοµένου που έγινε στις 30-10-2012, το Κοινω-
φελές Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν» έχει καταφέρει να εισπράξει
από τον ΕΟΠΥΥ, από διάφορα ασφαλιστικά ταµεία και από ιδιω-
τικές εταιρείες και να εκταµιεύσει από τη MARFIN EGNATIA
BANK κεφάλαια για την εύρυθµη λειτουργία του νοσοκοµείου και
να πληρώσει δύο από τους οφειλόµενους µισθούς στο προσω-
πικό. 

Σήµερα που µιλάµε χάρη στις ενέργειες του Υπουργείου και
του κυρίου Υπουργού, πληρώθηκαν µε το ποσό του 1 εκατοµµυ-
ρίου 850 χιλιάδων ευρώ µέσω ΕΟΠΥΥ οφειλές του νοσοκοµείου
Ιουνίου-Ιουλίου. 

Αναφορικά µε το δεύτερο άρθρο που ρυθµίζει τις διατάξεις
επιλογής στελεχών για το Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας
Πρόνοιας (ΣΕΥΥΠ), αναφέρεται ότι οι θέσεις του ΣΕΥΥΠ πρέπει
να στελεχωθούν µε εξειδικευµένο προσωπικό µε επανακαθορι-
σµό των αναγκαίων κριτηρίων που πρέπει να διαθέτουν οι υπο-
ψήφιοι, προκειµένου αυτά τα κριτήρια να συµπίπτουν µε τα
βαθµολογικά κριτήρια του ν. 4024/2011, όπως αυτά διαµορφώ-
θηκαν και µε στόχο τη διεύρυνση του πεδίου προσέλκυσης υπο-
ψηφίων επιθεωρητών υγείας µε τη δυνατότητα επιβολής υποψη-
φιότητας από όλους τους υπαλλήλους που κατέχουν βαθµό Γ’
και υπηρετούν σε όλα τα Υπουργεία, ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού και
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου διαµορφώνοντας µε τον
τρόπο αυτό υψηλότερα ποσοστά εξειδίκευσης για τους υποψη-
φίους, υψηλότερες γνωστικές απαιτήσεις, εµπειρία και εξειδί-
κευση. 

Αντίστοιχα, στις θέσεις των βοηθών επιθεωρητών, οι αποσπώ-
µενοι θα πρέπει να διαθέτουν τουλάχιστον βαθµό Δ’ του νέου
βαθµολογίου, αντί του Β’ βαθµού που χρειαζόταν βάσει του προ-
ϊσχύοντος βαθµολογίου. 

Τέλος, όσον αφορά το τρίτο άρθρο της πράξεως νοµοθετικού
περιεχοµένου, το άρθρο αυτό στοχεύει στη ρύθµιση της κατά-
στασης που έχει δηµιουργηθεί µε τα κλειστά ενοποιηµένα νοσή-
λια ή τα κλειστά ελληνικά νοσήλια και συνιστά πρόβληµα και για
την εύρυθµη λειτουργία του ΕΟΠΥΥ. 

Λόγω της οικονοµικής κρίσεως και µε γνώµονα το συµφέρον
των ασθενών, µε την υπ’ αριθµόν 18051/27-9-2012 κοινή υπουρ-
γική απόφαση των Υπουργών Υγείας, Εργασίας και Οικονοµικών,
δόθηκε έκπτωση περίπου σε ποσοστό 30% για κάθε κλειστό ενο-
ποιηµένο νοσήλιο για το διάστηµα από 1-3-2012 έως 30-6-2012
προς τους φορείς κοινωνικής ασφάλισης. Όµως, καµµία πρό-
βλεψη δεν έγινε για το διάστηµα µετά την 1-7-2012 και καµµία
έκπτωση δεν έχει προβλεφθεί στην τιµολόγηση των κλειστών
ενοποιηµένων νοσηλίων. Από την άλλη, τα νοσήλια καθορίζονται
κατόπιν πρότασης του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας. 

Το παρόν άρθρο, λοιπόν, στοχεύει στην επίλυση του προβλή-
µατος αυτού ουσιαστικά και επιστηµονικά και µε αναδροµική
ισχύ, ώστε να εκδοθεί κοινή υπουργική απόφαση που να επιλύει
το ζήτηµα των εκπτώσεων επί των κλειστών ενοποιηµένων νοση-
λίων καλύπτοντας και το παρελθόν διάστηµα από την 1-7-2012
µέχρι και σήµερα. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σχέδιο
νόµου που φέρετε ενώπιον του Σώµατος προστίθενται τροπολο-
γίες εξαιρετικά επείγουσες οι οποίες αφορούν η µεν πρώτη την
αποζηµίωση του πάσης φύσεως προσωπικού των νοσοκοµείων
του ΕΣΥ και του ΕΚΑΒ, πλην του ιατρικού για πρόσθετης αµοιβής
εργασία εξαιρέσιµων ηµερών, νυκτερινών ωρών και για υπερω-
ριακή απασχόληση και η µεν δεύτερη την παράταση σύµβασης
του Γενικού Νοσοκοµείου «Άγιος Παύλος» – «Παναγία» -πρώην
2ο Νοσοκοµείο του Ι.Κ.Α.- µε την ανώνυµη εταιρεία «EUROMED-
ICA» ανώνυµη εταιρεία παροχής ιατρικών υπηρεσιών. 

Και τα δυο ζητήµατα είναι εξαιρετικά σηµαντικά, γιατί αφορούν
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ρυθµίσεις προκειµένου να επιλυθεί η δεινή οικονοµική κατά-
σταση των νοσοκοµείων του ΕΣΥ και του ΕΚΑΒ, καθώς και η
απρόσκοπτη λειτουργία του Νοσοκοµείου «Άγιος Παύλος» –
«Παναγία», το οποίο παρέχει σηµαντικές ιατρικές υπηρεσίες στην
περιοχή της ανατολικής Θεσσαλονίκης την οποία εξυπηρετεί
λόγω δηµογραφικής αύξησης του πληθυσµού. 

Συνοπτικά, κάποια στοιχεία που κάνουν επιτακτική την ανάγκη
να ενσωµατώσουµε τις συγκεκριµένες δύο τροπολογίες είναι τα
ακόλουθα: Πρώτον, πρόκειται για τις αποζηµιώσεις του πάσης
φύσεως προσωπικού των νοσοκοµείων του ΕΣΥ και του ΕΚΑΒ,
πλην του ιατρικού για πρόσθετης αµοιβής εργασία εξαιρέσιµων
ηµερών, νυκτερινών ωρών και για υπερωριακή απασχόληση. 

Δεύτερον, η δηµόσια νοσοκοµειακή υποστήριξη της ανατολι-
κής Θεσσαλονίκης θα πρέπει να συνεχιστεί απρόσκοπτα, προ-
κειµένου να συνεχίσει να παρέχει υπηρεσίες υψηλού επιπέδου
και να βελτιωθούν η λειτουργία και η αποτελεσµατικότητά του.   

Όσον αφορά την πρώτη τροπολογία, στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ
και στο ΕΚΑΒ χορηγήθηκε πίστωση για το πρώτο τρίµηνο του
έτους 2012, προκειµένου να αποζηµιωθεί το πάσης φύσεως προ-
σωπικό τους, πλην του ιατρικού για πρόσθετης αµοιβής εξαιρέ-
σιµων ηµερών, νυκτερινών ωρών και για υπερωριακή απασχόλη-
ση.

Τα ποσά για τους µήνες Ιανουάριο και Φεβρουάριο 2012 κα-
ταβλήθηκαν κανονικά µε έκδοση χρηµατικών ενταλµάτων από τα
νοσοκοµεία, σύµφωνα µε το άρθρο 66 παράγραφος 34 του ν.
3984/2011, ενώ για το µήνα Μάρτιο 2012 έπρεπε να εφαρµοστεί
η διαδικασία που προβλέπεται από το άρθρο 45 παράγραφος 2
του ν. 4071/2012. 

Με βάση τις διατάξεις αυτές, η διαδικασία καταβολής γίνεται
µε χρηµατικά εντάλµατα που εκδίδονται από τις οικίες υπηρεσίες
δηµοσιονοµικού ελέγχου στους νοµούς και τις νοµαρχίες σε
βάρος των πιστώσεων του προϋπολογισµού του Υπουργείου
Υγείας που µεταβιβάζονται µε επιτροπικά εντάλµατα. Παρουσιά-
ζεται, εποµένως, ταµειακό υπόλοιπο στα νοσοκοµεία, ισόποσο
των επιχορηγήσεων για τις πρόσθετες αµοιβές του προσωπικού
αφ’ ενός και αφ’ ετέρου δεν µπορεί να πραγµατοποιηθεί η πλη-
ρωµή του. Η διάταξη επιλύει το ανωτέρω ζήτηµα.  

Έτσι, προτείνεται στην περίπτωση α’ της παραγράφου 2 του
άρθρου 45 του ν. 4071/2012 να προστεθεί εδάφιο ως εξής: «Η
αποζηµίωση για εργασία εξαιρέσιµων ηµερών, νυκτερινών ωρών,
υπερωριακής απασχόλησης προς συµπλήρωση του υποχρεωτι-
κού ωραρίου, καθώς και για υπερωριακή απασχόληση προς κά-
λυψη εκτάκτων ή εποχικών υπηρεσιακών αναγκών πάσης φύ-
σεως προσωπικού πλην του ιατρικού των νοσοκοµείων του ΕΣΥ,
των αποκεντρωµένων µονάδων αυτών και του ΕΚΑΒ του α’ τρι-
µήνου του έτους 2012 θα διενεργηθεί µε την έκδοση χρηµατικών
ενταλµάτων από τους ανωτέρω φορείς και σε βάρος του προ-
ϋπολογισµού του έτους 2013». 

Οι διατάξεις αυτές τίθενται προκειµένου να επιλυθούν τα δια-
χειριστικά προβλήµατα που ανέκυψαν από την αλλαγή του τρό-
που καταβολής των αποζηµιώσεων του πάσης φύσεως προσωπι-
κού των νοσοκοµείων, πλην του ιατρικού για πρόσθετης αµοιβής
εργασίας εξαιρέσιµων ηµερών, νυκτερινών ωρών και για υπερω-
ριακή απασχόληση.

Παράλληλα, όσον αφορά τη δεύτερη τροπολογία-προσθήκη
της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, αυτή στοχεύει στη ρύθ-
µιση της κατάστασης που έχει δηµιουργηθεί µε το Νοσοκοµείο
«Παναγία», πρώην 2ο Νοσοκοµείο του ΙΚΑ.

Το Νοσοκοµείο «Παναγία» -πρώην 2ο Νοσοκοµείο του ΙΚΑ-
στεγάζεται στο κτήριο της εταιρείας «EUROMEDICA» Ανώνυµη
εταιρεία παροχής ιατρικών υπηρεσιών, δυνάµει ιδιότυπης σύµ-
βασης που συνήφθη µεταξύ ΙΚΑ και της εταιρείας ήδη από το
1976. Με υπουργική απόφαση έχει ήδη ενοποιηθεί διοικητικά µε
το Νοσοκοµείο του ΕΣΥ «Άγιος Παύλος» στη Θεσσαλονίκη, µε
αποτέλεσµα να έχει επιτευχθεί εξοικονόµηση πόρων για τη λει-
τουργία του. 

Για την περαιτέρω εξοικονόµηση πόρων και την ανάπτυξη
νέων προοπτικών, έχει προταθεί εδώ και χρόνια η ανέγερση νέας
πτέρυγας τουλάχιστον διακοσίων κλινών στο Νοσοκοµείο υπο-
δοχής «Άγιος Παύλος». Μάλιστα, για την υλοποίηση αυτού του
σχεδίου, υπάρχει ολοκληρωµένη µελέτη ανέγερσης και οι οικο-

νοµικοί πόροι µπορούν να ανευρεθούν από την ένταξη του έργου
στο ΕΣΠΑ. 

Σε εύλογο χρονικό διάστηµα µπορεί να λειτουργήσει η νέα
πτέρυγα παρέχοντας σηµαντικές υπηρεσίες υγείας στην περιοχή
της ανατολικής Θεσσαλονίκης, όπου παρατηρείται έντονη δηµο-
γραφική αύξηση του πληθυσµού. 

Η δηµόσια νοσοκοµειακή υποστήριξη της ανατολικής Θεσσα-
λονίκης θα πρέπει να συνεχιστεί απρόσκοπτα µέχρι την ολοκλή-
ρωση της λειτουργίας της νέας πτέρυγας στον «Άγιο Παύλο»,
προκειµένου να συνεχίσει να παρέχει υπηρεσίες υψηλού επιπέ-
δου και να βελτιωθούν η λειτουργία και η αποτελεσµατικότητά
του. 

Για τους παραπάνω λόγους είναι απαραίτητη η παράταση
ισχύος της σύµβασης του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονίκης
«Άγιος Παύλος» -Παράρτηµα «Παναγία»- µε την εταιρεία «EU-
ROMEDICA» Ανώνυµη εταιρεία παροχής ιατρικών υπηρεσιών
από 1-5-2012 και µέχρι 31-12-2014 για τη στέγαση και λειτουργία
του παραρτήµατος «Παναγία» -τέως 2ο Νοσοκοµείο του ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ- µέχρι την ολοκλήρωση της νέας πτέρυγας στο Νοσοκο-
µείο «Άγιος Παύλος» µε διασφάλιση των εργασιακών και
ασφαλιστικών δικαιωµάτων του συνόλου των ήδη εργαζοµένων
στη «EUROMEDICA» και την ταυτόχρονη ενίσχυση της λειτουρ-
γίας του παραρτήµατος «Παναγία».

Προτείνεται, λοιπόν, η παράταση από 1-5-2012 έως 31-12-2014
η ισχύς της ιδιότυπης σύµβασης του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσ-
σαλονίκης «Άγιος Παύλος – Παράρτηµα «Παναγία»- µε την εται-
ρεία «EUROMEDICA» Ανώνυµη εταιρεία παροχής ιατρικών
υπηρεσιών για τη στέγαση και λειτουργία του παραρτήµατος
«Παναγία» έναντι µειωµένου ανταλλάγµατος σε σχέση µε το
ισχύον, µε διασφάλιση των εργασιακών και ασφαλιστικών σχέ-
σεων του συνόλου του ήδη απασχολούµενου προσωπικού της
«EUROMEDICA» στο νοσοκοµείο, µέχρι την ολοκλήρωση της
νέας πτέρυγας διακοσίων κλινών στο Γενικό Νοσοκοµείο «Άγιος
Παύλος» µε ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση, κατόπιν αιτιολογηµένης
απόφασης του Διοικητικού Συµβουλίου του Γενικού Νοσοκο-
µείου «Άγιος Παύλος», που λαµβάνεται µε αυξηµένη πλειοψηφία
των 2/3 των παρόντων µελών του σε ειδική συνεδρίασή του.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Η
Αρχή της Δεδηλωµένης από τον Τρικούπη στο σήµερα» που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαεννέα µαθητές και µαθή-
τριες και δύο συνοδοί καθηγητές από το Β’ Γυµνάσιο Καισαρια-
νής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει για δεκαπέντε λεπτά ο κ. Ανδρέας Ξανθός.  
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα ένα πρώτο,

µίνι νοµοσχέδιο στην ουσία του Υπουργείου Υγείας, πάλι όµως
µε αυτήν την απαράδεκτη διαδικασία της κύρωσης µιας πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Έχουµε επανειληµµένα τονίσει ότι αυτή η τακτική που δηλώνει
µια λογική καθεστώτος έκτακτης ανάγκης που χαρακτηρίζει
αυτήν την Κυβέρνηση, η οποία θέλει να αποφασίζει χωρίς συζή-
τηση και διάλογο και µε τις πολιτικές δυνάµεις παρά µόνο κατό-
πιν εορτής, περιφρονώντας την κοινοβουλευτική τάξη, τη συ-
νταγµατική νοµιµότητα και τελικά την ίδια τη δηµοκρατία. 

Στη συζήτηση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου για το
«Ερρίκος Ντυνάν» στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων δηλώ-
σαµε ότι την καταψηφίζουµε τόσο για λόγους διαδικαστικούς
όσο και για λόγους ουσίας. 

Πριν αναφερθώ όµως σε αυτά τα επιµέρους θέµατα που θίγει
η προς κύρωση πράξη, επιτρέψτε µου µια γενικότερη αναφορά
στην κατάσταση που επικρατεί σήµερα στο σύστηµα υγείας.
Ποια είναι η εικόνα σήµερα; Οι πολύ  εύγλωττοι τίτλοι των εφη-
µερίδων αυτών των ηµερών νοµίζω ότι δίνουν πολύ αποκαλυ-
πτικά το στίγµα. «Αλίµονο αν αρρωστήσεις» έγραφε προχθές µια
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απογευµατινή εφηµερίδα. Αλίµονο αν αρρωστήσεις και είσαι
φτωχός, θα πρόσθετα εγώ. Αυτή ακριβώς είναι η αίσθηση των
πολιτών. 

Με το µνηµονιακό εξορθολογισµό και το νοικοκύρεµά σας,
κύριε Υπουργέ, το ΕΣΥ βρίσκεται σε τροχιά λειτουργικής κατάρ-
ρευσης, το προσωπικό του εξαθλιώνεται και αδυνατεί να αντιµε-
τωπίσει την αυξηµένη ζήτηση, οι ασφαλισµένοι πληρώνουν
συνεχώς από την τσέπη τους, για να έχουν την περίθαλψη και τα
φάρµακα που έχουν ανάγκη, το φάσµα των ανασφαλίστων και
αποκλεισµένων από κάθε δηµόσια δοµή υγείας διευρύνεται. 

Η υγειονοµική πολιτική σας παράγει κατεδάφιση του ΕΣΥ, διά-
λυση της εξωνοσοκοµειακής περίθαλψης, ελλείψεις υλικών και
φαρµάκων, απόγνωση και απελπισία για τις πιο αδύναµες και
ευάλωτες οµάδες του πληθυσµού. Και µόνο η πραγµατικότητα
του πολλαπλασιασµού των κοινωνικών ιατρείων και φαρµακείων
σε όλη τη χώρα, επιβεβαιώνει αυτήν την εκτίµηση. Έχετε οδηγή-
σει τους πολίτες να αισθάνονται ανασφαλείς και ανοχύρωτοι όχι
µόνο µπροστά στον κίνδυνο της ανεργίας και της φτώχειας, αλλά
και µπροστά στην αρρώστια. 

Όπως έπεσε έξω το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο στο δηµοσιο-
νοµικό πολλαπλασιαστή και υποτίµησε την ύφεση, έτσι και εσείς
υποτιµάτε τον υγειονοµικό πολλαπλασιαστή και τις καταστροφι-
κές επιπτώσεις των περικοπών των δηµόσιων δαπανών στους
δείκτες υγείας των ανθρώπων. 

Αυτή ακριβώς είναι η βιαιότητα και βαρβαρότητα της επιχεί-
ρησης σωτηρίας της χώρας, για την οποία υποτίθεται ότι πασχί-
ζει η Κυβέρνηση, µια Κυβέρνηση που επιµένει να µην
αντιλαµβάνεται ότι δεν µπορεί να υπάρξει οποιαδήποτε σωτηρία
της χώρας πάνω στα ερείπια του κοινωνικού κράτους και του
ΕΣΥ, ότι η χώρα δεν θα µείνει όρθια µε ισοπεδωµένους και ανα-
ξιοπρεπείς ανθρώπους. 

Τώρα, ας έρθουµε στην ουσία του νοµοσχεδίου. Με την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου που προηγήθηκε το Υπουργείο χορή-
γησε στο Κοινωφελές Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν» ασφαλιστική
ενηµερότητα και του έδωσε τη δυνατότητα να εισπράξει οφειλό-
µενα ποσά από τον ΕΟΠΥΥ και στη συνέχεια το περιθώριο να κα-
ταβάλει ένα µέρος από τα δεδουλευµένα προς τους εργαζόµε-
νους και προς τους προµηθευτές του. 

Και ενώ προφανώς, είναι θετικό το γεγονός ότι περίπου χίλιοι
διακόσιοι εργαζόµενοι του νοσοκοµείου που ήταν απλήρωτοι για
µήνες µπόρεσαν να πάρουν ένα µέρος από τα οφειλόµενα ποσά,
το σηµαντικό είναι ότι µε την πράξη αυτή δεν αντιµετωπίζεται το
συνολικότερο πρόβληµα των χρεών του ιδρύµατος και της απο-
ζηµίωσης του προσωπικού, πολύ δε περισσότερο δεν διασφαλί-
ζεται η απρόσκοπτη λειτουργία του νοσοκοµείου και οι θέσεις
εργασίας, όπως παραπειστικά αναφέρεται στην προς κύρωση
πράξη. 

Η µόνη που διευκολύνεται µε τη ρύθµιση αυτή είναι η διαδικα-
σία πώλησης του νοσοκοµείου σε ιδιώτες που είναι ήδη σε εξέ-
λιξη. Αυτό που εξασφαλίζει το Υπουργείο Υγείας µε τη ρύθµιση
–και στο βαθµό βεβαίως, που θα ευοδωθεί και θα τελεσφορήσει
η διαδικασία πώλησης- είναι η πλήρης απόσυρση των ευθυνών
του, για την τύχη ενός υπερσύγχρονου και απαραίτητου για τη
δηµόσια περίθαλψη νοσοκοµείου. 

Είναι γεγονός ότι το «Ερρίκος Ντυνάν», που είναι κοινώς πα-
ραδεκτό ότι αποτελεί ένα υπερσύγχρονο νοσοκοµείο, κόσµηµα
της σύγχρονης νοσοκοµειακής περίθαλψης στη χώρα µας, βρί-
σκεται πραγµατικά σε ιδιαίτερα δυσχερή οικονοµική θέση, όχι
όµως λόγω της οικονοµικής κρίσης, λόγω της αδυναµίας του
ΕΟΠΥΥ των δηµοσιονοµικών προβληµάτων της χώρας, αλλά
επειδή ακριβώς υπήρξε µια αµαρτωλή ιστορία αδιαφανούς και
µη χρηστής διαχείρισης του Ιδρύµατος, υπήρξε µια διαµάχη
ισχυρών επιχειρηµατικών συµφερόντων για την εκµετάλλευσή
του και βεβαίως, υπήρξε ανοχή και συγκάλυψη των ατασθαλιών
αυτών από το διαπλεκόµενο πολιτικό σύστηµα της χώρας και
από τις κατά καιρούς ηγεσίες του Υπουργείου Υγείας, που ενώ
είχαν την πολιτική ευθύνη και την εποπτεία, ανέχονταν, συγκά-
λυπταν ή και συνεργούσαν σε αυτό το φαύλο καθεστώς λειτουρ-
γίας του νοσοκοµείου. 

Το πρώτο, λοιπόν, ζήτηµα για εµάς είναι η διερεύνηση µε κάθε
πρόσφορο µέσο όλων των τυχών και όλων των δεδοµένων για

την πορεία και την κατάληξη  αυτού του ιδρύµατος. 
Η άποψη του Υπουργού Υγείας ότι δεν έχει δικαιοδοσία επί

της οικονοµικής διαχείρισης είναι προσχηµατική. Ίσα-ίσα σήµερα
που τα πράγµατα έχουν οδηγηθεί σε αδιέξοδο και ανεξάρτητα
από το πώς βλέπει ο καθένας την προοπτική του νοσοκοµείου, η
πολιτεία και ο αρµόδιος Υπουργός οφείλουν να αξιοποιήσουν
κάθε θεσµική βάση και νοµική δυνατότητα για το διαχειριστικό
έλεγχο του «Ερρίκος Ντυνάν» και την απόδοση ευθυνών σε
όσους µε πράξεις ή παραλείψεις τους το οδήγησαν στην χρεο-
κοπία. 

Δεν µπορεί, για παράδειγµα, ο Υπουργός Υγείας να προετοι-
µάζει την πώληση του νοσοκοµείου αποφεύγοντας να ασχοληθεί
µε µείζονος σηµασίας εκκρεµότητες όπως είναι η έρευνα του
ΣΔΟΕ για κακοδιαχείριση, η αγωγή του Κοργιαλένειου-Μπενά-
κειου κατά του «Ερρίκος Ντυνάν» και του Ελληνικού Ερυθρού
Σταυρού για το γνωστό ακίνητο των 7,8 στρεµµάτων που παρα-
χωρήθηκε αυθαίρετα σε κοινοπραξία κατασκευής εµπορικού κέν-
τρου δίπλα. Μέχρι και ο Διεθνής Ερυθρός Σταυρός έχει θέσει
ζητήµατα αδιαφάνειας στη διαχείριση του «Ερρίκος Ντυνάν».
Πότε θα το θέσει η ελληνική πολιτεία; 

Γι’ αυτό και η δική µας άποψη είναι: εξονυχιστικός έλεγχος,
πλήρης διαλεύκανση κάθε πτυχής της σκανδαλώδους υπόθεσης
που ακούει στο όνοµα «Κοινωφελές Ίδρυµα Ερρίκος Ντυνάν». 

Οφείλουµε να µάθουµε, λοιπόν, πως ένα νοσοκοµείο υψηλών
προδιαγραφών και υψηλής ζήτησης µε ιδιωτικοοικονοµικό µάνα-
τζµεντ που ήταν υπό την πολιτική εποπτεία του Υπουργείου
Υγείας, κατέληξε να χρωστά περίπου 240 εκατοµµύρια ευρώ, να
συρρικνώνει τις δραστηριότητές του και τη νοσηλευτική του κί-
νηση, να µην καταβάλλει ασφαλιστικές εισφορές και να έχει τους
εργαζόµενους τους απλήρωτους για µήνες, αυτούς που µε το
φιλότιµο και την ευσυνειδησία τους το κρατούν ακόµη όρθιο
αυτήν την περίοδο. 

Οφείλουµε να  µάθουµε γιατί παρά την γνωστή σε όλους
καυτή κατάσταση, κανείς δεν ασχολήθηκε σοβαρά µε τον έλεγχο
της διαχείρισης του «Ερρίκος Ντυνάν», κανείς δεν ενδιαφέρθηκε
για την εξυγίανση και την αναδιοργάνωσή του. Οφείλουµε να µά-
θουµε τι είδους πολιτική ασυλία απολάµβανε η διοίκηση του «Ερ-
ρίκος Ντυνάν» και του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού.

Το δεύτερο βέβαια και πιο σηµαντικό για µας θέµα είναι το ίδιο
το µέλλον του νοσοκοµείου –άρα και των θέσεων εργασίας- και
του ιατρικού και νοσηλευτικού έργου που µπορεί να προσφέρει
στην κοινωνία. Το Υπουργείο Υγείας πιστεύει ότι αυτό το πρό-
βληµα θα το λύσει η αγορά. 

Εµείς, ως ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, µε αίσθηµα ευ-
θύνης απέναντι στους εργαζόµενους και στην κοινωνία διατυπώ-
νουµε την πολιτική θέση ότι η βιωσιµότητα του νοσοκοµείου, η
συνέχιση της λειτουργίας του και η διατήρηση του κοινωφελούς
του χαρακτήρα µπορεί να διασφαλιστεί µόνο στην προοπτική της
ένταξης του στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, προφανώς µετά από
αυστηρό διαχειριστικό έλεγχο και απόδοση ευθυνών και µε από-
λυτη προτεραιότητα την κατοχύρωση των εργασιακών, µισθολο-
γικών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων εργαζοµένων. 

Και µε την ευκαιρία θα ήθελα να σας ρωτήσω, κύριε Υπουργέ,
πότε έχει προγραµµατιστεί από την πλευρά του ΕΟΠΥΥ να εκτα-
µιευτεί η επόµενη δόση προς το νοσοκοµείο και άρα να καλυφθεί
ένα µέρος των συσσωρευµένων ποσών  που οφείλονται στους
εργαζόµενους. 

Εµείς δεν πιστεύουµε ότι το δίληµµα είναι «προβληµατικό δη-
µόσιο ή ελεύθερη αγορά». Αντ’ αυτού, πρέπει να είναι: Δηµόσιο
νοσοκοµείο µε όρους διαφάνειας, ποιότητας και κοινωνικής αν-
ταποδοτικότητας ή ιδιωτική κερδοσκοπία υπό την αιγίδα του
κράτους; 

Σήµερα ο Υπουργός Υγείας «νίπτει τας χείρας του» και δηλώ-
νει ότι αν δεν προχωρήσει η πώληση, το κράτος δεν µπορεί να
παρέµβει και το κλείσιµο του νοσοκοµείου είναι µονόδροµος. Η
Κυβέρνηση θεωρεί υποχρέωσή της να ευνοήσει τον κερδοσκο-
πικό ανταγωνισµό των εγχώριων και διεθνών επιχειρηµατικών
οµίλων για τη νοµή ενός φιλέτου στο χώρο της υγείας. Θα δούµε,
µάλιστα, αν επιβεβαιωθεί και το ενδιαφέρον γερµανικών εται-
ρειών που φαίνεται ότι έχουν επιλέξει την υγεία σε συνεργασία
µε την ελληνική Κυβέρνηση ως προνοµιακό πεδίο επιχειρηµατι-
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κής δραστηριοποίησης τόσο στον χώρο των ιδιωτικών θεραπευ-
τηρίων όσο και στο χώρο του φαρµάκου και του ιατρικού εξοπλι-
σµού. 

Εµείς διεκδικούµε την αξιοποίηση ενός σύγχρονου νοσοκο-
µείου από το Δηµόσιο Σύστηµα Υγείας που όλοι αναγνωρίζουµε
ότι έχει σοβαρά ελλείµµατα σε υποδοµές και εξοπλισµό, πάντα
στο πλαίσιο ενός γενικότερου σχεδιασµού για τις νοσοκοµειακές
υπηρεσίες της Αθήνας και πάντα µε όρους κάλυψης πραγµατι-
κών αναγκών, καθολικής και δωρεάν πρόσβασης των πολιτών,
διαφάνειας, ελέγχου ποιότητας και κοινωνικής ανταποδοτικότη-
τας. Αυτά όσον αφορά το πρώτο άρθρο του σχεδίου νόµου. 

Όσον αφορά το δεύτερο άρθρο που αφορά το Σώµα Επιθεω-
ρητών Υπηρεσιών Υγείας και Πρόνοιας, θα θέλαµε να κάνουµε
την εξής παρατήρηση: Το ΣΕΥΥΠ είναι ένα Σώµα που υπάγεται
απευθείας στον Υπουργό Υγείας. Δεν λογοδοτεί πουθενά. Ασκεί
µόνο καταστατικό και όχι προληπτικό έλεγχο και δεν έχει µέχρι
σήµερα συνεισφέρει ουσιαστικά στην αντιµετώπιση των φαινο-
µένων  συναλλαγής, προκλητής ζήτησης, σπατάλης και διαφθο-
ράς, που διαχρονικά ενδηµούν στο ΕΣΥ. 

Άλλωστε, δεν υπάρχει καµµία δηµοσιευµένη έκθεση αξιολό-
γησης των υπηρεσιών του. Έτσι, η µόνη χρησιµότητα που µπορεί
να του αναγνωρίσει κάποιος είναι η διευκόλυνση της επικοινω-
νιακής τακτικής των εκάστοτε Υπουργών Υγείας για δήθεν κά-
θαρση και νοικοκύρεµα στο χώρο της υγείας, κόντρα στις συ-
ντεχνίες και τα τρωκτικά, που υπονοµεύουν –υποτίθεται- τη µε-
γάλη µεταρρυθµιστική τους προσπάθεια. 

Η επικοινωνιακή αξιοποίηση του ΣΕΥΥΠ επιβεβαιώνεται και
από την πρόσφατη έφοδο στο «Αττικόν» από κοινού µε το
ΕΚΕΠΥ, που εκµεταλλεύθηκε ο Υπουργός Υγείας για να αναφερ-
θεί σε κοπάνες ειδικευµένων γιατρών από την εφηµερία και να
χρεώσει τα ράντζα στους γιατρούς και το προσωπικό και όχι στη
δική του πολιτική της υποχρηµατοδότησης και υποστελέχωσης
του ΕΣΥ εν µέσω αυξηµένης ζήτησης και υπερπληρότητας των
κλινικών. 

Το πρόβληµα για εµάς, που αφορά τη στελέχωση του ΣΕΥΥΠ,
είναι η έλλειψη συγκεκριµένων και µετρήσιµων κριτηρίων επιλο-
γής των υπαλλήλων που αποσπώνται, κάτι που ευνοεί βεβαίως
την αυθαιρεσία και την ηµετεροκρατία.

Στο τρίτο άρθρο, που αφορά τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια
και ρυθµίζει αναδροµικά τη δυνατότητα έκπτωσης προς τους φο-
ρείς κοινωνικής ασφάλισης και τον ΕΟΠΥΥ, έχουµε να κάνουµε
την εξής επισήµανση:

Τα αυξηµένα ΚΕΝ και τα DRGs δεν προωθήθηκαν ως ένα ερ-
γαλείο εξορθολογισµού και ρεαλιστικής προσέγγισης του κό-
στους νοσηλείας ανά διαγνωστική θεραπευτική κατηγορία, αλλά
ως µηχανισµός λογιστικής εξυγίανσης των νοσοκοµείων και πλα-
σµατικού ισοσκελισµού των προϋπολογισµών τους. Αυτό είχε
σαν αποτέλεσµα τα µεν προσδοκώµενα έσοδα από τον ΕΟΠΥΥ
να είναι αδύνατον να εισπραχθούν και ταυτόχρονα, να εκτιναχθεί
η δαπάνη που οφείλει να καταβάλλει ο ΕΟΠΥΥ προς τα ιδιωτικά
θεραπευτήρια και µαιευτήρια. Στην ουσία, τα ΚΕΝ αύξησαν το
χρέος των ασφαλιστικών ταµείων και του ΕΟΠΥΥ προς τα νοσο-
κοµεία και τις ιδιωτικές κλινικές και στην πράξη αποτέλεσαν όχη-
µα µεταφοράς δηµόσιων πόρων στον επιχειρηµατικό τοµέα της
υγείας.

Ως προς τις υπόλοιπες τροπολογίες που κατατέθηκαν, συµ-
φωνούµε βεβαίως, µε την τροπολογία που ρυθµίζει την εκκρεµό-
τητα της πληρωµής των υπερωριών, αργιών και εξαιρεσίµων στα
νοσοκοµεία του ΕΣΥ και του ΕΚΑΒ. Αναφέρθηκε και ο προηγού-
µενος συνάδελφος. Επίσης, συµφωνούµε µε την τροπολογία για
την παράταση της λειτουργίας του νοσοκοµείου «Παναγία» στη
Θεσσαλονίκη µέχρι την αποπεράτωση της νέας πτέρυγας στο
«Άγιος Παύλος». 

Συµφωνούµε µε τις τροπολογίες 1 και 2, που αναφέρονται
στην αναδιάρθρωση των ΥΠΕ. Αυτή είναι µία αναδιάρθρωση που
έγινε µε µεγάλη σπουδή, λόγω µνηµονιακών δεσµεύσεων και σή-
µερα αναγνωρίζεται ότι υπήρξε πρόβληµα και ορθώς µετατίθεται
η έναρξη εφαρµογής.

Επίσης, συµφωνούµε µε τις τροπολογίες 3 και 4, που αφορούν
τα θέµατα της Επιτροπής Προµηθειών Υγείας και ρυθµίζονται
αναδροµικά οφειλές του δηµοσίου σε προµηθευτές των νοσοκο-

µείων, ακριβώς λόγω των σοβαρών προβληµάτων που δηµιουρ-
γεί αυτό το σύστηµα προµηθειών και κυρίως η δραστική περι-
κοπή του προϋπολογισµού των νοσοκοµείων τα τελευταία χρό-
νια, κάτι που οδηγεί αναγκαστικά σε εξωσυµβατικές παραγγελίες
και διόγκωση των χρεών του ΕΣΥ. Καλώς γίνεται η ρύθµιση. 

Το πρόβληµα, επίσης, δεν είναι τα προσόντα του Προέδρου
της Επιτροπής Προµηθειών Υγείας. Το ζήτηµα για µας είναι αν
θα ενισχυθεί µε εξειδικευµένο προσωπικό η ΕΠΥ και τα Τµήµατα
Προµηθειών των ΥΠΕ και των νοσοκοµείων, έτσι ώστε να υπάρ-
χουν σοβαρές και έγκυρες προδιαγραφές, να υπάρχει διαφάνεια
στην επιλογή των προµηθευτών, να υπάρχει επάρκεια υλικών και
διασφάλιση της ποιότητάς τους, καθώς και αποφασιστική αντι-
µετώπιση των φαινοµένων συναλλαγής µε τους γνωστούς εργο-
λάβους της υγείας, που συµµετείχαν χρόνια τώρα στο γενικευ-
µένο πάρτι των προµηθειών του δηµοσίου µε την ανοχή ή τη συγ-
κάλυψη µερίδας του πολιτικού συστήµατος.

Οι τροπολογίες 5 και 6 αφορούν διοικητικές εκκρεµότητες στα
διασυνδεόµενα νοσοκοµεία και στον ΕΟΠΥΥ.

Συµπερασµατικά, ο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κα-
ταψηφίζει επί της αρχής την κύρωση της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου που εισάγεται. Συµφωνούµε, όπως σας είπα, µε
τις τροπολογίες αυτές και ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» στις υπόλοι-
πες, µε τις οποίες επιδιώκετε επιµέρους ρυθµίσεις τεχνικού χα-
ρακτήρα.

Κλείνοντας, όµως, θα ήθελα να πω ότι η συνολικότερη απορ-
ρύθµιση της δηµόσιας περίθαλψης προφανώς δεν αντιµετωπίζε-
ται µε αυτό το νοµοσχέδιο και ούτε µπορούµε να ελπίζουµε σε
θετικές εξελίξεις στο χώρο της υγείας όσο διατηρείται το ασφυ-
κτικό, µνηµονιακό πλαίσιο και όσο παραµένει στην εξουσία η
συγκεκριµένη συγκυβέρνηση, που κατεδαφίζει συστηµατικά το
ΕΣΥ, εξαθλιώνει µισθολογικά και εργασιακά τους γιατρούς και
το υπόλοιπο προσωπικό, προσβάλλει την αξιοπρέπεια  των ασθε-
νών και υπονοµεύει το δικαίωµα στην υγεία των πλέον φτωχών,
αδύναµων και ευάλωτων στρωµάτων της κοινωνίας.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση της από
31 Οκτωβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τρο-
ποποίηση της παρ. 16 του άρθρου 49 του ν. 4030/2011 «Νέος
τρόπος έκδοσης αδειών δόµησης, ελέγχου κατασκευών και λοι-
πές διατάξεις (Α’ 249)» και λοιπές διατάξεις του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής»».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση της από 31 Οκτω-
βρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροποποίηση
της παρ. 16 του άρθρου 49 του ν. 4030/2011 «Νέος τρόπος έκ-
δοσης αδειών δόµησης, ελέγχου κατασκευών και λοιπές διατά-
ξεις (Α’ 249)» και λοιπές διατάξεις του Υπουργείου Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής»» έγινε δεκτό κατά πλει-
οψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της από 31 Οκτωβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Τροποποίηση της παρ. 16 του άρθρου 49 του
ν. 4030/2011 «Νέος τρόπος έκδοσης αδειών δόµησης, ελέγχου
κατασκευών και λοιπές διατάξεις (Α’ 249)»» και λοιπές διατάξεις
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
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Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως η από 31 Οκτωβρίου 2012 Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Νέος τρόπος έκδοσης αδειών δό-
µησης, ελέγχου κατασκευών και λοιπές διατάξεις (Α’ 249)», που
δηµοσιεύθηκε στο υπ’ αριθ. 211 Φύλλο της Εφηµερίδας της Κυ-
βερνήσεως (τεύχος Α’), που έχει ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ
Τροποποίηση της παρ. 16 του άρθρου 49 του ν. 4030/ 2011

«Νέος τρόπος έκδοσης αδειών δόµησης, ελέγχου κατασκευών
και λοιπές διατάξεις (Α’ 249)».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη: 
1. Το άρθρο 44 παρ. 1 του Συντάγµατος.
2. Τις διατάξεις των παραγράφων 15 και 16 του άρθρου 49 του

ν. 4030/2011 (Α’ 249).
3. Τις διατάξεις των άρθρων 23 και 24 του ν. 4014/2011 (Α’

209).
4. Την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλε-

πτης ανάγκης να ρυθµιστούν τα προβλήµατα που δηµιουργούν-
ται στη σύνταξη συµβολαίων, καθώς και στην είσπραξη των εκ
του νόµου σηµαντικών εσόδων του κράτους από την αναστολή
της λειτουργίας του πληροφοριακού συστήµατος του Τεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδος.

5. Την πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου, αποφασίζουµε: 

Άρθρο 1

Η παράγραφος 16 του άρθρου 49 του ν. 4030/2011 αντικαθί-
σταται ως εξής:

1. Οι βεβαιώσεις των µηχανικών που προβλέπονται στο άρθρο
23 παρ. 4 του ν. 4014/2011 έχουν ισχύ δύο (2) µηνών. Οι παρα-
πάνω βεβαιώσεις πριν τη σύνταξη των συµβολαίων υποβάλλονται
ηλεκτρονικά στο Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος και λαµβάνουν
µοναδικό αριθµό, που αφορά στο ακίνητο. Στα συµβόλαια προ-
σαρτάται η βεβαίωση και ο µοναδικός αριθµός του ακινήτου.

Μετά την ενεργοποίηση της δυνατότητας του πληροφοριακού
συστήµατος, που προβλέπεται στο άρθρο 24 παρ. 23 του ν.
4014/2011, να υποδέχεται τα τοπογραφικά διαγράµµατα της
προηγούµενης παραγράφου, υποβάλλονται ηλεκτρονικά και
αυτά, πριν τη σύνταξη των συµβολαίων, στο Τεχνικό Επιµελητή-
ριο Ελλάδος και προσαρτώνται στα συµβόλαια. Για την ενεργο-
ποίηση της παραπάνω δυνατότητας εκδίδεται διαπιστωτική
απόφαση του προέδρου του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος.

Οι διατάξεις του άρθρου 27 παράγραφος 1 του ν. 4014/ 2011
εφαρµόζονται και για κάθε αυθαίρετη κατασκευή ή χρήση, που
δεν µπορεί να υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου 24 του ν.
4014/2011.

2. Σε περίπτωση αναστολής λειτουργίας των υπηρεσιών του
πληροφοριακού συστήµατος του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλά-
δος, οι βεβαιώσεις των µηχανικών που προβλέπονται στο άρθρο
23 παρ.4 του ν. 4014/2011, ως τροποποιήθηκε και ισχύει, εκδί-
δονται και υπογράφονται από τον αρµόδιο Μηχανικό χωρίς µο-
ναδικό αριθµό και κατά παρέκκλιση από κάθε άλλη σχετική
διάταξη και προσαρτώνται στα συµβόλαια.

3. Στη σχετική βεβαίωση σηµειώνεται και µονογράφεται η επι-
σήµανση «Εκδίδεται από το Μηχανικό λόγω αναστολής λειτουρ-
γίας των υπηρεσιών του πληροφοριακού συστήµατος του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος. Τα στοιχεία της βεβαίωσης θα
καταχωρηθούν στο πληροφοριακό σύστηµα, όπως προβλέπεται
από τις διατάξεις του ν. 4014/2011 και την παρ. 16 του άρθρου
49 του ν. 4030/2011, εντός προθεσµίας 2 µηνών από την έκ-
δοση». Για τη συγκεκριµένη επισήµανση γίνεται ειδική µνεία στη
συµβολαιογραφική πράξη.

4. Η αναστολή λειτουργίας του πληροφοριακού συστήµατος
του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος αποδεικνύεται σε κάθε πε-
ρίπτωση από τη σχετική ανακοίνωση του αρµοδίου οργάνου του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος, η οποία αναρτάται υποχρεω-
τικώς ηλεκτρονικά στις ιστοσελίδες του Υπουργείου Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής ή και του Τεχνικού

Επιµελητηρίου Ελλάδος µε ευθύνη των αρµοδίων υπηρεσιών.
Άρθρο 2

Έναρξη Ισχύος

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Άρθρο δεύτερο
Ρύθµιση θεµάτων αυθαιρέτων, Νέου Οικοδοµικού 

Κανονισµού και συναφών θεµάτων

1. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 11 του άρθρου 24 του    ν.
4014/2011 (Α’ 209) αντικαθίσταται ως εξής:

«Μετά την ολοσχερή εξόφληση του ενιαίου ειδικού προστίµου
ή την εξόφληση ποσοστού 30% του συνολικού ποσού προστίµου
έως 31.5.2013, επιτρέπεται για το ίδιο χρονικό διάστηµα, κατ'
εξαίρεση, η µεταβίβαση ή η σύσταση εµπράγµατου δικαιώµατος
συµπεριλαµβανοµένης της αρχικής ή της τροποποιητικής σύστα-
σης οριζοντίων ή καθέτων ιδιοκτησιών στο ακίνητο στο οποίο
έχει εκτελεστεί η αυθαίρετη κατασκευή ή έχει εγκατασταθεί αυ-
θαίρετη χρήση, σύµφωνα και µε την παράγραφο 2 περίπτωση στ’
του άρθρου 23.»

2. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 12 του άρθρου 24 του
ν. 4014/2011 (Α’ 209) αντικαθίσταται ως εξής:

«Η έκδοση ή αναθεώρηση οικοδοµικής άδειας κατά τις ισχύου-
σες διατάξεις σε δηλούµενο κτίριο ή τµήµα αυτού, µπορεί να γί-
νεται µετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας εξόφλησης του
ενιαίου ειδικού προστίµου ή την εξόφληση ποσοστού 30% του
συνολικού ποσού προστίµου έως 31.5.2013, χωρίς να επιβάλλε-
ται άλλο πρόστιµο.» 

3. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 17 του άρθρου 24 του
ν. 4014/2011 (Α’ 209) αντικαθίσταται ως εξής:

«Στις περιπτώσεις κατασκευών οι οποίες έχουν ενταχθεί στις
ρυθµίσεις του παρόντος άρθρου και έχει περαιωθεί η σχετική
διαδικασία ή έχει εξοφληθεί ποσοστό 30% του συνολικού ποσού
προστίµου έως 31.5.2013, σύµφωνα µε όσα ορίζονται στην πα-
ράγραφο 5 επιτρέπεται κατά παρέκκλιση από κάθε ισχύουσα διά-
ταξη η εκτέλεση εργασιών αποπεράτωσης.»

4. Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 3 του άρθρου 30 του ν.
4067/2012 (Α’ 79) αντικαθίσταται ως εξής:

«δ. Για τη λήψη άδειας εγκατάστασης, λειτουργίας ή για την
υποβολή υπεύθυνης δήλωσης για την άσκηση µεταποιητικών ή
συναφών δραστηριοτήτων, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στα άρθρα
17 έως 40 του ν. 3982/2011 (Α’ 143), σε κτίρια ή τµήµατα κτιρίων,
που έχουν υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου 24 του ν.
4014/2011 (Α’ 209), απαιτείται αντί της οικοδοµικής άδειας, η βε-
βαίωση περαίωσης ή η βεβαίωση εξόφλησης ποσοστού 30% του
συνολικού ποσού προστίµου έως 31.5.2013 από το πληροφο-
ριακό σύστηµα του Τ.Ε.Ε..»

5. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 1
του άρθρου 150 του ν. 4070/2012 (Α’ 82) αντικαθίσταται ως εξής:

«Για κατασκευές ή χρήσεις που έχουν υπαχθεί στις ρυθµίσεις
του άρθρου 24 του ν. 4014/2011 (Α’ 209) προσκοµίζεται η βεβαί-
ωση περαίωσης της διαδικασίας σύµφωνα µε το άρθρο 2 της
41498/26.9.2011 απόφασης των Υπουργών Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων (Β’ 2167), ή η βεβαίωση εξόφλησης
ποσοστού 30% του συνολικού ποσού προστίµου έως την
31.5.2013 από το πληροφοριακό σύστηµα του Τ.Ε.Ε..»

6. Το τρίτο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παρ.2 του άρθρου
154 του ν. 4070/2012 (Α’ 82) αντικαθίσταται ως εξής:

«Για κατασκευές ή χρήσεις που έχουν υπαχθεί στις ρυθµίσεις
του άρθρου 24 του ν. 4014/2011 και για τις οποίες έχει εξοφληθεί
ποσοστό 30% του συνολικού ποσού προστίµου έως 31.5.2013,
προσκοµίζεται η βεβαίωση της καταχώρησης που προβλέπεται
στην παρ. 5 του άρθρου 24 του ν. 4014/2011.»

7. Η περίπτωση γ’ της παρ. 1 του άρθρου 150 του ν. 4070/2012
(Α’ 82) αντικαθίσταται ως εξής:

«γ. Άδεια δόµησης, η οποία εκδίδεται από την υπηρεσία δόµη-
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σης του οικείου Ο.Τ.Α. ή άλλη αρµόδια αρχή. Για χώρους που
έχουν διατηρηθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 5 και 6
του ν. 3843/2010 (Α’ 62) προσκοµίζεται αντίγραφο της αίτησης
όπου βεβαιώνεται η περαίωση της διαδικασίας διατήρησης του
χώρου σύµφωνα µε την παράγραφο 5 του άρθρου 6 του ν. 3843/
2010 (Α’ 62). Για κατασκευές ή χρήσεις που έχουν υπαχθεί στις
ρυθµίσεις του άρθρου 24 του ν. 4014/2011 (Α’ 209) προσκοµίζε-
ται η βεβαίωση περαίωσης της διαδικασίας σύµφωνα µε το
άρθρο 2 της 41498/26.9.2011 απόφασης των Υπουργών Διοικη-
τικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων (Β’ 2167) ή η βεβαίωση
εξόφλησης ποσοστού 30% του συνολικού ποσού προστίµου έως
31.5.2013 από το πληροφοριακό σύστηµα του Τ.Ε.Ε..»

8. Σε κάθε περίπτωση µετά την παρέλευση της χρονικής πε-
ριόδου υποχρεωτικής καταβολής του συνόλου του ειδικού προ-
στίµου οι αυθαίρετες κατασκευές ή χρήσεις για τις οποίες έχει
πραγµατοποιηθεί δήλωση υπαγωγής στο ν. 4014/2011 (Α’ 209),
καθίστανται αυτοδικαίως αυθαίρετες. Από το πληροφοριακό σύ-
στηµα του Τ.Ε.Ε. εκδίδεται ειδική σχετική έκθεση που περιλαµ-
βάνει όλα τα απαιτούµενα στοιχεία περιγραφής της αυθαίρετης
κατασκευής µε βάση τα οποία η αρµόδια ΥΔΟΜ υπολογίζει τα
πρόστιµα ανέγερσης και διατήρησης και βεβαιώνει αυτό στην
αρµόδια Δ.Ο.Υ..

9. Στις περιπτώσεις εξόφλησης ποσοστού 30% του συνολικού
ποσού προστίµου έως 31.5.2013, η σχετική βεβαίωση εξόφλησης
του ως άνω ποσοστού, που εκδίδεται από το πληροφοριακό σύ-
στηµα του Τ.Ε.Ε., επισυνάπτεται υποχρεωτικά σε κάθε δικαιο-
πραξία εν ζωή της παρ. 4 του άρθρου 23 του ν. 4014/2011 και
γίνεται ειδική µνεία αυτής στη βεβαίωση του µηχανικού που προ-
βλέπεται στη διάταξη αυτή.

10. Παρατείνεται από την λήξη της η προθεσµία καταβολής
όλων των δόσεων του ειδικού προστίµου πράξεων υπαγωγής στο
ν. 3843/2010 έως 31.5.2013, κατά παρέκκλιση από κάθε άλλη διά-
ταξη.

11. Το πρώτο εδάφιο της παρ.5δ του άρθρου 29 του ν.
4067/2012 αντικαθίσταται ως εξής:

«Στην παράγραφο 11 του άρθρου 24 του ν. 4014/2011 µετά το
εδάφιο: «Ανείσπρακτα βεβαιωθέντα ποσά προστίµων ανέγερσης
και διατήρησης, δυνάµει άλλων διατάξεων, διαγράφονται» προ-
στίθενται εδάφια τα οποία έχουν ως εξής: 

«Για τη διαγραφή των προστίµων µετά την ολοσχερή εξό-
φληση του ενιαίου ειδικού προστίµου υποβάλλεται στην αρµόδια
Υπηρεσία Δόµησης αίτηση του ενδιαφερόµενου η οποία συνο-
δεύεται από: 1) τη βεβαίωση υπαγωγής στις διατάξεις του πα-
ρόντος και 2) υπεύθυνη δήλωση ότι τα πρόστιµα, των οποίων
ζητείται η διαγραφή, αφορούν το ακίνητο, το οποίο έχει υπαχθεί
στις διατάξεις του παρόντος.» 

12. Στις περιπτώσεις βεβαίωσης εξόφλησης ποσοστού 30%
του συνολικού ποσού προστίµου έως 31.5.2013 από το πληρο-
φοριακό σύστηµα του Τ.Ε.Ε., η βεβαίωση εξόφλησης ποσοστού
30% και η βεβαίωση του Μηχανικού κατά την παρ. 4 του άρθρου
23 του ν. 4014/2011 (Α’ 209) περιέχει σαφή αναφορά για την
οποία γίνεται ειδική µνεία σε κάθε δικαιοπραξία.

Άρθρο τρίτο

Η παράγραφος 4 του άρθρου 23 του ν. 3983/2011 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Α. Απαραίτητη προϋπόθεση για την αναθεώρηση της έγκρι-
σης και της άδειας δόµησης του γηπέδου ποδοσφαίρου στην Πε-
ριοχή Ανάπλασης II αποτελεί η έκδοση άδειας κατεδάφισης των
υφιστάµενων αθλητικών εγκαταστάσεων στην Περιοχή Ανάπλα-
σης I.

Β. Η άδεια κατεδάφισης, κατ’ εξαίρεση από κάθε άλλη διά-
ταξη, έχει ισχύ µέχρι την ολοκλήρωση των εκτελούµενων εργα-
σιών στο γήπεδο ποδοσφαίρου στην Περιοχή Ανάπλασης II
σύµφωνα µε τη σχετική άδεια δόµησης και σε κάθε περίπτωση
όχι πέραν των πέντε (5) ετών από τη δηµοσίευση του παρόντος.

Με την επιφύλαξη της ανωτέρω προθεσµίας, η κατεδάφιση
δεν συντελείται πριν την ολοκλήρωση των εργασιών οικοδόµη-

σης του ποδοσφαιρικού γηπέδου στην Περιοχή Ανάπλασης II.
Γ. Για την έκδοση της άδειας λειτουργίας του γηπέδου ποδο-

σφαίρου στην Περιοχή Ανάπλασης II, απαραίτητη προϋπόθεση
είναι η κατεδάφιση κατά τις διατάξεις του   ν. 4030/2011 των υφι-
στάµενων αθλητικών εγκαταστάσεων στην Περιοχή Ανάπλασης I.

Δ. Την εκτέλεση των εργασιών και τα λοιπά έξοδα κατεδάφι-
σης στην Περιοχή Ανάπλασης I δύναται να αναλάβει οποιοσδή-
ποτε εκ των φορέων υλοποίησης του Προγράµµατος, ανεξαρτή-
τως του ιδιοκτησιακού καθεστώτος.

Ε. Οι κτιριακές και λοιπές αθλητικές εγκαταστάσεις και οι βοη-
θητικοί χώροι τους που έχουν ανεγερθεί µέχρι τη δηµοσίευση
του παρόντος νόµου χωρίς την κατά νόµο οικοδοµική άδεια στην
Περιοχή Ανάπλασης I, θεωρούνται νοµίµως υφιστάµενες, εφό-
σον δεν παραβιάζουν τις διατάξεις που ίσχυαν κατά το χρόνο κα-
τασκευής τους ή αντίστοιχα αυτές που ισχύουν σήµερα. Η
νοµιµότητα της κτιριακής εγκατάστασης διαπιστώνεται µε σχε-
τική απόφαση του Γενικού Γραµµατέα Χωροταξίας και Αστικού
Περιβάλλοντος, η οποία εκδίδεται µετά από εισήγηση της αρµό-
διας Διεύθυνσης Οικοδοµικών και Κτιριακών Κανονισµών
(Δ.Ο.Κ.Κ.) του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής.

ΣΤ. Αυθαίρετες εγκαταστάσεις της προηγούµενης περίπτω-
σης, που δεν πληρούν τις προϋποθέσεις νοµιµοποίησης, µπο-
ρούν να εξαιρούνται από την κατεδάφιση για χρονικό διάστηµα
πέντε (5) ετών από τη δηµοσίευση του παρόντος και µετά την
υπαγωγή αυτών στο ν. 4014/ 2011, ως τροποποιήθηκε και ισχύει,
εφόσον έχουν ανεγερθεί σε δοµήσιµους χώρους και ταυτόχρονα
δεν είναι επικίνδυνες από στατική άποψη και δεν παραβλάπτουν
το άµεσο ή ευρύτερο περιβάλλον µε τη χρήση που έχουν. Η από-
φαση για την εξαίρεση από την κατεδάφιση εκδίδεται από τον
Γενικό Γραµµατέα Χωροταξίας και Αστικού Περιβάλλοντος, µετά
από εισήγηση της αρµόδιας Διεύθυνσης Οικοδοµικών και Κτιρια-
κών Κανονισµών (Δ.Ο.Κ.Κ.) του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και την υπαγωγή στις διατά-
ξεις του ν. 4014/2011, ως έχει τροποποιηθεί και ισχύει. 

Για τον έλεγχο της στατικής επάρκειας λαµβάνονται υπόψη οι
προδιαγραφές σύνταξης µελετών που εφαρµόζονται για την έκ-
δοση αδειών δόµησης και οι απαιτούµενοι έλεγχοι ακολουθούν
τους κανονισµούς που ίσχυαν κατά το χρόνο κατασκευής των
αυθαιρέτων ή µη κτιρίων. Με την παραπάνω απόφαση µπορεί να
επιβάλονται στους ιδιοκτήτες ή κατόχους ή στους έλκοντες εξ
αυτών δικαιώµατα, πρόσθετοι όροι που αποσκοπούν στη στατική
ενίσχυση και στη λειτουργική ή µορφολογική βελτίωση και εκ-
συγχρονισµό του υπάρχοντος κτίσµατος.

Ζ. Μετά την έκδοση της ως άνω απόφασης εξαίρεσης από την
κατεδάφιση επιτρέπεται η έκδοση αδειών δόµησης  για τη βελ-
τίωση, την επισκευή, τη µετασκευή, τη στατική ενίσχυση και τον
εκσυγχρονισµό των παραπάνω εγκαταστάσεων χωρίς αύξηση
του όγκου των συνολικών εγκαταστάσεων, από το Τµήµα Οικο-
δοµικού Κανονισµού της Διεύθυνσης Οικοδοµικών και Κτιριακών
Κανονισµών (Δ.Ο.Κ.Κ.) του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής µέσα σε τριάντα (30) ηµέρες από
την ηµέρα υποβολής σε αυτό αίτησης του χρήστη της εγκατά-
στασης.

Η. Υπό την προϋπόθεση έκδοσης των ανωτέρω αδειών το υφι-
στάµενο γήπεδο ποδοσφαίρου στην Περιοχή Ανάπλασης Ι δύνα-
ται να λειτουργεί νοµίµως µέχρι την έκδοση άδειας λειτουργίας
του νέου ποδοσφαιρικού γηπέδου στην Περιοχή Ανάπλασης II
και την κατεδάφιση αυτού και σε κάθε περίπτωση όχι πέραν των
πέντε (5) ετών από τη δηµοσίευση του παρόντος.

Θ. Το τµήµα Οικοδοµικού Κανονισµού της Διεύθυνσης Οικο-
δοµικών και Κτιριακών Κανονισµών (Δ.Ο.Κ.Κ.) του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής είναι αρµόδιο
και για την αναθεώρηση της άδειας δόµησης του γηπέδου πο-
δοσφαίρου στην Περιοχή Ανάπλασης II.»

Άρθρο τέταρτο 
Ρύθµιση θεµάτων αυθαιρέτων

1. Η περίπτωση στ’ της παρ. 2 του άρθρου 23 του ν. 4014/2011
αντικαθίσταται ως εξής:
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«στ. για τις οποίες έχει περατωθεί η διαδικασία καταβολής του
ενιαίου ειδικού προστίµου ή η καταβολή ποσοστού 30% του συ-
νολικού ποσού προστίµου έως 31.5.2013, όπως ορίζεται στην πα-
ράγραφο 6 του επόµενου άρθρου και για το χρονικό διάστηµα
που προβλέπεται στον παρόντα νόµο».

2. Στην παρ. 8 του άρθρου 24 του ν. 4014/2011 (Α’ 209) η πε-
ρίπτωση στ’ αντικαθίσταται ως εξής:

«στ. Σε περίπτωση καταβολής ποσοστού 30% του συνολικού
ποσού προστίµου έως 31.5.2013 παρέχεται έκπτωση 10% επί του
συνολικού ποσού. Οι επόµενες προς εξόφληση δόσεις κατανέ-
µονται αντιστοίχως.»

Άρθρο πέµπτο
Θέµατα τιµολογιακής πολιτικής των υδάτων 

και λοιπές διατάξεις

1) Τροποποιήσεις του άρθρου 4 του ν. 3199/2003 (Α’ 280)
α) Στο τέλος του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρ-

θρου 4 του ν. 3199/2003 (Α’ 280) προστίθεται νέο εδάφιο ως
εξής:

«Όπου στον παρόντα νόµο αναφέρεται Κεντρική Υπηρεσία
Υδάτων νοείται στο εξής Ειδική Γραµµατεία Υδάτων, η οποία συ-
νεστήθη µε την παράγραφο 2 του άρθρου 4 του π.δ. 24/2010 (Α’
56). Η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων σχεδιάζει και αξιολογεί την
εθνική στρατηγική για την προστασία και διαχείριση των υδάτων,
παρακολουθεί, συντονίζει και ελέγχει την εφαρµογή της. Ειδικό-
τερα η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων έχει τις ακόλουθες αρµοδιό-
τητες:».

β) Στην παράγραφο 1 του άρθρου 4 του ν. 3199/2003 (Α’ 280),
µετά το εδάφιο δ’ προστίθεται νέο εδάφιο ε’, οπότε τα υπόλοιπα
εδάφια µετονοµάζονται σε στ’, ζ’, η’, θ’, ι’, ια’ και ιβ’ αντίστοιχα.
Το νέο εδάφιο ε’ έχει ως εξής:

«ε) Διαµορφώνει την πολιτική τιµολόγησης των υπηρεσιών
ύδατος ανάλογα µε τη χρήση τους σε συνεργασία µε τα κατά πε-
ρίπτωση συναρµόδια Υπουργεία, στο πλαίσιο εξειδίκευσης των
γενικών κανόνων κοστολόγησης και τιµολόγησης των υδάτων,
καθώς και της οικονοµικής ανάλυσης της χρήσης τους, σύµφωνα
µε τα άρθρα 10 και 12 του νόµου και τα άρθρα 5, 7 και 8 του π.δ.
51/2007 (Α’ 54), εποπτεύει, αξιολογεί και συντονίζει την εφαρ-
µογή της πολιτικής αυτής και εισηγείται στον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής τη θέσπιση των
αναγκαίων νοµοθετικών µέτρων.»

γ) Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 4 του ν. 3199/2003
(Α’ 280) προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Η κάλυψη αναγκών σε προσωπικό γίνεται και µε αποσπάσεις
ή µετατάξεις προσωπικού που υπηρετεί στο Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σε άλλα υπουργεία
ή σε εποπτευόµενους από αυτά φορείς ή σε άλλους φορείς του
δηµόσιου ή ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός οριοθετεί-
ται από τις διατάξεις του άρθρου 1 του ν. 1256/1982, µε οποι-
αδήποτε σχέση εργασίας. Η απόσπαση ή µετάταξη πραγµα-
τοποιείται ύστερα από αίτηση του ενδιαφερόµενου µε κοινή από-
φαση των Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και του αρµόδιου Υπουργού, κατά παρέκκλιση από
κάθε γενική ή ειδική διάταξη και χωρίς να απαιτείται η γνώµη του
υπηρεσιακού συµβουλίου. Ο χρόνος υπηρεσίας των αποσπασµέ-
νων του δηµόσιου ή του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα θεωρείται
ως χρόνος πραγµατικής υπηρεσίας στην οργανική θέση του
φορέα προέλευσής τους. Για το προσωπικό που αποσπάται
έχουν εφαρµογή οι διατάξεις του άρθρου 25 του ν.  4024/ 2011
(Α’ 226) σε συνδυασµό µε το άρθρο 14  του ίδιου νόµου. Το προ-
σωπικό που µετατάσσεται µε τις διατάξεις της  παρούσας παρα-
γράφου, µετατάσσεται µε ταυτόχρονη µεταφορά της οργανικής
του θέσης και την ίδια σχέση εργασίας και υποχρεούται να πα-
ρέχει τις υπηρεσίες του τουλάχιστον για µια πενταετία. Για το
µετατασσόµενο προσωπικό εφαρµόζονται οι διατάξεις της περί-
πτωσης 3 της υποπαραγράφου Ζ1 της παραγράφου Ζ’ του άρ-
θρου πρώτου του ν. 4093/2012 (Α’ 222) όπως έχει τροποποιηθεί
και ισχύει σε συνδυασµό µε τις διατάξεις της παραγράφου 22
του άρθρου 2 του ν. 3899/2010 (Α’ 212).»

δ) Στο τέλος της παραγράφου 3 του άρθρου 4 του ν. 3199/

2003 (Α’ 280), η τελευταία φράση διαµορφώνεται ως εξής:
«...την άσκηση των αρµοδιοτήτων που αναφέρονται στις περι-

πτώσεις α’, β’, δ’ και ε’ της παραγράφου 1.»
ε) Στο τέλος της παραγράφου 4 του άρθρου 5 του ν. 3199/2003

(Α’ 280), προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:
«Η κάλυψη αναγκών σε προσωπικό γίνεται και µε αποσπάσεις

ή µετατάξεις προσωπικού που υπηρετεί στο Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σε άλλα υπουργεία
ή σε εποπτευόµενους από αυτά φορείς ή σε άλλους φορείς του
δηµόσιου ή ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός οριοθετεί-
ται από τις διατάξεις του άρθρου 1 του ν. 1256/1982, µε οποι-
αδήποτε σχέση εργασίας. Η απόσπαση ή µετάταξη πραγµα-
τοποιείται ύστερα από αίτηση του ενδιαφερόµενου µε κοινή από-
φαση των Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και του αρµόδιου Υπουργού, κατά παρέκκλιση από
κάθε γενική ή ειδική διάταξη και χωρίς να απαιτείται η γνώµη του
υπηρεσιακού συµβουλίου. Ο χρόνος υπηρεσίας των αποσπασµέ-
νων του δηµόσιου ή του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα θεωρείται
ως χρόνος πραγµατικής υπηρεσίας στην οργανική θέση του
φορέα προέλευσής τους. Για το προσωπικό που αποσπάται
έχουν εφαρµογή οι διατάξεις του άρθρου 25 του ν.  4024/ 2011
(Α’ 226) σε συνδυασµό µε το άρθρο 14 του ίδιου νόµου. Το προ-
σωπικό που µετατάσσεται µε τις διατάξεις της παρούσας παρα-
γράφου, µετατάσσεται µε ταυτόχρονη µεταφορά της οργανικής
του θέσης και την ίδια σχέση εργασίας και υποχρεούται να πα-
ρέχει τις υπηρεσίες του τουλάχιστον για µια πενταετία. Για το
µετατασσόµενο προσωπικό εφαρµόζονται οι διατάξεις της περί-
πτωσης 3 της υποπαραγράφου Ζ1 της παραγράφου Ζ’ του άρ-
θρου πρώτου του ν. 4093/2012 (Α’ 222) όπως έχει τροποποιηθεί
και ισχύει σε συνδυασµό µε τις διατάξεις της παραγράφου 22
του άρθρου 2 του ν. 3899/2010 (Α’ 212).»

στ) Στο τέλος του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 6 του ν. 3199/2003 (Α’ 280) προστίθεται νέο εδάφιο ως
εξής:

«Όπου στον παρόντα νόµο αναφέρεται Περιφέρεια νοείται
στο εξής Αποκεντρωµένη Διοίκηση, όπου αναφέρεται Περιφερει-
ακό Συµβούλιο Υδάτων νοείται στο εξής Συµβούλιο Υδάτων της
Αποκεντρωµένης Διοίκησης και όπου αναφέρεται Γενικός Γραµ-
µατέας της Περιφέρειας νοείται στο εξής Γενικός Γραµµατέας
της Αποκεντρωµένης Διοίκησης».

ζ) Η παράγραφος 2 του άρθρου 7 του ν. 3199/2003 αντικαθί-
σταται ως εξής: 

«2. Το Σχέδιο Διαχείρισης καταρτίζεται από την αρµόδια Διεύ-
θυνση Υδάτων της Αποκεντρωµένης Διοίκησης και εγκρίνεται µε
απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της Αποκεντρωµένης Διοίκη-
σης ύστερα από γνώµη του τέως Περιφερειακού Συµβουλίου
Υδάτων και νυν Συµβουλίου Υδάτων της Αποκεντρωµένης Διοί-
κησης του άρθρου 6 και σύµφωνη γνώµη της Ειδικής Γραµµα-
τείας Υδάτων.

2.1. Ύστερα από αίτηµα του Γενικού Γραµµατέα της Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης είναι δυνατόν το Σχέδιο Διαχείρισης να κα-
ταρτίζεται, να αναθεωρείται ή να ενηµερώνεται από την Ειδική
Γραµµατεία Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής. Στην περίπτωση αυτή το Σχέδιο Διαχεί-
ρισης εγκρίνεται από την Εθνική Επιτροπή Υδάτων µετά από ει-
σήγηση της Ειδικής Γραµµατείας Υδάτων του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, εφόσον προ-
ηγουµένως τηρηθεί η διαδικασία δηµοσιοποίησης που προβλέ-
πεται στην παράγραφο 2.2. Κατά την κατάρτιση, τελική
επεξεργασία, αναθεώρηση ή ενηµέρωση του Σχεδίου Διαχείρι-
σης η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων συνεργάζεται µε την αρµόδια
Διεύθυνση Υδάτων της οικείας Αποκεντρωµένης Διοίκησης,
καθώς και µε τα συναρµόδια Υπουργεία που εκπροσωπούνται
στην Εθνική Επιτροπή Υδάτων.

2.2. Η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων µεριµνά για την ουσιαστική
συµµετοχή του ενδιαφερόµενου κοινού και των φορέων εκπρο-
σώπησής του, συµπεριλαµβανοµένων των χρηστών κατά τη δια-
δικασία εκπόνησης, αναθεώρησης ή ενηµέρωσης του Σχεδίου
Διαχείρισης. Για το σκοπό αυτόν προβαίνει σε δηµόσια διαβού-
λευση του προσχεδίου Διαχείρισης θέτοντας στη διάθεση του εν
λόγω κοινού και των φορέων όλα τα σχετικά στοιχεία και τις πλη-
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ροφορίες που έχει συγκεντρώσει. Ειδικότερα:
α) Η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων προβαίνει σε ηλεκτρονική

ανάρτηση του προσχεδίου Διαχείρισης απευθύνοντας πρό-
σκληση προς το ενδιαφερόµενο κοινό και τους φορείς εκπροσώ-
πησής του για να λάβουν γνώση του περιεχοµένου του προκει-
µένου να εκφράσουν τις απόψεις τους και να υποβάλουν εγγρά-
φως ή ηλεκτρονικά τις παρατηρήσεις τους. Η δηµοσιοποίηση
του προσχεδίου Διαχείρισης µπορεί να γίνεται και σε συνεργασία
µε την αρµόδια Διεύθυνση Υδάτων της οικείας Αποκεντρωµένης
Διοίκησης, χρησιµοποιώντας κάθε άλλο επιπλέον πρόσφορο
µέσο. 

β) Για τη διατύπωση και υποβολή παρατηρήσεων και απόψεων
παρέχεται προθεσµία τουλάχιστον έξι (6) µηνών από τη δηµοσιο-
ποίησή του. Οι παρατηρήσεις του κοινού και των φορέων λαµ-
βάνονται υπόψη κατά τη διαδικασία έγκρισης του Σχεδίου
Διαχείρισης.»

2) Τροποποίηση του άρθρου 8 του π.δ. 51/2007 (Α’ 54)
Μετά την παράγραφο 2 του άρθρου 8 του π.δ. 51/2007 (Α’ 54)

προστίθεται νέα παράγραφος 3, οπότε οι υπόλοιπες παράγραφοι
αναριθµούνται σε 4, 5, 6 και 7. Η νέα παράγραφος 3 έχει ως
εξής:

«3. Η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής διαµορφώνει, εποπτεύει,
αξιολογεί και συντονίζει την πολιτική, τιµολόγησης των υπηρε-
σιών ύδατος, όπως προβλέπεται στο άρθρο 4 (παρ.1 εδάφιο ε’
και παράγραφος 4) του ν. 3199/2003. Με αποφάσεις του Υπουρ-
γού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και, εφό-
σον απαιτείται, του κατά περίπτωση συναρµόδιου Υπουργού,
µετά από εισήγηση της ΕΓΥ, είναι δυνατόν να θεσπίζονται κανό-
νες και µέτρα που θα εξειδικεύουν την τιµολογιακή πολιτική των
υδάτων.»

3) Τροποποιήσεις του άρθρου 3 του ν. 2744/1999 (Α’ 222) µε
το οποίο τροποποιήθηκε το άρθρο 19 του ν. 1068/1980 (Α’ 190)

α) Η παράγραφος 1 του άρθρου 3 του ν. 2744/1999 (Α’ 222),
µε την οποία αντικαταστάθηκαν οι παράγραφοι 1 και 2 του άρ-
θρου 19 του ν. 1068/1980 (Α’ 190), αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Τα τιµολόγια των υπηρεσιών ύδρευσης και αποχέτευσης
για τις διάφορες κατηγορίες καταναλωτών και χρηστών καθορί-
ζονται µε κοινές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµικών, Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, στο πλαίσιο
εφαρµογής της τιµολογιακής πολιτικής του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σύµφωνα µε το άρθρο
8 παρ.3 του π.δ. 51/2007 (Α’ 54). Οι αποφάσεις αυτές έχουν πεν-
ταετή διάρκεια και εκδίδονται στο τέλος κάθε περιόδου για κάθε
επόµενη πενταετία.» 

β) Η παράγραφος 2 του άρθρου 3 του ν. 2744/1999 (Α’ 222)
τροποποιείται ως εξής:

«2. Η προβλεπόµενη στο άρθρο αυτό υπουργική απόφαση εκ-
δίδεται από τους Υπουργούς Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής στο πλαίσιο εφαρµο-
γής της τιµολογιακής πολιτικής του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σύµφωνα µε το άρθρο 8
παρ.3 του π.δ. 51/2007 (Α’ 54).»

Άρθρο έκτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως εκτός εάν ορίζεται διαφορετικά
στις επί µέρους διατάξεις του».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του πα-
ραπάνω νοµοσχεδίου.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Συµεών Κεδίκογλου για δεκαπέντε

λεπτά.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε, λοιπόν, σήµερα το σχέδιο νόµου µε τίτλο: «Κύρωση

της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αν-
τιµετώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγ-
κών του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την
επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»».

Θα αναφερθώ αναγκαστικά σε κάποια θέµατα, στα οποία ήδη
αναφέρθηκε κυρίως ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά
θα αναφέρω και τη δικιά µας άποψη και τη δικιά µας οπτική γωνία
για κάθε ένα από τα άρθρα αυτά.

Πράγµατι, µε το Άρθρο Πρώτο χορηγείται ασφαλιστική ενηµε-
ρότητα στο Ίδρυµα µέχρι τις 31-03-2013, χωρίς παρακράτηση,
κατά παρέκκλιση βέβαια των ισχυουσών διατάξεων. Επιπρό-
σθετα, αναστέλλονται οι πάσης φύσεως πράξεις διοικητικής και
αναγκαστικής εκτέλεσης που µπορούν να χρησιµοποιήσουν οι
πιστωτές προς το νοσοκοµείο, καθώς και η λήψη κάθε φύσεως
ασφαλιστικού µέτρου για το χρονικό διάστηµα από την 01-07-
2012 έως και την 31-03-2013. Στόχος του άρθρου είναι η εξα-
σφάλιση της βιωσιµότητας του νοσοκοµείου µε σκοπό και τη
διασφάλιση της υγείας των ασθενών.

Βεβαίως, δεν επιλύει το πρόβληµα σε καµµία περίπτωση. Δίνει
λίγο χρόνο µέχρι να δροµολογηθεί µια οριστική λύση για το νο-
σοκοµείο. Και βέβαια, συµφωνώ ότι θα πρέπει κάποια στιγµή να
δούµε συνολικά το ζήτηµα που έχει προκύψει εδώ. Υπάρχουν
συγκεκριµένες ευθύνες. Υπάρχει µια διοίκηση που όλο αυτό το
διάστηµα χρησιµοποίησε µε έναν τρόπο, που δεν συνάδει µε τη
νοµιµότητα ενδεχοµένως, το χρήµα που είχε να διαχειριστεί µε
την κατασπατάληση, µε τους υπέρογκους µισθούς. 

Δηµιουργήθηκε, λοιπόν, αυτό το θέµα, ώστε αυτήν τη στιγµή
το νοσοκοµείο να έχει ένα τεράστιο πρόβληµα µε τον υπέρογκο
δανεισµό που αποκλείει και άλλου είδους λύσεις, τις οποίες θα
πρέπει να δούµε. Και αν είναι κάποια στιγµή να αξιοποιηθεί, είτε
µέσω ιδιωτικοποιήσεων είτε οτιδήποτε άλλο, θεωρώ ότι και το
ελληνικό κράτος, το ελληνικό δηµόσιο, έχει συµφέρον να δει
αυτή την ιστορία. Γιατί µπορεί µεν το νοσοκοµείο να ανήκε στον
«Ερυθρό Σταυρό», όπως ξέρουµε, όµως όλο αυτό το διάστηµα
συνεισέφερε ακόµα και χρηµατικά, µέχρι να γίνει και το ελληνικό
δηµόσιο.

Για εµάς, λοιπόν, είναι ένα θέµα ανοιχτό. Θα πρέπει να το εξε-
τάσουµε. Είναι απλά µία ρύθµιση που βοηθά να ξεπεραστεί η κα-
τάσταση για λίγο διάστηµα.

Με το Άρθρο Δεύτερο τροποποιούνται οι διατάξεις που ανα-
φέρονται στον τρόπο στελέχωσης του Σώµατος Επιθεωρητών
Υπηρεσιών Υγείας. Το Σώµα, όπως ξέρουµε, έχει ανάγκη στελέ-
χωσης από έµπειρο και καταρτισµένο προσωπικό, προκειµένου
να εξασφαλιστεί η όσο το δυνατόν καλύτερη εκτέλεση των κα-
θηκόντων και του σκοπού του Σώµατος.

Για την επίτευξη του ανωτέρω στόχου διενεργήθηκε δηµόσια
πρόσκληση για υποβολή υποψηφιοτήτων. Ο πρόεδρος της Επι-
τροπής παραιτήθηκε αιφνιδίως πριν την ολοκλήρωση της διαδι-
κασίας και έτσι κρίθηκε σκόπιµο να επαναληφθεί η διαδικασία µε
νέα πρόσκληση προς τους υποψήφιους, βασιζόµενη πλέον στο
νέο νόµο του κράτους, αναφορικά µε τη βαθµολογική εξέλιξη
των δηµοσίων υπαλλήλων.

Καταργείται, επίσης, η δυνατότητα να αποσπώνται στις θέσεις
των βοηθών γενικού επιθεωρητή, υγειονοµικών και κοινωνικών
επιθεωρητών, υπάλληλοι του Υπουργείου Υγείας, που ανήκουν
στους κλάδους ΠΕ Διαιτολόγων, ΠΕ Τµηµάτων Επιστήµης Φυσι-
κής Αγωγής και Αθλητισµού, τα γνωστά ΤΕΦΑΑ.

Στο Άρθρο Τρίτο: Οι κοινές υπουργικές αποφάσεις, µε τις
οποίες καθορίζονται τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια, τα ΚΕΝ,
θα εκδίδονται πλέον κατόπιν προτάσεων του ΚΕΣΥ. 

Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που αλλάξατε, όπως βλέπω, στη νο-
µοτεχνική βελτίωση τη διάταξη περί σύµφωνης γνώµης του
ΚΕΣΥ, καθώς –βάσει του νόµου- το ΚΕΣΥ είναι υποχρεωµένο να
συµβουλεύει την Κυβέρνηση και όχι να επιβάλλει τη γνώµη του. 

Άρα, συµφωνούµε µε τη διατύπωση που λέει ότι πρέπει να
υπάρχει η σύµφωνη γνώµη του ΚΕΣΥ, όχι όµως να γίνεται κατό-
πιν της απόφασης του ΚΕΣΥ. Η απόδοση αναδροµικής ισχύος
στη διάταξη περί καθορισµών των ΚΕΝ συντελεί στη δυνατότητα

6914 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



έγκρισης κοινής υπουργικής απόφασης των Υπουργών Οικονο-
µικών και Υγείας, που ρυθµίζει την παροχή έκπτωσης ύψους 30%
επί κάθε ένα ΚΕΝ στον ΕΟΠΥΥ.

Η έκπτωση αυτή είχε επιβληθεί µε σχετική κοινή υπουργική
απόφαση για το πρώτο εξάµηνο του 2012, ωστόσο για το δεύ-
τερο εξάµηνο δεν υπήρχε σχετική πρόβλεψη. Στόχος της ανα-
δροµικής ισχύος της διάταξης είναι η βελτίωση των οικονοµικών
του ΕΟΠΥΥ.

Πρέπει να δούµε συνολικά το θέµα των ΚΕΝ κάποια στιγµή.
Ξέρετε πολύ καλά ότι στην Ελλάδα όπως εφαρµόστηκαν, ήταν
µια πιστή αντιγραφή από τα ΚΕΝ της Αυστραλίας, που όπως ξέ-
ρετε δεν ταιριάζουν µε τα ελληνικά δεδοµένα. Τα ΚΕΝ είναι ένας
θεσµός που έχει ξεκινήσει και σε άλλες προηγµένες χώρες. Χρει-
άστηκαν δεκαετίες µέχρι να καθοριστούν. Θα πρέπει ενδεχοµέ-
νως να κάνουµε µια µόνιµη επιτροπή, η οποία µε βάση τις
ανάγκες, θα επανακαθορίζει τα ΚΕΝ, θα τα τροποποιεί για να κα-
ταλήξουµε στο µοντέλο που πραγµατικά ταιριάζει στη χώρα µας.

Θα αναφερθώ στις τροπολογίες για τις οποίες θα ξοδέψω τον
περισσότερο χρόνο µου. Ο τίτλος του νοµοσχεδίου µπορεί να
αφορά το «Ερρίκος Ντυνάν» όµως η ουσία βρίσκεται στις τρο-
πολογίες, καθώς πολύ σηµαντικές διατάξεις περνούν µε αυτές.
Δεν ξέρω αν και ο Κανονισµός της Βουλής επιτρέπει σε µια
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου να έρχονται τόσες τροπολο-
γίες.

ΠΡΟΕΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Αν είναι συναφείς, το
επιτρέπει.

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ.
Στο άρθρο 1 και στο άρθρο 2 µετατίθεται την 1-1-2014 από 1-

1-2013 που ίσχυε στο νόµο και από το 2015 που είχαµε δει στην
πρώτη τροπολογία που απεσύρθη, η έναρξη εφαρµογής των δια-
τάξεων του άρθρου 1 του ν.4052/2012 µε τις οποίες ταυτίζονται
τα γεωγραφικά όρια των επτά υγειονοµικών περιφερειών µε τα
αντίστοιχα όρια των αποκεντρωµένων διοικήσεων και αλλάζει την
έδρα της κάθε ΔΥΠΕ µε την έδρα της αντίστοιχης αποκεντρω-
µένης διοίκησης. Η αιτιολογία είναι ότι δεν έχουν ολοκληρωθεί
οι προγραµµατισµένες αναδιατάξεις των υπηρεσιών υγείας προ-
κειµένου να επιτευχθεί η σταδιακή και οµαλή µετάβαση προς τη
γεωγραφική ταύτιση των υγειονοµικών περιφερειών µε τις απο-
κεντρωµένες διοικήσεις. Ίσως θα πρέπει να ενηµερωθούµε από
το Υπουργείο αν µέχρι τη νέα προθεσµία θα έχουν ολοκληρωθεί
οι απαιτούµενες αναδιατάξεις ή αν υπάρχει µια δέσµευση γι’
αυτό. Θυµίζω ότι στην πρώτη διατύπωση, όπως είπα, ήταν µέχρι
το 2015. Το είχαµε δύο χρόνια και το πήγαµε στο ένα έτος. 

Νοµίζω ότι είµαστε πολύ απλοχέρηδες, δίνουµε πολύ εύκολα
παρατάσεις. Ποιος είναι ο λόγος να δίνουµε αυτές τις παρατά-
σεις; Επειδή ένα κτήριο στα Γιάννενα δεν είναι έτοιµο; Αν δεν πιε-
στούµε και αν δεν αναγκαστούµε να υπηρετήσουµε πιστά κάποια
χρονοδιαγράµµατα, ποτέ δεν θα είµαστε έτοιµοι. Και ενώ πρέπει
να είµαστε ακριβείς στα χρονοδιαγράµµατα έναντι των δανει-
στών µας και της τρόικας, για θέµατα που ρυθµίζουµε τα του
οίκου µας, τα του εαυτού µας, δίνουµε ένα και δύο χρόνια πα-
ράταση. Εν πάση περιπτώσει, κατανοούµε αυτήν την παράταση,
αν και εγώ τη θεωρώ υπερβολική και θα υπερψηφίσω την τρο-
πολογία. 

Με το άρθρο 3 παρατείνεται έως τη δηµοσίευση του υπό ψή-
φιση νόµου, η παράγραφος 28 του άρθρου 66 σύµφωνα µε την
οποία καθίστανται νόµιµες οι δαπάνες που απαιτούνται για την
εξόφληση υποχρεώσεων από προµήθειες ιατροτεχνικών προϊόν-
των, φαρµάκων και συναφών προς τις προµήθειες αυτών υπηρε-
σιών που εναρµονίστηκαν µε τις κατώτερες τιµές της εγχώριας
αγοράς του Παρατηρητηρίου Τιµών. Αν τώρα τα πράγµατα είναι
πιο αυστηρά και είναι όπως λέγεται υπό την εποπτεία του Παρα-
τηρητηρίου Τιµών, προφανώς υπογράφουµε µε µισή καρδιά
αυτήν την τροπολογία προκειµένου να διασφαλιστεί η απρόσκο-
πτη λειτουργία των νοσοκοµείων. Ωστόσο είναι κάτι που έγινε και
στις δικές µας κυβερνήσεις και δεν το αποκρύπτουµε αυτό. Αλλά
πρέπει κάποια στιγµή να δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις
ώστε να είναι η τελευταία φορά που η Βουλή αναγκάζεται να ψη-
φίσει µια τέτοια ρύθµιση. Δεν µπορεί δηλαδή η Βουλή να χρησι-
µοποιείται ως νοµιµοποιητικός  µηχανισµός, ως πλυντήριο
κάποιων ανοµηµάτων και να ερχόµαστε εδώ αναδροµικά και να

λέµε ότι όλα όσα έγιναν, ήταν νόµιµα. Θα πρέπει κάποια στιγµή
αυτό να σταµατήσει. Το σηµειώνω αυτό µε ιδιαίτερη έµφαση.
Πρέπει να βρούµε ένα σύστηµα προµηθειών και τρόπους εξοι-
κονόµησης, ενδεχοµένως µε ισχυροποίηση της ΣΕΥΥΠ και ακόµη
περισσότερες κεντρικές προµήθειες από την επιτροπή. 

Το άρθρο τέταρτο είναι συναφές µε το άρθρο τρίτο. Ουσια-
στικά δίνεται παράταση στο πρώτο κεφάλαιο του ν.3912/2011
της κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ όπου το νέο σύστηµα προµηθειών
υγείας θα αρχίσει να λειτουργεί από 1-1-2014 και όχι από 1-1-
2013, όπως προέβλεπε ο αρχικός νόµος. Μπορεί αυτός ο νόµος
να έχει κάποια αδύνατα σηµεία. Ενδεχοµένως τα νοσοκοµεία να
µην είχαν το σύστηµα «logistics» για να το εφαρµόσουν ή κάποια
κοµµάτια δεν µπορούσαν να εφαρµοστούν. Ωστόσο δεν λύνουµε
το πρόβληµα αναβάλλοντάς το. Και εδώ ισχύει ό,τι και παρα-
πάνω. Είναι ευκαιρία η συγκυβέρνηση να διαµορφώσει ένα σύ-
στηµα προµηθειών που κανένας Υπουργός για πολλά χρόνια δεν
θα θέλει να αλλάξει, γιατί θα έχει τη σύµφωνη γνώµη όλων -ας
καταλήξουµε λοιπόν σ’ αυτό- και θα εξυπηρετεί τους στόχους
µιας ορθολογικής διαχείρισης, καθώς θα συµβάλει στη µείωση
των δαπανών.

Όσον αφορά το άρθρο πέµπτο, στο άρθρο δεύτερο του
ν.4051/2012 προβλέπεται αλλαγή του τρόπου επιλογής των δι-
οικητών και αναπληρωτών διοικητών στα νοσοκοµεία. Ειδικό-
τερα, στις παραγράφους 5 και 6 ορίζονται τα προσόντα και η
διαδικασία επιλογής τους κατόπιν πρόσκλησης και αξιολόγησής
τους από την ειδική επιτροπή. Για λόγους εύρυθµης λειτουργίας
των ανωτέρω νοσοκοµείων ορίζεται ότι τα µέλη των διοικητικών
συµβουλίων, οι διοικητές και οι αναπληρωτές που έχουν διορι-
στεί καθώς και οι διοικητές και οι αναπληρωτές που έχουν διορι-
στεί στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ, εξακολουθούν να ασκούν τα
καθήκοντά τους στα νέα αυτοτελή και ενιαία νοµικά πρόσωπα
στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ αντίστοιχα, µέχρι την ενεργοποίηση και
ολοκλήρωση της νέας διαδικασίας επιλογής διοικητών και ανα-
πληρωτών διοικητών. 

Βεβαίως γεννάται το ερώτηµα: Αφού αυτός ο νόµος ψηφί-
στηκε πέρυσι το Μάρτιο και το Σεπτέµβρη περίπου διορίστηκαν
κάποιοι διοικητές σε θέσεις που έληγαν, γιατί δεν είµαστε έτοιµοι
να εφαρµόσουµε το νόµο και τις διαδικασίες που προβλέπει; Το
χρονοδιάγραµµα είναι περίπου για ένα τρίµηνο, µέχρι 31-3-2013.

Να επισηµάνω ότι οι νέες προσλήψεις, οι νέοι διοικητές θα
πρέπει να οριστούν µε βάση την αξιοκρατία. Να σταµατήσει η
κοµµατοκρατία, που δυστυχώς εξαιτίας της η πατρίδα µας υπέ-
φερε πάρα πολλά µετά τη Μεταπολίτευση και ακόµη περισσό-
τερο παλιότερα. Να δούµε ποιοι άνθρωποι ήταν άξιοι. Να αποφα-
σίσουµε ποιοι ήταν αυτοί που τήρησαν αυτά που έπρεπε να κά-
νουν, ποιοι έπιασαν τους στόχους τους που είχαν τεθεί και αυτοί
να συνεχίσουν να κάνουν τη δουλειά τους. Για τους άλλους δυ-
στυχώς που δεν κρίθηκαν ικανοί, να οριστούν νέοι διοικητές,
αλλά πάντα στη βάση της αξιολόγησης, της διαφάνειας και της
αξιοκρατίας. 

Όσον αφορά το άρθρο 6, µε την εν λόγω διάταξη δίνεται η δυ-
νατότητα στον ΕΟΠΥΥ να µεταβιβάζει πιστώσεις στα ταµεία που
εντάχθηκαν σ’ αυτό, ΙΚΑ, ΟΓΑ, ΟΠΑΔ κ.λπ., προκειµένου να αν-
τιµετωπίζονται οι παροχές προς τους ασφαλισµένους συνταξι-
ούχους αλλά και οι δαπάνες, όπως για παράδειγµα της µισθο-
δοσίας των µεταφερθέντων στον ΕΟΠΥΥ υπαλλήλων ή γενικό-
τερα των λειτουργικών δαπανών των υγειονοµικών µονάδων.

Είναι µια τροπολογία που διευθετεί θέµατα που έχουν µια πρα-
κτική αναγκαιότητα και την υπερψηφίζουµε. 

Έχουµε καταθέσει µια τροπολογία ως ΠΑΣΟΚ –ξέρω ότι υπάρ-
χει και η σύµφωνη γνώµη του Υπουργείου- µε την οποία ο πρό-
εδρος και το προσωπικό της ΕΠΥ, που ουσιαστικά είναι µια
υπηρεσία που έχει να κάνει µε το δηµόσιο χρήµα και είναι πολύ
σηµαντικός ο ρόλος της, πρέπει να είναι όχι µόνο πλήρους αλλά
και αποκλειστικής απασχόλησης. Κάποιοι λένε «αν είναι καθηγη-
τής πανεπιστηµίου, να µπορεί να έχει το διδακτικό του έργο και
να είναι και στην ΕΠΥ». Η παπάς-παπάς, ή ζευγάς-ζευγάς. Ορί-
ζεσαι από το κράτος, που σου κάνει την τιµή να είσαι σε έναν τέ-
τοιο οργανισµό, που διαχειρίζεσαι δηµόσιο χρήµα και δεν
µπορείς να είσαι αποκλειστικά εκεί; Υπάρχουν άλλοι άξιοι επι-
στήµονες που µπορούµε να προσλάβουµε. Γι’ αυτό θεωρώ ότι
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πρέπει να είναι αποκλειστικής απασχόλησης. Όταν παίρνεις ένα
µισθό που πλησιάζει τις 4.000 ευρώ, ε, δεν νοµίζω ότι πρέπει να
έχεις και δυο και τρεις δουλειές.

Γι’ αυτό καταθέσαµε αυτήν την τροπολογία, την οποία θεωρώ
λογική και ελπίζω να υιοθετηθεί και από πλευράς Υπουργείου.

Όσον αφορά την τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ για το Νοσοκοµείο
«Παναγία», εµείς διαφωνούµε και θα εξηγήσω γιατί.

Κατ’ αρχάς εξυπηρετούµε µία λεόντειο σύµβαση. Έψαξα το
ζήτηµα και ελπίζω η προσωπική µου άποψη να πείσει κάποιους
από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή η λεόντειος σύµβαση
είναι από το 1977. Αυτήν τη στιγµή είναι η «EUROMEDICA», συµ-
φερόντων του κ. Λιακουνάκου, από την οποία νοικιάζουµε το κτή-
ριο µε 400 χιλιάδες ευρώ το µήνα. Δίνουµε δηλαδή, σχεδόν 4,5
εκατοµµύρια ευρώ. Λέµε να φύγουν από εκεί οι εξήντα πέντε ερ-
γαζόµενοι και να πάνε στο Νοσοκοµείο «‘Αγιος Παύλος» που έχει
40% πληρότητα, δηλαδή έχει άδεια κρεβάτια. Το Νοσοκοµείο
«Παναγία» έχει 30% πληρότητα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Τα στοιχεία σας δεν είναι σωστά.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Τα στοιχεία είναι από τον διοικητή

της ΥΠΕ. Φέρτε µου εσείς τα άλλα στοιχεία. 
Με βάση τα στοιχεία του ΟΟΣΑ, στη Μεγάλη Βρετανία 3,1 κρε-

βάτια αντιστοιχούν σε χίλιους κατοίκους. Εµείς έχουµε τέσσερα
κρεβάτια ανά χίλιους κατοίκους. Στην ευρύτερη περιοχή της
Θεσσαλονίκης έχουµε 4,2 κρεβάτια ανά χίλιους κατοίκους και
στη συγκεκριµένη περιοχή 7,1 κρεβάτια ανά χίλιους κατοίκους. 

Το να υποστηρίζουµε ότι οι εργαζόµενοι θα µείνουν στο
δρόµο, είναι λάθος. Υπάρχει ρύθµιση, µε την οποία όλο το ιατρο-
νοσηλευτικό προσωπικό θα µεταφερθεί στο νέο νοσοκοµείο. Και
για τους εξήντα πέντε που είναι στο Νοσοκοµείο «Παναγιά»
υπάρχει πρόβλεψη. Θα µπορούσε να δοθεί άδεια στον κ. Λιακου-
νάκο να το λειτουργήσει ως ιδιωτική κλινική, µε τη δέσµευση ότι
θα συνεχίσει να έχει τους εργαζοµένους, όπως ήταν µέχρι τώρα.
Το να πληρώνει το ελληνικό δηµόσιο τεράστια ποσά, για να εξυ-
πηρετεί τα µαγαζάκια κάποιων διευθυντών, που δεν θέλουν να
χάσουν την πελατεία τους, πηγαίνοντας σε διπλανό νοσοκοµείο,
εµάς µας βρίσκει αντίθετους και γι’ αυτό την καταψηφίζουµε.

Από εκεί και πέρα, θέλω να σχολιάσω και την τροπολογία -αν
και απεσύρθη, όπως µας είπε ο Υπουργός- που είχε έρθει για µία
παράταση στην αδειοδότηση των ραδιοφωνικών σταθµών. Με
ενοχλεί, γιατί δείχνει µία συγκεκριµένη νοοτροπία, την οποία
έχουµε καταδικάσει όλοι µαζί. Εγώ θυµάµαι και επί κυβέρνησης
ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν για θέµατα εσόδων να έρθει σε ένα νοµοσχέ-
διο άλλου Υπουργείου µια τροπολογία του Υπουργείου Οικονο-
µικών, είχε ξεσηκωθεί το σύµπαν. Δεν είναι δυνατόν σε ένα
άσχετο νοµοσχέδιο για την υγεία να φέρνει το Υπουργείο Επι-
κρατείας µία τροπολογία, η οποία και στην ουσία της είναι λάθος. 

Και θα σας πω γιατί… Γιατί από το 2000 εκκρεµεί αυτό το κα-
θεστώς, το αν θα εφαρµοστεί ο νόµος Ρουσόπουλου, έχουµε
φτάσει στη σηµερινή εποχή που πρέπει κάποια στιγµή το ραδιο-
τηλεοπτικό τοπίο να ξεκαθαριστεί –αλλά ας µείνουµε µόνο στο
ραδιοφωνικό που είναι σε ένα καθεστώς οµηρίας- και αντί να κά-
νουµε αυτό, λέµε ότι δίνουµε παράταση για άλλο ένα χρόνο και
ότι του χρόνου θα αρχίσουµε να κάνουµε τη διαδικασία. Γιατί;
Έχουµε κάποιο λόγο να το κάνουµε αυτό; Αν έχουµε κάποιο
λόγο, να το πούµε. Διαφορετικά, έχουµε όλο το περιθώριο να βά-
λουµε τους κανόνες του παιχνιδιού.

Όπως ξέρετε, υπάρχει το θέµα µε τη γνωστή εταιρεία «FOCUS
BARI» για την οποία διαµαρτύρονται όλοι οι ραδιοφωνικοί σταθ-
µοί, όπου έχουµε ουσιαστικά ένα µονοπώλιο. Είναι µία εταιρεία
εδώ και δέκα-δεκαπέντε χρόνια, η οποία µετρά τις ακροαµατικό-
τητες. Ξέρετε ότι δεν µετράει στα αυτοκίνητα και παίρνει µόνο
σταθερά τηλέφωνα. Επίσης από ό,τι ακούω από καταγγελίες –
γιατί την έχουν καταγγείλει και είναι και σε δικαστικές διαµάχες-
παίρνει µόνο το απόγευµα. Το ίδιο γίνεται και στην τηλεόραση.
Πότε θα ανοίξει αυτό το πράγµα; Και αντί να επιµείνουµε εµείς
και να το δούµε καθαρά εδώ, έρχεται µία τροπολογία, για να µας
πουν να πάρουµε παράταση άλλη µια χρονιά. 

Εµείς θα καταθέσουµε και ερώτηση συγκεκριµένα για όλο
αυτό το ζήτηµα. Απλά, είναι προφανές ότι πολύ καλά έκανε ο
Υπουργός και την απέσυρε.

Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Επιστολή από τη

Νέα Δηµοκρατία προς τον Πρόεδρο της Βουλής: «Αξιότιµε κύριε
Πρόεδρε, σας γνωρίζω ότι στις 28, 29 και 30 Ιανουαρίου θα
πραγµατοποιηθεί κοµµατική αποστολή στο Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο (Βρυξέλλες), κατόπιν προσκλήσεως της Ευρωβουλευτού
κ. Ρόδης Κράτσα, στο πλαίσιο ενηµέρωσης των νέων Βουλευτών
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας µας (οµιλίες, διάλογος µε επιτρό-
πους, συµβούλους κ.λπ.), στην οποία συµµετέχουν οι παρακάτω
Βουλευτές: Χριστογιάννης Δηµήτριος, Κέλλας Χρίστος, Κόνσο-
λας Εµµανουήλ, Καραµανλή Άννα, Αντωνίου Μαρία, Καράµπελας
Ιωάννης, Σταµενίτης Διονύσιος, Σκρέκας Κωνσταντίνος, Αραµ-
πατζή Φωτεινή, Σενετάκης Μάξιµος, Δήµας Χρήστος, Ταµήλος
Μιχαήλ, Μάνη-Παπαδηµητρίου Άννα, Βεσυρόπουλος Απόστο-
λος, Μακρή Ελένη, Κατσαφάδος Κωνσταντίνος, Βλαχογιάννης
Ηλίας, Κεφαλογιάννης Ιωάννης, Μαρτίνου Γεωργία, Μπούρας
Αθανάσιος.».

Παρακαλώ όπως εγκρίνετε τη µετάβασή τους στο εξωτερικό.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης από τη Δηµοκρατική Αριστερά ορίζεται ειδική αγορή-

τρια στο παρόν νοµοσχέδιο η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης Αικα-
τερίνη Μάρκου.

Το λόγο έχει ο κ. Μελάς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Συζη-

τάµε σήµερα «Κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου», που
αφορά το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν», αλλά εµπεριέχει και
άλλα δύο άρθρα. 

Αυτό που θέλω να τονίσω από την αρχή είναι ότι ναι µεν, το
Υπουργείο Υγείας φέρνει για πρώτη φορά πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, όµως τον τελευταίο καιρό νοµοθετούµε σχεδόν
µόνο µε αυτόν τον τρόπο. Αυτό οφείλεται στο ότι τα άλλα Υπουρ-
γεία φέρνουν συνεχώς πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Είναι
µία τακτική, µια διαδικασία που πρέπει να αποφευχθεί και να τη-
ρείται µόνο σε πραγµατικά επείγουσες περιπτώσεις, διότι άλλως
υποβαθµίζεται ο ρόλος του Κοινοβουλίου. 

Έρχοµαι τώρα στο Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν». Το Νοσο-
κοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
καίου, φιλανθρωπικού χαρακτήρα, εποπτευόµενο από το Υπουρ-
γείο Υγείας. Τα προβλήµατα λειτουργίας του τα έχουµε συζητή-
σει κατ’ επανάληψη  στο παρελθόν στη Βουλή και µάλιστα στη
Διαρκή Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων. Η ζοφερή πραγµατι-
κότητα είναι ότι η οικονοµική του κατάσταση οδεύε συνεχώς από
το κακό στο χειρότερο και σήµερα είναι απελπιστική, αφού οφεί-
λει πολλά εκατοµµύρια ευρώ. Οφείλει 90 εκατοµµύρια ευρώ στις
τράπεζες και 120 εκατοµµύρια ευρώ σε προµηθευτές. Απασχολεί
περίπου χίλιους µε χίλιους εκατό εργαζοµένους, οι οποίοι έχουν
να πληρωθούν πέντε µε επτά µήνες και τους οφείλονται περίπου
5 εκατοµµύρια ευρώ. Και όµως αυτοί –πρέπει να λεχθεί- κρατούν
το νοσοκοµείο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Όπως αναφέρει και ο σύλλογος των εργαζοµένων, η κατά-
σταση αυτή είναι αποτέλεσµα χρόνιων διαχειριστικών αδυναµιών
και δυσλειτουργιών και ενδεχοµένως και περιπτώσεων αδιαφα-
νούς διαχείρισης. Τα επερχόµενα προβλήµατα ήταν ορατά σε
όλους όσοι είχαν πρόσβαση στις οικονοµικές καταστάσεις του
ιδρύµατος ή γνώση των διαχειριστικών διαδικασιών του. Κανείς
όµως δεν προέβη σε καµµιά ενέργεια. Γι’ αυτό θα έπρεπε µέχρι
σήµερα να έχει γίνει ένας έλεγχος σε βάθος και να είχαν φανεί
οι αιτίες που έφτασε σε αυτό το σηµείο, δηλαδή στον προθάλαµο
του κλεισίµατος. 

Σύµφωνα µε το καταστατικό του ιδρύµατος, ο Υπουργός
Υγείας ασκεί εποπτεία και τον έλεγχο του ιδρύµατος και κάθε
χρόνο τού υποβάλλονται καταστάσεις απολογισµού, ισολογι-
σµού και των πεπραγµένων του διοικητικού συµβουλίου. Αυτό
σηµαίνει ότι το Υπουργείο γνώριζε την πραγµατική οικονοµική
κατάσταση του ιδρύµατος διαχρονικά και παρά ταύτα, δεν ζητή-
θηκε ποτέ ο διορισµός ορκωτού ελεγκτή ή οικονοµικός και δια-
χειριστικός έλεγχος. 
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Το νοµοσχέδιο που συζητάµε, αφορά την κύρωση τής από 30-
10-2012 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, που εκδόθηκε από
τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας µετά από πρόταση του Υπουργι-
κού Συµβουλίου και αφορά ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των
εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφε-
λούς αυτού ιδρύµατος. Μ’ αυτήν την πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου επιτρέπεται η χορήγηση στο ως άνω ίδρυµα, ασφα-
λιστικής ενηµερότητας µέχρι 31/12/2012 χωρίς παρακράτηση
κατά παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων. Όµως δεν διευκρι-
νίζεται ούτε αιτιολογείται η ανάγκη χορήγησης αυτής της ασφα-
λιστικής ενηµερότητας και ευλόγως µπορεί να διερωτηθεί κα-
νείς: Επιτρέπεται η χορήγηση της ασφαλιστικής ενηµερότητας,
για να µεταβιβαστεί το ακίνητο σε κάποιους αγοραστές, για να
συσταθεί σε αυτό κάποιο δικαίωµα ή για κάποιον άλλο λόγο; 

Επίσης διατάσσεται η αναστολή από 1-7-2012 µέχρι 31-1-2013
πάσης φύσεως πράξης αναγκαστικής ή διοικητικής εκτέλεσης
καθώς και η λήψη οποιουδήποτε ασφαλιστικού µέτρου, που επι-
σπεύδονται ή ασκούνται από πιστωτές του ιδρύµατος. Αυτό το
µέτρο πράγµατι δίνει µια ανάσα στο ίδρυµα.

Με τη νοµοθετική ρύθµιση που γίνεται, αν πράγµατι έχει στόχο
τη διασφάλιση ητης απρόσκοπτης συνέχισης της λειτουργίας
του Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν», καλώς γίνεται. Καλώς γίνε-
ται όµως, µε την προϋπόθεση ότι το νοσοκοµείο θα συνεχίσει τη
λειτουργία του, για το καλό των ασθενών χωρίς ανεξέλεγκτες οι-
κονοµικές επιβαρύνσεις σε βάρος του κράτους και φυσικά ότι θα
εξασφαλιστούν οι εργαζόµενοι. 

Μιλάω για τους εργαζοµένους, διότι οι άνεργοι σήµερα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι –και το γνωρίζετε πολύ καλά- έχουν ξεπε-
ράσει το ενάµισι εκατοµµύριο και όποιος χάνει τη δουλειά του,
είναι αδύνατον σήµερα να βρει άλλη εργασία. Γι’ αυτό είναι καλό
να προστατευθούν οι χίλιοι εκατό περίπου, εργαζόµενοι, ώστε
να µη διαβούν και αυτοί το κατώφλι της ανεργίας και της ασιτίας.
Ελπίζω, ότι τα µέτρα αυτά λαµβάνονται, για να µην οδηγηθεί το
ακίνητο του νοσοκοµείου σε πλειστηριασµό, πράγµα που θα απο-
βεί εις βάρος των εργαζοµένων. Είναι γεγονός ότι αν βγει σε
πλειστηριασµό το νοσοκοµείο, οι εργαζόµενοι απολύονται.

Εµείς θέλουµε το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» να λειτουρ-
γήσει όσο το δυνατόν καλύτερα προς όφελος των ασθενών,
χωρίς σπατάλη δηµοσίου χρήµατος και φυσικά χωρίς την από-
λυση των εργαζοµένων. Είµαστε κάθετα αντίθετοι στις απολύ-
σεις των εργαζοµένων, γιατί όπως σας είπα, σήµερα δεν είναι
δυνατόν ο απολυµένος να βρει εργασία.

Πληροφορήθηκα, ότι αύριο, Παρασκευή, πρόκειται να ανοί-
ξουν οι φάκελοι µε τις προτάσεις που έχουν γίνει από διάφορους
επενδυτές, για να αναλάβει κάποιος εξ αυτών το νοσοκοµείο,
«Ερρίκος Ντυνάν». Λέγεται ότι ο νέος επιχειρηµατίας θα λειτουρ-
γήσει το Νοσοκοµείο διατηρώντας το προσωπικό, στο οποίο θα
εξοφλήσει και τα χρωστούµενα µέχρι σήµερα. Αυτό είναι καλό
να διευκρινιστεί, αν ισχύει ή όχι για τη διατήρηση του προσωπι-
κού. Και µακάρι –εγώ το λέω- να λειτουργήσει κατ’ αυτόν τον
τρόπο.

Ακόµη θα πρέπει να διευκρινιστεί, αν έχει εξασφαλιστεί η κα-
ταβολή των οφειλοµένων στους περίπου χίλιους εκατό εργαζο-
µένους που παραµένουν απλήρωτοι πέντε µε επτά µήνες, διότι
αυτό λέγεται, ότι δηλαδή θα πληρώσουν και τα χρωστούµενα
στους εργαζοµένους ούτως, ώστε πράγµατι να λειτουργήσει το
Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» για το καλό, όπως σας είπα, και
των ασθενών και των εργαζοµένων. 

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο δεύτερο του νοµοσχεδίου. Το
άρθρο δεύτερο του Νοµοσχεδίου προβαίνει σε παρεµβάσεις ως
προς τα προσόντα των υποψηφίων για τη στελέχωση του Σώµα-
τος Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και Πρόνοιας. 

Προβλέπει αναγκαίες αλλαγές στα κριτήρια για την κάλυψη
των θέσεων επιθεωρητών και των τριών ειδικοτήτων -υγειονοµι-
κών, διοικητικών, οικονοµικών και κοινωνικών- αλλά και για τις
θέσεις βοηθών επιθεωρητών. 

Λόγω αλλαγής της βαθµολογικής κλίµακας των δηµοσίων
υπαλλήλων, µετά την ισχύ του ν. 4024/2011 είναι πράγµατι ανα-
γκαία η προσαρµογή των προβλεποµένων προσόντων για τη στε-
λέχωση του Σώµατος Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας. 

Εκτός αυτού, µε τη ρύθµιση του νοµοσχεδίου διευρύνεται το
πεδίο απ’ όπου προέρχονται υποψήφιοι, αφού µε το ν. 4024/2011
βαθµό Α’ κατέχουν µόνο οι γενικοί διευθυντές που δεν θέτουν
υποψηφιότητα θέσεις επιθεωρητών.  

Επίσης διευρύνεται το πεδίο των υποψηφίων, αφού προβλέ-
πεται δυνατότητα υποβολής υποψηφιότητας απ’ όλους τους
υπαλλήλους που κατέχουν βαθµό Γ’ και υπηρετούν σε όλα τα
Υπουργεία, σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και σε ΟΤΑ Α’
και Β’ βαθµού, αρκεί φυσικά να αποδειχθεί ότι αυτό αυξάνει τα
ποσοστά εξειδίκευσης γνωστού αντικειµένου και εµπειρίας και
ότι εξασφαλίζει την ευρύτερη δυνατή συµµετοχή επιστηµόνων
απ’ όλους τους τοµείς του Δηµοσίου.

Ένα ακόµη θέµα, στο οποίο αναφέρεται το νοµοσχέδιο µε το
τρίτο του άρθρο, είναι οι αλλαγές στα νοσήλια των ασθενών στα
Νοσοκοµεία. Δίνεται η δυνατότητα έκδοσης κοινής υπουργικής
απόφασης των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας µε την οποία
καθορίζονται τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια, κατόπιν της σύµ-
φωνης γνώµης και του ΚΕΣΥ.

Είναι γεγονός ότι, µέχρι σήµερα, έχουν γίνει πολλές αλλαγές,
που αφορούν και τα νοσήλια των ασθενών, αλλά και τη συµµε-
τοχή των ασθενών σε δαπάνες που αφορούν αµοιβές ιατρών,
φάρµακα, παρακλινικές εξετάσεις, ακόµη και τηλεφωνήµατα για
ιατρικά ραντεβού. 

Σήµερα οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι µε τις περικοπές των
µισθών και των συντάξεων που έχουν υποστεί, µε τη δυσβάστα-
κτη φορολόγηση και τα χαράτσια, έχουν φτάσει, οι περισσότεροι
σε σηµείο οικονοµικής εξαθλίωσης. 

Θα πρέπει το κράτος τη δύσκολη αυτή οικονοµική περίοδο, να
βοηθήσει όσο το δυνατό περισσότερο τους ασθενείς. Το λέω
αυτό, διότι η υγεία είναι το πολυτιµότερο αγαθό. Αυτό το έχω πει
κι άλλη φορά. Σήµερα πρέπει κανείς να έχει καλή υγεία, για να
µπορέσει να αντέξει τα πολλαπλά προβλήµατα που σηκώνει. 

Δυστυχώς όµως, αντί το κράτος να ακολουθήσει αυτήν την τα-
κτική, ακολουθεί µια πολιτική που επιβαρύνει και τους µισθωτούς
και τους συνταξιούχους, κυρίως όµως και τους ανέργους µε απο-
τέλεσµα δύο εκατοµµύρια Έλληνες να βρίσκονται, όχι στα όρια
της φτώχειας, αλλά µέσα στη φτώχεια, βιώνοντας τις συνέπειές
της ακόµη και στο χώρο της υγείας. 

Αυτό που απαιτείται σήµερα, είναι να µη συνεχιστεί ακόµη πε-
ρισσότερο η υποβάθµιση των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας,
που θα αποβεί εις βάρος της υγείας και εις βάρος της ζωής των
ασθενών. 

Επιβάλλεται να στηριχθούν τα νοσοκοµεία και από πλευράς
προσωπικού –ιατρικού και νοσηλευτικού- και από πλευράς ανα-
λώσιµων υλικών, διότι όλα τα Νοσοκοµεία –αλλά και τα κέντρα
υγείας- αντιµετωπίζουν σήµερα πάρα πολλά προβλήµατα ως
προς το προσωπικό, ιατρικό ή νοσηλευτικό, ως προς τα αναλώ-
σιµα υλικά, την πληρωµή εφηµεριών κ.τλ.. Για το λόγο αυτό -λέω
και πάλι- έχουν υποβαθµιστεί πάρα πολύ οι παρεχόµενες υπηρε-
σίες υγείας. 

Χθες, κύριε Υπουργέ, είχατε καλέσει στην Επιτροπή και ακού-
σατε τους περιφερειάρχες, τους δηµάρχους πώς µίλησαν για την
κατάσταση της υγείας στα νησιά. Η µεταφορά κάποιου είτε στο
κέντρο είτε σε άλλο νησί, ο οποίος ζει σε νησί και έχει πρόβληµα
υγείας που δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί εκεί, είναι πάρα πολύ
δύσκολη η µεταφορά. 

Θέλω να τονίσω ότι οι ρυθµίσεις που γίνονται για τα νοσήλια,
καλό είναι να φέρουν µια ανάσα στους χιλιάδες ασθενείς που οι-
κονοµικά καταπιέζονται και εντούτοις, αναγκάζονται να βάζουν
βαθιά το χέρι στην τσέπη, όταν η τσέπη τους είναι άδεια. 

Για το λόγο αυτό επιβάλλεται να υπάρξει ρύθµιση για τους
ανασφάλιστους πολίτες, οι οποίοι οικονοµικά είναι εξαθλιωµένοι,
ώστε να µπορούν να έχουν δωρεάν περίθαλψη στα νοσοκοµεία. 

Πρέπει, κύριε Υπουργέ, αυτό το θέµα να το δείτε µε µια ευαι-
σθησία. Δεν µπορεί οι ανασφάλιστοι πολίτες, οι άνθρωποι που
δεν εργάζονται και δεν έχουν χρήµατα, δεν έχουν σίτιση να πη-
γαίνουν στα νοσοκοµεία και να αναγκάζονται να πληρώνουν. Δεν
αναφέροµαι στους ανασφάλιστους που είναι πλούσιοι, αλλά
στους ανασφάλιστους, των οποίων έχει υποβαθµιστεί πάρα πολύ
η ποιότητα ζωής τους και οι οποίοι ζουν στο σκοτάδι, στην ασιτία
και στο κρύο. 
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Αν το κάνετε αυτό, νοµίζω ότι θα δείξετε µια ευαισθησία. Και
επιβάλλεται σήµερα το κράτος να δείξει µια ευαισθησία προς
τους πολίτες. 

Έρχοµαι στις τροπολογίες που καταθέσατε. Νοµίζω ότι ήταν
σωστό το ότι αποσύρατε την τροπολογία που αφορά τους ρα-
διοφωνικούς σταθµούς, διότι δεν ξέρω τι σχέση έχουν οι ραδιο-
φωνικοί σταθµοί µε το Υπουργείο Υγείας, δηλαδή µε την υγεία. 

Επίσης φέρνετε στις τροπολογίες,ότι µετατίθεται για ένα έτος
η εφαρµογή των διατάξεων του ν. 4052/2012 που αφορά την πε-
ριφερειακή ανασυγκρότηση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και την αναµόρφωση του υγειονοµικού
χάρτη της χώρας για το λόγο ότι οι υπηρεσίες δεν έχουν ακόµη
οργανωθεί. Είναι γεγονός ότι οι υπηρεσίες δεν έχουν οργανωθεί.
Για το λόγο αυτό, πρέπει να λειτουργήσουν περισσότερο. 

Εγώ σας λέω να διατηρήσετε το υφιστάµενο σύστηµα προµη-
θειών στον τοµέα της υγείας. Πρέπει όµως στο θέµα της προµή-
θειας να λειτουργήσουµε µε εντιµότητα. Πρέπει να σταµατήσει
η κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος,διότι το δηµόσιο
χρήµα είναι χρήµα των πολιτών και οι πολίτες σήµερα υποφέ-
ρουν. Επιβάλλεται να ελαττωθεί, όχι στο ελάχιστο, αλλά στο
µηδέν –θα έλεγα- η σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος.

Σχετικά µε το να εξακολουθούν να ασκούν τα καθήκοντά τους
µέλη του διοικητικού συµβουλίου, οι διοικητές και οι αναπληρω-
τές διοικητές, συµφωνώ βεβαίως, αυτό να γίνει. 

Θα ήθελα να σας τονίσω κάτι για την τροπολογία που έχετε
φέρει για τον ΕΟΠΥΥ. Ειλικρινά η ρύθµιση αποδεικνύει περί-
τρανα ότι ο ΕΟΠΥΥ στήθηκε και άρχισε να λειτουργεί µε προχει-
ρότητα, µε ελλιπείς µελέτες σχετικά µε τη λειτουργία του και στα
σοβαρά θέµατα.

Εγώ ειλικρινά το έχω θέσει κι άλλη φορά το θέµα αυτό. Γιατί
δηµιουργήθηκε ο ΕΟΠΥΥ; Δηµιουργήθηκε για να προσφέρει κα-
λύτερες υπηρεσίες υγείας ή για να προσφέρει χειρότερες; 

Δεν νοµίζω ότι διαφωνεί κανείς ότι σήµερα ο ΕΟΠΥΥ δεν προ-
σφέρει πολύ χειρότερες υπηρεσίες –όχι απλά χειρότερες- απ’ ότι
προσέφεραν διαχρονικά τα ασφαλιστικά ταµεία. Γι’ αυτό λοιπόν
ο ΕΟΠΥΥ θα πρέπει να λειτουργήσει σοβαρά, υπεύθυνα και απο-
τελεσµατικά για το καλό των ασθενών, για το καλό των πολιτών. 

Εκείνο που θέλω να τονίσω, κύριε Υπουργέ, είναι, ότι πρέπει
να σταµατήσει να σπαταλάει έστω κι ένα ευρώ, διότι και σήµερα
ακόµη -δεν µου δίνεται ο χρόνος, θα το φέρουµε σε συζήτηση
άλλη φορά- σπαταλιέται χρήµα. Δεν επιτρέπεται –σας το λέω
δεύτερη φορά- να σπαταλιέται χρήµα είτε στο χώρο της υγείας
είτε σε οποιοδήποτε άλλο τοµέα. 

Όσον αφορά το νοσοκοµείο που αναφέρθηκε τώρα –δεν το
ήξερα- το Νοσοκοµείο «Παναγία» της Θεσσαλονίκης, εγώ θα πω
µια άποψη. Εµείς συµφωνούµε να λειτουργούν τα νοσοκοµεία,
όχι όµως µε κόστος, διότι είπατε ότι υπάρχει µεγάλο κόστος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εάν ένα νοσοκοµείο λειτουργεί για το καλό κάποιου, δεν συµ-

φωνούµε. Εάν ένα νοσοκοµείο λειτουργεί για το καλό των πολι-
τών και των εργαζοµένων, τότε ας λειτουργήσει. Όχι όµως να
λειτουργεί ένα νοσοκοµείο µε κάποια σκοπιµότητα, για την εξυ-
πηρέτηση του συµφέροντος κάποιου. 

Αυτήν τη στιγµή επιβάλλεται να κοιτάξουµε τον ελληνικό λαό. 
Πρέπει να βάλουµε πάνω απ’ όλα τον ελληνικό λαό και αυτό

κάνουµε εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες. Βάζουµε πάνω απ’ όλα
τον ελληνικό λαό, γιατί σήµερα, όπως σας είπα, ο ελληνικός λαός
έχει εξαθλιωθεί, έχει εξοντωθεί και πρέπει να τον προστατεύ-
σουµε όσο το δυνατόν περισσότερο.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Κουκούτσης από τη Χρυσή Αυγή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Ερυθρός Σταυρός, ένας φορέας ο οποίος φτιάχτηκε όταν

φτιάχτηκε για κοινωφελή και µη κερδοσκοπικό χαρακτήρα. Το
«Ερρίκος Ντυνάν» και ο Ερυθρός Σταυρός είναι κλέφτες, µιζα-
δόροι, απατεώνες κατά το συµβούλιο πληµµελειοδικών, σύµ-

φωνα µε ανάρτηση του 2002. Με τις κατηγορίες απιστίας κατ’
εξακολούθηση παραπέµπεται ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του Ερυθρού Σταυρού Ανδρέας Μαρτίνης και άλλα εί-
κοσι δύο άτοµα, µέλη του ιδρύµατος και εξωτερικοί συνεργάτες.
Οι τελευταίοι αντιµετωπίζουν την κατηγορία της ηθικής αυτουρ-
γίας. Την παραποµπή διατάσσει βούλευµα του συµβουλίου εφε-
τών. Σύµφωνα µε τους δικαστές του συµβουλίου εφετών, που
κλήθηκαν να αποφανθούν επί εφέσεων κατά παραπεµπτικού
βουλεύµατος του συµβουλίου πληµµελειοδικών, τα κατηγορού-
µενα µέλη του Ερυθρού Σταυρού προκάλεσαν τεράστια οικονο-
µική ζηµιά στο ίδρυµα αφαιρώντας ποσό από την περιουσία του
είτε για την κατασκευή κτηρίου είτε για την αµοιβή εξωτερικών
συνεργατών.

Συγκεκριµένα στο βούλευµα αναφέρεται ότι ο Πρόεδρος και
τα µέλη του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού προχώρησαν το ’92,
κατά παράβαση του καταστατικού του ιδρύµατος, στην ίδρυση
άλλου ιδρύµατος µε την επωνυµία «Κοινωφελές Ίδρυµα Ερρίκος
Ντυνάν», στο οποίο παραχώρησαν κατά κυριότητα ακίνητα προ-
ερχόµενα από την περιουσία του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού
αξίας τουλάχιστον 10.000.000.000 δραχµών. 

Στο βούλευµα αναφέρεται ότι ο Ερυθρός Σταυρός σε καµµία
περίπτωση δεν έχει δικαίωµα να συστήσει ίδρυµα και να του πα-
ραχωρήσει περιουσιακά του στοιχεία. Επιπλέον το «Ερρίκος Ντυ-
νάν» είναι ιδιωτικό νοσοκοµείο και δεν έχει κοινωφελές και µη
κερδοσκοπικό χαρακτήρα, αλλά αντίθετα κερδοσκοπικό και ζη-
µιογόνο, αφού δεν έχουν µέχρι στιγµής προκύψει κέρδη, µε απο-
τέλεσµα ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός να προβαίνει σε πωλή-
σεις ακινήτων του, ώστε να εκχωρεί τα τµήµατά τους στο «Ερρί-
κος Ντυνάν», για να ανταποκριθεί σε δανειακές υποχρεώσεις
του.

«Μεγάλα χρηµατικά ποσά, επίσης, διατέθηκαν µε αποφάσεις
του διοικητικού συµβουλίου σε εταιρείες µεσολάβησης και γε-
νικά σε εξωτερικούς συνεργάτες χωρίς επί της ουσίας να υπάρ-
χει ανάγκη για κάτι τέτοιο. Σύµφωνα µε το βούλευµα ενώπιον του
τριµελούς εφετείου πρέπει να κληθούν να λογοδοτήσουν οι πα-
ρακάτω» και αναφέρει τα ονόµατα.

Τα ονόµατα έχουν πολύ ενδιαφέρον. Σε αυτήν τη ρηµαγµένη
χώρα τα αυτονόητα δεν τα πράττει το ελληνικό κράτος, η ελληνική
κοινωνία. Τα αφήνει στις µεγαλοαστικές κυρίες της µπουρζουα-
ζίας, οι οποίες µεταξύ λίφτινγκ και τσαγιού, κάνουν το φιλανθρω-
πικό έργο και εµείς πρέπει να είµαστε υποχρεωµένοι να τους
φιλούµε το χέρι για την εξεζητηµένη τους φιλανθρωπία.

Με την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου χορηγείται ασφαλι-
στική ενηµερότητα στο ίδρυµα, προκειµένου να µπορέσει το νο-
σοκοµείο να λάβει από τον ΕΟΠΥΥ οφειλές για τη νοσηλεία
ασφαλισµένων και εν συνεχεία να πληρώσει τις υποχρεώσεις
του. Είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε την εποπτεία του
Υπουργείου, όσον αφορά το νοσηλευτικό του έργο.

Στον καιρό του το «Ερρίκος Ντυνάν» πράγµατι ήταν πρωτοπο-
ριακό, ήταν καινοτόµο. Πώς όµως έφτασε, κατάντησε στη σηµε-
ρινή του κατάσταση; Μήπως ξέρουµε ποια είναι η περιουσία του
ιδρύµατος; Πότε θα γίνει επιτέλους διαχειριστικός έλεγχος; Τι
θα γίνει µε τους χίλιους διακόσιους περίπου εργαζοµένους; 

Από τη διοίκηση έχουµε παράπονα, έγιναν κακές επιλογές,
«ήξεις, –αφήξεις». Αυτό γίνεται εδώ και χρόνια και το Υπουργείο
τα ήξερε. Εµείς έχουµε κάνει συγκεκριµένη ερώτηση στις 20-9-
2012 µε τον συναγωνιστή µας κ. Παναγιώταρο. Όλα τα κόµµατα
σ’ αυτό εδώ το  Κοινοβούλιο τα έβλεπαν εδώ και χρόνια, αλλά
σιωπούσαν. Χρόνια προβλήµατα µάς παρουσιάζονται σήµερα ως
επείγοντα για ασφαλιστική ενηµερότητα, για πρόσκαιρη επι-
βίωση, γιατί ουσιαστικά είναι πρόσκαιρη η επιβίωση και µε απώ-
τερο σκοπό, ο οποίος είναι το ξεπούληµα του ιδρύµατος. Αλλά
ποιοι το ζητούν; Ποιοι θέλουν το ίδρυµα; Το ίδρυµα το θέλει, λοι-
πόν, το σύνολο των εγχώριων οµίλων υγειονοµικού ενδιαφέρον-
τος, Γερµανοί και Τούρκοι, αλλά µε επιφυλάξεις, λόγω των
υπέρογκων ποσών που χρωστά το Ίδρυµα. 

Υπάρχουν προβλήµατα στο «Ερρίκος Ντυνάν», όπως είναι η
πληρότητα, η οποία σύµφωνα µε τα στοιχεία, τον τελευταίο
χρόνο είναι στο 20% µε 30%. Είναι µία πληρότητα η οποία είναι
δυσανάλογη µε το προσωπικό που απασχολείται. Επίσης άλλο
θέµα είναι πιο είναι το καθεστώς των διορισµών. Ας µην ξεχνάµε
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ότι στο συγκεκριµένο ίδρυµα υπήρχαν υπέρογκοι µισθοί, κά-
ποιων, όχι όλων. 

Επίσης είδαµε ότι υπήρχε µία διαµαρτυρία από την Πανελλή-
νια Ένωση Νοσηλευτών. Ανέφεραν λοιπόν ότι η πλειοψηφία των
εργαζοµένων του νοσηλευτικού προσωπικού στο ίδρυµα αυτό
προέρχεται από τις τάξεις του Ερυθρού Σταυρού, δηλαδή από
εσωτερικά σχολεία. Δεν ξέρουµε αν ισχύει αυτό. Αν ισχύει όµως
είναι µέγα σκάνδαλο. Είναι µέγα σκάνδαλο αν αναλογιστούµε ότι
κάθε χρόνο αποφοιτούν από τα ελληνικά πανεπιστήµια, τα ανώ-
τατα ιδρύµατα, τα ΤΕΙ, νοσηλευτές οι οποίοι είναι καταρτισµένοι.
Ποιο ήταν όµως το καθεστώς των διορισµών; Ποιος διόριζε αυ-
τούς τους ανθρώπους; Ποιος τους έχει διορίσει; 

Τα χρέη έφτασαν τα 250.000.000, τα 90.000.000 είναι προς τη
Λαϊκή Τράπεζα της Κύπρου και τα υπόλοιπα ανεξόφλητες οφει-
λές προς τους προµηθευτές, απλήρωτους εργαζοµένους, για-
τρούς κ.λπ.. Τα έσοδα τον τελευταίο χρόνο έχουν φτάσει στο
µισό. Και τι γράφουν τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης; Ότι έχουν
φτάσει στο µισό, γιατί τα δυνατά ονόµατα έφυγαν από εκεί. Τι
εννοούµε δυνατά ονόµατα; Μήπως εννοούµε πάλι το καθηγητικό
κατεστηµένο; Μάλλον κάτι τέτοιο θα είναι. 

Οι ιδιώτες λοιπόν που ενδιαφέρονται, µιλούν για εκκαθάριση
και µετά για πώληση. Δεν αντιµετωπίζονται δυστυχώς τα προ-
βλήµατα µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Ουσιαστικά κά-
νουµε σπασµωδικές κινήσεις. Πρέπει να αντιµετωπιστεί µε
πολιτική βούληση, µε διαφάνεια, αξιοκρατία, γιατί η υγεία απαιτεί
ανταποδοτικότητα. Ναι, είναι καλό να µη χαθούν οι θέσεις εργα-
σίας, αλλά τελικά θα χαθούν, όπως χάθηκαν για τις αποκλειστι-
κές νοσοκόµες.

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, υπάρχει ένα µεγάλο πρόβληµα σή-
µερα. Έχουν φέρει από τις χώρες του πρώην υπαρκτού σοσια-
λισµού διπλώµατα, από Αλβανία, Ρουµανία, Βουλγαρία,
Γιουγκοσλαβία, απ’ όλες τις χώρες και τα έχουν καταθέσει στο
ΔΙΚΑΤΣΑ -µε πληροφορίες που έχουµε ούτε τα µισά δεν είναι
σωστά- και αυτήν τη στιγµή οι αποκλειστικές νοσοκόµες, οι Ελ-
ληνίδες, παίρνουν ένα µεροκάµατο στις σαράντα πέντε ηµέρες.
Είναι γυναίκες εργαζόµενες που δουλεύουν εκεί δεκαπέντε και
είκοσι χρόνια. Είναι ένα µεγάλο πρόβληµα. 

Όπως υπάρχει και άλλο ένα πρόβληµα -κατ’ εµάς- και το θέτω
τώρα σε εσάς. Βρέθηκα στο «Αλεξάνδρα», που είχα πάει κάποια
ασθενή, η οποία πραγµατικά δεν είχε χρήµατα, ήταν άπορη τε-
λείως και χρειάστηκε να κάνει υπερήχους. Ζητήθηκαν λοιπόν 15
ευρώ. Μπροστά µου υπήρχε ζευγάρι Αράβων ή δεν ξέρω από
πού, οι οποίοι κόλλησαν στο πρόσωπο της υπαλλήλου το ροζ
χαρτί. Αυτοί πέρασαν έτσι. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι καταψηφίζουµε στο σύνολο. Πι-
στεύουµε ότι είµαστε ο µοναδικός πολιτικός φορέας που σε
καιρό πλήρους απαξίωσης τής πολιτικής και των θεσµών και όχι
µόνο, αναδεικνύουµε την πραγµατική πολιτική. Δεν µπορούµε να
µασάµε τα λόγια µας. Εµείς θα επιβιώσουµε, όπως πολλοί απεύ-
χονται ότι θα κάνουµε. Θα δυναµώσουµε, θα εξαπλωθούµε στη
συνείδηση όλο και πλατύτερων λαϊκών στρωµάτων. 

Χωρίς µισόλογα και περιστροφές θέλουµε όλοι οι Έλληνες να
αντιληφθούν ότι την ευθύνη για το σηµερινό κοινωνικό και εθνικό
τέλµα που βρίσκεται η χώρα και κατ’ επέκταση η υγεία, δεν βα-
ρύνει κάποιο συγκεκριµένο κόµµα ή κάποιο πολιτικό χώρο, αλλά
το ίδιο το πολιτικό καθεστώς. Μόνο έτσι θα κατανοήσουν όλοι
πως η αλλαγή, που τόσο ποθούµε, δεν µπορεί να έρθει µε ηµί-
µετρα, µε µια απλή κυβερνητική, διαχειριστικού δηλαδή χαρα-
κτήρα, µεταβολή, αλλά µε µια εθνική, πολιτική µεταβολή.
Ουσιαστικά µιλάµε για µια νέα εξουσία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κ. Κουκούτση. 
Το λόγο τώρα έχει η ειδική αγορήτρια της Δηµοκρατικής Αρι-

στεράς κ. Αικατερίνη Μάρκου.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχονται σήµερα ενώπιον της Ολοµέ-
λειας δύο από τα πιο σηµαντικά θέµατα που έχουν απασχολήσει
τον πολύπαθο τοµέα της υγείας στη χώρα µας τα τελευταία χρό-
νια. Έρχονται βέβαια µε τρόπο µάλλον αποσπασµατικό και εµ-
βαλλωµατικό. Αναφέροµαι φυσικά στο µέλλον τού «Ερρίκος

Ντυνάν» -µία υπόθεση µε πολλές σκοτεινές πτυχές, πολιτικές, οι-
κονοµικές και ηθικές- και στο θέµα του συστήµατος προµηθειών
υγείας, το οποίο µπαίνει στη σηµερινή κουβέντα µε την τροπο-
λογία που κατέθεσε ο κύριος Υπουργός. 

Η οδύσσεια του «Ερρίκος Ντυνάν» έχει απασχολήσει τη Βουλή
αρκετές φορές τα τελευταία χρόνια. Η λογική µε την οποία ξεκί-
νησε να λειτουργεί το ίδρυµα ήταν πρωτοποριακή και ελπιδο-
φόρα, το να δηµιουργηθεί δηλαδή ένα υπερσύγχρονο
νοσοκοµείο που δεν θα ανήκει ούτε στο δηµόσιο ούτε στον ιδιω-
τικό τοµέα, αλλά θα κινείται µεταξύ των δύο, µε τρόπο που θα
συνδυάζει τα πλεονεκτήµατά τους. Δηµιουργήθηκε λοιπόν ένας
µη κρατικός φορέας υγείας µε κοινωφελή όµως σκοπό. 

Δυστυχώς η ιστορία ή µάλλον οι άνθρωποι ή καλύτερα η διοί-
κηση διέψευσε τις ελπίδες και τις προοπτικές αυτού του εγχει-
ρήµατος µέσα από την κακοδιαχείριση, τη διαπλοκή, τα
εξωφρενικά µισθολόγια και όλα τα άλλα προβλήµατα που είναι
σε όλους µας γνωστά. 

Εδώ υπάρχουν ευθύνες, κύριε Υπουργέ, και περιµένουµε να
ακούσουµε για τα πρόσωπα που ευθύνονται και τις πρακτικές
τους. 

Ερχόµαστε σήµερα λοιπόν να κυρώσουµε την τελική πράξη
του δράµατος, δίνοντας ασφαλιστική ενηµερότητα στο «Ερρίκος
Ντυνάν», για να µπορέσει να εκπληρώσει κάποιες υποχρεώσεις,
πρώτα και κύρια προς τους εργαζοµένους –λέµε εµείς- µε σκοπό
στη συνέχεια να ιδιωτικοποιηθεί. 

Υπάρχει µία λογική ότι, αφού το «Ερρίκος Ντυνάν» δεν παίρνει
κρατική επιχορήγηση, δεν πρέπει να µας ενδιαφέρει τι θα απογί-
νει. Πράγµατι τα χρήµατα που χάθηκαν, δεν είναι του δηµοσίου
µε τη στενή τού όρου έννοια. Ανήκουν, όµως, σε διακεκριµένους
συµπολίτες µας που τα δώρισαν στον Ερυθρό Σταυρό, πιστεύον-
τας ότι θα πάνε για τους σκοπούς ενός κοινωφελούς ιδρύµατος
και όχι στις τσέπες κάποιων επιτηδείων. Αυτούς τους πολίτες µε
τις ευγενείς προθέσεις έχουµε υποχρέωση να τους προστατεύ-
σουµε. 

Εξάλλου λόγω του κοινωφελούς του χαρακτήρα, το «Ερρίκος
Ντυνάν» επωφελήθηκε και από µία σειρά ευνοϊκών ρυθµίσεων,
όπως η απαλλαγή από το ΦΠΑ, την οποία βέβαια εκµεταλλεύτηκε
και το ιδιωτικό Μαιευτήριο «Γαία» που λειτουργούσε εντός τού
«Ντυνάν».

Τέλος ας µην ξεχνάµε και τους χίλιους εξήντα εργαζοµένους
και γιατρούς του νοσοκοµείου που έχουν µείνει απλήρωτοι πάνω
από εννέα µήνες. 

Άρα σαφώς και µας αφορά το τι θα γίνει µε το «Ερρίκος Ντυ-
νάν» και αφορά και ολόκληρη την κοινωνία. 

Η πρόταση της Δηµοκρατικής Αριστεράς ήταν από την αρχή
ότι δεν πρέπει να εγκαταλειφθεί ο ιδιαίτερος χαρακτήρας του
ιδρύµατος. Ζητούµε να βρεθεί µία φόρµουλα µέσα και από το
νέο νοµικό πλαίσιο για την κοινωνική οικονοµία, ώστε να παρα-
µείνει το «Ντυνάν» ιδιωτικό ίδρυµα, αλλά µε κοινωφελή σκοπό. 

Η επιχειρούµενη ιδιωτικοποίηση τού «Ντυνάν» κάνει προφανή
για άλλη µία φορά την αποτυχία του πολιτικού συστήµατος να
προσφέρει λύσεις, ενώ δεν ξέρουµε καν αν θα εξασφαλίσει πλή-
ρως τα εργασιακά δικαιώµατα τού προσωπικού. 

Από την άλλη, δεν είναι δυνατόν κάθε ίδρυµα, όργανο, επιχεί-
ρηση που δεν µπορεί να επιβιώσει να το κάνουµε κρατικό, να το
διασώζουµε δηλαδή εις βάρος του κράτους. Εύκολη πρόταση η
ένταξη τού «Ντυνάν» στο ΕΣΥ, αλλά χωρίς καµµία επαφή µε τη
δηµοσιονοµική πραγµατικότητα της χώρας. 

Περιµένουµε λοιπόν από τον κύριο Υπουργό ενηµέρωση σχε-
τικά µε τις εξελίξεις στο θέµα τού «Ερρίκος Ντυνάν», αν και ίσως
ο σωστός τόπος, για να συζητηθεί το θέµα είναι µία εξεταστική
επιτροπή, για να προχωρήσει η διαδικασία αυτή µε απόλυτη δια-
φάνεια. 

Περιµένουµε ακόµα τη δέσµευσή τού ότι πρώτη προτεραι-
ότητα θα είναι να καταβληθούν έστω κάποια από τα οφειλόµενα
στους εργαζοµένους, αν όχι όλα και να δοθεί ένα τέλος στην τα-
λαιπωρία τους. 

Προχωρώ στο δεύτερο µεγάλο θέµα που ανοίγει µε την τρο-
πολογία τού κυρίου Υπουργού, σχετικά µε τις προµήθειες στον
τοµέα της υγείας και τη λειτουργία της Επιτροπής Προµηθειών
Υγείας. Όλοι γνωρίζουµε ότι η αδιαφάνεια, οι καθυστερήσεις, η
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γραφειοκρατία, οι φωτογραφικές προκηρύξεις και προδιαγρα-
φές και η γενικότερη έλλειψη ενός σαφούς νοµικού πλαισίου που
διέπει τις προµήθειες έδωσαν την ευκαιρία σε πολλούς επιχει-
ρηµατίες, αλλά και σε διοικητές και υποδιοικητές νοσοκοµείων
να πλουτίζουν, ρίχνοντας το βάρος στους Έλληνες ασθενείς. 

Με την προτεινόµενη τροπολογία τίθεται σε αναστολή ο νέος
νόµος, ο ν. 3918/2011, που προχωρούσε σε αναδιάρθρωση του
συστήµατος προµηθειών και διατηρείται η Επιτροπή Προµηθειών
Υγείας ως επιτελικό όργανο. 

Επί της ουσίας, συµφωνούµε να συνεχίσει τη λειτουργία της
προσωρινά η Επιτροπή Προµηθειών Υγείας. Προφανώς όµως
δεν είναι δυνατόν να παραµείνει µετέωρη µεταξύ ενός παλιού
συστήµατος του 2007, που τώρα φαίνεται ότι αρχίζει να αποδί-
δει, αλλά και που έχει προβλήµατα και ενός νέου συστήµατος
του 2011, το οποίο θα αναβάλλουµε διαρκώς και το οποίο δεν
έχει εφαρµοστεί και ποτέ. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά δεν αντιτίθεται στις ρυθµίσεις αυτές,
υπό την προϋπόθεση ότι άµεσα θα ξεκινήσει ένας ευρύτερος διά-
λογος για µία συνολική και επί της ουσίας επανεξέταση του συ-
στήµατος προµηθειών υγείας µε βασικά σηµεία: πρώτον, την
ευρεία χρήση µειοδοτικών διαγωνισµών για την περαιτέρω µεί-
ωση των δαπανών, ίσως σε συνδυασµό µε ένα σύστηµα περισσό-
τερων µειοδοτών που θα διασφαλίζει την έγκαιρη παράδοση των
υπό προµήθεια προϊόντων. Δεύτερον, τη µείωση της περιττής
γραφειοκρατίας και την ταχεία ολοκλήρωση των διαδικασιών -δεν
είναι δυνατόν να χρειάζονται δύο µε τρία χρόνια για να ολοκλη-
ρωθεί ένας διεθνής διαγωνισµός- τρίτον, την επιτάχυνση των δι-
καστικών διαδικασιών σε συνδυασµό µε την πρόβλεψη κυρώσεων
για προµηθευτές που παρακωλύουν αβάσιµα τη διαδικασία.

Τέταρτον, την πλήρη διαφάνεια του συστήµατος ορισµού προ-
διαγραφών και την όσο το δυνατόν καλύτερη τυποποίησή τους,
µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον. 

Πέµπτον, την προτυποποίηση όλων των διαδικαστικών εγγρά-
φων, ώστε να µην απαιτείται επέµβαση του ανθρώπινου παρά-
γοντα και την ουσιαστική λειτουργία Μητρώου Πιστοποιηµένων
Προµηθευτών, όπου θα καταχωρούνται όχι µόνο τα απαραίτητα
δικαιολογητικά, αλλά και όλες οι προµήθειες που έχουν αναλάβει
οι προµηθευτές, καθώς και η πορεία τους, επίσης την επεξεργα-
σία κινήτρων υπέρ των εγχώριων επιχειρήσεων που διατηρούν
εδώ θέσεις εργασίας, στο πλαίσιο βέβαια τής ευρωπαϊκής νοµο-
θεσίας. 

Το θέµα δεν αφορά µόνο το Υπουργείο Υγείας, εµπλέκεται και
το Υπουργείο Ανάπτυξης, στο βαθµό που ασχολείται µε τις προ-
µήθειες του δηµοσίου γενικά, αλλά και το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης, αφού οι σηµαντικές καθυστερήσεις που συχνά γεννούν
απευθείας αναθέσεις, οφείλονται και στις γνωστές µακροχρόνιες
δικαστικές διαδικασίες. 

Θα ήθελα όµως στο σηµείο αυτό να αναφερθώ ιδιαιτέρως
στην παράγραφο 3 της τροπολογίας για τη νοµιµοποίηση δαπα-
νών από την προµήθεια ιατροτεχνολογικών προϊόντων και φαρ-
µάκων µέχρι τη δηµοσίευση του νόµου. Είναι η τρίτη ή η τέταρτη
τέτοια νοµιµοποίηση που γίνεται. 

Οι µόνοι λόγοι για να την ψηφίσει η Δηµοκρατική Αριστερά
είναι, πρώτον, ότι αφορά τιµές που έχουν εναρµονιστεί µε τις χα-
µηλότερες τιµές της εγχώριας αγοράς του παρατηρητηρίου
τιµών και δεύτερον, γιατί γνωρίζουµε ότι αν δεν εγκριθούν, πάλι
οι ασθενείς θα έχουν πρόβληµα λόγω των ελλείψεων. Είναι η τε-
λευταία φορά που εµείς από την πλευρά µας, συναινούµε σε µία
τέτοια ρύθµιση. 

Όσον αφορά το Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας και
Πρόνοιας, στόχος πρέπει να είναι πάντα η θεσµική θωράκιση του
σώµατος και η στελέχωσή του µε εξειδικευµένο, έµπειρο και
ικανό προσωπικό, µακριά από κοµµατικές σκοπιµότητες. Ας ελ-
πίσουµε ότι αυτήν τη φορά θα µπορέσει να ολοκληρωθεί ο δια-
γωνισµός χωρίς εκπλήξεις και να ενισχυθεί το σώµα. 

Βέβαια αφού σκοπός της νέας διάταξης είναι να διερευνηθεί
το πεδίο των υποψηφίων για τη θέση των υγειονοµικών και κοι-
νωνικών επιθεωρητών και βοηθών, για ποιο λόγο εξαιρούνται κά-
ποιες συγκεκριµένες κατηγορίες; 

Κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε απαντήσεις σε αυτά. 
Όσον αφορά τη νέα διάταξη για την υποβολή πρότασης από

το ΚΕΣΥ για τον καθορισµό των κλειστών ελληνικών νοσηλίων,
το ΚΕΣΥ είναι επιστηµονικό όργανο µε συµβουλευτικό, γνωµο-
δοτικό χαρακτήρα για ζητήµατα του συστήµατος δηµόσιας
υγείας, αλλά και για ιατρικά θέµατα. Δεν είµαι βέβαιη ότι έχει
νόηµα να το µετατρέψουµε σε µηχανισµό τιµολόγησης. Πρόκει-
ται για ένα όργανο µε ευρύτατη σύνθεση, που κατά το παρελθόν
έχει συνεδριάσει ελάχιστες φορές. 

Εν πάση περιπτώσει όµως η νοµοθετική βελτίωση που έκανε
ο κύριος Υπουργός είναι θετική. 

Θα ήθελα να πω λίγα λόγια για το θέµα του Νοσοκοµείου «Πα-
ναγία» και τις τροπολογίες που έχει καταθέσει η Νέα Δηµοκρατία
και ο ΣΥΡΙΖΑ. Στον τοµέα της υγείας το βασικό κριτήριο µε το
οποίο προσεγγίζουµε τη δηµοσιονοµική προσαρµογή είναι η πε-
ρικοπή της σπατάλης µε παράλληλη διατήρηση της ποιότητας
των παρεχοµένων υπηρεσιών. Εφόσον λοιπόν πληρούνται αυτά
τα κριτήρια, µπορούµε να δεχθούµε τη µετακίνηση του Νοσοκο-
µείου «Παναγία» στον «Άγιο Παύλο», υπό την προϋπόθεση ότι
διασφαλίζετε παράλληλα τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. 

Αυτήν τη στιγµή όµως είµαστε αντιµέτωποι µε µία πραγµατική
κατάσταση. Δεν υπάρχει χώρος για να γίνει αυτή η µετακίνηση.
Ας προχωρήσουµε λοιπόν το σχέδιο για να µη µείνουν κυριολε-
κτικά στον αέρα όχι µόνο οι εργαζόµενοι, αλλά και τριάντα επτά
χιλιάδες κάτοικοι της Ανατολικής Θεσσαλονίκης, της Θέρµης,
του Θερµαϊκού, του Πανοράµατος, που εξυπηρετούνται από το
Νοσοκοµείο «Παναγία».

Συµφωνούµε λοιπόν µε τη λύση που προτείνετε µε τις τροπο-
λογίες, ώστε να υπάρξει η απαραίτητη µεταδοτική περίοδος
µέχρι την ολοκλήρωση της µεταφοράς, µε ορθό τρόπο αυτήν τη
φορά.

Θα αναφερθώ εν συντοµία και στην τροπολογία που κατέθεσα,
σχετικά µε την παροχή ασφαλιστικής ενηµερότητας χωρίς πα-
ρακράτηση στους φορείς ψυχικής υγείας, που αποτελούν νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου. Σκοπός είναι να µπορέσουν να ει-
σπράξουν κάποιους απαραίτητους πόρους, µε πρώτη προτεραι-
ότητα την αποπληρωµή των οφειλών προς τους εργαζοµένους.
Ο τοµέας της ψυχικής υγείας έχει χτυπηθεί σκληρά από τη δη-
µοσιονοµική προσαρµογή, µε περικοπή της σχετικής επιχορήγη-
σης στο 50%.

Δίνοντας αυτήν τη µικρή παράταση στις οφειλές προς τα
ασφαλιστικά ταµεία, µπορεί να διασφαλιστεί η οµαλή λειτουργία
τους για κάποιους µήνες, µέχρι να βρεθεί κάποια µόνιµη λύση
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Υγείας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ευχάριστο ότι µέσα από µια
διαδικασία κύρωσης άλλης µιας πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου -η οποία δυστυχώς έχει γίνει κανόνας πια- τουλάχιστον µπο-
ρούµε να συζητούµε για κάποια θέµατα που είναι πράγµατι
ζωτικής σηµασίας για το µέλλον της δηµόσιας υγείας της χώρας
µας. Υπάρχουν περιθώρια για ευρεία διακοµµατική συναίνεση
στον τοµέα της υγείας έτσι, ώστε να υπάρχει συνέχεια και συνέ-
πεια στις ασκούµενες πολιτικές, µε στόχο τη δηµιουργία ενός
βιώσιµου, ανθρώπινου και αποτελεσµατικού συστήµατος δηµό-
σιας υγείας. Αρκεί να εργαστούµε όλοι προς την ίδια κατεύ-
θυνση, µακριά από αντιπαλότητες, µε το βλέµµα σε ένα
καλύτερο µέλλον.

Τέλος λοιπόν θα ήθελα να αναφέρω πως ψηφίζουµε υπέρ του
νοµοσχεδίου επί της αρχής και επί των άρθρων και υπέρ των τρο-
πολογιών 189, 190, 192, 194, 196 και 200, όπως και υπέρ της τρο-
πολογίας για το Νοσοκοµείο «Παναγία».

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-

ράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστος Κατσώτης για δώδεκα
λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν τη συζήτηση του παρόντος σχεδίου

νόµου, απαντήσατε σε ερωτήσεις Βουλευτών που έφεραν εδώ
απ’ όλη τη χώρα τα τεράστια προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
τα δηµόσια νοσοκοµεία. Εντοπίσατε, από την πλευρά σας, το εν-
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διαφέρον των Βουλευτών για τις περιοχές τους. Όντως, υπάρχει
αυτό το ενδιαφέρον, µα πάνω απ’ όλα όµως υπάρχει η οργή των
λαϊκών στρωµάτων και η πίεση που ασκούν, για λύση στα προ-
βλήµατα που δηµιουργεί η πολιτική σας. Είναι µία πολιτική που
βάζει εµπόδια στην απρόσκοπτη πρόσβαση του λαού στα δηµό-
σια νοσοκοµεία, µία πολιτική που αφήνει τα νοσοκοµεία χωρίς
γιατρούς, χωρίς νοσηλευτικό προσωπικό.

Δεν είναι τυχαίο ότι όλες οι ερωτήσεις αφορούσαν κύρια, ελ-
λείψεις προσωπικού εκτός των άλλων. Χωρίς γιατρούς και νοση-
λευτικό προσωπικό δεν µπορεί να προσφέρονται υπηρεσίες
υγείας σε αυτούς που τις έχουν ανάγκη. Είναι µία πολιτική που
την παρουσιάζετε σαν νοικοκύρεµα και εξορθολογισµό, που
όµως συγχωνεύει νοσοκοµεία, καταργεί κλινικές και νοσοκοµει-
ακά κρεβάτια, µια πολιτική που, σύµφωνα µε τις δηλώσεις σας,
προωθεί το κλείσιµο εξακοσίων εξήντα τµηµάτων και κλινικών και
τις συγχωνεύσεις δεκάδων νοσοκοµείων. Είναι µία πολιτική που
µετατρέπει τα νοσοκοµεία σε επιχειρήσεις Α.Ε.. Ενώ αντικειµε-
νικά οι λαϊκές ανάγκες για δηµόσιες δωρεάν υγειονοµικές υπη-
ρεσίες αυξάνουν και λόγω της καπιταλιστικής κρίσης, η
συγκυβέρνηση και η Ευρωπαϊκή Ένωση προωθούν περικοπές και
κλείσιµο µονάδων υγείας, που επιδεινώνουν την ήδη άθλια κατά-
σταση στην υγεία.

Δεν είναι τυχαίο ότι στον «Ευαγγελισµό» καταργούνται διακό-
σια κρεβάτια, κύριε Υπουργέ, ναι ή όχι; Στο Κρατικό της Νίκαιας
καταργούνται εξήντα κρεβάτια, όπως και στο ΚΑΤ διακόσια δέκα
κρεβάτια; Θα απαντήσετε βέβαια µετά.

Αυτή η κατάσταση που επιδεινώνεται µε την πολιτική σας φέρ-
νει ακριβώς εδώ τις ερωτήσεις απ’ όλη την Ελλάδα. Απαιτείται,
αν µη τι άλλο, από εσάς µεγαλύτερη προσοχή. Απαντήσατε µε
επίθεση στο σύστηµα υγείας που είχε η Σοβιετική Ένωση. Προ-
φανώς, κάνετε αυτήν την επίθεση όχι από την πλευρά τής απο-
κλειστικά δηµόσιας και δωρεάν παροχής υπηρεσιών υγείας, που
ήταν σε όλους σε αυτήν τη χώρα, στο εργατικό κράτος, αλλά
από την πλευρά που υπηρετείτε και µε τις ιδέες σας, όπως εί-
πατε, που είναι, ότι οι έµποροι της υγείας δεν έβρισκαν έδαφος
δράσης.

Κανένας εργαζόµενος, κανένας βιοπαλαιστής δεν ωφελείται
από την εµπορευµατοποιηµένη υγεία, από τη δράση των ιδιωτών,
αυτήν την οποία θεωρείτε αναγκαία.

Το παρόν νοµοσχέδιο που σήµερα καλούµαστε να ψηφίσουµε,
τι έρχεται να διασφαλίσει; Έρχεται να διασφαλίσει, κατ’ αρχάς,
ασφαλιστική ενηµερότητα. Παρά τα τεράστια χρέη που έχει προς
τα ασφαλιστικά ταµεία το «Ερρίκος Ντυνάν», οι οφειλές αυτές
από το 2010 ξεπερνούν τα 20 εκατοµµύρια ευρώ. Με αυτόν τον
τρόπο βέβαια θα µπορεί να εισπράξει τα οφειλόµενα νοσήλια
από τον ΕΟΠΥΥ.

Δεύτερον, έρχεται εδώ το σχέδιο νόµου και µε αυτόν τον
τρόπο θα έχει αναστολή κάθε είδους πράξεων αναγκαστικής
εκτέλεσης ή ασφαλιστικών µέτρων από τους πιστωτές του ιδρύ-
µατος, που υπολογίζεται ότι οφείλει σε διάφορους πιστωτές πε-
ρίπου 280 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό για προµηθευτές, αναλώ-
σιµα, υλικά, φάρµακα κ.λπ.. Όλα αυτά βέβαια ήδη εµπεριέχονται
στην πράξη και είναι σε πλήρη εφαρµογή αυτήν την περίοδο.

Η επίκληση της άσχηµης οικονοµικής κατάστασης του συγκε-
κριµένου νοσοκοµείου µε την προώθηση αυτού του µέτρου απο-
τελεί το προκάλυµµα για την ενίσχυση της επιχειρηµατικής
δράσης του νοσοκοµείου είτε παραµείνει στην εκµετάλλευση του
Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού είτε µισθωθεί είτε πωληθεί ολό-
κληρο ή µέρος του σε επιχειρηµατίες. Ήδη είναι γνωστό ότι η δι-
οίκηση του νοσοκοµείου έχει αναθέσει την εξεύρεση επενδυτών.
Δεν ξέρω εάν έχει καταλήξει. Πολλά συζητιούνται γύρω από
αυτό.

Το σχέδιο νόµου είναι στην ίδια κατεύθυνση µε την προηγού-
µενη απόπειρα που έκανε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ώστε µε νο-
µοθετική ρύθµιση να υλοποιηθεί το επιχειρηµατικό σχέδιο
ανάµεσα στο «Ερρίκος Ντυνάν» και στο «Ιατρικό Κέντρο», η
οποία δεν προχώρησε τότε λόγω της σφοδρής αντιπαράθεσης
µεταξύ των ιδιωτικών επιχειρηµατικών οµίλων, που διεκδικούν
ακόµη µεγαλύτερο µερίδιο στην αγορά των υπηρεσιών υγείας.

Η σηµερινή κατάσταση του Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν»
είναι ακριβώς αποτέλεσµα της επιχειρηµατικής δράσης και του

ανταγωνισµού που στηρίζει τόσο η σηµερινή Κυβέρνηση όσο και
όλες οι προηγούµενες, αλλά και που είναι και οι ιδέες του Υπουρ-
γού, όπως είπε στην προηγούµενη συζήτηση. Αποδεικνύεται
στην πράξη στην περίπτωση τού «Ερρίκος Ντυνάν», η χρεοκοπία
αυτού που λένε «µεικτή οικονοµία», η οποία αποτελεί το όχηµα
που οδηγεί στην πλήρη επιχειρηµατική δράση και στον τοµέα της
υγείας. Θυµίζουµε ότι όλες οι κυβερνήσεις πρωτοστατούσαν στη
διαφήµιση ότι είναι το νοσοκοµείο πρότυπης λειτουργίας, που
πρέπει να το µιµηθούν και τα υπόλοιπα δηµόσια νοσοκοµεία.

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου εντάσσεται στην προσπάθεια
τού Μη Κυβερνητικού Οργανισµού τού Ελληνικού Ερυθρού
Σταυρού να αξιοποιεί το νοσηλευτικό ίδρυµα µε κάθε µορφής
επιχειρηµατική δραστηριότητα, όπως πώληση, εκµίσθωση κ.λπ..
Οποιαδήποτε λύση βρεθεί προς αυτήν την κατεύθυνση θα έχει
σαν αποτέλεσµα την αύξηση της κερδοφορίας των επιχειρηµα-
τιών στην υγεία και παραπέρα, τη λεηλασία των ασφαλιστικών
ταµείων -που, εξάλλου, προβλέπεται και από το άρθρο τρίτο- την
εκµετάλλευση των ασθενών. Ταυτόχρονα θα χτυπηθούν και οι χί-
λιοι εκατό εργαζόµενοι µε µείωση των µισθών, µε ανατροπή των
συνθηκών δουλειάς και εργασιακών σχέσεων, αλλά και µε απο-
λύσεις.

Με το σχέδιο νόµου δεν διασφαλίζεται η απρόσκοπτη πλη-
ρωµή των δεδουλευµένων των εργαζοµένων. Δεν υπάρχει καµµία
δέσµευση για την έγκαιρη πληρωµή των χρωστούµενων και των
ασφαλιστικών εργοδοτικών εισφορών. Η Κυβέρνηση, η διοίκηση
τού «Ερρίκος Ντυνάν» και οι υποψήφιοι µελλοντικοί ιδιοκτήτες
ουσιαστικά αξιοποιούν την αγωνία των εργαζοµένων, προκειµέ-
νου να επηρεάσουν την αποδοχή της επιχειρηµατικής λύσης, η
οποία θα επιδεινώσει ακόµη περισσότερο τη θέση τους, όπως
ακριβώς έγινε σε όλες τις αντίστοιχες περιπτώσεις.

Υποστηρίζουµε, είναι θέση µας να πληρώνονται οι εργαζόµενοι
όλα τα δεδουλευµένα στην ώρα τους και να εξασφαλιστεί η
απρόσκοπτη πληρωµή των µισθών κάθε µήνα. Αυτό οφείλει ο
Υπουργός και να το διασφαλίσει και να απαντήσει πώς θα το δια-
σφαλίσει. Επίσης οφείλει να πληρώσει άµεσα ο εργοδότης όλες
τις εργοδοτικές εισφορές. Για καθετί το θύµα είναι τα ασφαλι-
στικά ταµεία. Και άλλη πρόταση έγινε εδώ για άλλους φορείς
έτσι, ώστε να πάρει ασφαλιστική ενηµερότητα, χωρίς να κατα-
βληθούν πάλι οι εισφορές στα ασφαλιστικά ταµεία.

Τα θύµατα λοιπόν είναι πάλι οι συντάξεις και οι εισφορές …
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μας µπερ-

δεύετε, κύριε συνάδελφε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Σας µπερδεύω; Είµαι σαφής! Και η

θέση µας είναι σαφέστατη και θα την πω παρακάτω. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Και οι εργα-

ζόµενοι; Να µην πληρωθούν; 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Οι εργαζόµενοι να πληρωθούν! Βε-

βαίως να πληρωθούν οι εργαζόµενοι! Μπορείτε λοιπόν να βρείτε
τον τρόπο, αλλά όχι να µην αποδώσει τις εισφορές στα ασφαλι-
στικά ταµεία! 

Εµείς λοιπόν λέµε το νοσοκοµείο να περάσει στο δηµόσιο
100% και να λειτουργήσει µε χρηµατοδότηση από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Πρέπει να στελεχωθεί µε το ήδη υπάρχον προ-
σωπικό, µόνιµης, πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης και
να παρέχει εντελώς δωρεάν όλες τις υπηρεσίες σε όλους, χωρίς
όρους και προϋποθέσεις. 

Με βάση αυτές τις θέσεις βέβαια καταψηφίζουµε το συγκεκρι-
µένο άρθρο στο νοµοσχέδιο. 

Επίσης είµαστε αντίθετοι µε το Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών
Υγείας και Πρόνοιας. Όµως η στελέχωσή του χρειάζεται να γίνει
µε διαφανείς διαδικασίες. Βεβαίως πρέπει να υπάρχει, αλλά έτσι
όπως γίνεται, αυτό δεν µπορεί να διασφαλιστεί. Καµµία συνέν-
τευξη δεν διασφαλίζει το αδιάβλητο. Αντίθετα, θα κυριαρχούν
άλλα κριτήρια που θα έχουν σαν στόχο να προωθούνται µέσω
του σώµατος λογικές και πολιτικές αυτού του συστήµατος
υγείας που θέλετε. Βέβαια εδώ ειπώθηκαν και παραδείγµατα. 

Επίσης δεν διασφαλίζεται το αδιάβλητο της επιλογής τους. Εί-
µαστε αντίθετοι και το καταψηφίζουµε. 

Είµαστε αντίθετοι µε τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια ή τα
κλειστά ελληνικά νοσήλια, όπως µετονοµάστηκαν. Τα κριτήρια
γι’ αυτά είναι κριτήρια περικοπών για τους ασθενείς. Είναι κριτή-
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ρια λειτουργίας µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. Είναι κριτήρια
που ενισχύουν τα εµπόδια για την αποκατάσταση τής υγείας του
λαού. 

Δεν είµαστε αντίθετοι στην τροπολογία που έχει κατατεθεί για
παράταση της σύµβασης µέχρι το 2014, όπως αναφέρεται, του
Γενικού Νοσοκοµείου «‘Αγιος Παύλος» -παράρτηµα «Παναγία»
µε την εταιρεία «EUROMEDICA ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΠΑΡΟΧΗΣ
ΙΑΤΡΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ», για τη στέγαση κ.λπ… Όµως η συγκε-
κριµένη τροπολογία δεν αντιµετωπίζει την άσχηµη κατάσταση
στην οποία έχει περιέλθει το Νοσοκοµείο «Παναγία». Κι έχει πε-
ριέλθει σε άσχηµη κατάσταση λόγω των µεγάλων ελλείψεων σε
επιστηµονικό και νοσηλευτικό προσωπικό, λόγω της υποχρηµα-
τοδότησής του και τα τεράστια προβλήµατα που δηµιουργούνται
εξαιτίας της, λόγω των τεράστιων ελλείψεων σε φάρµακα και
υγειονοµικό υλικό που εκθέτουν σε κινδύνους την πορεία απο-
κατάστασης των ασθενών. 

Είναι γνωστό, κύριε Υπουργέ –και θα θέλαµε την άµεση πα-
ρέµβασή σας- ότι υπονοµεύει ο δυπεάρχης εκεί, γιατί στις 18 Ια-
νουαρίου αποφάσισε ουσιαστικά την κατάργηση του χηµειο-
θεραπευτικού τµήµατος, µετακινώντας τους δύο παθολόγους-
ογκολόγους για ενίσχυση των τµηµάτων του «Θεαγενείου». Μ’
αυτήν την απόφαση θέτει σε άµεσο κίνδυνο την έκβαση της
υγείας εκατόν σαράντα οκτώ ασθενών καρκινοπαθών, που βρί-
σκονται σε θεραπευτικά σχήµατα και αναγκάζονται να διακόψουν
τις θεραπείες, µε βαριές συνέπειες για την υγεία τους.

Αυτή η απόφαση πρέπει να παρθεί πίσω άµεσα, κύριε
Υπουργέ! 

Το ΚΚΕ έχει καθαρή θέση για το θέµα της υγείας συνολικά. Εί-
µαστε λοιπόν υπέρ της αποκλειστικά δηµόσιας και δωρεάν
υγείας για όλους, µε κατάργηση της επιχειρηµατικής δραστη-
ριότητας σ’ αυτόν τον τοµέα. Μόνο µ’ αυτήν τη θέση θα διασφα-
λιστεί η υγεία του λαού, αξιοποιώντας όλες τις εξελίξεις στην
επιστήµη και την τεχνική. Μ’ αυτήν τη θέση αντιµετωπίζονται οι
επιχειρηµατικοί όµιλοι που δρουν γύρω από την υγεία. 

Σήµερα µεγάλη πλειοψηφία του λαού είναι χωρίς φάρµακα,
χωρίς θεραπεία. Αυτή η πολιτική στον τοµέα της υγείας, όπως
και στο «Ερρίκος Ντυνάν», πρέπει να ανατραπεί από το λαό και
ο λαός να αγωνιστεί για ένα τέτοιο σύστηµα υγείας που πράγµατι
θα παρέχει αυτές τις υπηρεσίες υγείας, σε όλο το λαό, χωρίς
διακρίσεις. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, το σχέδιο νόµου επί της αρχής. Εί-
παµε και για την τροπολογία για το Νοσοκοµείο «Παναγία», αλλά
και για τους µισθούς, δηλαδή τα αναδροµικά, στο ΕΚΑΒ, όπου
ψηφίζουµε «ΝΑΙ». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη  συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι πέντε µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Λεωνιδίου Αρ-
καδίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε τώρα στον κατάλογο των οµιλητών. Ο κύριος
Υπουργός έχει αποφασίσει ότι θα µιλήσει µετά την ολοκλήρωση
των εισηγήσεων των αγορητών. 

Κύριε Υπουργέ, είναι εγγεγραµµένοι δέκα συνάδελφοι. Συµ-
φωνείτε να µιλήσετε µετά; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως,
κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εποµένως η κ.
Θεοπεφτάτου έχει το λόγο για επτά λεπτά. 

ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, πολύ σύντοµα θα αναφερθώ στη διάταξη που
αφορά το «Ερρίκος Ντυνάν». Από την πλευρά µας θα καταψηφί-
σουµε τη διάταξη και οι προτάσεις µας είναι, ότι θα πρέπει να
περάσει στο ΕΣΥ, να πληρωθούν τα δεδουλευµένα των εργαζο-
µένων και να γίνει ο διαχειριστικός έλεγχος για την όποια κακο-

διαχείριση. 
Από τη δική µου πλευρά, θα ήθελα να σας ενηµερώσω για ένα

συναφές ζήτηµα που αφορά τα νησιά µας, την Κεφαλλονιά και
την Ιθάκη και να µεταφέρω την αγωνία των κατοίκων των νησιών
µας. Μετά τη συστηµατική κατάργηση µιας σειράς υπηρεσιών,
όπως πολεοδοµία, ΙΚΑ, ΟΤΕ, ΔΕΗ, ειρηνοδικεία κ.λπ. από την
Ιθάκη και το Ληξούρι και την υπολειτουργία του Κέντρου Υγείας
Ιθάκης, έρχεται η σειρά των Υπηρεσιών Υγείας Ληξουρίου –που
είναι το σηµαντικότερο, κατά τη γνώµη µας, κοινωνικό αγαθό-
και η µετακύληση του κόστους των αυτονόητων υπηρεσιών στις
πλάτες των πολιτών εν µέσω τέτοιας κρίσης. 

Μιλάω συγκεκριµένα για το «Μαντζαβινάτειο Νοσοκοµείο Λη-
ξουρίου. Αυτό ιδρύθηκε µε κληροδότηµα του Παναγή και Αντω-
νίας Μαντζαβινάτου το 1957 και λειτούργησε µ’ αυτήν τη µορφή
από το 1961 έως το 1989, οπότε και εντάχθηκε στο ΕΣΥ. Αυτό το
νοσοκοµείο εξυπηρετεί όλους τους κατοίκους της ευρύτερης πε-
ριοχής του Ληξουρίου, οι οποίοι ανέρχονται περίπου σε οκτώ χι-
λιάδες, ενώ κατά τους θερινούς τουριστικούς µήνες ο αριθµός
τριπλασιάζεται. 

Σε ετήσια βάση, το «Μαντζαβινάτειο» Νοσοκοµείο εξυπηρετεί
περίπου είκοσι επτά χιλιάδες επισκέψεις, εκ των οποίων οι τέσ-
σερις χιλιάδες αφορούν παιδιατρικές περιπτώσεις. Ειδικότερα
για το 2012, εξυπηρέτησε επτακόσιους νοσηλευθέντες και οκτώ
χιλιάδες πεντακόσιους επισκέπτες των εξωτερικών του ιατρείων
και του τµήµατος επειγόντων περιστατικών. 

Με δωρεά από το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» ολοκληρώθηκε
το 2010 µια νέα πτέρυγα τριακοσίων τετραγωνικών µέτρων, η
οποία στεγάζει παιδιατρικό τµήµα µε µονάδα βραχείας νοση-
λείας, το τµήµα µαιευτικής φροντίδας, τις διοικητικές υπηρεσίες
του νοσοκοµείου, αξονικό τοµογράφο και ιατρική βιβλιοθήκη. Να
σηµειώσουµε ακόµα ότι βρίσκεται σε εξέλιξη η δηµιουργία νέας
πτέρυγας, που αποτελεί δωρεά εκ µέρους του Φιλανθρωπικού
Ιδρύµατος «Λιβιεράτος», η οποία θα συµβάλει σηµαντικά στην
αναβάθµιση του Νοσοκοµείου. 

Έτσι για τα έτη 2010 και 2011, το Υπουργείο σας κατέταξε το
«Μαντζαβινάτειο» στα δεκαοκτώ καλύτερα µεσαία νοσοκοµεία
της χώρας. Πόσο  άρτια θα είναι η λειτουργία του «Μαντζαβινά-
τειου» Νοσοκοµείου µετά την οργανωτική ενοποίηση του µε το
Γενικό Νοσοκοµείο Κεφαλληνίας; Εκτιµούµε πως δεν θα είναι.
Γιατί λοιπόν εντάσσονται κάτω από ενιαία διοίκηση τα διασυνδε-
όµενα µέχρι πρότινος νοσοκοµεία, δηλαδή το Γενικό Νοσοκοµείο
Κεφαλληνίας και το «Μαντζαβινάτειο» Νοσοκοµείο Ληξουρίου; 

«Για την εξοικονόµηση πόρων», αυτή είναι η σταθερή απάν-
τησή σας, κύριε Υπουργέ, που προβήκατε στην έκδοση της σχε-
τικής απόφασης διοικητικής ενοποίησης σε ενιαίο νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Το κύριο κόστος τού νοσοκοµείου
προκύπτει από το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, τα ανα-
λώσιµα υλικά, τις λειτουργικές δαπάνες, την προµήθεια και συν-
τήρηση εξοπλισµού. Πόσο όµως θα µειωθεί µε τη συνένωση των
δύο οργανισµών; 

Η απάντηση είναι απλή και συνάµα καταστροφική για µια νη-
σιωτική και καθαρά τουριστική περιοχή που ευελπιστεί στην ανα-
βάθµιση του τουριστικού προϊόντος της. 

Η διοικητική συνένωση αποτελεί µόνο το πρώτο βήµα στην κα-
τάργηση των δηµόσιων υπηρεσιών υγείας που προβλέπεται. Σε
επόµενη φάση θα ακολουθήσει η πλήρης συνένωση και κατάρ-
γηση των ετέρων µονάδων. Όλα αυτά θα γίνουν σε συνδυασµό
µε την παράλληλη κατάργηση και υποβάθµιση των ιατρικών µο-
νάδων για την παροχή υπηρεσιών πρωτοβάθµιας υγείας. 

Η µείωση του κόστους θα προκύψει από τη µη πρόσληψη νέου
προσωπικού, τη µετακίνηση του υπάρχοντος προσωπικού σε πιο
κρίσιµες θέσεις στο Γενικό Νοσοκοµείο Κεφαλληνίας και µε τη
µη προµήθεια νέου ή µε τη συντήρηση του υπάρχοντος εξοπλι-
σµού. Η µείωση του κόστους εν ολίγοις θα προκύψει από τη µε-
τακίνηση της παροχής πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας
ιατρικής φροντίδας στο Γενικό Νοσοκοµείο Κεφαλληνίας, το
οποίο ειρήσθω εν παρόδω ήδη αντιµετωπίζει σοβαρά προβλή-
µατα, λόγω έλλειψης γιατρών και νοσηλευτικού προσωπικού και
λόγω λειτουργικών δαπανών, συµπεριλαµβανοµένης και της λει-
τουργίας του ΕΚΑΒ. 

Όπου όµως η ζήτηση θα είναι µεγάλη, το νοσοκοµείο δεν θα
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µπορεί να ανταποκριθεί. Θα πρέπει να αποτελεί µοναδικό κριτή-
ριο η πληρότητα των κλινικών; Είναι δεδοµένο ότι θα υπολειτουρ-
γεί ένα υποστελεχωµένο και όχι ένα άρτια εξοπλισµένο
νοσοκοµείο. Οι κάτοικοι δεν µπορούν να εξυπηρετηθούν εκτός
από τις άµεσες ανάγκες και ως εκ τούτου, µετακινούνται στα µε-
γάλα αστικά κέντρα. Το αποτέλεσµα είναι η πλήρης υποβάθµιση
των υπηρεσιών υγείας για την Κεφαλονιά και την Ιθάκη. 

Παρακαλούµε λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να επανεξετάσετε και
να προχωρήσετε στις απαραίτητες ενέργειες για την απρόσκο-
πτη λειτουργία και αναβάθµιση του «Μαντζαβινάτειου», ώστε να
προσφέρει τις απαραίτητες υπηρεσίες υγείας στους κατοίκους
και στους επισκέπτες των νησιών µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς, κυρία συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο κ. Οδυσσέας Βουδούρης. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥΔΟΥΡΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

αγαπητοί συνάδελφοι, η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που
καλούµεθα σήµερα να επικυρώσουµε, είναι µόνο µια µικρή πτυχή
ενός µεγαλύτερου προβλήµατος. Νοµίζω λοιπόν ότι ναι µεν πρέ-
πει να συζητήσουµε και να πάρουµε µια απόφαση γι’ αυτήν την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, αλλά αυτό δεν µπορεί να γίνει
εάν δεν έχουµε µια συνολικότερη εικόνα για το τι έχει γίνει και τι
γίνεται µε το «Ερρίκος Ντυνάν». Συνεπώς θα ήθελα να πω µερικά
λόγια για το ιστορικό αυτής της υπόθεσης, δεδοµένου ότι πολλοί
από εσάς µπορεί να την ξέρουν, αλλά πιθανώς πολλοί να µην ξέ-
ρουν ή να µην ξέρουν ακριβώς. 

Το «Ερρίκος Ντυνάν» ξεκίνησε ως ένα εξαιρετικό εγχείρηµα,
ένα εγχείρηµα όπου πλάι σε έναν εµπορικό ιδιωτικό τοµέα και σε
ένα δηµόσιο κρατικό τοµέα επρόκειτο να αναπτυχθεί και ένας το-
µέας ο οποίος να έχει και τα πλεονεκτήµατα του ιδιωτικού τοµέα,
αλλά και τα πλεονεκτήµατα του δηµόσιου τοµέα, ενός ιδιωτικού
µη κερδοσκοπικού τοµέα. Αυτό το εγχείρηµα εγώ προσωπικά το
επικροτώ. Μάλιστα, θυµάµαι ότι εκείνη την εποχή ήµουν Πρό-
εδρος σε µια µεγάλη µη κυβερνητική οργάνωση, στους «Για-
τρούς χωρίς Σύνορα» και είχαµε πει και εµείς ότι ένα τέτοιο
εγχείρηµα είναι κάτι το οποίο πραγµατικά µπορεί να συµβάλει
στη βελτίωση της υγείας και γενικότερα στη δηµοκρατική λει-
τουργία της κοινωνίας. 

Αυτό το εγχείρηµα κατέληξε να αυτοακυρωθεί και τελικά να
φτάσουµε σε µια κατάσταση, όπου το «Ερρίκος Ντυνάν» συµψη-
φίζει τα ελαττώµατα και του ιδιωτικού αλλά και του δηµόσιου
τοµέα. Φτάσαµε στο σηµείο να έχουµε ένα ίδρυµα, το οποίο βρί-
σκεται σε µια εξαιρετικά δεινή κατάσταση. Στην ουσία, βέβαια,
όταν προσπαθούµε να δούµε λίγο την πορεία, καταλαβαίνουµε
πώς φτάσαµε σ’ αυτό το σηµείο.

Πρώτον, φτάσαµε σ’ αυτήν την κατάσταση λόγω κακοδιαχεί-
ρισης. Μισθοί των 10.000 και 15.000 ευρώ στη σηµερινή κατά-
σταση ή στην κατάσταση που ίσχυε στην Ελλάδα πριν από
κάποια χρόνια, προφανώς δεν αντιστοιχούσαν ούτε στην πραγ-
µατικότητα της αγοράς, αλλά επίσης και στο στίγµα που πρέπει
να δώσει ένα κοινωφελές ίδρυµα. 

Δεύτερον, υπήρξε ένα άνοµο –για να το πω ευγενικά- αλισβε-
ρίσι µεταξύ δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Το να στεγάζεται ένα
µαιευτήριο του εµπορικού κερδοσκοπικού τοµέα µέσα σε ένα
ίδρυµα το οποίο απολαµβάνει τις φορολογικές και υπόλοιπες
διατάξεις ενός ιδιωτικού κοινωνικού φορέα είναι κάτι το οποίο
προφανώς παραβιάζει και την ουσία αλλά και το γράµµα του
νόµου. Και απορώ –και το λέω ξεκάθαρα- πώς δεν έχουν υπάρξει
ή δεν έχουν αναζητηθεί ακόµα και ποινικές ευθύνες για κάτι το
οποίο έχει ζηµιώσει το κράτος. 

Τρίτον, και πιο σηµαντικό, είναι ότι σε όλη αυτήν τη διάρκεια
των δέκα ετών, το κράτος ήταν εγκληµατικά απόν. Το κράτος
έχει έναν εποπτικό ρόλο, ένα εποπτικό καθήκον το οποίο δεν εκ-
πλήρωσε ποτέ. Βέβαια, ειπώθηκε το επιχείρηµα ότι το «Ερρίκος
Ντυνάν» δεν ενισχύθηκε ποτέ από κρατικούς πόρους. Αυτό το
εγχείρηµα είναι διάτρητο. Κατ’ αρχάς, είναι λάθος. Το «Ερρίκος
Ντυνάν» έχει λάβει κρατικούς πόρους. Υπενθυµίζω εδώ ότι η επι-
χορήγηση που δόθηκε στον Ερυθρό Σταυρό, προκειµένου να τα
δώσει ο «Ερυθρός Σταυρός» στο Νοσοκοµείο του Ερυθρού

Σταυρού, το οποίο είχε περάσει προηγουµένως στο ΕΣΥ -αν θυ-
µάµαι καλά, αυτά τα χρήµατα ήταν της τάξεως των 4 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ- δεν χρησιµοποιήθηκε για το Νοσοκοµείο του
«Ερυθρού Σταυρού» που πέρασε στο ΕΣΥ, αλλά δόθηκε αυθαί-
ρετα στο «Ερρίκος Ντυνάν». 

Δεύτερον, το «Ερρίκος Ντυνάν» έχει επωφεληθεί από ορισµέ-
νες διατάξεις που αφορούν τη φορολογία, το φορολογικό σύ-
στηµα και το ΦΠΑ, το οποίο προφανώς αποτελεί µια έµµεση
ενίσχυση του κράτους προς αυτό το ίδρυµα και µάλιστα είναι µια
έµµεση ενίσχυση που έχει κόστος για το κράτος. 

Τρίτον –µπορεί να φαίνεται θεωρητικό, αλλά είναι ίσως και το
πιο σηµαντικό- το κράτος έχει ένα ρόλο εγγύησης για τις δωρεές
των ιδιωτών. Τα λεφτά τα οποία διατέθηκαν για το «Ερρίκος Ντυ-
νάν» δεν είναι ιδιωτικά κεφάλαια. Είναι οι συνδροµές απλών αν-
θρώπων. Είναι οι δωρεές των 50 και 100 ευρώ που έδωσε ο
καθένας από το υστέρηµά του και για έναν συγκεκριµένο σκοπό.
Αυτόν τον σκοπό δεν έχει να τον κρίνει το κράτος, γιατί όντως
είναι ανεξάρτητος φορέας ο «Ερυθρός Σταυρός». Όµως, έχει
ένα ρόλο εκ του νόµου, έχει το ρόλο να εγγυηθεί ότι αυτά τα χρή-
µατα χρησιµοποιήθηκαν πραγµατικά για αυτό το σκοπό και αυτό
το ρόλο δεν τον εκπλήρωσε το κράτος. 

Έχοντας κάνει, λοιπόν, αυτό το σύντοµο ιστορικό, θα ήθελα
να καταλήξω σε δύο προτάσεις, οι οποίες ακούστηκαν –και χαί-
ροµαι που ειπώθηκαν- από την ειδική αγορήτρια της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της ΔΗΜΑΡ. Η πρώτη πρόταση αφορά το
παρελθόν και η δεύτερη αφορά το τι µέλλει γενέσθαι. 

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό µπρο-
στά σε ένα σκάνδαλο τέτοιου µεγέθους να υπάρξει ένας ουσια-
στικός κοινοβουλευτικός έλεγχος. Αυτό ειπώθηκε και από τον
Εκπρόσωπο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο οποίος είπε ότι
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι διατεθειµένη να προχωρήσει
σε κάθε ενέργεια προκειµένου να γίνει αυτός ο έλεγχος. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι επειδή ήδη έχουν γίνει πολλές ερωτήσεις,
το επόµενο στάδιο το οποίο θα έχει ένα νόηµα είναι η εξεταστική
επιτροπή. Ξέρω ότι οι εξεταστικές επιτροπές πολλές φορές δεν
καταλήγουν πουθενά. Όµως, εάν πιστεύουµε ότι έχει ένα νόηµα
αυτός ο ελεγκτικός θεσµός, τότε σ’ αυτήν την περίπτωση αξίζει
πραγµατικά να εφαρµοστεί. 

Η δεύτερη πρόταση αφορά το τι µέλλει γενέσθαι. Προσωπικά
δεν πιστεύω ότι το «Ερρίκος Ντυνάν» µπορεί να ενταχθεί στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας για τουλάχιστον δύο λόγους. Ο πρώτος
λόγος είναι ότι υπάρχει ήδη ένας υδροκεφαλισµός του ΕΣΥ στο
κέντρο της Αθήνας. Το να προσθέσουµε, λοιπόν, άλλη µια µο-
νάδα, δεν νοµίζω ότι θα βοηθήσει. 

Ο δεύτερος λόγος είναι το πώς θα εντάξουµε και θα προσλά-
βουµε γιατρούς, οι οποίοι είναι υπό ένα ιδιωτικό καθεστώς, σε
ένα δηµόσιο φορέα χωρίς να περάσουν από το ΑΣΕΠ. 

Επίσης, αυτός δεν ήταν ο αρχικός σκοπός του «Ερρίκος Ντυ-
νάν». Ο αρχικός σκοπός του «Ερρίκος Ντυνάν» δεν ήταν να προ-
σθέσουµε µια µονάδα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας αλλά να
κάνουµε κάτι διαφορετικό. 

Συνεπώς αυτό το οποίο µπορούµε να κάνουµε, επειδή υπάρχει
το νοµοθετικό πλαίσιο, είναι να εντάξουµε το «Ερρίκος Ντυνάν»
στο πλαίσιο της κοινωνικής οικονοµίας. Μάλιστα, υπάρχει ο ν.
4019/2011 που προβλέπει αυτή τη δυνατότητα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, σας παρακαλώ, να συνεχίσω
για ένα λεπτό. 

Βέβαια, αυτό θα πρέπει να προέλθει από την πρωτοβουλία και
τη συµµετοχή των ίδιων των γιατρών και των υπολοίπων εργαζο-
µένων. Βέβαια, κύριε Υπουργέ, δεν έχετε θεσµική υποχρέωση να
προωθήσετε κάτι τέτοιο. Όµως, τίποτε δεν σας εµποδίζει να πά-
ρετε αυτήν την πολιτική πρωτοβουλία, να ανοίξετε δηλαδή µια
διαβούλευση, έτσι ώστε το «Ερρίκος Ντυνάν» να εκπληρώσει
αυτόν τον αρχικό σκοπό εντασσόµενο στο πλαίσιο µιας κοινωνι-
κής οικονοµίας. 

Και θα ήθελα να πω και µια τελευταία λέξη για τα ΚΕΝ. Τα ΚΕΝ
είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό εργαλείο. Αποτελούν µια τρο-
µερή πρόοδο, διότι, πρώτον, επιτρέπουν τη σωστή κοστολόγηση
των πράξεων και, δεύτερον, διότι δηµιουργούν συνθήκες υγιούς
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ανταγωνισµού. Για να γίνει, όµως, αυτό, θα πρέπει να τηρηθούν
δύο κανόνες. Ο πρώτος κανόνας είναι ότι τα ΚΕΝ πρέπει να αν-
τιστοιχούν στο πραγµατικό κόστος. Για το λόγο αυτό θεωρώ ότι
η κάθε έννοια έκπτωσης είναι κάτι το οποίο ακυρώνει το ίδιο το
εγχείρηµα των ΚΕΝ. Ο δεύτερος κανόνας είναι ότι τα ΚΕΝ πρέπει
να εφαρµοστούν καθολικά σε όλα τα ιδρύµατα. 

Δεν µπορούν να αφορούν µόνο ορισµένα ιδρύµατα. Όταν λέω
«καθολικά», εννοώ ότι πρέπει να εφαρµοστούν και στον κρατικό,
δηµόσιο τοµέα. Μόνο έτσι πραγµατικά τα ΚΕΝ θα γίνουν ένα
αξιόπιστο εργαλείο, το οποίο θα βοηθάει έναν πραγµατικά ου-
σιαστικό ανταγωνισµό µεταξύ ιδιωτικού και  δηµόσιου τοµέα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Μιχαλάκης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, κύριε Υπουργέ, θέλω ευθύς εξαρχής να τονίσω ότι
εµείς, ο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, είµαστε της άποψης
ότι πρέπει να δοθεί οριστική και άµεση λύση για το ζήτηµα του
«Ερρίκος Ντυνάν» προς όφελος βέβαια της κοινωνίας και των ερ-
γαζοµένων. Θεωρούµε ότι η υγεία είναι δηµόσιο αγαθό και δι-
καίωµα κάθε πολίτη αυτής της χώρας, δηµόσια και δωρεάν. 

Εδώ βέβαια έρχονται σε αντιπαράθεση δύο αντίθετες θεωρίες:
η µια που υποστηρίζει ότι η υγεία εµπορευµατοποιείται και κο-
στολογείται στο ελάχιστο των ανθρώπινων αναγκών και προτε-
ραιοτήτων και η άλλη που θέλει να είναι η υγεία αδιαπραγµάτευτο
δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό. 

Από εκεί πηγάζει και η θέση µας ότι το «Ερρίκος Ντυνάν» πρέ-
πει να ενταχθεί στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, στο πλαίσιο βέβαια
µιας αναδιάταξης των νοσοκοµειακών µονάδων του κέντρου της
Αθήνας. Δεν µπορεί ένα τόσο σπουδαίο ίδρυµα –κατά τη γνώµη
µας- µε άρτιες υποδοµές και µε υψηλά εξειδικευµένο προσωπικό
να αφεθεί στην τύχη του, γιατί κατά την άποψη του κυρίου
Υπουργού, η οποία εκφράστηκε στις συνεδριάσεις της Επιτρο-
πής Κοινωνικών Υποθέσεων, αν δεν βρεθεί οικονοµικός παράγον-
τας, ο οποίος και σαφώς θα έχει ως κύριο αν όχι αποκλειστικό
κριτήριο επένδυσης το κέρδος για να το αγοράσει, τότε δεν
υπάρχει άλλη λύση. 

Κατά αυτόν τον τρόπο ανοίγει άλλη µια οδός κερδοσκοπίας
από το µεγάλο και εν πολλοίς ανεξέλεγκτο µεγάλο ιδιωτικό κε-
φάλαιο εις βάρος του δηµοσίου και των εργαζοµένων. 

Για το «Ερρίκος Ντυνάν» πρέπει να υπάρξει κατ’ αρχάς και σε
πρώτη φάση απολογισµός και λογοδοσία της απερχόµενης διοί-
κησης και κυρίως να ακολουθήσει εκτενής και εξαντλητικός δια-
χειριστικός έλεγχος, για να δούµε πώς δηµιουργήθηκαν τα µη
εξυπηρετούµενα υπέρογκα χρέη, τα οποία αυτήν τη στιγµή είναι
θηλιά κυρίως για τους εργαζόµενους, αλλά και για την οµαλή και
εύρυθµη λειτουργία του ιδρύµατος, µε αποτέλεσµα το ασφυ-
κτικό αυτό περιβάλλον να επηρεάζει και τους ασθενείς, απαξιώ-
νοντας έτσι ένα υπερσύγχρονο νοσοκοµείο που θα µπορούσε να
είναι πυλώνας δηµόσιας υγείας στο λεκανοπέδιο Αττικής, σε ένα
αναµορφωµένο βέβαια τοπίο από άποψης κτηριακών εγκαταστά-
σεων και υποδοµών.

Σε µια εποχή που όλο και περισσότεροι πολίτες αυτής της
χώρας αδυνατούν να έχουν πλέον πρόσβαση στη δηµόσια και
ιδιωτική περίθαλψη, λόγω των πολιτικών επιλογών της παρούσας
τρικοµµατικής Κυβέρνησης και των προηγούµενων κυβερνή-
σεων, υπάρχει ένα πλέγµα από πολιτικές που είναι αδιέξοδες,
που βασίζονται σε νεοφιλελεύθερα πολιτικά, κοινωνικά και οικο-
νοµικά µοντέλα, πλήρως αποτυχηµένα, τα οποία όπου και αν
εφαρµόστηκαν έφεραν τους λαούς των χωρών αυτών σε εξα-
θλίωση, φτώχεια και υποβάθµιση των παροχών υγείας, κατά-
σταση που αποτυπώνει και η σηµερινή εικόνα απαξίωσης,
υποβάθµισης, συρρίκνωσης και ραγδαία επιταχυνόµενης διάλυ-
σης του ΕΣΥ, µε τη µείωση της φαρµακευτικής κάλυψης στα νο-
σοκοµεία, τη βύθιση των δαπανών για την καθαριότητα, τη σίτιση
και τις λειτουργικές ανάγκες, την αποψίλωση από το ούτως ή
άλλως ανεπαρκές αριθµητικά προσωπικό. 

Διάβαζα τις προάλλες στον Τύπο ότι οι «Γιατροί του Κόσµου»
και άλλες εθελοντικές µονάδες κάνουν έκκληση για κοινωνικά ια-
τρεία και φαρµακεία. Πρωτοβουλίες πολιτών κάνουν έκκληση

προς τους γιατρούς και γενικά τους υγειονοµικούς να στελεχώ-
σουν, να πλαισιώσουν τις δοµές αλληλεγγύης. Κάνουν έκκληση
να βοηθήσουν τους άπορους, τους ανασφάλιστους, τους άνερ-
γους, τους συνταξιούχους, τους εκτός συστήµατος υγείας, που
δεν µπορούν να καλύψουν το συνεχώς διογκούµενο κόστος της
περίθαλψης και των φαρµάκων τους. 

Αυτό είναι το κοινωνικό, οικονοµικό και πολιτικό περιβάλλον
φόβου, αποκλεισµών, ανασφάλειας και αβεβαιότητας που έχουν
εγκαθιδρύσει οι κυβερνήσεις των µνηµονίων, του Γιώργου Πα-
πανδρέου, του Λουκά Παπαδήµου, του Αντώνη Σαµαρά και των
συµµάχων του, τα µνηµόνια των εσφαλµένων πολλαπλασιαστών
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, οι καταστροφικοί µονόδρο-
µοι των χαλκευµένων, όπως όλα δείχνουν, στοιχείων της Ελληνι-
κής Στατιστικής Αρχής.

Γι’ αυτό εµείς, ο ΣΥΡΙΖΑ- Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, θα αγω-
νιστούµε ιδίως τώρα στην περίοδο της κρίσης να ανατρέψουµε
αυτές τις πολιτικές που φέρνουν την καταστροφή και την οπι-
σθοδρόµηση και στο χώρο της υγείας, εµµένοντας στην υπερά-
σπιση του δηµόσιου, κοινωνικού και αποτελεσµατικού
χαρακτήρα της. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-
ριστούµε, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µείνω µόνο

στο θέµα του «Ερρίκος Ντυνάν» από το σχέδιο νόµου που υπάρ-
χει µπροστά µας και ίσως λίγο στα ΚΕΝ, στα ενοποιηµένα νοσή-
λια. Κυρίως όµως πήρα το λόγο για να µιλήσω για το «Ερρίκος
Ντυνάν».

Κύριε Υπουργέ, κατά την άποψή µου –και θα την στοιχειοθε-
τήσω- το «Ερρίκος Ντυνάν» δεν είναι ένα κοινωφελές ίδρυµα,
είναι µια καθαρή, µη κερδοσκοπική εµπορική προσπάθεια που
ξεκίνησε µε την εκποίηση της κινητής και της ακίνητης περιου-
σίας του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού. Αυτό είναι το «Ερρίκος
Ντυνάν», µια µη κερδοσκοπική προσπάθεια, η οποία είναι συνώ-
νυµο της απόλυτης αποτυχίας και της απόλυτης χρεοκοπίας,
ενός νοµικού προσώπου, του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού, της
πιο σηµαντικής και διαχρονικής –και στην αξία και στην αποτε-
λεσµατικότητα- µη κυβερνητικής οργάνωσης του κόσµου σε ό,τι
αφορά την ανθρωπιστική της δράση.

Γι’ αυτήν την προσπάθεια και τα αποτελέσµατά της –είµαι σί-
γουρος ότι το γνωρίζετε- υπάρχουν σοβαρότατες ενστάσεις του
Κεντρικού Συµβουλίου του Παγκόσµιου Ερυθρού Σταυρού, µε
βάση την απόλυτη παραβίαση των αρχών του «Ερρίκου Ντυνάν»
που ίδρυσε τον «Ερυθρό Σταυρό». Και αυτά η ελληνική Κυβέρ-
νηση και εσείς προσωπικά και οι προηγούµενοι Υπουργοί Υγείας
όφειλαν να τα έχουν λάβει πολύ σοβαρά υπ’ όψιν.

Η κινητή και ακίνητη περιουσία του Ελληνικού Ερυθρού Σταυ-
ρού προέρχεται αποκλειστικά από δωρεές φιλάνθρωπων ανθρώ-
πων, πλούσιων ή µη πλούσιων, πολλών χιλιάδων και τη συνεισφο-
ρά του καθενός από εµάς. Και σας µιλώ σαν ερυθροσταυρίτης,
κύριε Υπουργέ. Έγινε µια πολύ-πολύ αποτυχηµένη επιχειρηµα-
τική προσπάθεια, σκοτεινή, δαιδαλώδης, η οποία απασχόλησε
επί πάρα πολλά χρόνια τα ελληνικά δικαστήρια. Απέτυχε διότι
κάποιοι, κάποιος –κατά την εκτίµησή µου- από τον «Ερυθρό
Σταυρό» είδε τον εαυτό του ως ηγεµόνα. 

Όµως, αυτό δεν επιτρέπει στο ελληνικό κράτος να πετάει στα
σκουπίδια τις δικές του ευθύνες για το γεγονός ότι δεν είναι το
ελληνικό κράτος µέτοχος ούτε προς µια µετοχή στο «Ερρίκος
Ντυνάν», κεντρικός µέτοχος είναι ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός,
ο οποίος όµως επιτηρείται από το κράτος ως νοµικό πρόσωπο,
και επιχορηγείται από το κράτος και µάλιστα αυξήθηκε η επιχο-
ρήγησή του στα 12 εκατοµµύρια πριν από τρία περίπου χρόνια
µε πολύ µεγάλες και σοβαρές συζητήσεις στην αρµόδια επι-
τροπή της Βουλής και στην Ολοµέλεια –τα 12 εκατοµµύρια δεν
τα χρειαζόταν ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός-  µόνο και µόνο
µήπως και διασωθεί το «Ερρίκος Ντυνάν». 

Όµως, σήµερα το «Ερρίκος Ντυνάν» ακόµα και αν εφαρµοστεί
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αυτό που φέρνετε, κύριε Υπουργέ -και είµαι σίγουρος ότι το φέρ-
νετε για το καλό κυρίως του ανθρώπινου δυναµικού που «είναι
στον αέρα» και το επικροτώ, δεν το αντικρούω- ακόµα και αν
αυτό περάσει –που από ό,τι φαίνεται θα περάσει από την ελλη-
νική Βουλή- σε ένα δίµηνο από σήµερα θα βρεθούµε ακριβώς
στον ίδιο παρονοµαστή, όπου αυτό το νοσοκοµείο, αυτό το νο-
σηλευτικό ίδρυµα, το οποίο είναι εξαιρετικό, σε ό,τι αφορά τις
υποδοµές και τις δυνατότητες, µετά την αποπληρωµή από τα
ασφαλιστικά ταµεία των περίπου 22 εκατοµµυρίων –ένα κοµµάτι
θα πάει στους εργαζόµενους και όχι για όλες τις οφειλές και ένα
κοµµάτι στους πιστωτές- θα µείνει µε περίπου –κατά την εκτί-
µησή µου και µε διορθώνετε στην οµιλία σας- 180 εκατοµµύρια
ακόµα χρέη. 

Άρα είναι στο απόλυτο αδιέξοδο. Άρα µετά από δύο µήνες θα
χρειαστεί καινούργια ασφαλιστική ενηµερότητα για να προχω-
ρήσει. 

Κύριε Υπουργέ, περιµένω στην οµιλία σας να µας πείτε ποιο
είναι το επόµενο και το µεθεπόµενο βήµα ως πολιτική ηγεσία.
Δεν νοµίζω ότι σε δύο µήνες θα φέρετε καινούργιο νόµο για µια
νέα ασφαλιστική ενηµερότητα, η οποία εν πολλοίς νοθεύει και
τον ανταγωνισµό. Διότι τα άλλα ιδιωτικά νοσηλευτήρια, τα οποία
επίσης απασχολούν χιλιάδες εργαζόµενους, για να έχουν ασφα-
λιστική ενηµερότητα και να εισπράττουν από τα ασφαλιστικά τα-
µεία, ιδρώνουν στο τέλος του µηνός εν µέσω ύφεσης και εν µέσω
έλλειψης πελατείας, για την οποία ενδεχοµένως δεν φταίνε. Δεν
φταίνε απολύτως; Πάντως δεν φταίνε αυτοί και δεν φταίνε και οι
εργαζόµενοί τους. 

Για τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια, όπου χιλιάδες γιατροί, νοσηλευ-
τές και διοικητικό προσωπικό επίσης κινδυνεύουν µε απόλυση
και κάποιοι είναι απλήρωτοι για µήνες –σε µικρές κυρίως κλινι-
κές, αλλά σε λίγο φοβάµαι και σε µεγάλες- δεν νοµίζω ότι θα φέ-
ρετε εδώ διά νόµου ασφαλιστική ενηµερότητα. Υποθέτω ότι δεν
θα το κάνετε αυτό, γιατί δεν µπορείτε να το κάνετε. Γιατί δεν µπο-
ρεί η ελληνική Βουλή να απονέµει ασφαλιστικές ενηµερότητες
σε επιχειρήσεις που δεν πάνε καλά επειδή τις χτύπησε η κρίση.
Γιατί αυτό πρέπει να αποφασίσουµε εδώ.

Άρα, λαµβάνοντας τη θετική ψήφο των Βουλευτών του Ελλη-
νικού Κοινοβουλίου γι’ αυτό που φέρατε, πρέπει να µας δώσετε
και την επόµενη λύση. Η επόµενη λύση, κατά την εκτίµησή µου,
δεν είναι µια εύκολη πώληση του Ιδρύµατος «Ερρίκος Ντυνάν».
Γιατί ποιος παίρνει σήµερα µια επιχείρηση µε υποθηκευµένα στις
τράπεζες 180 εκατοµµύρια ευρώ; Πώς να λειτουργήσει ένα τόσο
µεγάλο ιδιωτικό νοσηλευτήριο µέσα σ’ αυτήν την τεράστια
ύφεση; Τι πελάτες θα βρει;

Τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια, όπως πολύ καλά ξέρετε –και
το είπε και ο κ. Βουδούρης και συµφωνώ µαζί του- είναι υποεκτι-
µηµένα για λόγους συµφέροντος πιθανώς των ασφαλιστικών τα-
µείων.

Επίσης, δεν είναι κοινωφελές το Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν»,
διότι µόνο ένα 20% των κλινών βάσει αρχικής ιδρυτικής του δια-
κήρυξης προσφέρει κοινωφελές και προνοιακό έργο. Κι αυτό δεν
τηρήθηκε ποτέ. Δόθηκε µόνο το 20% στα ασφαλιστικά ταµεία και
το υπόλοιπο 80% ήταν αποκλειστικά ιδιώτες. Δεν είναι κοινωφε-
λές όταν πληρώνει το ασφαλιστικό ταµείο για µία κλίνη, για µια
ιατρική πράξη. Είναι µια παραχώρηση στους φτωχότερους
αυτού του τόπου αλλά είναι πληρωµένη η παραχώρηση. Άρα δεν
είναι κοινωφελές. Δεν αποτελεί προσφορά. Ενδεχοµένως δεν
βγάζεις πολύ µεγάλο κέρδος από αυτό.

Δεν θέλω να µπω σε καµµία συζήτηση σε ό,τι αφορά τα δικα-
στήρια και τα βουλεύµατα που έχουν προκύψει για ορισµένους
του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού. Δεν είναι αυτή η ώρα για µια
τέτοια συζήτηση. Είναι όµως η ώρα της συζήτησης αν το κράτος,
το Υπουργείο Υγείας, µπορεί να εκµεταλλευτεί αυτό το εκπλη-
κτικό νοσηλευτήριο στις υποδοµές, άχρηστων εν πολλοίς. Αν δεν
πουληθεί, τότε θα έχουµε µια πολύ µεγάλη απώλεια. Την ίδια
στιγµή, χωρίς να συζητήσουµε το νοσηλευτικό χάρτη της Αθή-
νας, τις διαδροµές, τις δυσκολίες και πού βρίσκονται τα νοσοκο-
µεία, το Υπουργείο Υγείας πληρώνει νοσοκοµεία τα οποία είναι
προβληµατικά και αρνητικά στους ισολογισµούς τους, όχι λόγω
των ΚΕΝ αλλά λόγω της απόδοσής τους. Αναφέροµαι σε µικρά
νοσοκοµεία, περιφερειακά νοσοκοµεία ή και νοσοκοµεία που βρί-

σκονται πολύ κοντά στο κέντρο της Αθήνας που δεν τιµούν τον
21ο αιώνα, στον οποίο βρισκόµαστε, από απόψεως υλικοτεχνικής
υποδοµής και κτηριακής εγκατάστασης. 

Δεν σας λέω να το αγοράσετε. Σας λέω όµως και σας προ-
τείνω να εκµεταλλευτείτε το γεγονός ότι τα χρήµατα που είναι
νοµοθετηµένα να δίνονται στον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό από το
Υπουργείο Υγείας και τα χρήµατα που έχουν δοθεί στον Ελληνικό
Ερυθρό Σταυρό τόσα χρόνια και τα οποία κατασπαταλήθηκαν
στο Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν», οφείλετε να τα διαφυλάξετε έστω
προς τα πίσω. Πρέπει να πάρετε µια µεγάλη απόφαση και να κά-
νετε µια συµφωνία µε τον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό, όπως έγινε
κάποτε και για τα ΓΝΑ «Ασκληπιείο Βούλας» και «Κοργιαλένειο -
Μπενάκειο». Δεν σας λέω να γίνει το Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν»
ένα ακόµη προβληµατικό νοσοκοµείο µέσα στην ήδη προβληµα-
τική κατάσταση, την οποία αντιµετωπίζετε. 

Να δώσετε ένα ιδιαίτερο µάνατζµεντ. Να το κάνετε πρότυπο
ενός καινούργιου χάρτη του ΕΣΥ, αποδοτικό και µε ισολογι-
σµούς. Χρησιµοποιήστε το δηλαδή ως ένα παράδειγµα για όλες
τις διοικήσεις των άλλων νοσοκοµείων. Σας προτείνω να κάνετε
ένα βήµα για να µη χαθεί αυτό το νοσηλευτήριο µέσα στον κυ-
κεώνα που βρίσκεται το σύστηµα υγείας της χώρας. Σας προ-
τείνω να πάρετε πολύ σοβαρές πολιτικές αποφάσεις. Αν δεν
είστε έτοιµος σήµερα, να τις πάρετε σύντοµα. Σε δύο µήνες θα
βρεθείτε στον ίδιο παρανοµαστή.

Είναι ηθική υποχρέωση της πολιτείας να αποκαταστήσει το έγ-
κληµα στον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό. Πρέπει να σας οµολο-
γήσω ότι ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός διχάστηκε και διαλύ-
θηκε ουσιαστικά λόγω του Ιδρύµατος «Ερρίκος «Ντυνάν», γιατί
κάποιοι είδαν τον εαυτό τους εκεί µέσα ως ηγεµόνες και γιατί το
κράτος απουσίαζε. 

Το κράτος σε ένα άλλο αντίστοιχο νοσοκοµείο, που το ίδρυσε
επίσης ένα ίδρυµα, µία µη κυβερνητική οργάνωση, το «Ωνάσειο»,
παρενέβαινε πάντα. Παρενέβη και προσφάτως κόβοντας µι-
σθούς, κάνοντας περικοπές, κάνοντας διορθωτικές πολιτικές.
Στο Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν» όµως δεν τόλµησε ποτέ. Το γιατί,
είναι µια ιστορία που ενδεχοµένως αν ανοίξει η κουβέντα στην
αρµόδια επιτροπή, µπορούµε να τη συζητήσουµε.

Προς το παρόν, κύριε Υπουργέ, σας ζητώ να συµπεριλάβετε
στους υπολογισµούς σας αυτό το νοσοκοµείο. Μην το αφήσετε
να φύγει. Εν πολλοίς κατ’ εµέ ανήκει στην ελληνική κοινωνία. Εν
πολλοίς µέσω του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού ανήκει σε όλους
µας. Εν πολλοίς ανήκει στο ελληνικό κράτος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαριστώ

και εγώ.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Αµανατίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στη δύσκολη περίοδο που περ-

νάει η πατρίδα µας και οι Έλληνες, η ενίσχυση της πρωτοβάθ-
µιας και η προάσπιση της δηµόσιας δωρεάν υγείας, αποτελεί
καθήκον όλων µας. Είναι µια ιδιαίτερα δύσκολη περίοδος και
µέσα σ’ αυτήν ο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ µε όλες του τις δυνάµεις θα προ-
ασπίσει το δικαίωµα όλων ανεξαιρέτως στη δηµόσια και δωρεάν
υγεία. 

Το θέµα στο οποίο θα αναφερθώ, αφορά την τροπολογία που
καταθέσαµε ως Κοινοβουλευτική Οµάδα για την παράταση της
σύµβασης του Νοσοκοµείου «Παναγία» στη Θεσσαλονίκη.

Δυο λόγια ιστορικά γι’ αυτό το νοσοκοµείο. Η κλινική αυτή ξεκί-
νησε το 1973 όπου και αδειοδοτήθηκε. Η σύµβαση συνήφθη το
1976 και έκτοτε λειτουργούσε συνεχώς σαν δεύτερο νοσοκοµείο
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Θεσσαλονίκης. Την 1-1-2012 εντάχθηκε στο ΕΣΥ και
υπήχθη διοικητικά στο Νοσοκοµείο «Άγιος Παύλος» Θεσσαλονί-
κης. 

Τα δύο Νοσοκοµεία, «Άγιος Παύλος» και «Παναγία» είχαν εξα-
κόσιες κλίνες. Επίσης, βρίσκονται στην ανατολική περιοχή της
Θεσσαλονίκης όπου εξυπηρετούνται όχι τριάντα επτά χιλιάδες,
αλλά τριακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες κόσµος. Και δεν εξυπηρε-
τείται µόνο η ανατολική Θεσσαλονίκη αλλά και η Χαλκιδική. Με
τη συγχώνευση µειώθηκαν οι θέσεις. Από εξακόσιες που ήταν
έµειναν τετρακόσιες. Από εκεί και µετά υπήρξε µια πολιτική ίσως
προσωπική ορισµένων παραγόντων, οι οποίοι θέλησαν να απο-
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ψιλώσουν το νοσοκοµείο.
Η λειτουργία του νοσοκοµείου θα πρέπει να συνεχιστεί. Και

αυτό όχι γιατί εξυπηρετεί τόσο πληθυσµό αλλά γιατί είναι µια
σύγχρονη, επιστηµονική µονάδα µε εξειδικευµένα τµήµατα και
κλινικές. Έχει µονάδα τεχνητού νεφρού, λιθοτριψίας, ειδικά ια-
τρεία, χειρουργική, παθολογική, καρδιολογική, ενδοκρινολογική,
νευρολογική, ουρολογική και ορθοπεδική κλινική, µε δυναµικό-
τητα διακοσίων και πλέον κλινών µε πολύ ακριβό και σύγχρονο
ιατροτεχνικό υλικό. Το συγκεκριµένο νοσοκοµείο συµµετέχει και
στις γενικές εφηµερίες και παρέχει πρωτοβάθµιες υπηρεσίες
υγείας.

Εδώ και χρόνια, όµως, επειδή δεν καλύπτονται οι ανάγκες, έχει
γίνει µελέτη και υπάρχει πρόταση και από τους εργαζόµενους -
αλλά και από τους δηµάρχους της περιοχής και απ’ όλους τους
φορείς της Θεσσαλονίκης- ανέγερσης διακοσίων κλινών δίπλα
στο Νοσοκοµείο «Άγιος Παύλος». Μπορούν να βρεθούν οι πόροι
από την ένταξη στο ΕΣΠΑ. Υπάρχει ήδη ολοκληρωµένη µελέτη
ανέγερσης. 

Έτσι, η συγκεκριµένη τροπολογία έρχεται να καλύψει τις ανάγ-
κες σε παροχή υγείας ενός µεγάλου κοµµατιού της ανατολικής
Θεσσαλονίκης.

Γι’ αυτόν το λόγο φέραµε και την τροπολογία και χαιρόµαστε
που συµφωνούν και από τη Νέα Δηµοκρατία και από τα περισ-
σότερα κόµµατα, εκτός από τον κ. Κεδίκογλου, τον εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ που νοµίζω ότι κάπως άκριτα και βιαστικά υιοθέτησε
πληροφορίες οι οποίες δεν είναι αληθινές. 

Καταθέτω τα έγγραφα που είναι από τη διοίκηση του Νοσοκο-
µείου «Άγιος Παύλος», ένα για την κίνηση του νοσοκοµείου του
παραρτήµατος η «Παναγία» από 1/1 έως 30/6 και το οποίο δίνει
την κάλυψη στο 61,23%, όπως επίσης του Νοσοκοµείου «Άγιος
Παύλος» που το ίδιο διάστηµα ο µέσος όρος του εξαµήνου είναι
63%. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αµανατίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άλλωστε, κύριε Κεδίκογλου, πρέπει να ξέρετε ότι η κάλυψη
παίζει και ανάλογα µε τους µήνες και τις περιοχές. Άλλο είναι ο
Ιούλιος και άλλο ο Φεβρουάριος, ο Απρίλιος ή ο Μάρτιος. Αυτά
είναι τα έγγραφα από την υπηρεσία. 

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Το µηνιαίο ενοίκιο ξέρετε πόσο είναι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Αυτή η ιδιότυπη σύµβαση περιελάµ-

βανε ένα ενοίκιο γύρω στις 400.000 το οποίο δινόταν µέχρι τώρα,
ενοίκιο το οποίο σίγουρα είναι αυξηµένο. Γι’ αυτό και αν δείτε,
στην προσθήκη λέει «έναντι µειωµένου ανταλλάγµατος σε σχέση
µε το ισχύον». Πάντως, αναγνωρίζεται ότι το ποσό αυτό περιλαµ-
βάνει τη µισθοδοσία των εξήντα πέντε υπαλλήλων της «EU-
ROMEDICA», τη σίτιση όλων των ασθενών και των γιατρών, τη
συντήρηση του κτηρίου και εργασίες σε όλο τον εξοπλισµό του
νοσοκοµείου. Είναι όµως θέµατα τα οποία θα τα δει η διοίκηση
του «Άγιος Παύλος» πώς θα τα πάει. 

Με βλέπετε µε τρακ γιατί ξέρω πόσο σηµαντικό είναι για την
περιοχή της Καλαµαριάς και της ανατολικής Θεσσαλονίκης η λει-
τουργία αυτού του νοσοκοµείου µέχρι να χτιστεί η νέα πτέρυγα.
Η τροπολογία αυτή µας δίνει συγκεκριµένα τη δυνατότητα να κά-
νουµε όλες τις ενέργειες, έτσι ώστε να τρέξει το ΕΣΠΑ, να γίνει
η νέα πτέρυγα και να µεταφερθούν εκεί όλες οι υπηρεσίες. 

Καταλήγοντας, θέλω να καταθέσω τις κοινές δηλώσεις και
αποφάσεις, τόσο του Δηµοτικού Συµβουλίου Καλαµαριάς όσο
και των τεσσάρων δηµάρχων της ανατολικής Θεσσαλονίκης,
καθώς και την οµόφωνη απόφαση του σωµατείου του «Παναγία»
για το συγκεκριµένο ζήτηµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αµανατίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η συγκεκριµένη τροποποίηση την οποία χαιρετίζουµε εξαιρε-
τικά είναι και αποτέλεσµα του αγώνα των εργαζοµένων και όλων
των φορέων της πόλης της Θεσσαλονίκης για την υπεράσπιση
του δικαιώµατος δηµόσιας δωρεάν υγείας, µια προάσπιση στην
οποία σαν ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ δώσαµε όλες τις δυνάµεις µας και θα συ-

νεχίσουµε να τις δίνουµε.
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει να προχωρήσετε στην εν-

σωµάτωση αυτής της τροπολογίας.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο

κ. Ζαχαριάς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, µε το πρώτο άρθρο της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου που έρχεται προς κύρωση σήµερα η Κυβέρνηση
εξασφαλίζοντας µέχρι 31-12-2012 την ασφαλιστική ενηµερότητα
και µέχρι τέλους Ιανουαρίου του 2013 την αναστολή λήψης διοι-
κητικών και ασφαλιστικών µέτρων για το «Ερρίκος Ντυνάν» κάνει
το ελάχιστο το οποίο θα έπρεπε και είναι υποχρεωµένη η πολι-
τεία να επιτελεί, δηλαδή να κατευθύνει αποτελεσµατικά ένα νο-
σοκοµείο, τους ασθενείς και το προσωπικό του, στο οποίο ανα-
γνωρίζεται η συµβολή στην τριτοβάθµια περίθαλψη και το οποίο
λειτουργεί µε χρήµατα που εξασφαλίστηκαν από την εισφορά
και την κοινωνική ευαισθησία του ελληνικού λαού. 

Γιατί όµως το «Ερρίκος Ντυνάν» έφτασε να έχει χρέη µεγαλύ-
τερα των 240.000.000 ευρώ; Πώς διασφαλίζονται τα συµφέροντα
της κοινωνίας που συνεισέφερε και των εργαζοµένων; Τι γίνεται
µε τις αλλεπάλληλες υπουργικές αποφάσεις που ανέχτηκαν, αν
όχι συγκάλυψαν, τις ατασθαλίες των διοικήσεων ενώ το δηµόσιο
εκπροσωπείται µε τρία στα επτά µέλη του διοικητικού συµβου-
λίου; Πώς θα διασφαλιστούν τα εργασιακά και ασφαλιστικά δι-
καιώµατα των χιλίων εργαζοµένων από τους ενδιαφερόµενους
επενδυτές;

Κυρία Πρόεδρε, εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ πιστεύουµε ότι το Νο-
σοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» πρέπει να διατηρηθεί εντασσόµενο
στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, αφού γίνει επιτέλους λεπτοµερής
διαχειριστικός έλεγχος και απόδοση ευθυνών σε όσους καταχρέ-
ωσαν ένα ίδρυµα που υποτίθεται ότι ακολουθώντας τους νόµους
της αγοράς θα έπρεπε να είναι η ναυαρχίδα των ιδιωτικών υπη-
ρεσιών υγείας και όταν  µάλιστα τα 120.000.000 ευρώ από το συ-
νολικό χρέος, δηλαδή το 50% διασπαθίστηκε µε τους
προµηθευτές.

Θέλω να έρθω στο άρθρο 3 που προβλέπει ρυθµίσεις για τα
κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια ή κλειστά ελληνικά νοσήλια όπως
µετονοµάζονται και έχω να κάνω δύο παρατηρήσεις. 

Τα ΚΕΝ αξιολογούν µε βάση προκοστολογηµένες διαγνώσεις
και µετατρέπουν την αρρώστια σε ισοδύναµο χρήµα. Έτσι λοιπόν
χωρίς ασφαλιστικές δικλίδες είναι η κορωνίδα της νεοφιλελεύ-
θερης αντίληψης για την υγεία. Διακρίνει χρήστες υγείας και πα-
ρόχους υγείας που εµπορεύονται την ιατρική και νοσηλευτική
φροντίδα. Ασφαλιστική δικλίδα θα ήταν η εφαρµογή πολλαπλών
υποκατηγοριών για τα ΚΕΝ για κάθε πάθηση, ο υπολογισµός των
ιδιαίτερων χαρακτηριστικών –και έχουµε και στη χώρα µας και
σε κάθε τόπο ιδιαίτερα χαρακτηριστικά- δηλαδή εκτίµηση του
ασθενή και της νόσου, της νοσηρότητας, των πιθανών επιπλοκών
και κυρίως των δηµογραφικών δεδοµένων. Η χρήση ελάχιστων
υποκατηγοριών και η ανυπαρξία ελέγχου µπορεί να οδηγήσει σε
χρέωση ακριβών διαγνωστικών πράξεων και µεθόδων που δεν
χρειάζονται και κυρίως από τα ιδιωτικά νοσοκοµεία που θα χρε-
ώνουν τα ταµεία και το δηµόσιο µε δυσβάστακτα ποσά.

Η δεύτερη παρατήρηση είναι για τη µετονοµασία σε κλειστά
ελληνικά νοσήλια. Πού εντοπίζουµε την ελληνικότητα των ΚΕΝ,
κυρία Πρόεδρε; Μήπως επειδή χρεώνουµε µε διπλάσιο ποσό
τους πολίτες των ξένων χωρών, δηλαδή στην πραγµατικότητα
τους µετανάστες; Πώς διαχωρίζουµε τους ανθρώπους τη στιγµή
και την ώρα της µεγάλης ανάγκης; Πώς θα αντιµετωπίσουµε
αυτές τις πρακτικές διαχωρισµού σε Έλληνες και ξένους και κυ-
ρίως πώς θα µας αντιµετωπίσει η διεθνής κοινότητα; 

Γνωρίζουµε, κύριε Υπουργέ, ότι όλη η διαδικασία των κλειστών
ελληνικών νοσηλίων, παρά το όνοµα, έχει παραχωρηθεί στο οµο-
σπονδιακό Υπουργείο Υγείας της Γερµανίας, το οποίο σε έκθεσή
του τον Ιούνιο του 2012 καταλήγει ότι δεν υπάρχει λειτουργικό
σύστηµα ΚΕΝ στην Ελλάδα. Το ίδιο αυτό Υπουργείο ανέθεσε τον
Δεκέµβρη του 2011 την αποτύπωση της κατάστασης των ΚΕΝ σε
ιδιωτική εταιρεία από το Ντίσελντορφ και τον Απρίλιο του 2012
τη µελέτη σκοπιµότητας σε άλλη εταιρεία από το Μόναχο. 
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Θα δώσετε επιτέλους, κύριε Υπουργέ, στη Βουλή τα ντοκου-
µέντα και της γερµανικής αξιολόγησης, αλλά κυρίως…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πρώτη
φορά τα ακούω.

Θα τα ζητήσω…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Υπάρχουν όµως. Υπάρχουν κα-

ταγραµµένα. Θα φροντίσω να τα µάθετε. Δεν τα έχουµε και εµείς
στο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ αλλά οι Βουλευτές του die Linke στη Γερµανία
φρόντισαν µε ερωτήσεις τους προς το οµοσπονδιακό Υπουργείο
της Γερµανίας να ρωτήσουν για την κατάσταση που υπάρχει και
να πάρουν µερικές απαντήσεις. Πάντως, από τον ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ
έχουµε ζητήσει τα ντοκουµέντα αυτά από τις 3 Νοεµβρίου µε
ερώτησή µας.

Κυρία Πρόεδρε, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας οδηγείται ενεργά
σε αποδιάρθρωση και αφήνεται χωρίς οικονοµικούς και ανθρώ-
πινους πόρους να καταρρεύσει. Οι ασθενείς χάνουν καθηµερινά
τη δυνατότητα και την πρόσβαση  υπηρεσιών στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας αλλά στην πραγµατικότητα χάνουν ευκαιρίες ζωής. 

Το παράδειγµα που θέλω να καταθέσω εδώ το πήρα από τη
σηµερινή συγκέντρωση έξω από το Υπουργείο Υγείας των εργα-
ζοµένων στο µεγαλύτερο αντικαρκινικό νοσοκοµείο της χώρας,
το «Μεταξά» στον Πειραιά που πρόκειται –και συζητείται- να συρ-
ρικνωθεί. 

Έτσι, λοιπόν, σήµερα από τις τετρακόσιες είκοσι οκτώ οργα-
νικές θέσεις νοσηλευτών υπηρετούν στις διακόσιες είκοσι επτά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα χρειαστώ ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Τα περίφηµα ρεπό φτάνουν στις δέκα χιλιάδες οκτάωρα. Κι

όµως, το Υπουργείο σκέφτεται να µειώσει από πεντακόσιες σε
τετρακόσιες τις κλίνες και σε οκτακόσιες δέκα από χίλιες πε-
νήντα µια τις οργανικές θέσεις του προσωπικού.

Σήµερα, ήδη τα αποτελέσµατα, όµως, τα βιώνουν οι ασθενείς
που αναµένουν ενάµιση µήνα για τον κύκλο των αναγκαίων –που,
όπως ξέρετε, δεν µπορεί να ξεπεραστεί- χηµειοθεραπειών. Επί-
σης, δεν µπορούν να χρησιµοποιήσουν όλα τα χειρουργικά κρε-
βάτια, γιατί λειτουργούν τα τέσσερα από τα έξι και έχουν
µεγάλους χρόνους αναµονής. 

Ακούστε τους εργαζόµενους, κύριε Υπουργέ, και τα αιτήµατά
τους. Κυρίως ακούστε τους ασθενείς οι οποίοι αγωνίζονται –κυ-
ρίως αυτήν την ευάλωτη οµάδα των ασθενών, οι πιο αδύναµοι-
να κρατηθούν στη ζωή.

Εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο υποστηρίζουµε
–και γρήγορα θα κάνουµε πράξη- την ελεύθερη πρόσβαση των
ασθενών, ανεξάρτητα από ασφαλιστικό φορέα, σε δωρεάν και
αξιόπιστο δηµόσιο σύστηµα υγείας. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά την ερώτηση και τις απαντήσεις
από το Οµοσπονδιακό Υπουργείο της Γερµανίας στην ερώτηση
των Βουλευτών του κόµµατος die Linke για τα ζητήµατα υγείας
στην Ελλάδα και τη συµβολή της Γερµανίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εγώ σας ευ-
χαριστώ, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει η κ. Ευσταθία Γεωργοπούλου-Σαλτάρη.
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, καλούµαστε σή-

µερα για άλλη µια φορά να τοποθετηθούµε απέναντι σε µια προ-
ειληµµένη απόφαση, σε άλλη µια πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου που απλώς ζητάει επικύρωση από τη Βουλή. 

Δεν θα σταθώ στο καθεστώς που τείνει να γίνει βιοµηχανία πα-
ραγωγής πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου για έκτακτες
ανάγκες σε καιρό ειρήνης. Άλλωστε, πολλοί από τους συναδέλ-
φους µας στο ΣΥΡΙΖΑ έχουν κάνει εκτενή αναφορά και ανάλυση
στο θέµα.

Για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο υπάρχει η δικαιολογία της
σπουδής για να αντιµετωπιστούν οι εξαιρετικά επείγουσες και

απρόβλεπτες ανάγκες του Κοινωφελούς Ιδρύµατος «Ερρίκος
Ντυνάν» και ακόµη τρία άρθρα.

Θα σταθώ στο πρώτο άρθρο που αναφέρεται σε αυτό το
ίδρυµα, το οποίο πριν από λίγα χρόνια ήταν το κόσµηµα στο
χώρο της υγείας, µε υψηλή ζήτηση λόγω του υψηλού επιπέδου
προσφερόµενων υπηρεσιών. 

Ήταν ένα νοσοκοµείο του Ερυθρού Σταυρού που ιδρύθηκε
µετά την παραχώρηση περιουσιακών στοιχείων του και από δω-
ρεές πολιτών. Σήµερα κατάντησε να είναι µε πενήντα ασθενείς
και µε τους νοσηλευτές να φέρνουν από το σπίτι τους αναλώσιµα
υλικά για την προστασία τους και για να κάνουν τη δουλειά τους. 

Είναι ένα νοσοκοµείο το οποίο εδώ και µερικά χρόνια έχει γίνει
φέουδο εξυπηρέτησης συµφερόντων και βολέµατος «ηµετέ-
ρων». Είναι ένα νοσοκοµείο το οποίο έχει χρέη πάνω από διακό-
σια εκατοµµύρια ευρώ σε προµηθευτές και οργανισµούς.
Σηµειωτέον, το νοσοκοµείο αυτό δεν έχει πληρώσει ποτέ ΔΕΗ. 

Πρόκειται για ένα νοσοκοµείο µε παχυλούς µισθούς για κάποι-
ους εργαζόµενους, ιδιαίτερα προκλητικούς για την ελληνική
πραγµατικότητα. Πρόκειται για ένα νοσοκοµείο µε δυσανάλογο
αριθµό διοικητικού και νοσηλευτικού προσωπικού. 

Ο αριθµός των εργαζοµένων –που, από τα πιο υπεύθυνα χείλη,
έχει πολλές αποκλίσεις- είναι πάνω κάτω χίλιοι µε χίλιοι εξήντα.
Από αυτούς, περίπου εξακόσια άτοµα είναι διοικητικοί υπάλλη-
λοι, ενώ τριακόσια είκοσι άτοµα –εξ όσων πληροφορούµαστε-
είναι νοσηλευτικό προσωπικό!

Η κακοδαιµονία αυτού του θέµατος συµπληρώνεται από κά-
ποια άτοµα –απ’ ό,τι έχουµε πάλι πληροφορηθεί, πάνω από
εκατό- τα οποία πληρώνονται χωρίς να δουλεύουν. Σε αυτό προ-
στίθεται η προκλητική µεταχείριση υψηλών προστατευοµένων
και µελών των οικογενειών τους µε δωρεάν παραµονή και θερα-
πεία. 

Η διαχείριση ενός τέτοιου νοσοκοµείου έχει µπει κι αυτή στη
χορεία των ρουσφετολογικών ανοµιών ενός πλήθους οργανι-
σµών και υπηρεσιών. Ποτέ δεν θελήσατε να εξυγιάνετε και να
εξορθολογήσετε δοµές τουλάχιστον εκεί που υπήρχε και καπνός
και φωτιά. 

Πώς εξηγείτε ότι το θέµα του νοσοκοµείου είχε έρθει αρκετές
φορές στην αρµόδια επιτροπή και παλαιότερα και είχαν επιση-
µανθεί οι κακοδαιµονίες, χωρίς να έχει γίνει τίποτα; Πώς εξηγείτε
ότι υπήρξε η έκθεση Λιαρόπουλου και η έκθεση του ΣΔΟΕ και
όλα κρατιούνται ακόµα επτασφράγιστο µυστικό; Υπάρχει, φαίνε-
ται, ταλέντο στις αποκρύψεις και στο καταχώνιασµα. 

Κανείς δεν ευθύνεται για τίποτα και πουθενά; Ισχύει το «ο γέ-
γονε, γέγονε» σε αυτή τη χώρα; Γνωρίζουµε ότι το θέµα έχει
πάρει το δρόµο της Δικαιοσύνης και αναµένουµε τα αποτελέ-
σµατα.

Έρχεστε τώρα και εκπέµπετε «SOS» για να µην κλείσει το νο-
σοκοµείο και για να µην απολυθούν οι εργαζόµενοι. Η βιασύνη,
βέβαια, είναι για να πουληθεί µια ώρα αρχύτερα και να τελει-
ώνετε από το άγος. 

Γι’ αυτόν το λόγο δεν γίνεται πουθενά αναφορά για τον τρόπο
διάσωσης του νοσοκοµείου αυτού. Η αιτιολογική έκθεση βρίθει
προτάσεων του τύπου «Δεν υπάρχει...». Δεν υπάρχει απάντηση
για τη βιωσιµότητα, τις συνέπειες κ.λπ.. 

Παραχωρείτε, λοιπόν, κοµµάτι-κοµµάτι το µείζον κοινωνικό
αγαθό µιας ευνοµούµενης πολιτείας, την υγεία, βήµα-βήµα, από
τότε που άρχισε η εξυπηρέτηση των υποχρεώσεων των µνηµο-
νιακών επιλογών. Και τώρα τείνει να γίνει η υγεία ένα είδος πο-
λυτελείας. 

Ο απλός πολίτης, µε τη ληστρική αφαίµαξη των εισοδηµάτων
του, ο άνεργος, ο ανασφάλιστος, δεν θα πρέπει να τρώει, δεν θα
πρέπει να ζεσταίνεται, δεν θα πρέπει να θεραπεύεται. 

Μιας και µιλάµε για την υγεία και είναι παρών και ο κύριος
Υπουργός, δράττοµαι της ευκαιρίας να αναφερθώ στα σοβαρά
προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο Νοµός Ηλείας, τον οποίο έχω
την τιµή να εκπροσωπώ.

Επιγραµµατικά, θα αναφέρω την έλλειψη εξειδικευµένου προ-
σωπικού σε πολλές από τις κλινικές, ιδιαίτερα στο Νοσοκοµείου
Πύργου, την πληµµελή ή µηδενική λειτουργία αξονικού τοµογρά-
φου και µαστογράφου, των µοναδικών στο νοµό στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, τα σοβαρά προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζουν
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οι ασθενείς που υπόκεινται σε αιµοκάθαρση, την έλλειψη συντο-
νισµού εφηµεριών µεταξύ των δύο νοσοκοµείων Πύργου και
Αµαλιάδας, τα υπερβολικά ποσά που δαπανώνται για φύλαξη
από ιδιωτική εταιρεία των νοσοκοµείων του Πύργου. 

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να κάνω µια αναφορά και για το Νο-
σοκοµείο Αµαλιάδας. Όλοι οι φορείς της πόλης, οι εργαζόµενοι
στην υγεία και όλοι οι πολίτες είναι κάθετα αντίθετοι µε την επι-
χειρούµενη υποβάθµισή του. Και αυτό το έχουν έµπρακτα απο-
δείξει µε κινητοποιήσεις, απεργίες, διαµαρτυρίες. 

Δεν µπορεί ένα νοσοκοµείο εκατό και πλέον κλινών που επί
σειρά ετών έχει πολύ υψηλό δείκτη παροχής υπηρεσιών υγείας
σε µια τεράστια περιοχή να καταλήξει σε ένα απλό κέντρο υγείας
απλώς λόγω συγχώνευσης και εξοικονόµησης κονδυλίων. 

Κύριε Υπουργέ, έχουµε θρηνήσει αρκετά θύµατα κατά τη µε-
ταφορά των ασθενών προς την Πάτρα, ενώ θα µπορούσαν να
στελεχωθούν και να λειτουργήσουν πλήρως οι κλινικές που σώ-
ζουν ζωές. 

Οφείλετε, κύριε Υπουργέ, να σκύψετε µε πραγµατική προσοχή
στο πρόβληµα της υγείας που ταλανίζει όλη την ελληνική περι-
φέρεια και να αποδείξετε ότι οι πολίτες δεν είναι αριθµοί που θα
αποµυζήσει το κράτος µε φόρους και χαράτσια.

Ο σεβασµός της ζωής και της αξιοπρέπειας του ανθρώπου για
εµάς, το ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο, είναι στην κορυφή
των στοχευσεών µας. Η δωρεάν και δηµόσια υγεία είναι για εµάς
αδιαπραγµάτευτη. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Το λόγο έχει η κ. Ιωάννα Γαϊτάνη.
ΙΩΑΝΝΑ ΓΑΪΤΑΝΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, µε αφορµή το

σηµερινό νοµοσχέδιο έρχεται για ακόµη µια φορά στην επιφά-
νεια η κατάρρευση του δηµόσιου συστήµατος υγείας. 

Η κρατική χρηµατοδότηση µειώνεται δραµατικά. Οι περικοπές
στις δαπάνες είναι τεράστιες και οι παροχές υγείας υποβαθµί-
ζονται συνεχώς. 

Ο σχεδιασµός της δικής σας Κυβέρνησης, όπως και των προ-
ηγούµενων στο όνοµα υλοποίησης των µνηµονίων περιλαµβάνει
κλείσιµο δεκάδων νοσοκοµείων µέσω συγχωνεύσεων και την κα-
τάργηση οργανικών θέσεων. 

Αποτέλεσµα όλων αυτών θα είναι η στέρηση αναγκαίων υπη-
ρεσιών υγείας και κρεβατιών. Αυτό θα οδηγήσει σε µαζικές απο-
λύσεις υγειονοµικών. 

Όλα αυτά γίνονται σε αυτήν την περίοδο κρίσης, κύριε
Υπουργέ, που θα έπρεπε να ενισχυθεί το δηµόσιο σύστηµα
υγείας για να περιθάλψει στρατιές ανέργων, ανασφάλιστων και
φτωχών. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το Νοσοκοµείο «Παναγία»
της Θεσσαλονίκης, στο οποίο θα ήθελα κι εγώ να αναφερθώ.
Έχουν µιλήσει κι άλλοι συνάδελφοί µου για το τι γίνεται στο «Πα-
ναγία». Μιλάµε για ένα νοσοκοµείο, το οποίο καλύπτει τις ανάγ-
κες µιας περιοχής τριακοσίων πενήντα χιλιάδων κατοίκων αλλά
και των όµορων νοµών. 

Είναι ένα νοσοκοµείο που λειτούργησε για χρόνια ως θερα-
πευτήριο του ΙΚΑ, περιθάλποντας τους πιο φτωχούς ανθρώπους
της πόλης που στη στήριξή τους έχει αφοσιωθεί και το προσω-
πικό του.

Το «Παναγία» λειτουργεί, όµως, µε µια ιδιότυπη κατάσταση.
Το κτήριο είναι ιδιοκτησία της «EUROMEDICA», η οποία επιπλέον
ενοικιάζει και µια σειρά υπηρεσίες στο δηµόσιο. Η σύµβαση του
δηµοσίου µε την εν λόγω εταιρεία αφορά τόσο το µίσθωµα του
κτηρίου, όσο και τη µισθοδοσία εξήντα πέντε εργαζοµένων από
τους περίπου διακόσιους ογδόντα συνολικά που απασχολούνται
στο «Παναγία». 

Και ενώ ήδη µε την υπαγωγή διοικητικά στον «Άγιο Παύλο»
έχουν υποβαθµιστεί υπηρεσίες και έχει µειωθεί αυτό που εσείς
ονοµάζετε λειτουργικό κόστος, αναγγέλλει ξαφνικά ο ΔΥΠΕάρ-
χης, το Υπουργείο Υγείας φαντάζοµαι, παραµονές Χριστουγέν-
νων τη µεταφορά τριών κλινικών, την ενδοκρινολογική, νευρο-
λογική και ουρολογική στο «Άγιος Παύλος», µε την απίστευτη µά-

λιστα, φαιδρή δικαιολογία ότι Χριστούγεννα είναι, δεν υπάρχουν
πολλοί άρρωστοι και άρα πρέπει να µεταφέρουµε τώρα τις κλι-
νικές.

Τα αποτελέσµατα των συγχωνεύσεων, κύριε Υπουργέ, τα
έχουµε δει. Ένα µόνο παράδειγµα θα σας αναφέρω. Εργαζόµενη
στο ««Παναγία» µε δικό της µεταφορικό µέσο πήγε δείγµα αίµατος
στον «Άγιο Παύλο» για να κάνει το τεστ τροπονίνης. Το εξέτασε
γιατρός για το έµφραγµα, διότι δεν υπήρχε το πουλµα- νάκι…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τώρα τα µα-
θαίνω σιγά-σιγά.

ΙΩΑΝΝΑ ΓΑΪΤΑΝΗ: Κι εγώ µαζί σας. 
Για να γίνει ανάλυση εκεί του αίµατος. Δηλαδή καταλαβαίνετε

σε τι κατάσταση έχουµε φτάσει. 
Λογαριάσατε, όµως, χωρίς τον ξενοδόχο και πρέπει να το

πούµε, κύριε Λυκουρέντζο. Διότι οι εργαζόµενοι αντέδρασαν µε
τις κινητοποιήσεις τους, ήταν όλοι µαζί -δεν το βλέπουµε πάντα
αυτό δει σε νοσοκοµεία- γιατί ήξεραν ότι µεταφορά κλινικών θα
ήταν η αποψίλωση του νοσοκοµείου, θα ήταν δηλαδή, ο προάγ-
γελος του κλεισίµατος του νοσοκοµείου. 

Και το δεύτερο, κύριε Υπουργέ, ήταν ότι αγκαλιάστηκε από
όλη την κοινωνία αυτό. Τέσσερεις δήµαρχοι ήταν υπέρ, σωµα-
τεία, φορείς ασθενών, τοπικά στελέχη της Κυβέρνησής σας και
της ΔΗΜΑΡ και του ΠΑΣΟΚ και γι’ αυτό, κύριε Κεδίκογλου, δεν
ευθύνονται για την ιδιότυπη σύµβαση οι εργαζόµενοι και οι ασθε-
νείς και βεβαίως τα κόµµατα της Αριστεράς, τα οποία το έκαναν
θέµα µιας ολόκληρης πόλης. Ήταν έµπρακτα εκεί πέρα µε όλες
τους τις δυνάµεις.

Τι υποστηρίζουµε εµείς; Το «Παναγία» πρέπει να λειτουργήσει
µε όλες του τις κλινικές, να συνεχίσει να παρέχει όλο το εύρος
των υπηρεσιών υγείας που µέχρι τώρα κάλυπτε και να διασφαλι-
στούν τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα όλων των ερ-
γαζοµένων. Ως µία άµεση µεταβατική λύση ζητάµε να συνεχιστεί
-και το αποδέχεστε απ’ ό,τι φαίνεται- ως 31-12-14 η ιδιότυπη σύµ-
βαση, έναντι µειωµένου ανταλλάγµατος σε σχέση µε το ισχύον,
χωρίς καµµία απόλυση, χωρίς καµµία µείωση αποδοχών του συ-
νόλου του υπάρχοντος προσωπικού της «EUROMEDICA». Θα
πρέπει να τα προσέξουµε αυτά, κύριε Υπουργέ.

Πριν λίγες µέρες, λοιπόν, ο αρµόδιος ΔΥΠΕάρχης ανακοίνωσε
στο σωµατείο του νοσοκοµείου ότι ο Υπουργός Υγείας, δηλαδή
εσείς, αποδέχεστε την τροπολογία που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ,
αλλά για ποια τροπολογία µιλούσε, κύριε Υπουργέ; Γιατί στο εν-
διάµεσο υπήρχαν συνεχίσεις µετατάξεων νοσηλευτικού προσω-
πικού και αυτή τη στιγµή έχει αφήσει ουσιαστικά χωρίς γιατρούς
το ογκολογικό τµήµα και εγώ σας ρωτάω: Είστε ενήµερος, γι’
αυτό; Ότι µέχρι εχθές εστάλη απόφαση να φύγει από µέσα ια-
τρικό προσωπικό; Λοιπόν, θα πρέπει να τα δούµε αυτά, κύριε
Υπουργέ.

Επανέρχοµαι στην τροπολογία για να ξεκαθαρίσουµε και κάτι
ακόµη. Η τροπολογία που καταθέσαµε µαζί µε τους εργαζόµε-
νους του «Παναγία», θέλουµε να είναι µια µεταβατική λύση. Θα
θέλαµε να είναι ενταγµένο πλήρως στο δηµόσιο τοµέα, χωρίς εµ-
πλοκή οποιουδήποτε ιδιώτη. Τη θεωρούµε, όµως, µια λύση που
µας δίνει ανάσα, µας δίνει το περιθώριο και το χρόνο να ανεγερ-
θεί η καινούργια πτέρυγα, στην οποία αναφέρθηκε και ο συνά-
δελφός µου Γιάννης Αµανατίδης και άλλοι, διακοσίων κλινών σε
οικόπεδο κοντά στον «Άγιο Παύλο». 

Εδώ θέλουµε να δεσµευτείτε, κύριε Υπουργέ, και για να γίνει
αυτό το πράγµα, γιατί όταν αλλάζουν τράπεζες σε µια νυκτί, κα-
ταλαβαίνετε ότι σε δύο χρόνια που έχουµε ακόµα, µπορούµε να
κάνουµε αυτήν την πτέρυγα και µη µου πείτε ότι δεν υπάρχουν
λεφτά. Λεφτά υπάρχουν, αρκεί να τα βρείτε διακόπτοντας, στα-
µατώντας τη φορολογική ασυλία των εφοπλιστών, παίρνοντας
λεφτά από τη φοροδιαφυγή των πλουσίων.

Παρ’ όλα αυτά θεωρούµε θετικό ότι έχετε ακούσει τη φωνή
των εργαζοµένων. Σας εφιστούµε την προσοχή για το ογκολο-
γικό και για την κατασκευή του κτηρίου και σας διαβεβαιώνουµε
ότι θα είµαστε µαζί µε τους εργαζόµενους ώστε να λειτουργήσει
µε όλο το εύρος των κλινικών το νοσοκοµείο «Παναγία». 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
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στούµε, κυρία συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Κυριακάκης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το επικίνδυνο θέατρο του πα-

ραλόγου συνεχίζετε για πολλοστή φορά σχετικά µε την τύχη του
Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν» µε µια ακόµη σπασµωδική προ-
σπάθεια επίλυσης  και από τη σηµερινή Κυβέρνηση. Τράπεζες,
επιχειρηµατίες υγείας, αποτυχηµένοι διοικητές, Υπουργεία και
κυβερνήσεις κάνουν ό,τι µπορούν για να βάλουν ταφόπλακα στο
πιο σύγχρονο νοσοκοµείο της χώρας, νοσοκοµείο που ξεκίνησε
για κοινωφελές έργο και κατάντησε πεδίο µάχης κερδοσκοπικών
συµφερόντων. 

Οι ρίζες του προβλήµατος ανάγονται, κατ’ αρχάς, στην πολυ-
πλοκότητα του νοµικού καθεστώτος από την ίδρυσή του. Πρό-
κειται για ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου άρρηκτα δεµένο
µε ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Πρόκειται, δηλαδή,
για µια ιδιωτική επιχείρηση ουσιαστικά υπό την προστασία του
κράτους και του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού. Επίσης, η χρόνια
διαχειριστική ανικανότητα είναι µια άλλη πηγή του προβλήµατος,
η σύγκρουση ιδιωτικών συµφερόντων στην πλάτη εργαζοµένων
και γιατρών και συγκεκριµένα της «MARFIN» και του Οµίλου «Ια-
τρικού Αθηνών» και, τέλος, η εφαρµοζόµενη σήµερα µνηµονιακή
πολιτική. 

Το αποτέλεσµα είναι να πέφτει διαρκώς ο τζίρος του νοσοκο-
µείου. Ήταν 40 εκατοµµύρια το 2012, τα 37 εκατοµµύρια είναι
για τη µισθοδοσία, συνολικές οφειλές 120 εκατοµµύρια σε προ-
µηθευτές, 90 στη «MARFIN», πολλά στους εργαζόµενους, ταµεία,
εφορίες, δηµόσιες υπηρεσίες. Ενώ τα ταµεία χρωστούν αυτή τη
στιγµή στο «Ερρίκος Ντυνάν» 19 εκατοµµύρια. 

Η λύση βέβαια δεν είναι αυτή που προτείνεται επανειληµµένα
από τις διοικήσεις, από τις Κυβερνήσεις, δηλαδή το κλείσιµο ή η
ιδιωτικοποίησή του, αλλά είναι πρώτον, ο έλεγχος των οικονοµι-
κών και διοικητικών αποφάσεων του ιδρύµατος και η απόδοση
ευθυνών όλα αυτά τα χρόνια, της κακοδιαχείρισης και τέλος η
ένταξή του στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Αλλά στο σηµερινό νοµοσχέδιο φέρνετε και άλλες ρυθµίσεις
για την υγεία, όπως για παράδειγµα για τον ΕΟΠΥΥ, τις προµή-
θειες των νοσοκοµείων, το Σώµα Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας
και Πρόνοιας και έτσι οφείλουµε να πούµε λίγα λόγια για την τρα-
γική πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, σήµερα στο χώρο της
υγείας, ως συνέπεια φυσικά της χρόνιας νεοφιλελεύθερης πολι-
τικής υγείας και της δίχρονης µνηµονιακής πολιτικής κατεδάφι-
σης του δηµόσιου συστήµατος υγείας, σε µια κοινωνία
καθηµαγµένη µε φτώχεια, εξαθλίωση, µε πάνω από το 1/3 του
πληθυσµού να είναι ανασφάλιστοι, µε την κρίση και την αποδό-
µηση του ΕΣΥ να οδηγεί σε αύξηση των αυτοκτονιών, της νοση-
ρότητας, της θνησιµότητας, της µείωσης του προσδόκιµου
επιβίωσης, της αύξησης της περιγεννητικής και βρεφικής θνησι-
µότητας, και των λοιµωδών νοσηµάτων. Αυτά τα στοιχεία δεν είναι
δικά µας βεβαίως. Είναι του ΟΟΣΑ, είναι της Εθνικής Σχολής Δη-
µόσιας Υγείας, της UNICEF, των οικονοµολόγων υγείας, Ελλήνων
και ξένων. Τη στιγµή, λοιπόν, αυτή κάθε λογικός άνθρωπος θα
ενίσχυε, αντί να υποβαθµίζει, το δηµόσιο σύστηµα υγείας, όχι
µόνο για ανθρωπιστικούς λόγους αλλά και για την αποτελεσµατι-
κότητα των οικονοµιών κλίµακος που εσείς διακηρύττετε.

Κάνατε, λοιπόν, ένα λαθάκι στους υπολογισµούς, όπως λέει ο
κ. Τόµσεν του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου; Ή συνειδητά κα-
τεδαφίζετε το ΕΣΥ προς όφελος του ιδιωτικού τοµέα; Όλοι οι
προηγούµενοι οµολογούν, και οι οργανισµοί και η Εθνική Σχολή
Δηµόσιας Υγείας, ότι η µείωση των δαπανών υγείας σε περιό-
δους κρίσης ουσιαστικά αυξάνει το κόστος των υγειονοµικών
υπηρεσιών. Δεν χρειάζεται περαιτέρω ανάλυση νοµίζω.

Στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας σήµερα έχουµε έναν
ΕΟΠΥΥ χρεοκοπηµένο από την ίδρυσή του, χρεοκοπηµένο,
όµως, όσον αφορά τις υποχρεώσεις του προς τους γιατρούς, τα
φαρµακεία, τους φαρµακοποιούς, τα δηµόσια νοσοκοµεία, ενώ
από την άλλη ιδιωτικές µεγαλοκλινικές και νοσοκοµεία και δια-
γνωστικά κέντρα υπερχρεώνουν µε τρελούς ρυθµούς εκτινάσ-
σοντας τις οφειλές του δηµοσίου από 6,5 δισεκατοµµύρια των
Ιούνιο σε 9,5 δισεκατοµµύρια σήµερα.

Τα εργαστήρια του ΙΚΑ καταργήθηκαν αντί να ενσωµατωθούν

στο νέο ΕΟΠΥΥ ή στο ΕΣΥ. 
Οι ελεύθεροι επαγγελµατίες, οι ιδιώτες, εργαστήρια στενά-

ζουν. Πολλοί από αυτούς κλείνουν, µην µπορώντας να αντεπε-
ξέλθουν στις υπέρογκες ανάγκες και λόγω των οφειλών του
ΕΟΠΥΥ προς αυτούς. 

Μειώθηκαν οι φαρµακευτικές δαπάνες σε επίπεδο που δεν
µπορούν οι ασφαλισµένοι να βρουν τα φάρµακά τους. Αυξήθηκε
η συµµετοχή των ασφαλισµένων. Ιδιαίτερο πρόβληµα υπάρχει
για τους χρόνιους πάσχοντες από νεφρική ανεπάρκεια, σκλή-
ρυνση κατά πλάκας, καρκινοπαθείς που πλέον µόνο από κρατικά
φαρµακεία πρέπει να προµηθεύονται τα φάρµακά τους, οδηγών-
τας τους σε απίστευτη ταλαιπωρία και αυξάνοντας τους κινδύ-
νους στην υγεία τους. 

Όσον αφορά τα κέντρα υγείας, έχουµε σε πολλούς νοµούς το
φαινόµενο –πρόσφατα, στις 15 Ιανουαρίου, είχαµε έγγραφο του
διοικητή Νοσοκοµείου Λαµίας προς όλα τα κέντρα υγείας της πε-
ριοχής και υπάρχει και σε άλλους νοµούς αυτό το φαινόµενο- να
υποχρεώνουν τους γενικούς γιατρούς των κέντρων υγείας µετά
την πρωινή τους εργασία να εφηµερεύουν στο νοσοκοµείο της
περιοχής, ουσιαστικά στερώντας στον πληθυσµό της περιοχής
των κέντρων υγείας τις υπηρεσίες επειγόντων περιστατικών για
την υπόλοιπη µέρα, για δεκαέξι ώρες. Είναι τραγική αυτή η κα-
τάσταση απαξίωσης της πρωτοβάθµιας φροντίδας, των κέντρων
υγείας. 

Σας καλούµε να αναστείλετε αυτές τις αποφάσεις διοικητών.
Ήδη στη Φθιώτιδα έχουν ξεσηκωθεί όλοι οι κάτοικοι των δήµων,
όπου υπάρχουν κέντρα υγείας. 

Για τα νοσοκοµεία τι να πούµε; Τι να πούµε για το σφαγιασµό
των κονδυλίων και την υποστελέχωση που έχει οδηγήσει σε κλεί-
σιµο κλινών, ΜΕΘ, χειρουργείων, τµηµάτων, στην εξόντωση του
προσωπικού, στο εξευτελιστικό µισθολόγιό τους, στην αλλαγή
των εργασιακών σχέσεων µε µπλοκάκια κ.λπ., στην κατάργηση
θέσεων ειδικότητας και τη µαζική µετανάστευση νέων γιατρών
για ειδικότητα, στον αποκλεισµό των ανασφάλιστων -δεν αξιο-
ποιείτε ούτε τα πενιχρά κονδύλια τα οποία συγκεντρώνονται στα
νοσοκοµεία για να καλύψουν άλλες τρύπες και ανάγκες- τη συγ-
χώνευση, κατάργηση τµηµάτων κλινικών, νοσοκοµείων µε τους
νέους οργανισµούς; 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι η Άµφισσα µε το νέο οργανισµό θα
µείνει χωρίς παιδίατρο, το Ρέθυµνο και άλλες πόλεις χωρίς βα-
σικές ειδικότητες που υπήρχαν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εδώ, βέβαια, θεωρούµε θετική την εξαίρεση των Νοσοκοµείων

Άµφισσας, Καρπενησίου και Λαµίας, τα οποία εξαιρούνται από
τη συγχώνευση των οργανισµών. 

Υπάρχουν τραγικές ελλείψεις σε αναλώσιµα υλικά, υγειονο-
µικά στοιχειώδη υλικά που κάνουν επικίνδυνη την κατάσταση.
Ήδη ο κ. Σπρένγκερ, ο Διευθυντής του Ευρωπαϊκού Κέντρου
Πρόληψης Νοσηµάτων –είναι το αντίστοιχο ΚΕΕΛΠΝΟ της Ευ-
ρώπης δηλαδή- και ο κ. Μπερτολίνι, εκπρόσωπος του ΠΟΥ στην
Ευρώπη έχουν µιλήσει γι’ αυτό. Ο Υπουργός Υγείας, όµως, δεν
το βλέπει ούτε οι αρµόδιοι του δικού µας ΚΕΕΛΠΝΟ που εξακο-
λουθούν να επιµένουν ότι για την αύξηση των ενδονοσοκοµει-
ακών λοιµώξεων φταίνε οι νοσηλευτές και οι γιατροί που δεν
πλένουν τα χέρια τους. 

Φθάσαµε οι γιατροί και τα νοσοκοµεία να µην έχουν µελάνια
και χαρτί για να εκτυπώσουν συνταγές, να µην έχουν φακέλους
ιστορικών και πλείστα άλλα, τα οποία διαπίστωσα αυτοπροσώ-
πως και στο Νοσοκοµείο Λαµίας, αλλά και σε άλλα νοσοκοµεία
της περιοχής µου. 

Αλήθεια, διατηρείται το υπάρχον σύστηµα προµηθειών µε
αυτή σήµερα την τροπολογία, το οποίο έχει οδηγήσει σε αυτήν
την τραγική ανεπάρκεια; 

Οι εργολαβίες, βέβαια, επεκτείνονται. Θα συµπεριλάβετε και
τα εργαστήρια σε λίγο στην παροχή προς τους ιδιώτες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Στόχος σας, λοιπόν, είναι η πλήρης απόσυρση του κράτους
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από τη χρηµατοδότηση του δηµόσιου συστήµατος υγείας µέσα
και από την ένταξή του στον ΕΟΠΥΥ το επόµενο διάστηµα, ώστε
να ολοκληρωθεί η διάλυσή του και η παράδοσή του στον ιδιωτικό
τοµέα. 

Όµως, ο λαός, η κοινωνία και οι εργαζόµενοι στην υγεία, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα σας αφήσουν να ολοκληρώσετε το καταστροφικό
έργο. Θα σας διώξουν πολύ σύντοµα και θα µπουν τα θεµέλια
για ένα σύγχρονο δωρεάν δηµόσιο σύστηµα υγείας για κάθε κά-
τοικο αυτής της χώρας, ώστε να γίνει πράξη ότι η υγεία είναι
πρώτιστο κοινωνικό αγαθό και όχι εµπόρευµα. 

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κυριακάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρό-

εδρε, θα µπορούσα να κάνω µία παρέµβαση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, επειδή τα όσα διατυπώνουµε µε τις αγορεύ-
σεις µας στη Βουλή έχουν µία ξεχωριστή σηµασία, θέλω να δι-
ευκρινίσω µετά την τοποθέτηση του εκλεκτού συναδέλφου το
εξής. 

Ο κ. Σπρένγκελ, κύριε συνάδελφε, µου έχει στείλει επιστολή
την οποία δεσµεύοµαι να καταθέσω, µε την οποία διατυπώνει
διαφορετικά τις απόψεις του από ό,τι απεδόθη ως απόψεις του
στον Τύπο. Θα σας την καταθέσω για την ενηµέρωσή σας. 

Όπως, επίσης, έχουν γίνει συζητήσεις και µε τον εκπρόσωπο
του ΠΟΥ, διότι προσφάτως εγώ και οι συνεργάτες µου µεταβή-
καµε στην Κοπεγχάγη για δύο ώρες µόνο και επιστρέψαµε. Συ-
ζητήσαµε στον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας. Έχουν γίνει
συζητήσεις µεταξύ της ελληνικής πλευράς, του ECDC –του
οποίου ηγείται ο κ. Σπρένγκελ- και του ΠΟΥ. 

Δεν υπάρχουν τα θέµατα. Καταλαβαίνω ότι δεν είχατε την ενη-
µέρωση αυτή. Είµαι έτοιµος να σας την παράσχω. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Η κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη έχει το λόγο. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα µία

πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία, βεβαίως, θα µπο-
ρούσε να πει κανείς ότι εκπληροί το σκοπό της. Όντως, µε το
πρώτο θέµα υπήρχε –και βέβαια, συνεχίζεται να υπάρχει- ένα ου-
σιαστικό πρόβληµα στο κοινωφελές Ίδρυµα «Ερρίκος Ντυνάν». 

Προκειµένου, λοιπόν, να τακτοποιήσουµε αυτά τα επείγοντα
θέµατα του «Ερρίκος Ντυνάν», ήταν αναγκαία η ασφαλιστική ενη-
µερότητα µέχρι 31-12-2012, χωρίς παρακράτηση και κατά πα-
ρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων, όπως είναι απαραίτητο και
κατά το χρονικό διάστηµα από 1-7-2012 έως το τέλος του 2013
να αναστέλλονται οι πάσης φύσεως πράξεις διοικητικής και
αναγκαστικής εκτέλεσης κατά τον Κώδικα Πολιτικής Οικονοµίας. 

Κύριε Υπουργέ, όπως και πολλοί συνάδελφοι τοποθετήθηκαν
σήµερα στην Αίθουσα, υπάρχει η συµπαράστασή µας για την κα-
ταβολή των δεδουλευµένων των εργαζοµένων στο «Ερρίκος Ντυ-
νάν», για τη διατήρηση της απασχόλησής του και τη λειτουργία
του. Όµως, πρέπει ταυτόχρονα να τονίσουµε την αναγκαιότητα
για ένα πλήρη διαχειριστικό έλεγχο, όπως και για την ανάγκη
µιας ολοκληρωµένης -µετά από όλα αυτά που προηγήθηκαν εδώ-
πρότασης, ώστε να συνεχιστεί η λειτουργία του «Ερρίκος Ντυ-
νάν» και κυρίως ο κοινωφελής χαρακτήρας του ιδρύµατος. 

Ακούστηκαν πολλά για τις µεγάλες υποχρεώσεις -250 εκατοµ-
µύρια και πλέον- του «Ερρίκος Ντυνάν» και για τις πολύ µεγάλες
ευθύνες που έχει η διοίκησή του για όλη αυτήν την κακοδιαχεί-
ριση. Μάλιστα, έχει επισηµανθεί και η πρόταση ότι πρέπει να
υπάρξει και ανάλογη εξεταστική επιτροπή. 

Κατά την άποψή µου, η συγκεκριµένη πρόταση νοµοθετικού
περιεχοµένου που έρχεται προς κύρωση δεν αρκεί για το θέµα
αυτό. Θα πρέπει, πράγµατι, να αποτελέσει το έναυσµα για να
εξεταστεί στη Βουλή µε έναν ολοκληρωµένο τρόπο η υπόθεση
«Ερρίκος Ντυνάν» και το θέµα της διαχείρισής του, αλλά κυρίως
το θέµα της λειτουργίας του. 

Η πρόταση να ενταχθεί το «Ερρίκος Ντυνάν» στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, όπως κατατίθεται από το ΣΥΡΙΖΑ, ενδεχοµένως να
µην είναι ρεαλιστική. Είναι ίσως σηµαντικό να προχωρήσουµε
στην εξυγίανση, να συνεχίσει τη λειτουργία του υπό την εποπτεία
του ΕΣΥ και να µη χάσει τον κοινωφελή του χαρακτήρα. 

Όπως καταλαβαίνετε, κύριε Υπουργέ, περισσότερο πήρα το
λόγο για το Νοσοκοµείο «Παναγία». Δεν συνηθίζω κάθε φορά να
παίρνω το λόγο για θέµατα εντοπιότητας, αλλά αυτό το νοσοκο-
µείο το έχω ζήσει πάρα πολλά χρόνια.  Έχω ζήσει και τους για-
τρούς και τους εργαζόµενους και τους πολίτες και ξέρω τις
ανάγκες που αυτό το νοσοκοµείο, το 2ο Νοσοκοµείο του ΙΚΑ -
για την ακρίβεια- εκπληροί στην ευρύτερη περιοχή. Προσπαθεί
µέσα σε µεγάλες αντιξοότητες να εκπληρώσει αυτόν το σηµαν-
τικό ρόλο µε προσωπικό που συνεχώς µειώνεται, µε έλλειψη εξο-
πλισµού και χώρων. 

Υπάρχει και ο φόβος που δηµιουργείται σε όλους µας, κύριε
Υπουργέ, ότι αν φθάσουµε αυτή η µονάδα να αυτοκαταργηθεί ή
να µην παρέχει την ασφάλεια της υγείας, τι να το κάνουµε το να
τη διατηρούµε ή τι να τις κάνουµε τις τροπολογίες. 

Εποµένως, εδώ έχουµε πράγµατι µια µεταβατική διάταξη-
λύση, µέχρι να γίνει η πτέρυγα στο Νοσοκοµείο «Άγιος Παύλος»,
ώστε να µπορέσει να λειτουργήσει σ’ αυτό το διάστηµα. Δεν είναι
για να πληρώνεται η «EUROMEDICA» ή κάποιοι άλλοι. Υπάρχουν
πολλές ανάγκες και σ’ αυτό το µεταβατικό διάστηµα. Θα πρέπει
να εξασφαλίσουµε όλα τα µέσα που θα πρέπει να έχει αυτό το
νοσοκοµείο, ώστε να επιτελέσει το έργο του σ’ αυτό το διάστηµα
των δυο ετών µε επάρκεια και ασφάλεια

Συµφωνώ µε την τροπολογία. Όµως έχω, κύριε Υπουργέ, να
σας τονίσω κάποιο θέµα. Πριν από ενάµιση µήνα, στις 14 Νοεµ-
βρίου, έκανα µια αντίστοιχη ερώτηση όσον αφορά αυτήν τη µε-
ταβατική περίοδο, ώστε να µην πάει άρον-άρον το Νοσοκοµείο
στον «Άγιο Παύλο», τη στιγµή που στον «Άγιο Παύλο» δεν επαρ-
κούν οι εγκαταστάσεις. Παράλληλα έθετα το θέµα τού τι γίνεται
µε την κατασκευή αυτής της νέας πτέρυγας. 

Η απάντηση που πήρα σ’ αυτήν την ερώτηση από το Υπουρ-
γείο Υποδοµών είναι η εξής: «Σας ενηµερώνουµε ότι, βάσει των
εγκεκριµένων από την Επιτροπή Παρακολούθησης Κριτηρίων
Αξιολόγησης, για να αξιολογηθεί θετικά ένα έργο, δηλαδή η κα-
τασκευή της πτέρυγας, υποδοµών υγείας, απαιτείται η ύπαρξη
µελέτης εφαρµογής». Τίποτε άλλο. Άρα το έργο δεν είχε αξιολο-
γηθεί. Πώς θα µπει στο ΕΣΠΑ; Η τροποποίηση του ΕΣΠΑ έχει
γίνει. 

Ήταν πολύ σαφής η ερώτηση και η απάντηση. Δεν υπάρχει µε-
λέτη εφαρµογής. Ξέρετε για πόσα έργα δεν υπάρχουν µελέτες
εφαρµογής; Σε πάρα πολλά έργα και πάρα πολλά απ’ αυτά τα
έργα θα µείνουν έτσι και δεν θα προλάβουν την τελευταία πε-
ρίοδο του ΕΣΠΑ. 

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να το δούµε αυτό το θέµα. Θα γίνει η
πτέρυγα; Θα γίνει µέσα από τη χρηµατοδότηση του ΕΣΠΑ; Θα
τελειώσει σύντοµα η µελέτη εφαρµογής, ούτως ώστε να ενταχθεί
το έργο και να είναι εξασφαλισµένη η χρηµατοδότησή του και η
πορεία του; Αυτό, λοιπόν, είναι ένα ανοικτό θέµα. 

Συµφωνούµε, λοιπόν, µε τη µεταβατική περίοδο που δίδεται.
Πρέπει σ’ αυτά τα δυο χρόνια να εξασφαλίζονται όλα τα µέσα,
ούτως ώστε µε ασφάλεια να παρέχονται οι υπηρεσίες υγείας. Το
προσωπικό είναι άριστο, παρ’ όλο που είναι λίγο. Καταβάλλει µε-
γάλη προσπάθεια. Πρέπει επίσης να δροµολογήσουµε µε σωστό
τρόπο και µε ορατό αποτέλεσµα την κατασκευή αυτής της νέας
πτέρυγας στο Νοσοκοµείο «Άγιος Παύλος». 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ,
που ζήτησε να προηγηθεί. 
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Κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε πάρα πολύ δύσκολες

στιγµές, διότι η Κυβέρνηση, αντί να προσχωρεί σε ένα διάλογο
µε τους εργαζόµενους, αντί να προσπαθεί να εξαντλήσει όλα τα
περιθώρια προκειµένου να βρεθεί µια λύση -µάλιστα από τη
στιγµή που οι εργαζόµενοι στο µετρό επέδειξαν διάθεση να βρε-
θεί ένας κοινός τόπος- προχώρησε σήµερα σε λήψη κατασταλ-
τικών µέτρων, στο απαράδεκτο µέτρο -από κάθε άποψη- της
επιστράτευσης, του αυτόφωρου και των απολύσεων, απειλώντας
να επιβάλει µια λογική πυγµής στην άσκηση της πολιτικής της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν κατεδαφίζεται κάθε έννοια
εργασιακού και κοινωνικού πολιτισµού, όταν καταλύεται το συλ-
λογικό κοινωνικό κεκτηµένο, όταν κάθε έννοια κοινωνικού δικαιώ-
µατος βρίσκεται υπό αίρεση και ανατροπή, τι πρέπει να κάνουν
οι εργαζόµενοι; Αυτό το λέω, για να καταλάβουµε πώς πρέπει να
λειτουργήσουν οι θεσµοί. Αντί, λοιπόν, να λαµβάνονται τέτοιου
είδους µέτρα, εκείνο που θα έπρεπε να κάνει η Κυβέρνηση είναι
να βρει τρόπο επικοινωνίας και διαλόγου.

Εµείς καταδικάζουµε αυτού του είδους τις ενέργειες. Θυµί-
ζουν άλλες εποχές. Δεν δίνουν διέξοδο στα προβλήµατα που αν-
τιµετωπίζει µια κοινωνία που βιώνει επί τρία χρόνια το µαρτύριο
της ανέχειας, της εξαθλίωσης, της απελπισίας και της ανασφά-
λειας. Για ό,τι προκύψει θα φέρει βαρύτατες ευθύνες η Κυβέρ-
νηση. Τέτοιου είδους ενέργειες δεν οδήγησαν ποτέ στο ξέφωτο
ήρεµων εξελίξεων. Οφείλουν να γνωρίζουν καλά την πολιτική
ιστορία αυτού του τόπου κάποιοι που ασκούν σήµερα, στο βωµό
µιας λογικής της συγκυβέρνησης, την εξουσία. 

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να θέσω και δυο θέµατα που αφο-
ρούν το Προεδρείο της Βουλής. Τι θα γίνει επιτέλους µε το Κοι-
νοβούλιο, κυρία Πρόεδρε; Το Προεδρείο της Βουλής δεν πρέπει
να προβάλει καµµία αντίσταση σ’ αυτήν τη λογική των πράξεων
νοµοθετικού Ππεριεχοµένου; Δεν υπονοµεύεται εις το διηνεκές
ο θεσµός του Κοινοβουλίου µε αυτόν τον τρόπο; Δεν πρέπει όλες
οι πτέρυγες της Βουλής να προτάξουµε µια λογική αντίστασης
απέναντι σ’ αυτήν την επιλογή; Είναι µια υπόθεση που µπορεί
στιγµιαίως να εξυπηρετεί την Κυβέρνηση ή τη συγκυβέρνηση,
όµως υπονοµεύει τη δηµοκρατία. Περί αυτού πρόκειται. 

Έχω και ένα άλλο ζήτηµα, κυρία Πρόεδρε. Πέρυσι τέτοιον
καιρό η Βουλή των Ελλήνων στις δυο επιτροπές, την Επιτροπή
Οικονοµικών και την Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας, συζήτησε
για πρώτη φορά το ζήτηµα των γερµανικών κατοχικών αποζηµιώ-
σεων, του κατοχικού δανείου και των θησαυρών. Δέσµευσε την
επόµενη Βουλή, δηλαδή τη σηµερινή Βουλή, να προχωρήσει σε
Διακοµµατική Επιτροπή έπειτα από συνεδρίαση της Ολοµέλειας
της Βουλής.

Βάσει του άρθρου 44 του Κανονισµού, όπου προβλέπεται ότι
Πρόεδρος Κόµµατος πρέπει να το ζητήσει, έχει υποβληθεί αί-
τηµα από τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώ-
που, τον κ. Αλέξη Τσίπρα, εδώ και τρεις µήνες. Επιτέλους, πότε
θα ευδοκιµήσει αυτή η υπόθεση, ώστε να έρθει στην Ολοµέλεια
της Βουλής και να συζητήσουµε αυτό το πολύ σηµαντικό θέµα,
που νοµίζω ότι αφορά όλους τους Έλληνες; Δεν νοµίζω ότι υπάρ-
χει κανείς που αδιαφορεί απέναντι σ’ αυτήν την υπόθεση.

Έρχοµαι τώρα στο κρίσιµο θέµα του «Ερρίκος Ντυνάν» και της
υγείας. Όλοι αντιλαµβανόµαστε, κύριε Υπουργέ, τις δυσκολίες
και κανείς δεν αµφισβητεί ότι υπάρχει κρίση. Όµως η παραδοχή
της κρίσης από το σηµείο να υπάρχει µια σειρά επιπτώσεων στη
δηµόσια κοινωνική ζωή, µέχρι του γεγονότος να αναγνωρίζεται -
απ’ όλους τους παράγοντες που επέβαλαν την πολιτική της
ακραίας λιτότητας- ότι µέσα από τις λαθεµένες εκτιµήσεις των
δηµοσιονοµικών πολλαπλασιαστών επέβαλαν τρεις φορές µεγα-
λύτερης επιβάρυνσης µέτρα στον ελληνικό λαό απέχει πάρα
πολύ. Βεβαίως, θύµα αυτών των επιλογών είναι τα κρίσιµα πεδία
της δηµόσιας υγείας, της παιδείας και της πρόνοιας. 

Κύριε Υπουργέ, εµείς πιστεύουµε ότι το αγαθό της υγείας πρέ-
πει να είναι προσπελάσιµο απ’ όλους τους πολίτες, χωρίς η οι-
κονοµική τους θέση να είναι συνάρτηση αυτής της δυνατότητας.
Μπροστά στη ζωή και το θάνατο δεν µπορεί να υπάρχουν δια-
κρίσεις. Αυτό σηµαίνει µια ώριµη και κοινωνικά πολιτισµένη κοι-
νωνία. 

Βιώνουµε, όµως, µια πολιτική περικοπών και σ’ αυτόν τον
τοµέα, που πραγµατικά εµπεδώνει µε βίαιο τρόπο την κοινωνική
ανασφάλεια στον πολίτη. Βλέπουµε δηλαδή ζητήµατα που έχουν
να κάνουν και µε την πρόληψη, που δεν υπάρχει πουθενά και θα
µπορούσε πραγµατικά να παίξει έναν καθοριστικό ρόλο στο να
προλάβουµε και ασθένειες και επιδηµίες και οικονοµικό κόστος,
διότι η θεραπεία κοστίζει πολύ περισσότερο απ’ αυτά που εκτι-
µούν οι ειδικοί αναλυτές του χώρου αυτού. Δεν υπάρχει, λοιπόν,
πρόληψη. Όµως, υποβαθµίζεται συνεχώς και η θεραπεία.

Μας λέτε, λοιπόν, ότι µειώνετε τις δαπάνες. Βεβαίως, πρέπει
να πούµε εδώ ότι στα «µεγάλα πάρτι» που έγιναν στο χώρο της
υγείας, ιδιαίτερα στην περίοδο 2007-2009, έφτασαν οι δαπάνες
για το φάρµακο και τα αναλώσιµα σε εκρηκτικά, προκλητικά και
σκανδαλώδη επίπεδα και γι’ αυτό δεν απολογήθηκε κανείς µέχρι
σήµερα. Κάτι τέτοιες επιλογές πληρώνει η ελληνική οικονοµία.

Ενώ, λοιπόν, πράγµατι υπήρξαν αυτού του είδους οι σπατάλες,
δεν ήρθε κανείς να µας πει, κύριε Υπουργέ, ότι ήλεγξε το «πόθεν
έσχες» των επιτροπών προµηθειών, όταν ακουγόταν ότι είχαµε
υπερτιµολογήσεις σε αναλώσιµα πάνω από 500%. Δεν ήρθε να
µας πει κανείς αν ελέγχθηκε, παρά το ότι το ζητήσαµε, το «πόθεν
έσχες» της Επιτροπής Φαρµάκου µέχρι τη στιγµή που ήταν στην
αρµοδιότητα του Υπουργείου Ανάπτυξης και η οποία επιτροπή
είχε δέκα χρόνια να κάνει υποτιµολόγηση φαρµάκου σε φάρµακα
που είχε λήξει η πατέντα τους και είχε υποχρέωση να προχωρή-
σει αµέσως σε υποτίµηση.

Δεν µας είπε κανείς, κύριε Υπουργέ –και, βεβαίως, δεν το χρε-
ώνω σε εσάς προσωπικά- γιατί επί δέκα χρόνια πλήρωναν τα
ασφαλιστικά ταµεία 18% παραπάνω το φάρµακο από τα νοσο-
κοµεία.

Δεν ήταν το ίδιο κράτος στο ΙΚΑ, κύριε Υπουργέ; Ποιοι κέρδι-
σαν από αυτήν την υπόθεση;

Έρχονται σήµερα αυτοί που ήταν οι συντελεστές στο «µεγάλο
πάρτι», οι πολυεθνικές του φαρµάκου, από τους οποίους κρα-
τάτε, κύριε Υπουργέ, σε αυτήν τη δύσκολη στιγµή την απαλλαγή
µέχρι 16% για τη δήθεν προώθηση του προϊόντος τους, όταν ξέ-
ρετε ότι την προώθηση του προϊόντος δεν την κάνει η θυγατρική,
αλλά η µητρική εταιρεία. Κερδίζουν 350 εκατοµµύρια από αυτήν
την υπόθεση, ενώ από εσάς ειλικρινά περίµενα να τολµήσετε να
καταργήσετε αυτήν τη σκανδαλώδη, την αποικιοκρατική παροχή.

Και µάλιστα αυτό, κύριε Υπουργέ, όταν βλέπετε στο πλαίσιο
της φοροαποφυγής τι έχουν τη δυνατότητα να κάνουν αυτές οι
πολυεθνικές µε τα τρίγωνα, που όλοι ξέρουµε πώς λειτουργούν
διά των ενδοοµιλικών συναλλαγών. Το 2009 µε 4.400.000.000
τζίρο στην Ελλάδα κατάφεραν να παρουσιάσουν 270.000.000
κέρδη και το 2010 παρουσίασαν ζηµίες. Και τους επιτρέπουµε
ακόµη αυτήν την απαλλαγή!

Κύριε Υπουργέ, εµείς πιστεύουµε ότι στο χώρο της υγείας
έπρεπε η Κυβέρνηση να επιδείξει ένα µεγαλύτερο ενδιαφέρον
και να µην ισχυρίζεται ότι περιέκοψε τις δαπάνες της σπάταλης
υγείας, όταν φόρτωσε σε µεγάλο ποσοστό το κόστος αυτό στον
ίδιο τον πολίτη διά της αύξησης της συµµετοχής του.

Μου παραπονούνται παραπληγικοί και τετραπληγικοί, αιµοκα-
θαρόµενοι πολίτες ότι ζουν µαρτυρικές στιγµές, κύριε Υπουργέ,
ακριβώς γιατί οι αναπηρίες αυτές είναι ανοικτές αναπηρίες, όπως
ξέρετε, και έχουν µία περισσότερη φροντίδα ιατροφαρµακευτι-
κής περίθαλψης.

Πάµε τώρα στο «Ερρίκος Ντυνάν».
Κύριε Υπουργέ, γιατί έφτασε το «Ερρίκος Ντυνάν» εδώ; Κά-

ποιοι µας λένε ότι όλες τις ευθύνες, όλα τα κακά τα έχει το κρά-
τος και, ως εκ τούτου, οι σχετικοί φορείς έχουν τη δυνατότητα
να λειτουργούν καλύτερα. Υπάρχουν πολύ µεγάλα και αδήριτα
ερωτήµατα.

Υπάρχουν ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ, που έχουν να κάνουν
µε συναλλαγή διαχρονική και διακοµµατική µε τους «ηγεµόνες»,
όπως πολύ σωστά ειπώθηκε, του «Ερρίκος Ντυνάν».

Υπάρχει µία έκθεση, κύριε Υπουργέ, του κ. Λιαρόπουλου. Ζη-
τήσαµε να την καταθέσετε. Ο κ. Λιαρόπουλος, λοιπόν, διαπιστώ-
νει ότι εκατόν σαράντα -το τονίζω πάλι, κύριε Υπουργέ, γιατί είναι
προκλητικό για όλους µας και µας εκθέτει όλους- πρόσωπα στο
«Ερρίκος Ντυνάν» πληρώνονταν επί χρόνια χωρίς να έχουν πα-
ρουσιαστεί ποτέ. Θέλουµε συγκεκριµένη απάντηση επί αυτού
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του θέµατος.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, υπήρχαν και υπέρογκοι µισθοί οι

οποίοι δίνονταν προς «ηµετέρους». Η συναλλαγή, λοιπόν και
αυτά τα φαινόµενα που ανέφερα οδήγησαν το «Ερρίκος Ντυνάν»
σε αυτήν την τραγική κατάσταση.

Εµείς πιστεύουµε, λοιπόν, ότι αυτή η δοµή µπορεί να περάσει
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και να βρούµε έναν κοινό τόπο όλοι
µαζί, γιατί πραγµατικά είναι µία υποδοµή µε αξιόλογους για-
τρούς, µε αξιόλογο προσωπικό, που µπορεί να αιµοδοτήσει σε
αυτήν τη δύσκολη στιγµή το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Βεβαίως,
είναι πολλά τα αµαρτήµατα που συνδέονται µε το «Ερρίκος Ντυ-
νάν» και συµφωνούµε µε την πρόταση του Βουλευτή Οδυσσέα
Βουδούρη να υπάρξει µία εξεταστική επιτροπή.

Ωστόσο, επειδή σας θεωρώ έναν αξιόπιστο Κοινοβουλευτικό,
πιστεύω ότι θα φέρετε στη Βουλή, όπως δεσµευτήκατε, την έκ-
θεση και του ΣΔΟΕ και την πρόταση του κ. Λυκούργου Λιαρό-
πουλου.

Κυρία Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα των τροπολογιών
και συγκεκριµένα στην τροπολογία για το ΣΕΥΥΠ, υπάρχει ένα
θέµα που θα ήθελα να το εξετάσετε και έχει να κάνει µε το βαθµό
των επιθεωρητών. Πώς µπορεί ένας επιθεωρητής Γ’ κατηγορίας
να ελέγξει έναν υπάλληλο Α’ κατηγορίας; Αυτό είναι ένα θέµα
που θέλω να δείτε πώς µπορεί να διορθωθεί.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τότε θα
ήταν µόνο γενικοί διευθυντές.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πώς είπατε, κύριε Υπουργέ;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα ήταν Α’

κατηγορίας µόνο γενικοί διευθυντές, οπότε δεν θα δεχόταν κα-
νένας γενικός διευθυντής να γίνει επιθεωρητής.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εντάξει. Όµως, είναι ένα
θέµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι ένα
θέµα, αλλά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
όµως, µην κάνετε διάλογο, κύριε Υπουργέ.

Κύριε Κουρουµπλή, κλείστε, σας παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εγώ το θέτω ως προβληµα-

τισµό.
Εγώ χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που πήρατε πίσω τις διατάξεις

που υποβάθµιζαν τα προσόντα του προέδρου της Επιτροπής
Προµηθειών.

Πράγµατι, όπως ειπώθηκε και από άλλες πτέρυγες, το ζήτηµα
των προµηθειών είναι µία πονεµένη ιστορία που θα πρέπει όλοι
µαζί να τη δούµε κάποια στιγµή, κύριε Υπουργέ, να βρούµε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο. Νοµίζω ότι έχετε τέτοια διάθεση. Εγώ
νοµίζω ότι µπορούµε να βρούµε έναν κοινό τόπο, ώστε πραγµα-
τικά και διαφανής να είναι και αξιόπιστος και να προσφέρει απο-
τελεσµατικά σε αυτόν τον ευαίσθητο τοµέα.

Ως προς το ζήτηµα των διοικητών, κύριε Υπουργέ, πριν από
κάµποσα χρόνια διορίζαµε στα νοσοκοµεία ανθρώπους ως διοι-
κητές τιµητικά. Άλλαξε αυτό και βάλαµε -υποτίθεται- µάνατζερ,
που τους πληρώνουµε και αδρά. Φοβούµαι ότι το αποτέλεσµα
δεν ήταν τέτοιο που πραγµατικά να δικαιολογεί αυτήν την επι-
λογή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Κουρουµπλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Πρέπει να βρούµε έναν τρόπο, ο οποίος θα είναι ο καλύτερος,

ο αποτελεσµατικότερος σε αυτόν τον ευαίσθητο τοµέα.
Κύριε Υπουργέ, εµείς έχουµε όλη τη διάθεση να βρούµε κοινό

τόπο πάνω σε αυτά τα ζητήµατα, όπως το θέµα του φαρµάκου.
Επειδή δεσµευτήκατε να το συζητήσουµε, φέρτε το, λοιπόν,

γιατί το φάρµακο δεν είναι µόνο ένα αγαθό που πρέπει να το εξα-
σφαλίζουµε στον πολίτη, αλλά και ένας τοµέας αναπτυξιακός για
τη χώρα. Δεν το λέµε εµείς, αλλά το λένε και άλλοι θεσµοί ειδι-
κοί.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι, όταν έρχονται εδώ οι ει-
δικοί αναλυτές του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Τρόι-
κας και αναγνωρίζουν ότι διέπραξαν λάθη, επιβάλλοντας µία

ακραία λιτότητα στην ελληνική οικονοµία και στην ελληνική κοι-
νωνία και αφού δεν µπορείτε να αλλάξετε το µνηµόνιο, σας κά-
νουµε µία πρόταση: να καθίσουµε κάτω, να συνυπολογίσουµε τις
ζηµίες που υπέστη η ελληνική κοινωνία και η ελληνική οικονοµία
από τα λάθη αυτά που πολλαπλασίασαν τα µέτρα, βάσει του λα-
θεµένου δηµοσιονοµικού πολλαπλασιαστή και να ζητήσουµε από
αυτούς τους κυρίους -µια πρόταση που µπορούµε να βρεθούµε
όλοι µαζί, κύριε Υπουργέ- ένα πακέτο ανάλογο αυτής της ζηµίας,
που θα στηρίξει όµως την πραγµατική οικονοµία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουρουµπλή.

Σχετικά µε τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, το ξέρετε,
το έχουµε πει, το έχει πει και ο Πρόεδρος της Βουλής και όλοι
µας και στη Διάσκεψη των Προέδρων καθώς και ο εκπρόσωπός
σας, ο κ. Λαφαζάνης, και έχουµε στηλιτεύσει αυτήν τη λειτουργία
της Βουλής. Είναι οπωσδήποτε αξιοκατάκριτο και πρέπει να ανα-
λάβει τις ευθύνες της και η εκτελεστική εξουσία όσο γίνεται πιο
γρήγορα, γιατί νοµίζω ότι όντως εκτιθέµεθα στον ελληνικό λαό.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το άρθρο 44 του Συντάγµατος,

παράγραφος 1, λέει ότι ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας εκδίδει
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου µετά από σύµφωνη γνώµη
του Υπουργικού Συµβουλίου. Ισχύει το άρθρο 44, ναι ή όχι;
Ισχύει! Είναι µία µέθοδος παραγωγής δικαίου, µία επίσηµη συν-
ταγµατική νόµιµη διαδικασία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Όχι κατάχρηση, όµως, κύριε
Υπουργέ!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως!
Όχι κατάχρηση, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο σε κάποιες περι-
πτώσεις, κύριε Υπουργέ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ας µην µπούµε
σ’ αυτήν τη συζήτηση, όµως, κύριοι συνάδελφοι! Δεν είναι της
ώρας! Ο Υπουργός έχει να απαντήσει και σ’ άλλα θέµατα! 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ, µην κά-

νετε διάλογο τώρα! Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο τοποθε-
τήθηκε. Όλοι γνωρίζουµε…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σας παρακαλώ, κύριε
Κουρουµπλή! Κι εγώ διαφωνώ µε τον κύριο Υπουργό, αλλά ας
τον ακούσουµε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Χριστο-
φιλοπούλου, σας παρακαλώ πολύ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν µπο-
ρείτε να ακούτε την άλλη άποψη!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ακούµε, κύριε Υπουργέ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα ακούσουµε

και την άλλη άποψη και όλες τις απόψεις, αλλά στο χρόνο µας
και όταν πάρουµε το λόγο. Σας παρακαλώ πολύ!

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτές οι αν-

τιδράσεις δεν είναι συνήθεις σε Κοινοβούλια τα οποία διαθέτουν
την παράδοση του ελληνικού Κοινοβουλίου και είναι πρωτόγνω-
ρες, των τελευταίων µηνών. Ο Υπουργός παρακολούθησε σιω-
πηλός όλες τις τοποθετήσεις. Δικαιούται να ακουστεί!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Σας ακούµε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι τρό-

πος παραγωγής δικαίου. Επιπροσθέτως, έρχεται η πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου, για να συζητηθεί στη Βουλή. Δεν έρχεται
σιωπώσα η Βουλή για να επικυρώσει! Με λόγο εγκρίνει ή απορ-
ρίπτει! 

Άρα, λοιπόν, αρκετά µε τις βαριές κατηγορίες –που ακούστηκαν
από το πρωί και δεν τις επαναλαµβάνω- δηλαδή να χαρακτηρίζε-
ται ευθέως η Κυβέρνηση ως Κυβέρνηση ολοκληρωτικού καθεστώ-
τος! Η Κυβέρνηση έχει προέλθει από νωπή λαϊκή ετυµηγορία!
Είναι συµµαχία και σύµπραξη τριών κοµµάτων, τα οποία απευθύ-
νονται στο ελληνικό λαό και από τον ελληνικό λαό κρίνονται!
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Είναι συνήθης πρακτική
αυτή, κύριε Υπουργέ;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σε ό,τι
αφορά την απόφαση της Κυβέρνησης…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Μα, τι είναι αυτό το
πράγµα; Έλεος, κύριε Κουρουµπλή!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, σας παρακαλώ πολύ τώρα! Αλλάζουµε την ατζέντα της
συζήτησης! Δεν λύνεται έτσι, µ’ αυτήν τη συζήτηση,αυτό το
θέµα!

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Κουρουµπλή, κι
εγώ δεν συµφωνώ, αλλά ας τον ακούσουµε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Χριστο-
φιλοπούλου, σας παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αφήστε τα αυτά, κυρία Χρι-
στοφιλοπούλου! Ο Κανονισµός ορίζει κάποια πράγµατα! Έλεος,
δηλαδή! Το λέτε εσείς, επειδή φέρνετε την εκτροπή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, γιατί το κάνετε αυτό τώρα; Υπάρχει εκπρόσωπός σας
στη Διάσκεψη των Προέδρων, που τοποθετείται!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …µ’ αυτήν τη συνήθη πρα-
κτική! Έλεος, δηλαδή!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, ευχαριστούµε για τις υποδείξεις, αλλά φθάνει τόσο!

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Άρα σωστά βάζουν τις βόµβες, αφού
είναι εκτροπή, κύριε Κουρουµπλή!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Το λέω γιατί νοµοθετείτε µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου και εσείς το δέχεστε!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρό-
εδρε, δεν µπορεί να συνεχιστεί έτσι η συζήτηση!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, αυτήν τη στιγµή δυναµιτίζετε την ήρεµη συζήτηση,
όπως ήταν µέχρι τώρα και δεν αφήνετε τον Υπουργό να τοποθε-
τηθεί για θέµατα που θέσατε κι εσείς ο ίδιος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ε, όχι! Φθάνει

τόσο όµως. Σας παρακαλώ.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: «Να σε κάψω, Γιάννη, να

σ’ αλείψω µέλι!»
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεχίστε,

κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας):  Ένα δεύ-

τερο θέµα το οποίο ετέθη εκτός του αντικειµένου του νοµοσχε-
δίου το οποίο συζητούµε είναι η απόφαση της Κυβέρνησης για
την αποκατάσταση της οµαλότητας στις συγκοινωνίες της πρω-
τεύουσας. Εδώ επίσης χρειάζεται µία εξήγηση από εµάς. Απο-
κατάσταση της οµαλότητας οφείλει η Κυβέρνηση να επιχειρήσει,
διότι η δηµοκρατία δεν είναι παράλυτη και διότι, βεβαίως, υπάρ-
χουν τα ατοµικά και συλλογικά δικαιώµατα τα οποία γίνονται σε-
βαστά, αλλά κανείς δεν µπορεί να µετατρέψει την ιδιότητα του
εργαζοµένου σε ιδιότητα του ιδιοκτήτη της οποιασδήποτε δηµό-
σιας περιουσίας, να την εξουσιάζει, να τη µεταχειρίζεται όπως
κρίνει και να τη στρέφει µάλιστα εναντίον της κοινωνίας! Γι’ αυτό
υπάρχουν οι δηµοκρατικοί θεσµοί, για να οργανώνουν το διά-
λογο και τη συζήτηση και να τίθενται και τα αιτήµατα. Όµως, η
Κυβέρνηση έχει την τελική ευθύνη να αποφασίζει και, όπως είπα
προηγουµένως, να κρίνεται.

Θα αναφερθώ τώρα στα θέµατα του νοµοσχεδίου. Η πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου για το «Ερρίκος Ντυνάν», η οποία επι-
κρίθηκε και υποτιµήθηκε, βεβαίως, κατ’ εξοχήν γίνεται για την
επιβίωση του νοσοκοµείου και τη διασφάλιση των θέσεων εργα-
σίας. Για ποιον άλλο λόγο γίνεται; Και, βεβαίως, ισχύει αυτό το
οποίο είπα, ότι δηλαδή, αν δεν επιτύχουµε την ιδιωτικοποίηση
του νοσοκοµείου, δεν υπάρχει επόµενη µέρα! Διότι αυτή είναι η
αλήθεια! 

Τι κάνουµε εµείς; Με την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου δί-
νουµε τη δυνατότητα να υπάρχει η ασφαλιστική ενηµερότητα,
ώστε να µπορεί να εισπράξει το «Ερρίκος Ντυνάν» από τον
ΕΟΠΥΥ και να καταβάλλονται κατά προτεραιότητα οι οφειλές
στους εργαζοµένους.

Τι άλλο γίνεται; Σύµφωνα µε τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας,

όταν αναστέλλονται οι πάσης φύσεως πράξεις διοικητικής και
αναγκαστικής εκτέλεσης, προστατεύουµε από ασφαλιστικά
µέτρα, δηλαδή συντηρητική κατάσχεση, δικαστική εγγύηση, προ-
σηµείωση υποθήκης, εγγυοδοσία, κατασχέσεις, πλειστηρια-
σµούς, τροπή προσηµειώσεων σε υποθήκες, έκδοση διαταγών
πληρωµής, θέσεις αναγκαστικής διαχείρισης, εκτέλεση βάσει δι-
καστικής απόφασης, κατάσχεση εις βάρος τρίτου. Είναι ασή-
µαντα αυτά που µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
προστατεύουµε υπέρ του «Ερρίκος Ντυνάν»; Δεν νοµίζω, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, να είναι ασήµαντα!

Σε ό,τι αφορά την παρέµβαση της δικαιοσύνης, ο Πρόεδρος
της Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων σε συνεδρίαση ενώπιον
των µελών της επιτροπής απευθύνθηκε στον Εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου κ. Τέντε και ενηµερώθηκε ότι ο φάκελος είναι στη
δικαιοσύνη. Αυτήν τη στιγµή σάς ενηµερώνω και εγώ από πλη-
ροφόρηση που έχω ότι ασχολείται ο αρµόδιος εισαγγελέας, ο
οποίος έχει οριστεί και διερευνά την υπόθεση. Ο Υπουργός
Υγείας και το Υπουργείο θα ανταποκριθούν σε ό,τι χρειαστεί. Και
άλλοι οργανισµοί, όπως το ΙΚΑ, ερωτώνται από τη δικαιοσύνη και
απαντούν. 

Βεβαίως, κύριε Κουρουµπλή, όποια έκθεση υπάρχει, θα πάει
στη δικαιοσύνη! Από το Βήµα της Βουλής σάς δηλώνω ότι δεν
θα επιτρέψω να υπάρχει η παραµικρή σκιά! Όλα στο φως! Για
όλα όσα καταγγείλατε, για ανθρώπους που δεν εργάζονται, για
υπέρογκες αµοιβές, για διασπάθιση της περιουσίας του Ερυ-
θρού Σταυρού, για όλα όσα έχετε πει, δεν υπάρχει από την
πλευρά του Υπουργού Υγείας η παραµικρή διάθεση να υπάρξει
σκιά και να εµποδιστεί ο έλεγχος! Και δεν ενδιαφέρει σε ποιους
θα καταλογιστούν ευθύνες! Καθαρές κουβέντες!

Όσον αφορά το ζήτηµα της εξεταστικής επιτροπής, ξέρετε ότι
αυτό δεν εξαρτάται από τον Υπουργό. Οι συνάδελφοι που είστε
µέλη του Κοινοβουλίου έχετε τη δυνατότητα να πάρετε πρωτο-
βουλία και να καταθέσετε πρόταση για οποιαδήποτε εξεταστική
επιτροπή θέλετε, µε οποιοδήποτε αντικείµενο.

Άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον τις προτάσεις του κ. Μαρκόπου-
λου, όπως και άλλων συναδέλφων, που είναι σηµαντικές. Αναφέ-
ροµαι στον κ. Μαρκόπουλο, γιατί µου ζήτησε απάντηση και διότι
έθεσε και µία άλλη διάσταση του προβλήµατος. Όλες αυτές οι
προτάσεις είναι συζητήσιµες και αξιολογούνται, αλλά αυτήν τη
στιγµή δεν είναι επισπεύδον το Υπουργείο Υγείας και ο Υπουρ-
γός. Επισπεύδουσα είναι η τράπεζα, η οποία έχει φορτωθεί ένα
τεράστιο δάνειο και προσπαθεί µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία να
περισώσει και το νοσοκοµείο, διότι σ’ αυτό έχει επενδύσει. Και
οι πάροχοι ενδιαφέρονται για την τύχη του νοσοκοµείου και όλοι
νοιάζονται για το πώς θα επιβιώσει. Δεν υπάρχει κάποιος που να
θέλει να κλείσει το νοσοκοµείο. Είµαστε προ της απειλής, προ
του κινδύνου να κλείσει. Όµως, κανείς δεν επιθυµεί να κλείσει
και να χάσουν οι εργαζόµενοι τις θέσεις τους! Και σωστά είπε ο
κ. Μαρκόπουλος ότι το νοσοκοµείο είναι κορυφαίας σηµασίας
για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας –µε την ευρεία έννοια- έστω και
αν δεν είναι αποκλειστικά δηµόσιο.

Όσον αφορά το ιδιωτικό κεφάλαιο, θα έρθει το ιδιωτικό κεφά-
λαιο; Βεβαίως πρέπει να έρθει! Ποιος δηµιουργεί θέσεις εργα-
σίας σήµερα στην Ελλάδα; Κρεµόµαστε από τις επενδύσεις!
Ξέρετε κανέναν άλλο τρόπο να µπορούµε να δηµιουργήσουµε
θέσεις εργασίας; Πείτε µας πώς δηµιουργούνται θέσεις εργα-
σίας χωρίς την παρουσία επενδύσεων. Εγώ δεν ξέρω κανέναν
άλλο τρόπο.

Όσον αφορά τη νεοφιλελεύθερη πολιτική, θα παρακαλέσω,
επειδή έχουµε σε όλες τις παρατάξεις αξιολογότατους οικονο-
µολόγους, να κάνετε στο εσωτερικό των κοµµάτων σας µία συ-
ζήτηση για το τι είναι φιλελευθερισµός και τι νεοφιλελευθερι-
σµός. Διότι νεοφιλελευθερισµός µαζί µε αύξηση των δηµοσίων
δαπανών δεν συµβιβάζεται! Είχαµε την κριτική, όταν κυβερνούσε
η Νέα Δηµοκρατία, ότι ακολουθούσαµε νεοφιλελεύθερη πολι-
τική. Μάλιστα! Την ίδια ώρα, όµως, στελέχη της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης µας κατηγορούν ότι εκείνην την περίοδο είχαµε
αύξηση των δηµοσίων δαπανών! Καλό είναι, λοιπόν, τα επιχειρή-
µατα να στοιχειοθετούνται.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν ήταν αύξηση, κύριε
Υπουργέ.
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επίσης, στο
σηµείο αυτό θα ήθελα να απαντήσω και στις παρατηρήσεις των
συναδέλφων. 

Κυρία Πρόεδρε, βεβαίως θα ζητήσω τον έλεγχο των επιχορη-
γήσεων των τελευταίων ετών που έχουν δοθεί από τον τακτικό
προϋπολογισµό προς τον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό, όπως ο
νόµος ορίζει. Θα πρέπει να ελεγχθεί εάν πράγµατι δαπανήθηκαν
για τους σκοπούς του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να πω ότι µου προξένησε εντύπωση
η τοποθέτηση του εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο
οποίος µίλησε για «έφοδο» του ΣΕΥΥΠ στο «Αττικόν». Μα, εσείς
εδώ καθηµερινά -και ορθώς πράττετε- απαιτείτε και αξιώνετε
ελέγχους, ώστε να µη µείνει τίποτα στη σκιά και ρωτάτε γιατί
υπάρχει η άλφα και η βήτα παράβαση και σας ενόχλησε που πήγε
το ΣΕΥΥΠ και το ΕΚΕΠΥ να ελέγξει αν λειτουργεί η εφηµερία; Σας
βεβαιώνω ότι κατά τις µαρτυρίες που υπάρχουν, οι γιατροί που
βρίσκονταν στο νοσοκοµείο εκείνην την ώρα, τους έδωσαν συγ-
χαρητήρια που έκαναν έλεγχο και τους είπαν «µπράβο, που έρ-
χεστε» και «αυτό θα έπρεπε να κάνετε». Διότι αν
παρακολουθήσετε πώς το ΕΚΕΠΥ διαχειρίζεται την εφηµερία από
το κέντρο επιχειρήσεων –και σας παρακαλώ να επισκεφθείτε
οποιαδήποτε ώρα θέλετε το κέντρο επιχειρήσεων- θα δείτε ότι
κατευθύνει τα αυτοκίνητα του ΕΚΑΒ εκεί όπου υπάρχουν άδεια
κρεβάτια, εκεί όπου µπορούν να νοσηλευθούν οι ασθενείς. Γιατί
υπάρχουν ώρες αιχµής και οι γιατροί που αµείβονται για την εφη-
µερία –και είπαµε ότι δεν αµείβονται µε υψηλό τίµηµα- θα πρέπει
να είναι στο καθήκον τους. Δηλαδή, τι πρέπει να γίνει; Αν δεν γι-
νόταν ο έλεγχος, εσείς την επόµενη µέρα θα µπορούσατε να
έχετε αντίστροφα επιχειρήµατα και να µε ρωτάγατε αν ήταν στις
θέσεις τους οι ειδικευµένοι γιατροί. Τότε, εγώ τι θα σας απαν-
τούσα; Δεν µπορείτε, λοιπόν, να χαρακτηρίζετε ως «έφοδο» τον
έλεγχο που έγινε και ο οποίος µάλιστα θα πρέπει να γίνεται παν-
τού. 

Δεύτερον, κάνετε κριτική όσον αφορά το τι πάει να αλλάξει.
Μα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν δεν πάρουµε αποφάσεις
αλλαγών και συντηρήσουµε την ίδια κατάσταση, θα είναι σαν να
συντηρούµε τις αιτίες και τις δοµές που παράγουν τα αδιέξοδα
τα οποία βιώνουµε σήµερα. Έχουµε το θάρρος και την τόλµη να
συζητήσουµε γιατί φτάσαµε ως εδώ; Έχουµε το θάρρος και την
τόλµη να συζητήσουµε γιατί έφτασε η Ελλάδα ως εδώ; Αυτή είναι
η υποχρέωσή µας. Να δούµε τι µας οδήγησε σ’ αυτά τα αδιέξοδα
και τι αποφάσεις πρέπει να πάρουµε -όσο επώδυνες κι αν είναι-
ώστε αυτές να δηµιουργούν µια αισιόδοξη προοπτική. 

Εγώ ειλικρινά πιστεύω ότι µε κόπο και πόνο θα έρθει η αισιό-
δοξη προοπτική για πολλά εκατοµµύρια Ελλήνων, αρκεί να ερ-
γαστούµε σκληρά, να µην καλλιεργούµε ουτοπίες και αυταπάτες
και να λέµε την αλήθεια. Ξέρουµε ότι οι αποφάσεις που έχουµε
πάρει δεν είναι ευχάριστες, όπως ξέρουµε και ότι δοκιµάζεται η
ελληνική κοινωνία. Όµως, πιστεύουµε ειλικρινά ότι θα υπάρξει
αισιόδοξη προοπτική. 

Το τρίτο και πολύ σηµαντικό κεφάλαιο αφορά τις προµήθειες.
Η Επιτροπή Προµηθειών διαχειρίζεται ψηφιακά, ηλεκτρονικά, τις
προµήθειες και, όταν τελεσφορήσουν οι διαγωνιστικές διαδικα-
σίες, επιχειρεί υπογραφή συµβάσεων. Εδώ, λοιπόν, έχουµε δύο
ζητήµατα. Ναι, είναι γεγονός ότι έχει πετύχει σηµαντικά η Επι-
τροπή Προµηθειών Υγείας και µε τον τρόπο µε τον οποίο έχει
λειτουργήσει ως τώρα αλλά και µε τον τρόπο µε τον οποίο πρό-
κειται να λειτουργήσει. 

Προσφάτως έγινε ένας διαγωνισµός για τα φίλτρα αιµοκάθαρ-
σης, τα οποία προµηθευόµασταν ακριβά, δηλαδή µε 30 ευρώ και
35 ευρώ. Οι δεκατέσσερις εταιρείες –ακούστε!- έκαναν κοινή
πρόταση. Οι δεκατέσσερις, λοιπόν, εταιρείες έδωσαν τιµή που
κυµαινόταν µεταξύ των 30 ευρώ και 35 ευρώ και η µία πρότεινε
την τιµή των 29,95 ευρώ. Πρόκειται για εναρµονισµένη πρακτική.
Όµως, υπήρξε σιωπή από την Επιτροπή Ανταγωνισµού. Δεν το
είδε και δεν το άκουσε, παρά το γεγονός ότι η Πρόεδρος κ. Κα-
στανιώτη απευθύνθηκε στην Επιτροπή Ανταγωνισµού. Όταν εγώ
ήρθα στη Βουλή και τα είπα σε επίκαιρη ερώτηση, τότε νοι-
άστηκε η Επιτροπή Ανταγωνισµού να αναζητήσει τον Υπουργό
Υγείας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτά τα λέγαµε και εµείς,

κύριε Υπουργέ,  αλλά κανείς δεν απαντούσε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έγινε πα-

ρέµβαση από εταιρεία και η τιµή των φίλτρων µειώθηκε στα 17
ευρώ και στα 28 ευρώ…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πολύ καλή!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): …ανέβηκε

η τιµή στο Παρατηρητήριο και υποχρεώνονται οι εταιρείες να συ-
νάψουν τις συµβάσεις στις τιµές στις οποίες έγινε η παρέµβαση.
Να τι µπορεί να πετύχει η Επιτροπή Προµηθειών Υγείας και τι
µπορεί να κάνει η βούληση και η αποφασιστικότητα, στην περί-
πτωση που θέλουµε να συγκρουστούµε µ’ αυτές τις καταστά-
σεις. 

Όσον αφορά την Επιτροπή Προµηθειών Υγείας, δέχοµαι τις
παρατηρήσεις και του εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ και του εκπρο-
σώπου του ΠΑΣΟΚ αλλά και των άλλων κοµµάτων, ότι θα πρέπει
να τη στηρίξουµε µε εξειδικευµένο προσωπικό, το οποίο να έχει
γνώσεις και να µπορεί να στηρίξει τις ηλεκτρονικές διαδικασίες,
προκειµένου να έχουµε αποτελέσµατα. Ήδη από το γραφείο του
Πρωθυπουργού έχει οριστεί αρµόδια οµάδα, η οποία παρακο-
λουθεί όλες τις διαγωνιστικές διαδικασίες που γίνονται µέσω των
ηλεκτρονικών µέσων, προκειµένου να έχουµε πολύ συγκεκριµένα
αποτελέσµατα και από εκεί. Στηρίζουµε, λοιπόν, την Επιτροπή
Προµηθειών Υγείας.

Ας δούµε, όµως, τι συµβαίνει και αναγκαζόµαστε να φέρνουµε
τη διάταξη, για να νοµιµοποιήσουµε πράξεις οι οποίες έχουν γίνει
από τις διοικήσεις των νοσοκοµείων. Πρόκειται για τις γνωστές
περιπτώσεις στις οποίες όλοι αναφερθήκαµε. Παρέρχεται δη-
λαδή ο χρόνος, γίνονται ενστάσεις και µετά οι διοικήσεις επιχει-
ρούν τις αναθέσεις µε βάση τις προηγούµενες τιµές. Εδώ,
λοιπόν, θα πρέπει να δώσουµε µάχη, ώστε να κερδίσουµε το
χρόνο και να υποχρεώσουµε τις διοικήσεις να αποφασίσουν εγ-
καίρως. 

Επίσης, το σηµείο που θα ελέγξει ο Υπουργός –και εδώ θέλω
και το δικό σας ενδιαφέρον µέσω της άσκησης αµείλικτου κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου- είναι όταν υπάρχουν τιµές στο Παρατη-
ρητήριο Τιµών, οι διοικήσεις να µην κάνουν προµήθειες εκτός
των τιµών του Παρατηρητηρίου. Αυτό είναι ξεκάθαρο. Όπως
πληροφορούµαστε -και εσείς αλλά και εµείς- υπάρχουν τιµές -
και καλά κάνετε και υποβάλλετε ερωτήσεις- που είναι έξω από
τις αναφερόµενες. Εδώ, λοιπόν, θα καταλογίζονται οι ευθύνες. 

Έρχοµαι τώρα στην υπόθεση του Νοσοκοµείου «Παναγία». Ξέ-
ρετε ότι είναι µια υπόθεση η οποία οδηγήθηκε σε αδιέξοδο από
τον περασµένο Απρίλιο. Και αυτό έγινε, διότι έληξε η σύµβαση η
οποία προϋπήρχε και εν συνεχεία η εταιρεία, µε «όπλο» τους ερ-
γαζοµένους, δεν θέλησε να εξευρεθεί λύση και οδήγησε τα
πράγµατα στο σηµερινό αδιέξοδο. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να επαινέσω τους συναδέλφους
όλων των πτερύγων της Βουλής. Κατ’ αρχάς, τους συναδέλφους
του ΣΥΡΙΖΑ, µε τους οποίους ήµουν σε τηλεφωνική επικοινωνία
κατά τη διάρκεια των εορτών, αλλά και τους συναδέλφους µου
από τη Νέα Δηµοκρατία, όπως τον κ. Χριστογιάννη, ο οποίος επί-
σης ήταν σε διαρκή επικοινωνία µαζί µου για την οµιλία την οποία
έκανε σήµερα. 

Όσον αφορά, λοιπόν, αυτό το θέµα, δεν πάµε να ευνοήσουµε
κάποιο συµφέρον, όπως δεν πάει και η τοπική κοινωνία να ευνοή-
σει κάποιο συµφέρον, διότι εδώ έχουµε και τις αποφάσεις όλων
των συλλογικών φορέων της περιοχής και της τοπικής αυτοδιοί-
κησης κατ’ εξοχήν. Αυτό που πάµε να κάνουµε είναι να λύσουµε
ένα πρόβληµα. 

Για λόγους τάξεως, λοιπόν, κύριε Αµανατίδη, θα κάνω δεκτή
τη δική σας τροπολογία. Δεν πάει κανείς να ευνοήσει αυτούς που
έχουν το κτήριο ούτε να συνεχίσουµε τη σύµβαση. Αυτή η σύµ-
βαση θα τεθεί σε δοκιµασία και θα εφαρµοστούν οι διατάξεις των
νόµων που έχουν ήδη ψηφιστεί για τη µείωση των ενοικίων τα
οποία καταβάλλει το δηµόσιο. Μόνο έτσι το διοικητικό συµβούλιο
θα πάει να υπογράψει τη νέα σύµβαση. Επίσης, θα επιχειρή-
σουµε από κοινού να βρούµε τη λύση στο συγκεκριµένο θέµα. 

Κύριε Κουρουµπλή, σε ό,τι αφορά αυτό το 16% των πολυεθνι-
κών, γνωρίζετε ότι δεν είναι επισπεύδον το Υπουργείο Υγείας σε
θέµατα τα οποία έχουν να κάνουν µε τα έσοδα του δηµοσίου.
Εµείς ως Υπουργείο Υγείας θα θέσουµε αυτό το θέµα στο εσω-

6934 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τερικό της Κυβέρνησης, για να συζητηθεί. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τέλος,

κυρία Πρόεδρε, και επειδή ο χρόνος παρήλθε εξαιτίας των δια-
κοπών, θα αναφερθώ επί τροχάδην στις τροπολογίες. 

Όσον αφορά την τροπολογία που αφορά το Νοσοκοµείο «Πα-
ναγία», αναφέρθηκα ήδη. 

Όσον αφορά την τροπολογία της κ. Μάρκου, που αφορά την
ψυχική υγεία, γίνεται δεκτή, γιατί, όπως αναφέρετε στην αιτιο-
λογική έκθεση, κυρία Μάρκου, συµβάλλετε στην επίλυση ενός
προβλήµατος, ούτως ώστε µε τη ροή των χρηµατοδοτήσεων από
τον προϋπολογισµό στις δοµές της ψυχικής υγείας να µπορέ-
σουµε να πληρώσουµε τους εργαζοµένους και σ’ αυτές τις µο-
νάδες ψυχικής υγείας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Όσον αφορά τα άλλα θέµατα, έχουν γίνει πολλές αναφορές.
Γενικά είναι δεκτές οι τροπολογίες, όπως αυτή την οποία κατέ-
θεσε ο συνάδελφος κ. Κεδίκογλου αλλά και των συναδέλφων
όλων των κοµµάτων. Επίσης, θα κάνω δεκτές και τις τροπολογίες
του κ. Γρηγοράκου αλλά και των συναδέλφων από το ΣΥΡΙΖΑ,
που αφορούν τη διευκόλυνση των πασχόντων ιατρών, οι οποίοι
θέλουν να τοποθετηθούν για να πάρουν την ειδικότητά τους,
παρά το γεγονός ότι δοκιµάζονται από την ασθένειά τους. 

Και κλείνω, κυρία Πρόεδρε, µε µια τελευταία φράση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και εγώ θα ήθελα να εµφανιστώ

για πρώτη φορά απέναντί σας στο νοµοθετικό έργο µε ένα σχέ-
διο νόµου που να έχει µια φιλοσοφία η οποία να καλύπτει ένα
συγκεκριµένο τοµέα του Υπουργείου και οι διατάξεις να έχουν
ιεραρχηθεί και αξιολογηθεί. Όµως, είµαι υποχρεωµένος να λει-
τουργήσω κάτω από έκτακτες συνθήκες, κάτω από οικονοµικές
και χρονικές πιέσεις και κάτω από πιέσεις που προκύπτουν µέσα
από την ίδια την πραγµατικότητα και τα προβλήµατα που γεννά
η ίδια η ζωή. Δεν υπάρχει κάποιος δόλος. Για το λόγο αυτό, στις
περιπτώσεις που υποχρεωνόµαστε να νοµοθετήσουµε κατ’
αυτόν τον τρόπο, δεν ζητώ την επιείκειά σας, αλλά ζητώ να βλέ-
πετε σε βάθος ποιες είναι οι διατάξεις τις οποίες φέρνει ο Υπουρ-
γός στη Βουλή. Γι’ αυτό, άλλωστε, αποδέχθηκα και τις δικές σας
τροπολογίες, οι οποίες ανταποκρίνονται σε έκτακτες ανάγκες. 

Είναι βέβαιο ότι τα προβλήµατα τα οποία καθηµερινά αντιµε-
τωπίζουν στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας είναι πολύ σηµαντικά. Και
αν εγώ σας κατηγορώ ότι φαντάζεστε έναν ιδεατό κόσµο στον
οποίο δεν µπορούµε να ανταποκριθούµε και το εξαιρέσουµε
αυτό και πούµε ότι θα έπρεπε τα περισσότερα των προβληµάτων
να µπορούν να αντιµετωπιστούν, πάντοτε προτάσσεται το θέµα
των δαπανών και για τις ελλείψεις του προσωπικού και για τις ελ-
λείψεις των υποδοµών. 

Κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν από το Υπουργείο Υγείας, προσπα-
θούµε να αξιοποιήσουµε τους διαθέσιµους κοινοτικούς πόρους.
Σωστά είπε η κ. Ξηροτύρη ότι µας έχει µείνει µόνο ένα έτος και
πρέπει να βιαστούµε πάρα πολύ.

Και µια τελευταία εξήγηση, κυρία Πρόεδρε, γιατί ετέθη από
τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και δεν
θέλω να περάσει απαρατήρητο: Με την task force, στην οποία η
Γερµανία είναι domain leader, ηγέτιδα χώρα, δεν έχουµε ανταλ-
λάξει κάποια ύποπτα κείµενα ούτε έχουµε αναλάβει κάποιες δε-
σµεύσεις. Συνεργαζόµαστε σε έξι επιτροπές γνώµης πάνω από
εκατό Έλληνες και Ευρωπαίοι επιστήµονες αµισθί. Υπάρχει το
µνηµόνιο το οποίο ο προκάτοχός µου Υπουργός, ο αξιότιµος κ.
Λοβέρδος, είχε υπογράψει για την παροχή τεχνογνωσίας. Ούτε
µας ελέγχουν ούτε ήρθαν να δουν αν κάνουµε το άλφα ή το
βήτα. Γίνεται µια αποτύπωση των προβληµάτων και, σε σχέση µε
το τι έχουν διαθέσιµο να µας προσφέρουν, αν θέλουµε το υιοθε-
τούµε, αν δεν θέλουµε όχι. 

Σας είπα προ ηµερών σε επίκαιρη ερώτηση ότι, όταν συζήτησα
µε τον  Γερµανό Υπουργό το θέµα των ΚΕΝ, µου είπε ευθέως ότι
«αυτά τα οποία εφαρµόζουµε στη Γερµανία δεν θα ταιριάζουν
εδώ στις ανάγκες τις δικές σας. Εµείς στη Γερµανία κάναµε επτά
χρόνια για να καταλήξουµε. Δουλέψτε πάνω στο ελληνικό σχέδιο
που έχετε κάνει, να δείτε τις αδυναµίες και, αν κάπου µπορούµε

να σας βοηθήσουµε, να το κάνουµε.». Δεν έρχονται να µας επι-
βάλουν τίποτα. 

Μεγάλωσα στα φοιτητικά µου χρόνια ακούγοντας ότι πάντα
κάποιοι εξουσίαζαν τη χώρα. Δεν το πιστεύω αυτό. Ο ελληνικός
λαός µόνο εξουσιάζει τη χώρα, αν το θέλουµε εµείς οι πολιτικοί
του. Και πιστεύω ότι το θέλουµε όλοι οι Έλληνες πολιτικοί. Άλλο
φιλίες, συµµαχίες, εταίροι, άλλο τεχνογνωσία, άλλο δανεισµός
και ουδέποτε, βέβαια, υποταγή. Και το πιστεύω αυτό για όλες τις
Ελληνίδες και όλους τους Έλληνες Βουλευτές. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει η κ. Σοφία Βούλτεψη, Κοινοβουλευτική Εκπρό-
σωπος της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Θα µιλήσω µετά τον Υπουργό, κυρία Πρό-
εδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν υπάρχει
άλλος να µιλήσει, κυρία Βούλτεψη. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Επειδή µίλησε ο κύριος Υπουργός, το
είπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η σειρά σας
είναι.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ωραία.
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Για τα θέµατα που συζητούσαµε σήµερα µε κυρίαρχο αυτό του

Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν» νοµίζω ότι παρέλκει να ανα-
φερθώ, έχουν αναφερθεί όλοι οι συνάδελφοι και έχει αναφερθεί
και ο κύριος Υπουργός, ο οποίος έκανε δεκτές και όλες οι τρο-
πολογίες, όπως ακούω, οπότε πραγµατικά λύνονται, νοµίζω, αρ-
κετά προβλήµατα από αυτά που οι συνάδελφοι έχουν θέσει.

Θέλω απλώς να πω κάποια πράγµατα σχετικά µε αυτά τα
οποία ακούστηκαν γενικότερα. Και επειδή πιστεύω ότι ακόµη
παρά τον Κανονισµό πρέπει να ακούγονται, εφόσον βρίσκεται σε
λειτουργία η Βουλή.  

Για το ζήτηµα της επίταξης, της επιστράτευσης των µέσων µα-
ζικής µεταφοράς, θέλω να θυµίσω ότι σήµερα ήταν η όγδοη µέρα
που ήταν κλειστό το µετρό, η πόλη βρισκόταν σε απόλυτη ασφυ-
ξία και, φυσικά, δεν µπορεί να περιµένει κανείς από µια Κυβέρ-
νηση, οποιαδήποτε κυβέρνηση, να µην κάνει κάτι. Αυτό είναι
αδύνατον. 

Τίθενται διάφορα ερωτήµατα: «Σε ποιον ανήκει το µέτρο», για
παράδειγµα, αν ανήκει, δηλαδή, στους εργαζοµένους του ή
στους χρήστες του, στους πολίτες; «Ποιος έχει πληρώσει για να
γίνει αυτό, ποιος καταβάλλει φόρους για αυτό και τελικά δεν έχει
τις παροχές τις οποίες οφείλει να έχει;» 

Δεν καταλαβαίνω, λοιπόν, τι σηµαίνουν όλα αυτά. Δεν αντιλαµ-
βάνοµαι τις καταγγελίες. Το µετρό πρέπει να λειτουργήσει και ο
νόµος πρέπει να εφαρµοστεί. Εκτός εάν -επειδή ακούγονται και
διάφορα µέσα σε αυτήν τη χώρα-  δεν πρέπει να εφαρµόζονται
οι νόµοι, οπότε υπάρχει ζήτηµα το οποίο πρέπει επισήµως να
ακουστεί, ότι, δηλαδή, υπάρχει κόµµα στη χώρα το οποίο λέει
ότι «εάν ο νόµος» -όποιος νόµος και αν είναι αυτός, καλός,
κακός, στραβός, συµφωνήσαµε, τον ψηφίσαµε ή δεν τον ψηφί-
σαµε- «αν πρέπει να εφαρµόζεται ή όχι». Διότι διάβασα ότι οι συν-
δικαλιστές του µετρό δηλώνουν ότι «ο νόµος δεν πρέπει
εφαρµόζεται και ότι δεν πρόκειται να τον εφαρµόσουν». 

Σας λέµε, λοιπόν, ότι αυτό είναι αδύνατον. Διότι τελικά τα ζη-
τήµατα της νοµιµότητας µας έχουν κοστίσει πάρα πολύ και σε
πάρα πολλούς τοµείς. 

Όσον αφορά στις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, εγώ
είµαι σε άλλο µήκος κύµατος, διότι έψαξα να βρω ποιες είναι
αυτές οι περίφηµες πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου που
έπρεπε να συζητούνται δώδεκα ηµέρες στη Βουλή και δεν συζη-
τήθηκαν. Ποιες είναι δηλαδή εκείνες οι πράξεις που έβλαψαν το
λαό και δεν συζητήθηκαν. Γιατί άλλες, οι οποίες προκάλεσαν
πρόβληµα στο λαό, συζητήθηκαν, µα µε το µεσοπρόθεσµο, µα
µε ένα άρθρο, µε µισό άρθρο, µε τα εκατοµµύρια λέξεις που
σπαταλώνται µέσα σε αυτό εδώ το κτήριο. Εγώ ποτέ στη ζωή µου
δεν έχω δει τόση σπατάλη λέξεων, όση µέσα στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο, ώστε µετά να λένε ότι δεν συζητάµε κιόλας. Όχι. Ποιες
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είναι, λοιπόν, οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου που δεν συ-
ζητήθηκαν καθόλου, για παράδειγµα, και όµως ψηφίστηκαν; Δη-
λαδή, τι έπρεπε να γίνει; 

Σήµερα συζητάµε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και είµα-
στε εδώ από το πρωί. Γιατί, τώρα; Για κάτι που συµφωνούµε όλοι
ή σχεδόν όλοι! Δηλαδή, δεν υπήρχε κανένα ζήτηµα. Και όµως,
είµαστε εδώ από το πρωί και λέµε, παρεµβαίνουµε, συζητάµε. Τι
έπρεπε, δηλαδή, οπωσδήποτε να συζητηθεί από αυτές τις πρά-
ξεις; Το ότι δεν θα γίνεται πλειστηριασµός της πρώτης κατοικίας;
Διαφωνούσε, δηλαδή, κανείς και έπρεπε να έρθουµε εδώ να
παίρνουµε το λόγο; 

Το Φιλοτελικό και Ταχυδροµικό Μουσείο είναι ζήτηµα που
έπρεπε να το συζητήσουµε οπωσδήποτε µέσα στο Κοινοβούλιο;
Δηλαδή, τελικά αυτή η συζήτηση υποβαθµίζει και τη λειτουργία
του Κοινοβουλίου.

Το πώς θα πληρώνονται οι εφηµέριοι για τους οποίους υπο-
χρεωτικά, δηλαδή µετά την κατάργηση ενός λογαριασµού,
έπρεπε να γίνει νόµος, για να πληρώνονται κατευθείαν από το
Υπουργείο Παιδείας, έπρεπε να έρθουµε να καθίσουµε εδώ πέρα
πενήντα άνθρωποι; Πείτε µου µια πράξη! Γιατί γίνεται προπα-
γάνδα γύρω από αυτό. Και πάνω σε αυτήν την προπαγάνδα στή-
νονται σενάρια εκτροπής, χούντας. Και µετά, πάνω σε αυτά τα
σενάρια στήνονται  σενάρια τροµοκρατίας. Και µετά, πάνω σε
αυτά τα σενάρια, προχωράνε τα θέµατα της τροµοκρατίας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εάν δεν µας χρειάζεται
κιόλας, να φύγουµε. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι, για το Φιλοτελικό Μουσείο, αγαπητέ
συνάδελφε, πιστεύω ότι εµένα δεν µε χρειάζεται κανείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-
δελφοι, σας παρακαλώ. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Αν εσάς σας χρειάζεται η χώρα για να
αποφασίσετε για το Φιλοτελικό Μουσείο, λυπάµαι, αλλά εµένα
δεν είναι αυτός ο ρόλος µου. Εµένα ο ρόλος µου είναι να φέρνω
σε πέρας νοµοθετήµατα, τα οποία έχουν κάποια σηµασία. 

Αυτά, λοιπόν, τα έχω συζητήσει όλα. Και το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Παιδείας το συζήτησα. Και το µεσοπρόθεσµο το συ-
ζήτησα. Έγινε µια συνεδρίαση από το πρωί έως το βράδυ, θα
µπορούσε να γίνει δεύτερη, τρίτη ηµέρα, πέµπτη ηµέρα. Και οι
εξεταστικές συνεδριάζουν εδώ. Και άµα πάρεις τα Πρακτικά,
υπάρχει ερώτηση που έχει δεκαπέντε σελίδες. 

Δηλαδή, τι είναι τώρα αυτό το ζήτηµα, ότι ξαφνικά δεν λειτουρ-
γεί το Κοινοβούλιο, άρα δεν υπάρχει Κοινοβούλιο, άρα «κάντε τα
όλα λίµπα»; 

Δηλαδή, πείτε µου σε τι χρειαζόταν να συζητήσουµε εδώ την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για την παράταση της λεωφο-
ρειογραµµής Αθήνας-Τιράνων Αλβανίας; Δηλαδή, δεν το κατα-
λαβαίνω αυτό! Όταν θα έρθει ένα θέµα σοβαρό, τότε, ναι,
συµφωνώ και εγώ. Αλλά γι’ αυτά τα θέµατα τώρα, όταν εδώ και-
γόµαστε, δεν νοµίζω ότι υπάρχει κανένα ζήτηµα. 

Επίσης, θέλω να πω το εξής: όσον αφορά τις γερµανικές απο-
ζηµιώσεις, ίσως δεν το αντελήφθη ο κ. Κουρουµπλής, αλλά είχε
ανακοινωθεί παράταση της λειτουργίας της συγκεκριµένης επι-
τροπής µέχρι το Μάρτιο, διότι ζήτησαν οι ίδιοι, επειδή είναι πάρα
πολύ µεγάλος όγκος των αρχείων που ψάχνουν, γιατί µιλάµε για
την περίοδο της Κατοχής. Άρα νοµίζω ότι χρειάζεται να τίθεται
θέµα για το «από εδώ έως το Μάρτιο».  Δηλαδή, εντάξει «έχουµε
φάει το γάιδαρο, θα φάµε και την ουρά του», προκειµένου να το
µάθουµε αυτό. 

Τώρα, όσον αφορά, τα λάθη του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, επειδή παρακολουθώ τις εκθέσεις του Ταµείου, ειδικά από
τον Αύγουστο του 2009. Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο λέει
πάντα τα ίδια ακριβώς πράγµατα και κάθε έκθεσή του είναι χει-
ρότερη από την προηγούµενη, διότι υποχρεώνεται –και το έκανε
και τώρα- να αναθεωρεί προς τα κάτω πάντα τις εκτιµήσεις του,
πότε λέγοντας ότι ο συντελεστής αυτός έπρεπε να είναι αυτός ή
εκείνος και πότε το ένα και πότε το άλλο. Δεν είναι κάτι το και-
νούργιο αυτό. Αυτό είναι το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, το
παίρναµε ή το αφήναµε, δεν υπήρχε κάτι άλλο. 

Αυτήν τη στιγµή όµως µετέχει το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
σε ένα µηχανισµό. Άλλωστε σήµερα, από ό,τι ξέρω, γιατί δεν
πρόλαβα -επειδή συζητώ κάτι επί του οποίου συµφωνούµε όλοι,

συζητώ κάτι από τις έντεκα το πρωί εδώ µέσα  και παρακολουθώ
και ποιος ξέρει πόση ώρα θα κρατήσει αυτό, ενώ δεν διαφωνεί
κανείς, δηλαδή φανταστείτε και να διαφωνούσαµε- δεν είδα τι
έγινε, επειδή ξέρω ότι ο κ. Τσίπρας σήµερα επισκέπτεται την
έδρα του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, τον Γενικό Διευθυντή
του και µάλιστα παρουσία του κ. Τόµσεν. 

Φαντάζοµαι ότι θα έχει θέσει αυτό το θέµα. 
Εµείς δεν έχουµε να σας δώσουµε κάποια απάντηση. Νοµίζω

ότι ο κ. Τσίπρας θα κάνει µια ενηµέρωση και θα αναφέρει τι τους
είπε «έχετε κάνει λάθος, είστε άχρηστοι, ανίκανοι και οπότε απο-
συρθείτε». Οπότε να έρθει να µας πει και τι του απήντησαν. 

Απορώ, τον κ. Φούχτελ και τον κ. Τόµσεν που αρνείται να τους
δει στην Αθήνα, γιατί τους βλέπει στο Βερολίνο και στην Ουά-
σινγκτον; Υπάρχει εξήγηση γι’ αυτό; Δεν µπορώ να το καταλάβω. 

Επίσης, δεν µπορώ να καταλάβω γιατί δεν ακύρωσε και τη συ-
νάντηση. Ξέρω ότι το ταξίδι του Προέδρου ήταν προγραµµατι-
σµένο από καιρό. Αλλά µετά από την έκθεση του ΔΝΤ, όπου στη
σελίδα 39 αναφέρονται οι κίνδυνοι που ελλοχεύουν σε περί-
πτωση που ο ΣΥΡΙΖΑ έρθει στην εξουσία, απορώ πώς ο κ. Τσί-
πρας, σε ένδειξη διαµαρτυρίας, δεν ακύρωσε τη σηµερινή του
επίσκεψη στο ΔΝΤ. Προφανώς ήταν πολύ µεγάλο δώρο. Ο λαός
ψηφίζει πάντα τον εχθρό του µισητού ΔΝΤ. Είναι το καινούργιο
λάβαρο. Σας έδωσε, δηλαδή, ένα φωτοστέφανο αγιότητας και
εποµένως, νοµίζω, δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτές τις σκέψεις, που νο-
µίζω ότι αποτελούν απάντηση σε ορισµένα θέµατα που τέθηκαν
µέσα στην Αίθουσα, θέλω να ολοκληρώσω την παρέµβασή µου.
Όταν συµφωνούµε σε κάτι, πρέπει να προχωρούµε στο επόµενο.
Δεν έχει κανένα νόηµα να χάνουµε έξι και επτά ώρες στις οποίες
θα µπορούσαµε να κάνουµε κάτι πιο εποικοδοµητικό ή να συζη-
τήσουµε κάτι άλλο. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει η

Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Παρασκευή Χρι-
στοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ και αγαπητή κυρία Βούλτεψη, θα µου επιτρέ-
ψετε να διαφωνήσω και µε τους δύο σας. Το άρθρο 44 του Συν-
τάγµατος επιτρέπει να υπάρχουν πράξεις νοµοθετικού περιεχο-
µένου. Εδώ θα συµφωνήσουµε. Πού θα διαφωνήσουµε όµως:
διαφωνήσαµε πρόσφατα και στη συζήτηση πράξεων νοµοθετι-
κού περιεχοµένου που εµπεριείχαν προαπαιτούµενα και για τις
οποίες είχατε τη στήριξή µας και επί της ουσίας και επί της δια-
δικασίας, αλλά µέσα σ’ αυτές είχαν εισχωρήσει «φιλοτελικά µου-
σεία» και άλλα. 

Θα ήθελα να πω και να επαινέσω το γεγονός ότι ο Υπουργός
είναι πάνω στα προβλήµατα. Προσπαθεί να ελέγξει. Αλλά εγώ
δεν κατανοώ -και συνεχίζουµε να µην κατανοούµε- γιατί το θέµα
του ιδρύµατος «Ερρίκος Ντυνάν» ήρθε ως πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου. Γιατί δεν είναι ένας καλός τρόπος νοµοθετείν και
γιατί το άρθρο 44 του Συντάγµατος αναφέρει «σε εξαιρετικά
επείγουσες περιπτώσεις» και ως τέτοιες µπορεί να νοηθούν βε-
βαίως τα προαπαιτούµενα, βεβαίως η µεγάλη προσπάθεια της
χώρας να ανακάµψει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως,
αλλά πριν από τις γιορτές ήταν επείγουσα περίπτωση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κύριε Υπουργέ. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, µε συγ-
χωρείτε πάρα πολύ, αλλά θα πω την άποψή µου. 

Όµως, όπως είπε και ο εισηγητής µας, δεν µπορούµε να µην
εκφράσουµε τη δυσφορία µας. Εµείς δεν µιλάµε για εκτροπή.
Θεωρώ όµως ότι όσοι αρέσκονται σε προπηλακισµούς, σε λε-
κτική βία µέσα στο Κοινοβούλιο -η οποία πυροδοτεί και τη λε-
κτική βία εκτός του Κοινοβουλίου παντός είδους- αυτού του
είδους η νοµοθέτηση τους τροφοδοτεί.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το άρθρο 44, οι πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου αφορούν εξαιρετικά επείγουσες περιπτώσεις. Νο-
µίζω ότι µπορούµε µε αυτόν τον τρόπο να σας προτρέψουµε και
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αν θέλετε και να σας ελέγξουµε κοινοβουλευτικά στο έργο σας,
το οποίο κατά τα άλλα το παρακολουθούµε στενά και το στηρί-
ζουµε ως ένα από τα τρία κόµµατα της συγκυβέρνησης.

Επιτρέψτε µου και εµένα, κυρία Πρόεδρε, µια δίλεπτη περίπου
εκτροπή από το θέµα αυτό καθαυτό. Θα ήθελα να αναφερθώ στα
όσα συµβαίνουν στο χώρο των µεταφορών και ιδιαίτερα στο
µετρό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συνδικαλιστική πρακτική που
καθιστά όµηρο µια ολόκληρη κοινωνία –πάνω από ένα εκατοµ-
µύριο εργαζοµένους- είναι µια συνδικαλιστική πρακτική, η οποία
δεν τιµά το ίδιο το συνδικάτο, τους ίδιους τους συνδικαλιστικούς
αγώνες. Δεν σεβόµαστε ούτε το ένα εκατοµµύριο και πλέον ερ-
γαζοµένους, τους οποίους θέτουµε για οχτώ µέρες σε οµηρία,
ούτε τις αποφάσεις των δικαστηρίων;

Κύριε Υπουργέ, εκπροσωπώντας εδώ την Κυβέρνηση, παρ’ ότι
δεν είναι στην αρµοδιότητά σας, να σας πω ότι εµείς είχαµε προ-
τείνει µια κοινή υπουργική απόφαση. Δεν έγινε δεκτή. Επισκέ-
φθηκε ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ το Υπουργείο και τον αρµόδιο
Υπουργό. Προτρέψαµε να εξαντληθούν τα περιθώρια του διαλό-
γου. Σήµερα το πρωί ελπίζαµε ότι σ’ αυτήν τη συνάντηση µε τον
Υπουργό, οι εργαζόµενοι δεν θα απαιτούσαν –διότι περί αυτού
πρόκειται- να εξαιρεθούν από όλους τους άλλους εργαζόµενους. 

Κάθε δουλειά είναι σεβαστή καθώς και οι ιδιαιτερότητες και
τα ειδικό βάρος που φέρει το κάθε επάγγελµα και η κάθε ειδικό-
τητα. Αλλά πείτε µου εσείς γιατί αύριο το πρωί δεν θα δυσφορή-
σουν ή τι αισθάνονται σήµερα οι αστυνοµικοί, οι πιλότοι των F-16,
οι νοσηλευτές στις εντατικές –εσείς, κύριε Υπουργέ, ξέρετε, γιατί
το παρακολουθείτε- και γιατί θα πρέπει κάποια οµάδα να εξαιρε-
θεί από το ενιαίο µισθολόγιο και µάλιστα να απειλεί –όπως ακρι-
βώς το άκουσα στο ραδιόφωνο- ότι βρίσκονται σε επιχειρησιακή
ετοιµότητα στο αµαξοστάσιο. Την απειλή αυτή επανέλαβε δυ-
στυχώς ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Κου-
ρουµπλής απ’ αυτό το Βήµα. Σας είπε ότι θα είστε υπεύθυνοι για
ό,τι συµβεί.

Αυτές τις πρακτικές εµείς τις καταδικάζουµε και κοινοβουλευ-
τικά και συνδικαλιστικά. Η χώρα βρίσκεται σε µια κρίσιµη καµπή.
Το 2013 θα είναι το έτος στροφής. Θα κάνουµε καθετί το δυνα-
τόν µέσα στο πλαίσιο του νόµου και του Συντάγµατος, ώστε η
χώρα να πάρει µπρος. Βλέπετε ότι κάποιοι οικονοµικοί δείκτες –
και το Χρηµατιστήριο- δείχνουν θετική στροφή. Δεν αφορά αυτό,
βεβαίως, το κάθε νοικοκυριό που πονά. Αφορά όµως και την
αξιοπιστία της χώρας µας διεθνώς και την προσπάθεια της
χώρας να βγει µπροστά και να πάµε σε ανάκαµψη. 

Και οι συνδικαλιστικές ηγεσίες θα πρέπει να δείξουν αυτήν την
ώρα ότι µπορούν να σταθούν στο ύψος των περιστάσεων. Εφό-
σον υπήρξε προσπάθεια διαλόγου, θα έπρεπε να είναι εκεί και
όχι ταµπουρωµένοι. 

Μίλησα για πιλότους, µίλησα για νοσηλευτές και ξέχασα να µι-
λήσω για τους χιλιάδες εργαζόµενους στον ιδιωτικό τοµέα, οι
οποίοι είναι σε χειρότερη µοίρα και για τους οποίους δεν κλαίει
κανείς απ’ αυτό το Βήµα. Ήρθε η ώρα, λοιπόν, να δούµε γενικό-
τερα το συµµάζεµα.

Κάποιοι θεωρούν το συµµάζεµα του κράτους και την εξυ-
γίανση ανάθεµα. Και είναι τάχα µου αριστερό το να νοιάζεσαι
µόνο για τους εργαζόµενους εντός των τειχών; 

Ας δούµε πώς αντιµετωπίζουµε το «πάρτι» της υγείας. Και εδώ
φαίνεται αν αναθεωρούµε τη σύµβαση, αν την αλλάζουµε, όπως
λέει τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ, ή την καταργούµε µονοµερώς και τη δια-
γράφουµε µε ένα άρθρο που θα φέρουµε σε επόµενο νοµοσχέ-
διο. 

Καλό θα ήταν να µας απαντούσε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος τι από τα δύο ισχύει. Αλλά το είδαµε και στο χώρο της
υγείας µόλις τώρα. Διότι άκουσα δυστυχώς τον εισηγητή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ –και δεν διαφώνησα σε πολλά από όσα είπε- να µιλά για
δήθεν κάθαρση και υποτιθέµενα «τρωκτικά» και κατήγγειλε τους
ελέγχους του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας.

Αυτό το σώµα θα πρέπει να το καταστήσουµε πιο αποτελεσµα-
τικό. Θα πρέπει να του ασκήσουµε έλεγχο. Θα πρέπει να το αξιο-
λογήσουµε. Θα πρέπει να το αναβαθµίσουµε. Περιµένουµε τις
προτάσεις σας. Αυτό που δεν περιµένουµε είναι να λέτε για
δήθεν κάθαρση, δήθεν εξυγίανση και υποτιθέµενα «τρωκτικά»,

όταν ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος –ιδού η διγλωσσία-
µιλάει -και σωστά- για «πάρτι» και ότι πρέπει να χυθεί άπλετο
φως. 

Παλιότερα και ο Αλέκος Παπαδόπουλος και πολλοί Υπουργοί
έκαναν προσπάθειες. Είµαστε στο πλευρό σας για κάθε προσπά-
θεια εξυγίανσης, κύριε Υπουργέ.  Και ο κ. Κουρουµπλής σάς
προκάλεσε και του απαντήσατε. Επικροτώ αυτό που του είπατε
και θα είµαστε από πάνω να το δούµε. Θα σας ασκήσουµε και
εµείς, µέσω ερωτήσεων, όλο τον έλεγχο που πρέπει. 

Αλλά πείτε µου, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, τι από τα δύο
ισχύει; Το «υποτιθέµενη κάθαρση» και τα «δήθεν τρωκτικά» ή
αυτό που είπε ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος περί
«πάρτι»; Και εδώ θα πάµε µαζί, αν ισχύει ότι το «πάρτι» πρέπει
να τελειώσει.

Επί της ουσίας. Εµείς, γνωρίζοντας την κρισιµότητα της κατά-
στασης, όπως είπε και ο εισηγητής µας, σας δώσαµε τη δυνατό-
τητα να προσπαθήσετε να επιβιώσει το νοσοκοµείο –καλύπτοµαι
απόλυτα απ’ αυτό- να βρούµε τη βιώσιµη λύση. Πρέπει όµως να
δούµε –και να µην το σταµατήσουµε αυτό- τι έγινε στο παρελθόν. 

Ο κ. Κεδίκογλου αναφέρθηκε. Ήδη από την πλευρά µας εµείς
θέλουµε και τη δικαστική διαδικασία, που προφανώς θα προχω-
ρήσει. Είναι ένα θέµα να δούµε και ως Κοινοβούλιο και να συζη-
τήσουµε αν εννοείται σε µία διαδικασία που έχει ξεκινήσει στα
δικαστήρια να υπάρξει εξεταστική. Να δούµε τον Κανονισµό.  Δεν
είµαστε κατ’ αρχάς αντίθετοι σε αυτό, αλλά πρέπει να δούµε να
µην το έχουµε εύκολο, τη στιγµή που έχει ξεκινήσει µία δικαστική
υπόθεση. Άρα και φως πρέπει να φανεί και να υπάρξουν ποινές
και το νοσοκοµείο πρέπει να σωθεί και εµείς λέµε και µέσω ιδιω-
τικοποίησης.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, εκφράστηκε ήδη ο εισηγητής
µας.

Θέλω να τελειώσω παροτρύνοντάς σας και εγώ, κύριε
Υπουργέ. Κατανοώ και τα προβλήµατα στην εφαρµογή του νέου
συστήµατος προµηθειών και άλλα. Χαίροµαι που είπατε να δώ-
σουµε κάθε δυνατή στήριξη στην Επιτροπή Προµηθειών, αλλά,
βεβαίως, θέλω να σας παρακαλέσω θερµά να µην έχουµε άλλες
παρατάσεις. Ξέρω ότι και εσείς το προσπαθείτε και κατανοώ την
κρισιµότητα των περιστάσεων και τη δυσκολία του έργου σας.
Όµως, είναι καλό σε αυτήν τη Βουλή να σεβόµαστε το χρόνο, να
σεβόµαστε τα όρια, να µάθουµε να βάζουµε και στόχους και να
απαιτούµε και από τη διοίκηση και απ’ όλους µας να είµαστε σω-
στοί και επαρκείς, όταν µπορούµε. Γνωρίζουµε το έργο σας, στη-
ρίζουµε, αλλά είναι και ρόλος µας να προτρέψουµε και να
ελέγξουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Είµαι σίγουρος ότι αυτήν τη στιγµή θα τρίζουν οι συνταγµατι-
κές βιβλιοθήκες σε όλες τις νοµικές σχολές της χώρας µ’ αυτά
που ακούστηκαν από τον κύριο Υπουργό και από την Κοινοβου-
λευτική Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας.

Το άρθρο 44 δεν είναι µια πάγια πρακτική. Το άρθρο 44 δεν
είναι µία µέθοδος παραγωγής νόµων. Το άρθρο 44 του Συντάγ-
µατος εισάγει ειδικές διαδικασίες για ειδικές καταστάσεις σε
απολύτως έκτακτες περιπτώσεις, µε εντελώς απρόσµενα φαινό-
µενα και εκεί πρέπει να επιληφθούµε άµεσα. Εδώ ζούµε το
αβίωτο. Εξίµισι µήνες Βουλευτές δεν κάνουµε τίποτα άλλο κάθε
εβδοµάδα από το να µας έρχεται µία νέα ΠΝΠ. Έχουµε και κω-
δικούς: ΠΝΠ, δηλαδή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Και
αυτό το θεωρεί ο κύριος Υπουργός ότι είναι µία πεπατηµένη, ότι
είναι µία εύλογη µέθοδος. Μα, είναι µία τραγωδία! 

Από εσάς, κύριε Υπουργέ, περιµέναµε τη φιλοσοφία του
νόµου, την αίσθηση του δικαίου, το νοµικό θετικισµό, να δούµε
πώς µπορούµε να αλλάξουµε θέσεις, να αλλάξουµε συζητήσεις,
να πάµε σε εκείνην την υπέροχη πράξη του δικαίου που λέει
«θέση-αντίθεση-σύνθεση». Έτσι πάνε µπροστά τα πράγµατα,
έτσι προχωρούν οι ιδέες, έτσι καλλιεργούνται πολιτικές, έτσι
προοδεύουν οι κοινωνίες. 

Η εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας θεωρεί εντελώς φυσιο-
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λογικό να µη µιλά κανένας, να έρχονται. Είναι απλό το ένα θέµα,
απλό το άλλο, απλούστερο το τρίτο, άχρηστο το τέταρτο, κατα-
νοητό το πέµπτο. Μήπως δεν µας χρειάζεστε καθόλου; Μήπως
να φύγουµε; Μήπως να αποχωρήσουµε; Μήπως δεν θέλετε καν
κοινοβουλευτικό έλεγχο;

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Σε µένα απευθύνεστε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Στην Κοινοβουλευτική

Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εγώ δεν είµαι εδώ για να µιλάω για…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε µε να τελει-

ώσω, σας παρακαλώ. Όπως δεν σας διέκοψα…
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Αναφέρεστε σε µένα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα ζητήσετε το

λόγο, όταν έρθει η ώρα σας. Μη διακόπτετε τώρα.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Μιλήστε για το θέµα σας… 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Βούλ-

τεψη, ο καθένας, δυστυχώς ή ευτυχώς, σ’ αυτό το Βήµα τοπο-
θετείται όπως κρίνει και όπως θέλει και κρίνεται. 

Ορίστε, κύριε Γιοβανόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Βούλτεψη…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μην αναφέρε-

στε προσωπικά, παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Οδυσσέας, όταν

βρήκε την Ιθάκη του, το πρώτο πράγµα που πολέµησε ήταν ο Αν-
τίνοος, αυτό που είναι αντίθετα στη λογική.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν παίρνω µαθήµατα από εσάς!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ούτε και εγώ από εσάς,

ευτυχώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γιοβανό-

πουλε, προχωρήστε, σας παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν διέκοψα κανέναν.

Ήθελα να συνεχίσω πέντε φράσεις. Εάν έτσι θεωρούν οι άνθρω-
ποι της συγκυβέρνησης ότι καλλιεργούν την κυβερνησιµότητά
τους, να το κάνουν. Θέλετε να µε διακόψετε άλλη µία φορά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μην αναφέρε-
στε προσωπικά. Αυτό σας συνιστά το Προεδρείο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έλεγα, λοιπόν, ότι το
µνηµόνιο είναι µία τραγωδία. Αυτό που θεωρείται έκτακτη
ανάγκη είναι µία τραγωδία και για µας και για σας και για τον
κόσµο. Είναι µία οδυνηρή, µαρτυρική κατάσταση. 

Διαβάζω σήµερα στον αθηναϊκό Τύπο εκείνη, την πληροφορία
για τον Υπουργό Γεωργίας της Ιρλανδίας που αυτοκτόνησε όταν
ήταν οι µέρες του µνηµονίου, γύρω στις 22 Δεκεµβρίου, από την
τροµακτική πίεση και προστέθηκε στη λίστα των ανθρώπων που
αυτοκτόνησαν στην Ιρλανδία, µία λίστα η οποία αυξήθηκε κατά
11% από το 2007. 

Υπάρχει µία απέραντη οδύνη. Καταλαβαίνουµε την πίεση, αλλά
τελικά ποιοι έφεραν τα πράγµατα µέχρι εδώ; Βλέπουµε στην Αί-
θουσα δύο Υπουργούς Υγείας. Ο χαρακτήρας, λέει, του «Ερρί-
κος Ντυνάν» είναι πως είναι εποπτευόµενο όργανο από το
Υπουργείο Υγείας. Το εποπτεύατε, κύριοι; Τότε πώς έφτασαν τα
χρέη να είναι 240.000.000; Όταν ήταν 40.000.000, πού ήταν η
εποπτεία η οποία έπρεπε να επιδειχθεί; Όταν είναι 140.000.000,
πού ήταν η εποπτεία η οποία έπρεπε να επιδειχθεί; 

Τώρα που έφτασε 240.000.000, µε αυτήν την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου κάνετε το άλλο συνταγµατικό ατόπηµα. Πάτε
τώρα µε ένα νοµικό σολοικισµό. Έρχεστε και καταργείτε τον
Αστικό Κώδικα και τον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας µε αυτήν την
πράξη, την οποία πρέπει να ψηφίσουµε, για να σωθεί αυτό το
«διαµάντι» στο χώρο της υγείας. Και λέει ότι γι’ αυτόν το χώρο
του «Ντυνάν» απαγορεύονται πλέον τα εµπράγµατα δικαιώµατα,
οι κατασχέσεις, οι αναγκαστικές εκτελέσεις. Τα απαγορεύουµε
όλα µε ένα νοµικό σολοικισµό. Δεν µπορεί να συµβεί. 

Τώρα, µετά την τροπολογία που κάνατε δεκτή, περνά και για
τα ιδρύµατα ψυχικής υγείας. Καταλαβαίνετε ότι στη νοµική επι-
στήµη αυτά δεν µπορεί να συµβαίνουν έτσι, µε την απλότητα που
θέλετε να το περάσετε, µε την καθηµερινότητα που θέλετε να
επιδείξετε, ότι σταµατάµε να κάνουµε κατασχέσεις εξαιρώντας
κάτι από τη δηµόσια εκτέλεση; 

Το δεχόµαστε και προσωπικά το δέχοµαι ως µία γυµναστική.
Το δέχοµαι ως γυµναστική µε την έννοια ότι θα έρθουν αύριο οι

µέρες που θα πρέπει να προστατεύσουµε όλα εκείνα τα δηµόσια
αγαθά που αφήσατε απροστάτευτα παραιτούµενοι από την ασυ-
λία. Το δέχοµαι µε αυτήν την έννοια για να αρχίσουµε να µπαί-
νουµε όλοι σιγά-σιγά στο νόηµα, να δούµε τι σηµαίνει να
κινδυνεύει όντως η περιουσία η ιδιωτική και η δηµόσια. 

Μας λέτε τώρα ότι είναι κατεπείγουσες οι ανάγκες. Να δούµε
πώς θα προστατεύσουµε το «Ερρίκος Ντυνάν» γιατί πρέπει να
πάει να πάρει χρήµατα από τη MARFIN, από τον αλληλόχρεο λο-
γαριασµό. Δάνεια λοιπόν! Πάλι να πάρουµε δάνεια. Μήπως τε-
λικά φτάσουµε να το υποτιµήσουµε εντελώς και το «Ερρίκος
Ντυνάν» ώστε να έρθει αύριο ένας ιδιώτης -ο αναµενόµενος- οι
επενδύσεις, οι θέσεις εργασίας, όλες αυτές οι επικρεµµάµενες
απειλές, για να φτάσουµε τελικά από την άλλη οδό στο αποτέ-
λεσµα όπου σκοπεύει το  µνηµόνιο, στο να φύγουν όλα τα άξια,
τα ικανά, τα διαµάντια, όλη η περιουσία του ελληνικού λαού και
να έρθουν κάποιοι και να την πάρουν έναντι πινακίου φακής;

Αυτοί είναι οι φόβοι τους οποίους εκφράζουµε και µακάρι να
ακούσω κάτι και από εσάς και από όλους. Γιατί δεν  µπορεί ξαφ-
νικά µόνο ο κ. Κουρουµπλής να έβλεπε τι συµβαίνει στο «Ερρίκος
Ντυνάν». Δεν µπορεί µόνο οι Ανεξάρτητοι Έλληνες να σας λένε
ότι εκεί µέσα δεν έγινε απλώς πάρτι, δεν µπήκαν τα τρωκτικά.
Εκεί χάθηκαν τρένα χρήµατα. Εκεί δεν το έβλεπε κανένας από
εσάς; 

Τώρα έρχεστε µε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου να
προστατεύσετε τι; Αυτό που εσείς εγκαταλείψατε; Και ζητάτε
βοήθεια. Θέλετε να ψηφίσουµε. Να το ψηφίσουµε. Πρέπει. Ήρθε
η ώρα και σε µας να το ψηφίσουµε. Βέβαια. 

Για όνοµα του Θεού όµως! Πείτε και µία αλήθεια. Πώς έφτα-
σαν µέχρι εδώ τα πράγµατα; Κάποιοι να αναλάβουν τις ευθύνες
και να πουν: «Κύριοι εγώ έφταιγα. Σηκώνω το χέρι, κατεβάζω
κάτω τα ρολά, φεύγω και τα παραδίδω σε κάποιον άλλον». Πα-
ραδεχθείτε µερικά πράγµατα γιατί ο χώρος της υγείας είναι ευαί-
σθητος. 

Συµβαίνουν διάφορα στο χώρο της υγείας. Δεν θα σας απα-
σχολήσω πολύ. Ξέρω ότι συµβαίνουν πολλά στο Θεαγένειο.
Ήρθαν ερωτήσεις και θα σας φέρουµε και εµείς άλλες. Άνθρω-
ποι µε κοµµένα πόδια, ακρωτηριασµένοι. Έχω να σας πω περί-
πτωση, την κ. Κουρκούτα-Τσικλακίδου, µε κοµµένο πόδι, ακρωτη-
ριασµένο κάτω από το γόνατο. Ήταν 67% ανάπηρη και τώρα η
επιτροπή την έκρινε µη ανάπηρη, την έκανε στο 57%. Πάει να
κάνει ένσταση, αλλά δεν υπάρχει συγκροτηθείσα επιτροπή. Πάει
τώρα και της κόβουν το βιβλιάριο γιατί δεν έχει περάσει επι-
τροπή. 

Γιατί, κύριε Υπουργέ, γίνονται αυτά τα πράγµατα; Γιατί αφή-
νετε να συµβαίνουν αυτά τα πράγµατα, ενώ ξέρω ότι  µπορείτε
να επιµεληθείτε και να δώσετε λύσεις; Είναι δυνατόν οι άνθρωποι
να µην µπορούν να περάσουν επιτροπές, όταν έχουν τόσο ολο-
φάνερα προβλήµατα; 

Στο Νοσοκοµείο της Βέροιας η κ. Μαρία Σάκκα έκανε µία υπέ-
ροχη δωρεά. Προσπαθήσαµε να βάλουµε ένα στεφανιογράφο
και δεν µπορούµε να τελειώσουµε το χώρο. Δεν υπάρχουν οι άν-
θρωποι που θα επιµεληθούν για να βρεθεί ο χώρος. Θα έρθει
σιγά-σιγά ο στεφανιογράφος, ο οποίος τελικά είναι προϊόν
«SIEMENS» –µετά το διαγωνισµό- υπάρχουν ρήτρες αν δεν µπει
στη θέση του, η δωρήτρια είναι εκεί και το νοσοκοµείο είναι
άπραγο. Κοιτιόµαστε όλοι. Για όνοµα του Θεού!

Μάλιστα, και το Νοσοκοµείο «Παναγία» να το προστατεύ-
σουµε. Να µη προστατεύσουµε, όµως, µόνο αυτά τα νοσοκοµεία. 

Ακούστε: Την Κυριακή που µας έρχεται στη Νάουσα γίνεται
ολόκληρη σύναξη όλων των πολιτικών και µη φορέων για να προ-
στατεύσουµε το Νοσοκοµείο της Νάουσας. Η Νάουσα είναι µία
χειµαζόµενη πόλη. Έκλεισαν τα κλωστήρια. Έκλεισαν τα κονσερ-
βοποιία. Είναι µυθική αυτή τη στιγµή η λαίλαπα που εµφιλοχωρεί
µέσα σε αυτήν την πόλη. Οι κάτοικοι προσπαθούν απεγνωσµένα
να µην αναφλεγούν. Αυτήν την µικρή κοινωνία πρέπει να τη βοη-
θήσουµε.

Αναλάβετε τώρα, κύριε Υπουργέ, να προστατεύσετε το Νοσο-
κοµείο της Νάουσας, να µην υποστεί καµµία ήττα, να µην υπο-
στεί καµµία σµίκρυνση. Πρέπει να δούµε, πώς θα διασώσουµε
και στις µικρότερες πολιτείες –όχι µόνο για τη Θεσσαλονίκη-
όπως είναι η Νάουσα αυτά τα άξια κοµµάτια που βοηθούν τον
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ελληνικό λαό. Διότι, χωρίς σκοπιµότητες, το µυαλό µας πρέπει
να είναι µόνο στον ελληνικό λαό και πουθενά αλλού.

Ειδικά για το Νοσοκοµείο της Νάουσας, σας παρακαλώ να επι-
δείξετε ιδιαίτερη φροντίδα. Δείξτε ότι µπορείτε να το κάνετε.
Αφήστε όλα τα άλλα. Γνωρίζω ότι έχετε πάρα πολλά προβλή-
µατα. Έχετε προβλήµατα µε τα φάρµακα. 

Η οµάδα των Ανεξάρτητων Ελλήνων ετοιµάζει επίκαιρη ερώ-
τηση. Δεν µπορεί να γίνεται τέτοιος πόλεµος στο ελληνικό φάρ-
µακο, όπου οι Έλληνες φαρµακοπαραγωγοί, φαρµακοβιοµή-
χανοι δηλώνουν τζίρους 1 δισεκατοµµύριο και πληρώνουν τους
φόρους τους και οι ξένες εταιρείες να δηλώνουν τζίρο 3 δισεκα-
τοµµύρια και να µην πληρώνουν ένα ευρώ φόρο. Έρχεται επί-
καιρη ερώτηση.

Καταλαβαίνω τα προβλήµατά σας. Καταλαβαίνω πόσο δύ-
σκολα περνάµε όλοι. Τουλάχιστον, όµως, στα σοβαρά θέµατα
επιδείξτε εκείνη τη γενναιότητα που αναµένει ο ελληνικός λαός.
Μη µένετε σε προσωπικές πολιτικές. Μη µένουµε σε µωροφιλο-
δοξίες. Έχουµε µέλλον, γιατί έχει µέλλον αυτή η Ελλάδα που
αγαπάµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρό-

εδρε, θα ήθελα το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αντιλαµβά-

νοµαι ότι παρεξηγήθηκε η τοποθέτηση µου και της κ. Βούλτεψη,
σχετικά µε τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Το γεγονός ότι επικαλεστήκαµε το άρθρο 44 παράγραφος 1
του Συντάγµατος το κάναµε για να αποδείξουµε τη συνταγµατική
νοµιµότητα των πράξεων. 

Το ότι δεν µπορούν να αποτελούν οι πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου την τακτική παραγωγή δικαίου στη χώρα µας είναι
αυτονόητο. Δηλαδή, τι θεωρείτε; Θεωρείτε ότι όταν επικαλούµαι
το άρθρο ότι δεν το έχω διαβάσει; Μάλλον, κάποιοι άλλοι συνά-
δελφοι δεν το διάβασαν και επικαλέστηκαν όρους, οι οποίοι δεν
εµπεριέχονται σε αυτό το άρθρο.

Δεύτερον, καταλαβαίνω ότι θέλατε να πείτε «βιβλιοθήκες, οι
οποίες συµπεριλαµβάνουν συγγράµµατα συνταγµατικού δι-
καίου» και όχι «συνταγµατικές βιβλιοθήκες» γιατί είναι εντελώς
άστοχη διατύπωση.

Θα ήθελα να πω και µία φράση, µιας και έκανα αυτήν την πα-
ρέµβαση, για το Νοσοκοµείο της Νάουσας. Ισχύουν τα ίδια που
ισχύουν σε όλους τους νοµούς της επικράτειας. Έχουµε ενιαίο
νοµικό πρόσωπο και όχι κατάργηση των νοσοκοµειακών µονά-
δων.

Παρακαλώ, είναι άχρηστες αυτές οι κινητοποιήσεις και υπο-
δαυλίζουν αντιδράσεις, δηµιουργούν εντυπώσεις χωρίς να προ-
σφέρουν τίποτε. Αυτή είναι η αλήθεια. Εκτός, εάν θέλουν
ορισµένοι συνάδελφοι να εισηγηθούν ότι θα πρέπει να διατηρή-
σουµε το καθεστώς των πολλών διοικήσεων. Θα πρέπει, όµως,
να µας εξηγήσουν, πώς θα εξεύρουµε και τους πόρους για τις
πολλές διοικήσεις και να τις χρηµατοδοτούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, µπορείτε να δευτερολογήσετε. Θα σας δώσω το λόγο
µετά. Πρέπει, όµως, να κρατήσουµε τη διαδικασία.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής κ. Χρήστος Παππάς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Άκουσα εντός και εκτός Αιθούσης στο
γραφείο µου µε πολύ προσοχή τις τοποθετήσεις και των αγορη-
τών και των οµιλητών και των προηγούµενων Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων. 

Έρχοµαι να προσθέσω στα λόγια του προηγούµενου οµιλητή
ότι δεν τρίζουν µόνο οι συνταγµατικές βιβλιοθήκες. Με αυτά που
γίνονται εδώ τρίζουν κυριολεκτικά τα θεµέλια της εθνικής και κοι-
νωνικής ζωής. Και µε τις επιεικώς ατυχείς επιλογές της Κυβέρ-

νησης τρίζουν τα ξυλοπόδαρα –θα έλεγα- της Κυβέρνησης, το
ένα δεκανίκι της κεντροαριστεράς και το άλλο δεκανίκι της λιγό-
τερο κεντροαριστεράς.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, καταλαβαίνω τη δυσκο-
λία της θέσεώς σας. Η θέση που κάθεστε είναι πιο ψηλά από τις
θέσεις των Βουλευτών. Είστε στα κυβερνητικά έδρανα. Μάλλον,
όµως, αυτή η θέση µε τον απολογητικό σας λόγο δεν είναι µία
κοινή θέση, µια κοινή καρέκλα. Τον τελευταίο καιρό µε τις τοπο-
θετήσεις σας δείχνει, µάλλον, για εδώλιο κατηγορουµένου. 

Εσείς –για να προσθέσω στα λόγια του προηγούµενου οµι-
λητή- δεν καταργείτε κώδικες, αλλά την ίδια τη ζωή του Έλληνα.
Μάλλον, η ζωή του Έλληνα σας ενοχλεί. 

Για το λόγο αυτό, εµείς συνεπείς ως Χρυσή Αυγή, µε συνέπεια
λόγων και έργων σας λέµε εξαρχής ότι την υπό συζήτηση κύ-
ρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου δεν θα την ψηφί-
σουµε, ούτε επί της αρχής ούτε επί των άρθρων.

Όσον αφορά την περίπτωση του «Ερρίκος Ντυνάν» ο κ. Κου-
κούτσης ο συναγωνιστής µου τοποθετήθηκε πολύ ορθά κατ’ εµέ.
Εγώ θα θυµίσω µία ταινία –αν θυµάµαι καλά- της δεκαετίας του
’70 και λίγο πιπεράτη: «Ερρίκος Ντυνάν, το µεγάλο φαγοπότι».
Αυτό τα λέει όλα.

Επί της ουσίας, λοιπόν, µε µία πρωτοφανή πρακτική έρχεστε
να χορηγήσετε ασφαλιστική ενηµερότητα στο «Ντυνάν». Γιατί,
λοιπόν, επιλέγετε ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου για να
του χορηγήσετε ασφαλιστική ενηµερότητα; Γιατί δεν κάνετε το
ίδιο στον ελληνικό λαό, στον κάθε Έλληνα φορολογούµενο που
βάλλεται, που έχει ένα περιουσιακό στοιχείο, που θέλει σε ατο-
µικό επίπεδο να βελτιώσει τη θέση του, να βγει από την κρίση,
να πουλήσει κάτι που έχει στο όνοµά του, ένα ακίνητο για παρά-
δειγµα –αν µπορεί να το πουλήσει βέβαια, γιατί η αγορά έχει πα-
γώσει- και δεν του δίνετε ασφαλιστική ενηµερότητα, επειδή
χρωστάει στην εφορία; Έρχεται σε συνεννόηση µε την εφορία,
κάνει τη ρύθµιση, δίνει την προκαταβολή, πληρώνει και πάλι δεν
του χορηγείτε ασφαλιστική ενηµερότητα. Είναι σαν να έχει ένα
περιουσιακό στοιχείο και δεν είναι δικό του.

Σε λίγο καιρό, βέβαια, µε τα µνηµόνια που έχετε υπογράψει
και µε τη συµφωνία που έχετε έρθει µε τους δανειστές σας, στην
πραγµατικότητα δεν θα είναι καν δικό του, διότι θα περάσει στα
χέρια των δανειστών µε τα ωραία κόλπα που ψηφίστηκαν εδώ
τον περασµένο Νοέµβριο. 

Η απορία, λοιπόν, είναι: Γιατί προβαίνετε σε αυτήν την χαρι-
στική ρύθµιση προς όφελος ενός ιδιωτικού νοσηλευτικού ιδρύ-
µατος, έστω και αν αυτό θεωρείται µη κερδοσκοπικού χαρα-
κτήρα; Μήπως θέλετε να το απαλλάξετε προσωρινά από τις συ-
νέπειες αυτού του µεγάλου φαγοποτιού του συσσωρευµένου
χρέους των δεκάδων εκατοµµυρίων ευρώ –η κακοδιαχείριση το
δηµιούργησε αυτό- να το κάνετε πιο ελκυστικό και να ξεπουληθεί
σε χαµηλή τιµή σε κάποιον από τους µεγάλους παίκτες του
χώρου υγείας;

Ερώτηµα: Σχετίζεται άραγε η υπό ψήφιση διάταξη µε την πρό-
σφατη παραίτηση του πρώην Προέδρου του Ελληνικού Ερυθρού
Σταυρού από τη θέση του; Αυτό είναι βασικό ερώτηµα που πρέ-
πει να απαντηθεί.

Επισηµαίνεται, επίσης, ότι µε την υπό ψήφιση διάταξη, η οποία
είναι εξαιρετικά σκανδαλώδης βλάπτεται ουσιαστικά το δηµόσιο
συµφέρον, καθώς χάνονται σηµαντικά έσοδα –έσοδα ψάχνετε
και τα χάνετε από µόνοι σας- τόσο γι’ αυτό καθαυτό το δηµόσιο,
όσο και για ασφαλιστικά ταµεία. 

Με αυτήν τη ρύθµιση δεν φέρνουµε ανάπτυξη. Υπάρχει η έκ-
θεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, το οποίο λέει ότι µε
τη διάταξη του άρθρου 1 θα επέλθει σοβαρή υστέρηση στην εί-
σπραξη των εσόδων. Το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους το γρά-
φετε στα παλαιότερα των υποδηµάτων σας.

Η Χρυσή Αυγή, λοιπόν, καταψηφίζει το πρώτο άρθρο, καθώς
θεωρούµε ότι είναι εξαιρετικά άδικη η ρύθµιση αυτή και δεν σέ-
βεται τα υπόλοιπα νοσοκοµεία, τα νοσοκοµεία που πασχίζουν και
το σύνολο του ελληνικού λαού. Υπάρχουν άλλα νοσοκοµεία που
πασχίζουν να είναι εντάξει στις ασφαλιστικές τους υποχρεώσεις.

Στο δεύτερο άρθρο, λοιπόν, διευρύνεται ο κύκλος των δηµο-
σίων υπαλλήλων από τους οποίους αντλούνται τα στελέχη του
ΣΕΥΥΠ. Με αυτόν τον τρόπο λύνονται τα χέρια του εκάστοτε
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Υπουργού Υγείας, ο οποίος µπορεί να επιλέγει τους υπαλλήλους
του ΣΕΥΥΠ από µεγαλύτερη γκάµα δηµοσίων υπαλλήλων, έχον-
τας άρα µεγαλύτερο περιθώριο για ρουσφετολογικές αποσπά-
σεις. Καθαυτό τον τρόπο συντηρείται το πελατειακό καθεστώς
των κοµµάτων σας.

Η Χρυσή Αυγή είναι κάθετα αντίθετη σε τέτοιες πρακτικές και
πιστεύει ότι το ΣΕΥΠ, όπως και οι υπόλοιπο ελεγκτικοί µηχανι-
σµοί της Δηµόσιας Διοίκησης, πρέπει να στελεχώνονται µε τρόπο
απόλυτα αξιοκρατικό, αδιάβλητο, ώστε να επιτελούν αυτοί οι ορ-
γανισµοί απερίσπαστα το ελεγκτικό τους έργο.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι το άρθρο δύο δεν συµβάλλει προς
αυτήν την κατεύθυνση και το καταψηφίζουµε, όπως προείπα.

Τρίτο άρθρο και τελευταίο. Με το τρίτο άρθρο ρυθµίζονται θέ-
µατα που αφορούν τα κλειστά ενοποιηµένα νοσήλια ή όπως τα
ονοµάζετε εσείς «Κλειστά Ελληνικά Νοσήλια». Όπως προκύπτει,
όµως, από την αιτιολογική έκθεση του νόµου, σκοπός σας είναι
να τα ρυθµίσετε αυτά αναδροµικά από 1η Ιουλίου 2012 και εφε-
ξής, αφού δίνετε µε το άρθρο 3 την εξουσιοδότηση για έκδοση
κοινής υπουργικής απόφασης για τον ορισµό των κλειστών ελ-
ληνικών νοσηλίων µε δυνατότητα αναδροµικής ισχύος, χωρίς
χρονικό περιορισµό. 

Προφανώς, λοιπόν, µε ένα τερτίπι που κάνατε, θέλετε να κα-
λύψετε κάποιες ανοµίες, κάποιες παραλείψεις και κάποιες αστο-
χίες. Με αυτόν τον τρόπο καταλείπετε ευρύτατο περιθώριο
διακριτικής ευχέρειας που φτάνει µέχρι και τα όρια της αυθαιρε-
σίας στους Υπουργούς Υγείας και Οικονοµίας, ενώ ταυτόχρονα
κινδυνεύει να τιναχτεί στον αέρα ο προϋπολογισµός του ΕΟΠΥΥ.

Η Χρυσή Αυγή, λοιπόν, είναι αντίθετη µε αυτήν την αναδροµική
ρύθµιση τέτοιων ζητηµάτων, γι’ αυτό και το τρίτο άρθρο το κα-
ταψηφίζουµε.

Συνοψίζοντας, για να βοηθήσετε τον τόπο έχετε δύο οδούς,
δεν έχετε περιθώριο να επιλέξετε τίποτα άλλο. Η µία οδός είναι
να τα βάλετε κάτω, να τα παρατήσετε και να σηκωθείτε να φύ-
γετε, αυτό που ζητάει όλος ο κόσµος. Η δεύτερη οδός –παρα-
δειγµατικά µας την είπε ο συνάδελφος- ο δρόµος που έδειξαν
κάποιοι υπουργοί άλλων κρατών. Νοµίζω ότι είπε κάτι για τον Ιρ-
λανδό, δεν ξέρω.

Εν πάση περιπτώσει, να το συνοψίσουµε για να τελειώσουµε
και να πούµε ότι τα σχέδια νόµου που φέρνετε εδώ προάγουν
την αδιαφάνεια, ευνοούν την αναξιοκρατία, εντάσσονται στην
προσφιλή σας πλέον τακτική να νοµοθετείτε µε αποκλειστικό
γνώµονα τα συµφέροντα των «ηµετέρων», τα δικά σας συµφέ-
ροντα, και η απάντησή µας σε όλα αυτά είναι µία: «ΟΧΙ» σε όλα
τα άρθρα του νοµοσχεδίου, «ΟΧΙ» στη συγκυβέρνηση του µνη-
µονίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παππά.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Κατσώτης έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Έγινε µία πλούσια συζήτηση πάνω στο
σχέδιο νόµου που έφερε ο Υπουργός για συζήτηση. Οι απαντή-
σεις του, βέβαια, είναι για να δικαιολογήσει συνολικά αυτήν την
επίθεση που γίνεται στη δηµόσια και δωρεάν υγεία, µία επίθεση
που τη ζει ο λαός, που οι επιπτώσεις της είναι τραγικές, που µέ-
νουν πολλοί έξω από το σύστηµα, που η πρόσβαση είναι όλο και
χειρότερη, όλο και πιο δύσκολη για χιλιάδες εργαζόµενους, για
χιλιάδες φτωχούς αυτοαπασχολούµενους. Αυτό γίνεται κάθε
µέρα όλο και χειρότερο. 

Δεν είναι εξορθολογισµός, όταν συγχωνεύουµε κλινικές. Δεν
είναι εκσυγχρονισµός, όταν βάζουµε συµµετοχή. Δεν είναι εξορ-
θολογισµός όλη αυτή η γραµµή που έχετε η οποία ενισχύει –
όπως είπατε στην οµιλία σας εδώ- και θέλει να φέρει ιδιωτικές
επενδύσεις για να δηµιουργηθούν, όπως λέτε, θέσεις εργασίας.
Ο ιδιώτης θα επενδύσει εκεί που θα έχει κέρδος. Το κέρδος στην
υγεία σηµαίνει ασθένεια, σηµαίνει δυσκολία στην πρόσβαση για
τον εργαζόµενο, τον οποίο σήµερα τον έχετε τσακίσει µέσα από
την πολιτική που ακολουθείτε µε τη µείωση των µισθών, µε την
ευελιξία στην αγορά εργασίας, µε τον αυταρχισµό που δείχνετε
σε όποιον αγωνίζεται. 

Είπατε εδώ ότι η Κυβέρνηση όφειλε να πάρει µια απόφαση,
προκειµένου να στηρίξει την οµαλότητα στα µέσα µαζικής µετα-

φοράς. Οφείλουµε, λοιπόν, να πούµε ότι η Κυβέρνηση όντως
πήρε µία απόφαση –δεν θα µπορούσε να ήταν άλλη- αυτή για να
υποτάξει τους εργαζόµενους στις επιλογές της, αυτή για να κα-
θυποτάξει τον οποιονδήποτε αντιδρά σε αυτήν την πολιτική, η
οποία καταργεί ό,τι κατακτήθηκε µε σκληρούς αγώνες της εργα-
τικής τάξης. 

Οι εργαζόµενοι αγωνίζονται για τη συλλογική σύµβαση εργα-
σίας. Εσείς, λοιπόν, επιµένετε ότι πρέπει να καταργηθούν οι συλ-
λογικές συµβάσεις εργασίας. Ο αγώνας αυτός δεν είναι αγώνας
µόνο των εργαζοµένων στα µέσα µαζικής µεταφοράς. Είναι αγώ-
νας και αυτών των εργαζοµένων που όντως ταλαιπωρούνται.
Όµως, αυτοί οι εργαζόµενοι στέκονται στο πλευρό των εργαζο-
µένων στα µέσα µαζικής µεταφοράς.

Η επίταξη αυτή που έκανε η Κυβέρνηση µε την απόφασή της
δείχνει τον αυταρχισµό της, δείχνει τη γραµµή που έχει του
«νόµος και τάξη» και ποιον έχει απέναντι. Έχει απέναντι, λοιπόν,
αυτούς που δέχονται τις επιπτώσεις αυτής της αντιλαϊκής πολι-
τικής. Είναι µία απόφαση που υλοποιείται για να ικανοποιήσει τις
ανάγκες του κεφαλαίου. Το µεγάλο κεφάλαιο θέλει την κατάρ-
γηση των συλλογικών συµβάσεων εργασίας και θέλει παντού να
φθηνύνει η εργατική δύναµη και στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό
τοµέα.

Δεν αφορά, λοιπόν, αυτή η απόφαση µόνο τους εργαζόµενους
στα µέσα µαζικής µεταφοράς. Αφορά και όλους αυτούς που ο
Υπουργός Εργασίας προχθές είπε να πάνε να δουλέψουν µε 400
ευρώ. Και σήµερα οι νέοι ήταν στο δρόµο. Βέβαια δεν τους ακού-
σατε, δεν τους είδατε. Ήταν στο δρόµο οι νέοι σήµερα, ενάντια
σε αυτήν την επιλογή, σε αυτά τα σχέδια ότι οι νέοι θα πρέπει να
δουλεύουν χωρίς συλλογικές συµβάσεις µε 400 ευρώ.

Αυτός είναι ο αγώνας των µέσων µαζικής µεταφοράς. Ένας
αγώνας ο οποίος δεν θα σταµατήσει, αγώνας ο οποίος θα στη-
ριχθεί, αγώνας ο οποίος θα γενικευθεί και από όλους τους ερ-
γαζόµενους και από άλλους κλάδους. Θα βρείτε απέναντι
συνολικά την εργατική τάξη, γιατί η πολιτική σας είναι απέναντι
στην εργατική τάξη, γιατί η πολιτική σας στηρίζει αυτό που πολύ
σωστά είπατε, το κεφάλαιο και την ανάγκη τα λιµνάζοντα κεφά-
λαια, τα συσσωρευµένα κεφάλαια που έχουν, να βρουν νέους
δρόµους κερδοφορίας. 

Και νέοι δρόµοι κερδοφορίας είναι η υγεία, αυτήν που εσείς
υπηρετείτε. Υπηρετείτε όµως την εµπορευµατοποίησή της. Και
µέσα και από αυτό το σχέδιο νόµου είπατε ότι κανείς δεν θέλει
να κλείσει το «Ντυνάν», όµως, η Κυβέρνηση δεν απαντά στο τι
θα γίνει το «Ντυνάν». Προσπαθεί και η Κυβέρνηση να βρει επεν-
δυτές, να βρει κάποιον να το πάρει. Δεν το θέλει στο δηµόσιο
σύστηµα υγείας. Γι’ αυτό βέβαια και συγχωνεύει άλλα, γι’ αυτό
και απαξιώνει άλλα, γι’ αυτό και δεν στελεχώνει τις κλινικές µε
το αντίστοιχο προσωπικό, µε αυτό που απαιτείται σήµερα, µε ια-
τρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.

Και εδώ έρχεται ο Υπουργός και παρουσιάζει το µαύρο ως
άσπρο. Παρουσιάζει τις ανατροπές που αυξάνουν τα εµπόδια
στην πρόσβαση σαν µείωση των δαπανών που δεν έχει δήθεν επι-
πτώσεις. Παρουσιάζει µια εικονική πραγµατικότητα σε σχέση µε
τις ελλείψεις που έχει κάθε νοσοκοµείο σε κάθε πόλη της χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Παρουσιάζει τη µεγάλη µείωση των δαπανών του κρατικού

προϋπολογισµού για την υγεία που έχει τραγικές επιπτώσεις και
µιλά για τις προµήθειες που όντως είναι σοβαρό ζήτηµα. Αλλά
και αυτές οι προµήθειες του δηµοσίου συστήµατος υγείας έχουν
µε αυτόν τον τρόπο ρυθµιστεί, έτσι ώστε να ικανοποιούν όλους
αυτούς που είναι γύρω από το δηµόσιο σύστηµα υγείας και κά-
νουν πράγµατι πάρτι µε τα λεφτά των ασφαλισµένων µε τα λεφτά
του ελληνικού λαού. 

Σε ό,τι µας αφορά για το νοµοσχέδιο, ψηφίζουµε κατά.
Βέβαια, όσον αφορά την τροπολογία για το Νοσοκοµείο «Πα-

ναγία», ψηφίζουµε υπέρ, για να µπορέσει να προχωρήσει η λει-
τουργία του στο νέο κτήριο µε όλους τους εργαζόµενους και µε
πλήρη στελέχωσή του. 

Καταγγέλλουµε για άλλη µία φορά αυτήν την απόφαση της
Κυβέρνησης για την επίταξη των απεργών στα µέσα µαζικής µε-
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ταφοράς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ. 
Ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος έχει το λόγο για πέντε λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ που µου δίνετε το λόγο προεδρεύοντας επιει-
κώς.

Θέλω να κάνω ορισµένες επισηµάνσεις. Δεν το είχα σκοπό,
αλλά η ανάγκη να πω δυο πράγµατα προέκυψε από τα όσα
άκουσα από τους συναδέλφους στην Αίθουσα και από τον
Υπουργό. 

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να µιλήσω για ένα θέµα αυτονόητο. Ο
κύριος Υπουργός το ανέφερε. Δεν παρακολούθησα ποιος ακρι-
βώς συνάδελφος εµέµφθη την Κυβέρνηση για την εφαρµογή
ενός µνηµονίου συνεργασίας που υπογράψαµε µε την Οµοσπον-
διακή Δηµοκρατία της Γερµανίας για τη µεταφορά τεχνογνω-
σίας. Όποιος το έκανε, ίσως σκέφτεται χωρίς να ξέρει
–ενδεχοµένως- αλλά πάντως δεν έχει δίκιο, διότι η τεχνογνωσία
εκεί ειδικά που τη ζητήσαµε σε εµάς είναι άγνωστη και για να την
αποκτήσουµε πρέπει να πληρώσουµε πολλά. 

Τα Κλειστά Ελληνικά Νοσήλια είναι µια πάρα πολύ δύσκολη
δουλειά. Οι Γερµανοί οι ίδιοι, για να καταφέρουν να έχουν τα
Κλειστά Ενοποιηµένα Νοσήλια, έχασαν οκτώ χρόνια και κάποια
εκατοµµύρια ευρώ. Γι’ αυτό και δεν τα δίνουν. 

Εγώ σε ταξίδι µου στο Βερολίνο και µε επιστολές που είχαν
προηγηθεί ζητούσα από το γερµανικό Υπουργείο Υγείας να µας
δώσει, να µας µεταφέρει δηλαδή την τεχνογνωσία του. Οι Υπουρ-
γοί ήταν σύµφωνοι, ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Υγείας
της Γερµανίας έλεγε «όχι, αυτά τα έχουµε πληρώσει, δεν τα δί-
νουµε». 

Καταφύγαµε στη µέθοδο της συνεργασίας, η οποία και αυτούς
τους εξασφαλίζει, δεν πληρώνουµε τίποτα για αυτήν, αλλά διά
αυτής µας παρέχεται µια τεχνογνωσία την οποία εµείς πρέπει να
τρέξουµε να καλύψουµε για να εξορθολογήσουµε τις δαπάνες
µας και προς τα δηµόσια και προς τα ιδιωτικά νοσοκοµεία. 

Μάλιστα –αυτό πρέπει να το σηµειώσω- κάναµε µία προσπά-
θεια στη δική µας περίοδο, φέραµε Κλειστά Ενοποιηµένα Νοσή-
λια και τα εφαρµόζουµε. Πρέπει, όµως, το Υπουργείο Υγείας
τρίµηνο µε το τρίµηνο να τα βελτιώνει. Έτσι πρέπει να γίνεται.
Όταν σου δίνει ο άλλος δωρεάν και σε σύντοµο χρονικό διά-
στηµα ό,τι κατέκτησε µέσα σε πολλά χρόνια, πρέπει να µην έχεις
ιδέα περί των θεµάτων αυτών για να µέµφεσαι τον οποιονδήποτε
γιατί το κάνει. 

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής. Άκουσα το συνά-
δελφο και αγαπητό φίλο από την Ηµαθία να µιλά για τη Νάουσα.
Δεν ξέρω τι έχει τραβήξει ο Ανδρέας Λυκουρέντζος. 

Πάντως, εγώ επειδή είµαι και γνώριµος στα δικά σας εδάφη -
διότι η σύζυγός µου είναι από εκεί- έχω επανειληµµένα δεχθεί
διαµαρτυρίες, κύριε συνάδελφε, ότι θα καταργήσουµε δήθεν το
νοσοκοµείο. Τους εξηγούσα ότι άλλο είναι η συνδιοίκηση –η Βέ-
ροια απέχει δεκαεπτά χιλιόµετρα από την Ηµαθία- και άλλο η κα-
τάργηση του νοσοκοµείου. Δεν θα καταργηθεί το νοσοκοµείο
ούτε θα γίνει κέντρο υγείας. Έτσι κάναµε εµείς, το διαβεβαι-
ώναµε και το κάναµε στην πράξη. Άκουσα τον Υπουργό και λέει
τα ίδια. 

Γιατί ντε και καλά πρέπει να δηµιουργείται φασαρία; Είναι,
κυρία Πρόεδρε, εξ επαγγέλµατος οι διαµαρτυρίες αυτές. Γίνον-
ται για να έχουν πολιτική υπόσταση. 

Δεν λέω για εσάς, κύριε συνάδελφε, είστε εκπρόσωπος του
λαού στο εθνικό Κοινοβούλιο, νοµιµοποιείστε να ανησυχείτε.
Όµως, λέω για τα όσα συµβαίνουν εκεί και τα έχω ζήσει. Συµµε-
ρίζοµαι τη θέση του Υπουργού. 

Μάλιστα, έχω και το δυσµενές πλεονέκτηµα να τα ακούω αυτά
και για την πατρίδα µου την Κεφαλλονιά, όπου έκανα επίσης ενο-
ποίηση, δεν έκανα διαφοροποίηση. Κατηγορούµαι ότι ήθελα να
κλείσω το Νοσοκοµείο Ληξουρίου από το οποίο και κατάγοµαι. 

Είναι διαµαρτυρίες για τις διαµαρτυρίες αυτές. Αν κάποιος
έχει να πει ότι υπάρχει ενέργεια του Υπουργείου Υγείας για την
κατάργηση του Νοσοκοµείου του Ληξουρίου, της Ναούσης κ.λπ.,
να το πει ευθαρσώς και όχι να πει ότι αυτό προκύπτει έµµεσα-
άµεσα από το άλφα, βήτα, γάµα που θεωρεί ότι είναι επικίνδυνο

ο ίδιος. 
Αναστατώνουν τον κόσµο, κυρία Πρόεδρε, δηµιουργούν προ-

βλήµατα, κινητοποιήσεις για το τίποτα. 
Σε ό,τι αφορά τις προµήθειες, θα ήθελα να πω µία φράση

µόνο, κύριε Υπουργέ. Έκανα τις πρώτες ηλεκτρονικές προµή-
θειες στην ιστορία του ελληνικού δηµοσίου. Πρέπει να το συνε-
χίσετε και να το καθολικεύσετε. Μάλιστα, αν η Κυβέρνηση
κατάφερνε όλους τους διαγωνισµούς να τους κάνει µία υπηρεσία
ηλεκτρονικά, θα ήταν πολύ µεγάλο το όφελος. 

Προσέξτε κάτι, το οποίο σταµάτησε στο Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους και πρέπει να επανέλθετε σε αυτό. Είχα κάνει µία διά-
ταξη το 2011 -δεν την είχαν ψηφίσει πολλοί εδώ- σύµφωνα µε
την οποία ακόµα και διαγωνισµός αν γίνει, αν στο παρατηρητήριο
των προµηθειών υγείας αναρτηθεί τιµή φθηνότερη µε τα ίδια ποι-
οτικά χαρακτηριστικά, πρέπει να καταργείται ο διαγωνισµός και
να πηγαίνουµε εκεί.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έτσι έχει
γίνει. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αν το ξανακάνατε αυτό, συγχαρητή-
ρια. Ακούστε, όµως, µία εµπλοκή. Την εφαρµογή της διάταξης
µου τη σταµάτησε το Ελεγκτικό Συνέδριο, διότι είπε ότι αντίκειται
στο ευρωπαϊκό κοινοτικό δίκαιο. Ποιος το µάρανε το όργανο
αυτό να ελέγξει τη συµφωνία µε το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Δίκαιο;
Δεν έχει δίκιο. Επί της ουσίας, η απόφαση είναι εσφαλµένη και
από την πλευρά της ερµηνείας του Ευρωπαϊκού Κοινοτικού Δι-
καίου. Πάντως, πρέπει να την παρακάµψετε και πρέπει να προ-
χωρήσετε. Θα τα κρίνουν αυτά άλλα δικαστήρια. Είναι πολύ
σηµαντικό. Θα σας διευκολύνει και θα διευκολύνει τελικά τον ελ-
ληνικό λαό που πληρώνει πολύ πιο ακριβά. 

Έδωσα συγχαρητήρια στον κ. Σαλµά –δεν είµαι και γιατρός
και δεν έχω την ορολογία πρόχειρη- για τα φίλτρα. Όµως,
υπήρξε κλιµάκωση της µείωσης επί των ηµερών µου και πήγαµε
σε παραπέρα µείωση την οποία και ο συνάδελφος –νοµίζω- επαί-
νεσε και εγώ επαινώ. 

Όσον αφορά τώρα το «Ντυνάν» -ο κ. Μελάς ίσως θυµάται, ο
κ. Κεδίκογλου, δεν βλέπω άλλο συνάδελφο που ήταν στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων στην προ-προηγούµενη περίοδο
της Βουλής- πολλές φορές, κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, έφερα το θέµα του «Ερρίκος Ντυνάν», κυρίως για να το
βγάλω από πάνω µου και να γίνει βάρος της Βουλής. Τα όσα ζή-
σαµε και εµείς, αλλά και η ηγεσία της τότε αξιωµατικής αντιπο-
λίτευσης, την οποία προσκαλούσα να είναι στις συσκέψεις για το
«Ερρίκος Ντυνάν», για να ενηµερώνεται και εκείνη για τα «ωραία»
που αφορούσαν τις εξελίξεις αυτού του νοσοκοµείου, όλα αυτά
τα γνωρίζει η Βουλή. Είναι στα Πρακτικά της Επιτροπής Κοινω-
νικών Υποθέσεων καταγεγραµµένα όλα, µα όλα, ακόµα και η τε-
λευταία λέξη κάθε συναδέλφου. 

Το νοσοκοµείο αυτό έχει προβλήµατα –τα αναφέρατε- αλλά
δεν πρέπει και να κλείσει. Δεν πρέπει να κλείσει. Έλεγε ένας συ-
νάδελφος –δεν θυµάµαι ποιος, ήταν καλή η τοποθέτησή του- «έρ-
χεστε τώρα για να πάρετε µία άδεια από τη Βουλή να δώσετε
πιστοποιητικό ενηµερότητας, αλλά θα ξαναέρθετε». 

Να ξαναέρθετε, κύριε Υπουργέ! Να ξαναέρθετε όσες φορές
χρειαστεί! Εµείς θα σας στηρίξουµε µέχρι να δοθεί λύση. Με ηµί-
µετρα δεν γίνεται δουλειά µε το «Ερρίκος Ντυνάν». 

Η παρέµβαση της Βουλής το Μάρτιο του 2012 µε τεράστια
πλειοψηφία –διακοσίων τόσων Βουλευτών- έδωσε και το δι-
καίωµα το νοσοκοµείο αυτό να το εκµισθώνει ο διαχειριστής του,
να το αξιοποιεί ποικιλοτρόπως, για να µην καταρρεύσει. Αυτό
προξένησε τις διαµαρτυρίες του κ. Αποστολόπουλου, ο οποίος
πριν από λίγο καιρό ήταν εκεί µε µία σύµπραξη την οποία η Ολο-
µέλεια του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους έκρινε παράνοµη
–καλώς ή κακώς- αναγκάστηκε και έφυγε ο άνθρωπος από εκεί
και εµείς µετά ως Βουλή δώσαµε τη δυνατότητα αυτή η διαδικα-
σία να γίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λο-
βέρδο, τελειώνετε, παρακαλώ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας ζητώ µισό λεπτό ακόµη, κυρία
Πρόεδρε.

Αν το κάναµε αυτό ως Βουλή και εγώ ως εισηγούµενος Υπουρ-
γός, ενώ ήταν µια επιχείρηση εκεί, θα είχαµε κατηγορηθεί για ευ-
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θεία φωτογραφική ρύθµιση. Δεν µπορούσαµε να το κάνουµε. Εύ-
λογες οι διαµαρτυρίες του, αλλά δεν µπορούσαµε να το κά-
νουµε. 

Τώρα εσείς έχετε και αυτό στη φαρέτρα σας, δηλαδή θα πρέ-
πει να δείτε πώς θα το διαχειριστείτε, γιατί η δική µου γνώµη µου
είναι ότι το δηµόσιο δεν µπορεί να δεχθεί τις οφειλές και τα χρέη
του «Ερρίκος Ντυνάν». Άρα, όσοι λένε να το πάρει το δηµόσιο,
πρέπει να µας πουν ότι πρέπει να πάρει και τα χρέη του. Δεν
ξέρω αν θα βρείτε άλλο τρόπο να το κάνετε «κακό» και «καλό»
νοσοκοµείο, να αφήσετε τα χρέη απ’ έξω. Και ποιος θα τα πάρει;
Το δηµόσιο θα τα πάρει; Μπορεί να πάρει το δηµόσιο 80 εκατοµ-
µύρια χρέη; Τόσα είχε και τότε. 

Άρα, λοιπόν, η λύση της αξιοποίησης είναι κάτι που µπορεί να
γίνει –δεν ξέρω το ενδιαφέρον- εµείς θα το στηρίξουµε αυτό,
αρκεί να έχουµε από την πλευρά σας το συγκεκριµένο σχέδιο. 

Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε Υπουργέ. 
Πάντως, η επιείκεια του Προεδρείου επ’ ουδενί δεν είναι και

αδυναµία, όπως θα ήθελαν κάποιοι. 
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ

να έχω το λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό,

κύριε Γιοβανόπουλε. 
Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση.

Ζητήσατε το λόγο για δευτερολογία, αλλά από τη στιγµή που ο
κύριος Υπουργός δέχθηκε τις τροπολογίες και όλα, θεωρώ ότι
είναι εκ περισσού η δευτερολογία. 

Αφού θέλετε να τοποθετηθείτε –όσοι θέλετε από τους εισηγη-
τές- µπορείτε να έχετε το λόγο για ένα λεπτό. 

Ορίστε, κύριε Κεδίκογλου, έχετε το λόγο. 
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κάνω χρήση της δευτερολογίας µου, αν και δεν είχα σκοπό,

καθότι αρκετοί συνάδελφοι από το ΣΥΡΙΖΑ µου έκαναν την τιµή
να αναφερθούν στο όνοµά µου.

Θέλω να ξεκαθαρίσω τα πράγµατα σε σχέση µε το Νοσοκο-
µείο «Παναγία». Πρώτον: Προφανώς, εµείς θέλουµε την εξασφά-
λιση των εργαζοµένων και αυτό είναι κάτι για το οποίο υπάρχει
σχέδιο και το οποίο ανέφερα ήδη. Υπάρχουν και άλλες λεπτοµέ-
ρειες. Αν χρειαστεί, θα αναφερθώ αργότερα.

Δεύτερον: Είναι, επίσης, προφανές ότι θέλουµε να προχωρή-
σει γρήγορα, όσο το δυνατόν γρηγορότερα, µέσω ΕΣΠΑ η νέα
πτέρυγα. Αυτό είναι κάτι το οποίο, νοµίζω ότι το καταλαβαίνουµε
όλοι. Το γεγονός ότι δεν είµαι από εκεί -τοπικός Βουλευτής- και
βεβαίως, δεν γνωρίζω το νοσοκοµείο από κοντά, αν θέλετε, µου
δίνει και µία άποψη να βλέπω τα πράγµατα και µε µια πιο καθαρή
µατιά, µε κριτήριο τη λογική και µε επιχειρήµατα. Διότι πολλές
φορές σε αυτήν την Αίθουσα οι διάφορες τοπικιστικές εµµονές
που φέραµε όλα αυτά τα χρόνια έχουν µερίδιο ευθυνών για τη
σηµερινή µας κατάσταση.

Εγώ, λοιπόν, µιλώ µε επιχειρήµατα και αυτά παρέθεσα σήµερα
πολύ ξεκάθαρα. Το αν υπάρχουν κλίνες, πολλές ή λίγες, αν το
νοσοκοµείο αυτό είναι το επίκεντρο, αν όλη η Θεσσαλονίκη εξυ-
πηρετείται από εκεί, αν πηγαίνει η Χαλκιδική προς τα εκεί και όλη
η βόρεια Ελλάδα, δεν φαίνεται από το τι νοµίζουµε ο καθένας,
αλλά από το τι λένε τα στοιχεία. Τα στοιχεία, λοιπόν, του ΟΟΣΑ
λένε για το Ηνωµένο Βασίλειο ότι είναι 3,1. Σας είπα ότι για την
υπόλοιπη Θεσσαλονίκη είναι 4,2 και για τη συγκεκριµένη περιοχή
ότι είναι 7,1. Άρα, υπάρχει υπερπληθώρα κρεβατιών.

Σας είπα τα στοιχεία µε βάση το πώς τηρούνται τα κρεβάτια.
Μου είπατε ότι τα στοιχεία που πήρα από το διοικητή της ΥΠΕ -
ο οποίος ο µόνος υπεύθυνος να δίνει στοιχεία- το 30% δεν είναι
τα πραγµατικά στοιχεία και ότι τα πραγµατικά είναι αυτά που µου
αναφέρατε, δηλαδή το 60%. Και έτσι να είναι, όµως, για ένα νο-
σοκοµείο που είναι το διαµάντι του χώρου του, το να έχει 60%,
δεν νοµίζω πια ότι είναι υπερπλήρες ή ότι είναι έτσι ακριβώς τα
πράγµατα, όπως τα αναφέρετε.

Από εκεί και πέρα, υπάρχει ένα θέµα µε το κόστος, το οποίο
το περάσαµε «στο ντούκου» και το βάλαµε στην άκρη. Είναι 4,5

εκατοµµύρια το χρόνο. Αντιστοιχεί, δηλαδή, σε κάθε Έλληνα
0,50 ευρώ το χρόνο να δίνουµε για να διατηρηθεί το ενοίκιο συµ-
φερόντων της «EUROMEDICA».

Εγώ απορώ εάν αυτή είναι η θέση του ΣΥΡΙΖΑ και ακολουθεί
από κοντά το Κοµµουνιστικό Κόµµα, να πληρώνουµε σαν ελλη-
νικός λαός αυτό το τίµηµα. Το να λέµε ότι το δηµοτικό συµβούλιο
εξέλαβε ψήφισµα, ότι η τοπική κοινωνία είναι µαζί µας, δεν έχει
νόηµα.

Ξέρετε ότι πολλές φορές η τοπική κοινωνία είναι µαζί, γιατί ξε-
σηκώνεται -και καλά κάνει- σε θέµατα υγείας, που είναι ιδιαίτερα
ευαίσθητα, από διάφορα συµφέροντα, βάζουν µπροστά και το
θέµα των εργαζοµένων, λένε ότι «σας κόβουν την υγεία» και όλοι
είναι µαζί. Όµως, το δηµοτικό συµβούλιο θα έπαιρνε το κόστος
γι’ αυτό το ενοίκιο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, για το «Ερρίκος Ντυνάν», προφανώς θα θέλαµε να
είναι δηµόσιο νοσοκοµείο. Λέτε να έρθει στο δηµόσιο. Να έρθει
στο δηµόσιο. Το χρέος των 180 εκατοµµυρίων ποιος θα τα πλη-
ρώσει;

Μια καλή ιδέα είναι από τη χρηµατοδότηση του ΣΥΡΙΖΑ, που
ως κόµµα θα πάρετε από τον κρατικό προϋπολογισµό.

Δώστε το, λοιπόν, να έρθει το «Ερρίκος Ντυνάν» να το κά-
νουµε...

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,

κύριε συνάδελφε.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω σε µισό λεπτό, κυρία

Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Σοβαρή πρόταση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όµως, σας πα-

ρακαλώ, όχι µεταξύ µας συζητήσεις αυτήν την ώρα.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Λέω, λοιπόν, το εξής και κλείνω εδώ.

Υπάρχει ένα θέµα που προφανώς το καταλαβαίνουµε όλοι.
Όµως, θα πρέπει -και ορθώς ο κύριος Υπουργός είπε- αυτή τη
λεόντειο σύµβαση να την ξαναδούµε, γιατί είναι ντροπή να
έχουµε στη σηµερινή εποχή τέτοιου είδους συµβάσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εγώ.
Έχει ζητήσει το λόγο για ένα λεπτό και ο κ. Ξανθός εκ µέρους

του ΣΥΡΙΖΑ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μου επιτρέπετε, κυρία

Πρόεδρε, να προηγηθώ, επειδή πρέπει να φύγω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε

Γιοβανόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σε όσα

κάνετε στραβά, µας βρίσκεστε απέναντι, αλλά σε όσα εισακούετε
και ακούτε, οφείλω να σας ευχαριστήσω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Από µόνος του κάτι καλό δεν κάνει;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, λοιπόν,

εξ ονόµατος της Ηµαθίας για τη ρηµατική διατύπωση και τη δια-
βεβαίωση ότι το Νοσοκοµείο της Νάουσας θα παραµείνει ως
έχει. Σας ευχαριστώ.

«Ναι» λέµε στη διοικητική συστολή, «ναι» λέµε στα διαχειρι-
στικά ψαλίδια, «ναι» στο νοσοκοµείο ως έχει.

Σας ευχαριστώ εκ µέρους της Ηµαθίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς.
Ο συνάδελφος κ. Ανδρέας Ξανθός έχει το λόγο, για ένα λεπτό.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να κάνω δύο-τρεις επισηµάνσεις. Όσον αφορά το

«Ερρίκος Ντυνάν», νοµίζω ότι είναι σαφές ότι εµείς θεωρούµε ότι
η λύση βιωσιµότητας σήµερα είναι η ένταξη στο σύστηµα υγείας.
Τους όρους και τις προϋποθέσεις µπορούµε να τις συζητήσουµε,
αλλά νοµίζω ότι αυτό που προέχει είναι η πολιτική απόφαση προς
αυτήν την κατεύθυνση. Βέβαια, δεν µπορεί να διαιωνίζεται αυτό
το καθεστώς της συνεχούς παράτασης και της χορήγησης
ασφαλιστικής ενηµερότητας µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, γιατί νοµίζω ότι δηµιουργείται και ένα ζήτηµα εδραιωµένης
εισφοροδιαφυγής.

Το δεύτερο θέµα είναι το ζήτηµα της τοποθέτησης του Υπουρ-
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γού για το θέµα των ιδιωτικών επενδύσεων.
Προφανώς, χρειάζονται οι ιδιωτικές επενδύσεις, κύριε

Υπουργέ, σε αυτή την περίοδο της κρίσης, αλλά εµείς θεωρούµε
ότι ο χώρος της υγείας δεν είναι χώρος ιδιωτικών επενδύσεων.
Η υγεία δεν είναι ένα εµπόρευµα, είναι ένας χώρος ο οποίος πρέ-
πει να προφυλαχθεί, να είναι υπό δηµόσιο και κοινωνικό έλεγχο
και να προασπίζει τα συµφέροντα των ασθενών.

Το τρίτο αφορά τα «τρωκτικά» και τα δήθεν «τρωκτικά» στα
οποία αναφέρθηκε η κυρία εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ. Νοµίζω ότι
µόνο κακόβουλα µπορεί να πει κανείς ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αναγνω-
ρίζει τις στρεβλώσεις, τις παθογένειες, τα προβλήµατα, τη δια-
φθορά, τη διαπλοκή που υπήρχε στο σύστηµα υγείας. Έχουµε
πει κατ’ επανάληψη, επίσης, ότι αυτά τα φαινόµενα -παρά τις δια-
κηρύξεις των Υπουργών ότι θα πατάξουν τα «πιράνχας» και θα
κατατροπώσουν τα «τρωκτικά»- συνέχισαν να υπάρχουν, ακρι-
βώς επειδή υπήρχε πολιτική κάλυψη και ανοχή διαχρονικά. Άρα,
νοµίζω ότι είναι τελείως προσχηµατική. Υπαρκτά ήταν τα προ-
βλήµατα, ανύπαρκτη ήταν η πολιτική βούληση.

Το τέταρτο έχει σχέση µε τις έκτακτες συνθήκες που υπάρ-
χουν στο σύστηµα υγείας. Όντως, είναι έκτακτη κατάσταση -είναι
δραµατική, θα έλεγα εγώ- και χρειάζονται έκτακτες παρεµβάσεις
σήµερα για να κρατηθεί σε ένα αξιοπρεπές επίπεδο η δηµόσια
περίθαλψη.

Αν, κύριε Υπουργέ, φέρετε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου για την περίθαλψη των ανασφάλιστων πολιτών που σήµερα
διευρύνεται, θα δείξουµε ανοχή και δεν θα σας κριτικάρουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα τελευταίο µε το οποίο θα ήθελα να κλείσω, αφορά το µνη-
µόνιο συνεργασίας στο οποίο αναφέρθηκε και ο συνάδελφος Ζα-
χαριάς, µεταξύ Ελλάδος-Γερµανίας.

Εµείς ζητάµε, κύριε Λοβέρδο, να ενηµερωθούµε για το τι πε-
ριλαµβάνει αυτό το memorandum. Αναφέρθηκε, µάλιστα, η γερ-
µανική κυβέρνηση χωρίς να το γνωρίζει η ελληνική Βουλή και το
δικό µας κόµµα, µετά από µία ερώτηση που έκανε το αριστερό
κόµµα της Γερµανίας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είχα ενηµερώσει εγώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Έστω. Εµείς θέλουµε να ξέρουµε ακρι-

βώς τι περιλαµβάνει αυτή η συνεργασία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε συνάδελφε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Μια λέξη ακόµα, κυρία Πρόεδρε και

κλείνω για το θέµα του «Αττικόν», στο οποίο απάντησε ο κύριος
Υπουργός.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι δεν έχετε καλή πληροφόρηση. Η
έφοδος -γιατί ήταν έφοδος- έγινε στις 5.30’ το πρωί. Στις 06.00’
πήγαν άνθρωποι στους θαλάµους των ασθενών και τους ξυπνού-
σαν και τους ρωτούσαν ποιος τους έβαλε στο νοσοκοµείο, πότε
µπήκαν και εάν είχαν τακτικό ή έκτακτο περιστατικό.

Νοµίζω ότι αυτός δεν είναι τρόπος ελέγχου. Εµείς, προφανώς,
είµαστε υπέρ του ελέγχου, αλλά να ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι η
εφηµερία στα νοσοκοµεία δεν είναι σκοπιά για να κάνουν έφοδο.
Είναι αγώνας, είναι µάχη που δίνουν οι γιατροί κάθε µέρα κοντά
στον άρρωστο, µάχη µε τη ζωή και µε το θάνατο και πραγµατικά,
αυτό που θέλουν είναι λιγάκι σεβασµός, στήριξη του έργου των
ανθρώπων που µοχθούν κάτω από αντίξοες συνθήκες. Ξέρετε
ποιοι είναι οι θύλακες της διαφθοράς, της ανοµίας και της πα-
ρανοµίας στο σύστηµα υγείας. Πατάξτε τους και όχι συλλογική
ενοχοποίηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Μελά και

εσείς ως ειδικός αγορητής των Ανεξάρτητων Ελλήνων, έχετε το
λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Εγώ θέλω να πω στον κύριο Υπουργό
ότι είπε προηγουµένως, ότι θέλει να βελτιώσει, να προστατεύσει
το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν».

Κύριε Υπουργέ, αν είναι να το προστατεύσετε, ούτως ώστε να
λειτουργήσει, να λειτουργήσει όµως χωρίς σπατάλη δηµοσίου
χρήµατος και οι εργαζόµενοι να παραµείνουν εκεί, αντιλαµβάνε-
στε ότι συµφωνούµε απόλυτα. Το πώς θα γίνει αυτό θα το απο-
φασίσει το Υπουργείο.

Δεύτερον, εγώ είχα ακούσει -δεν απάντησε ο κύριος Υπουρ-
γός- ότι αύριο θα ανοίξουν οι φάκελοι εκείνων οι οποίοι θέλουν
να πάνε ως επενδυτές στο «Ερρίκος Ντυνάν».Μάλιστα, µου είπε
κάποιος ότι θα πληρώσουν αυτοί οι επενδυτές και τα χρωστού-
µενα στους εργαζόµενους του νοσοκοµείου. Αν γίνει αυτό, καµ-
µία αντίρρηση από κανέναν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ελέχθη προηγουµένως και το είχα ακούσει και εγώ, ότι έχει
µπει εισαγγελία για τον έλεγχο των εξόδων. Εγώ εύχοµαι να γίνει
σε βάθος έλεγχος και όποιοι έχουν κατασπαταλήσει χρήµα,
όποιοι έχουν αρπάξει χρήµα και να το δώσουν πίσω και να τιµω-
ρηθούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μελά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κλείνω µε το θέµα των προµηθειών,
κυρία Πρόεδρε, που είπατε κύριε Υπουργέ. Εδώ πρέπει να γίνει
σοβαρός έλεγχος σε όλα τα Νοσοκοµεία. Πρέπει η προµήθεια
σε όλα τα Νοσοκοµεία να ελέγχεται µε σοβαρό και υπεύθυνο
τρόπο για να µην σπαταλάται δηµόσιο χρήµα, να µη γίνεται σπα-
τάλη του χρήµατος, διότι σήµερα το δηµόσιο χρήµα είναι πολύ
αναγκαίο για τον ελληνικό λαό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μελά.

Πριν δώσω το λόγο στον κ. Κουρουµπλή και µετά στον κύριο
Υπουργό για να απαντήσει στις τελευταίες παρατηρήσεις των
συναδέλφων, θέλω να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ανακοινώσω ότι ο συνά-
δελφος κ. Γεώργιος Παπανδρέου ζητεί άδεια ολιγοήµερης απου-
σίας του.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αναφέρθηκα

στο πολύ µεγάλο ζήτηµα των γερµανοκατοχικών υποχρεώσεων
που εκκρεµεί για συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής και αντί
να µου απαντήσετε εσείς, µου απάντησε η Κοινοβουλευτική Εκ-
πρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν θέλω να είµαι προκλητι-
κός απέναντι στους συναδέλφους, τους σέβοµαι, αλλά θα
έπρεπε να διαβάζει λίγο περισσότερο η κυρία εκπρόσωπος, αν
θέλει να µου απαντά.

Την επιτροπή, λοιπόν, η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη, την όρισε
ο Υπουργός. Δεν έχει καµµία σχέση µε το Κοινοβούλιο. Και το
ζήτηµα που έχει τεθεί από την απόφαση των δύο επιτροπών είναι
ζήτηµα σύστασης διακοµµατικής επιτροπής. Η διακοµµατική επι-
τροπή που θα συσταθεί από την Ολοµέλεια της Βουλής θα ανα-
λάβει όλο αυτό το υλικό που θα συγκεντρώσει και η επιτροπή
που όρισε ο Υπουργός και το Υπουργείο Εξωτερικών και οποι-
οσδήποτε έχει στοιχεία που µπορεί να προσφέρει. 

Ως εκ τούτου, καλό θα είναι να είµαστε λίγο προσεκτικοί, όταν
δίνουµε απαντήσεις και παίρνουµε και πρωτοβουλίες που δεν
µας αφορούν. Δεν απευθύνθηκα στη Νέα Δηµοκρατία, αλλά στο
Προεδρείο της Βουλής.

Το δεύτερο θέµα αφορά το ότι η αξιότιµη εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ έθεσε ζήτηµα «τρωκτικών». Θέλω να τη ρωτήσω, κυρία
Πρόεδρε, το εξής: Ποιος κυβερνούσε τόσα χρόνια, ο ΣΥΡΙΖΑ;
Εγώ ήµουν Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ και θα µπορούσα να σας
φέρω πόσες φορές έχω ζητήσει να ελεγχθεί το πόθεν έσχες των
επιτροπών προµηθειών τα τελευταία δέκα χρόνια…

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Αυτό είπε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Έχω κουραστεί! Κάντε το!

Ορίστε, ελάτε εδώ, όλοι µαζί, να βρεθούµε σ’ ένα σηµείο από κοι-
νού! Επιτέλους, πρέπει να πει ο ελληνικός λαός ότι το πολιτικό
σύστηµα παίρνει µία ουσιαστική πρωτοβουλία! Το λέω τα τελευ-
ταία δέκα χρόνια! Αφού όλοι αναγνωρίζουµε ότι έγινε σπατάλη,
σκάνδαλα, πάρτι! Το 2007-2009 έγινε το όργιο! Ας το τολµή-
σουµε κάποτε, για να πούµε και στον ελληνικό λαό κάτι πιο ου-
σιαστικό!

Τώρα, θέλω να παρακαλέσω –και το λέω καλόπιστα- τον κ. Λο-
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βέρδο, τον πρώην Υπουργό, να µας πει για την αναφορά που
έκανε και τι ζήτησε από τη Γερµανία, γιατί είναι ενδιαφέρον αυτό
το θέµα. Δεν µπορεί η Γερµανία να µας έχει κάνει προτεκτοράτο,
να µας έχει κάνει πελάτες εισαγόµενων προϊόντων της και να µη
µας δίνει την τεχνογνωσία που της ζητήσαµε! Θα ήθελα να τον
παρακαλέσω, αν υπάρχει γραπτό αίτηµα και γραπτή απάντηση
από τη Γερµανία, να µας τα φέρει, γιατί θα ήταν πάρα πολύ εν-
διαφέρον να το γνωρίζουµε και ως Βουλευτές και ως ελληνικός
λαός!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Κουρουµπλή. Το Προεδρείο πρέπει να σας απαντήσει ό,τι
απάντησε για τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου στις παρα-
τηρήσεις σας, ότι δηλαδή η Διάσκεψη των Προέδρων είναι υπεύ-
θυνη για να αποφασίζει προφανώς για όλα τα θέµατα που
χρήζουν αντιµετώπισης εντός του Κοινοβουλίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ναι, αλλά εµείς έχουµε το δι-
καίωµα να διαµαρτυρόµαστε ότι γίνεται κατάχρηση του άρθρου
44!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανώς
µπορείτε να θέτετε τα ζητήµατα, αλλά έχετε τον εκπρόσωπό σας,
τον κ. Λαφαζάνη, στη Διάσκεψη των Προέδρων, ο οποίος τα θέτει
και νοµίζω ότι τα θέτει και πολύ έντονα, όταν αυτός κρίνει και
όπως το κρίνει. Η Διάσκεψη των Προέδρων θα αποφασίσει. Το
Προεδρείο, προφανώς, θα τα µεταφέρει στη Διάσκεψη και ο κύ-
ριος Πρόεδρος της Βουλής θα πάρει θέση και όλη η Διάσκεψη
θα αποφασίσει, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτό ζητάµε, κυρία Πρόεδρε,
αλλά θέλω και απάντηση για το ζήτηµα των γερµανικών δανείων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε
Υπουργέ, φαντάζοµαι ότι δεν είναι υπεύθυνο το Υπουργείο
Υγείας γι’ αυτές τις αποζηµιώσεις, για τις οποίες µιλά τώρα ο κύ-
ριος συνάδελφος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν ζητάµε απάντηση από
τον Υπουργό, κυρία Πρόεδρε, αλλά από το Προεδρείο της Βου-
λής. Δεν µας απαντήσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μα, κάνατε πα-
ρατήρηση για το Προεδρείο. Ο κάθε συνάδελφος, κύριε Κου-
ρουµπλή –δυστυχώς, σας το είπα ξανά- αποφασίζει να µιλήσει
και να τοποθετηθεί όπως αυτός κρίνει. Και κρίνεται, σας το είπα
ξανά!

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρό-

εδρε, ευχαριστώ πάρα πολύ.
Κατ’ αρχάς, οι πάντες εννοούµε ότι οποιαδήποτε δοµή δηµο-

σίου συµφέροντος πρέπει να λειτουργεί µε σεβασµό και προστα-
σία στο δηµόσιο χρήµα και είναι αυτονόητο ότι αυτό ισχύει και
για το «Ερρίκος Ντυνάν» µε το σηµερινό τρόπο λειτουργίας του,
αλλά και µε τον οποιονδήποτε αυριανό.

Δεν είµαι σε θέση, κύριε συνάδελφε, να ξέρω για τους φακέ-
λους που έχουν υποβληθεί στη διαδικασία της ιδιωτικοποίησης
του νοσοκοµείου. Δεν κάνει το Υπουργείο το διαγωνισµό. Είναι
η τράπεζα η επισπεύδουσα αρχή –το ανέφερα και προηγουµέ-
νως- χάριν των συµφερόντων τα οποία έχει µέσω του δανείου,
το οποίο έχει παραχωρήσει στη σηµερινή διοίκηση του «Ερρίκος
Ντυνάν».

Σε ό,τι αφορά το Νοσοκοµείο «Παναγία» και τη συνέχεια της
λειτουργίας του, ανέφερα ήδη στην οµιλία µου –το επαναλαµ-
βάνω- ότι θα ισχύσουν κατ’ αρχάς οι διατάξεις της νοµοθεσίας
που έχει ήδη εγκριθεί από την Ολοµέλεια της Βουλής για τον πε-
ριορισµό των ενοικίων των κτηρίων, τα οποία νοικιάζει το δηµό-
σιο.

Δεύτερον, το διοικητικό συµβούλιο εξουσιοδοτείται να επιχει-
ρήσει περαιτέρω µείωση του ενοικίου µέσω της διαδικασίας της
διαπραγµάτευσης για τη συνυπογραφή εκ µέρους της µισθώ-
τριας εταιρείας και του διοικητικού συµβουλίου του νέου συµ-
φωνητικού. Βεβαίως, ανέφερα ότι δέχοµαι την τροπολογία, όπως
κατετέθη από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Για λόγους τά-
ξεως, να αναφέρω ότι εκείνοι είχαν την πρωτοβουλία και µετά
ακολούθησαν οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Θέλω σ’
αυτό να είµαι ακριβής απέναντί σας.

Θα ήθελα να δώσω µία απάντηση σχετικά µε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα που επανέλαβε πολλές από τις θέσεις του. Γνωρίζουµε,
κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ότι έχετε εντελώς διαφορε-
τική στρατηγική από τη δική µας. Είστε συνεπείς σ’ αυτήν τη
στρατηγική. Είστε η µόνη παράταξη που µπορείτε να εκφράσετε
µία διαφορετική στρατηγική µε τόσο απόλυτο τρόπο. Όλοι οι
άλλοι δεν είναι τόσο απόλυτοι στις θέσεις τους. Τις σεβόµαστε
τις θέσεις σας, αλλά επιτρέψτε µας να διαφωνούµε ιδεολογικά
και πολιτικά. Είναι το δικαίωµά µας! Και είναι δικαίωµά σας να
υπερασπίζεστε τη δική σας στρατηγική!

Θα αναφερθώ και στο θέµα της επίταξης, της επιστράτευσης
των αυτοκινήτων, που εθίγη εκτός του νοµοσχεδίου. Θέλετε να
γυρίσουµε λίγο τη µνήµη µας µερικές δεκαετίες πίσω, όταν η κυ-
βέρνηση του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη ιδιωτικοποίησε τα αστικά
αυτοκίνητα; Επανακρατικοποιήθηκαν από την επόµενη κυβέρ-
νηση.

Θέτω το ερώτηµα για προβληµατισµό και δεν χρειάζεται να
απαντήσουµε. Ο καθένας ξέρει µέσα του. Θα είχε καταβάλει ο
Έλληνας φορολογούµενος τόσα δισεκατοµµύρια δραχµές και
εκατοµµύρια ευρώ, αν από τότε τα αυτοκίνητα ανήκαν στον ιδιω-
τικό τοµέα; Θα µπορούσε κανείς να εκβιάζει µε τον τρόπο που
εκβιάζει σήµερα την ελληνική κοινωνία; 

Όµως, αυτά τα λησµονούµε και πάντοτε κατασκευάζουµε εξη-
γήσεις πολιτικού χαρακτήρα, στο όνοµα της εργατικής τάξης,
στο όνοµα του δηµοσίου! Όχι!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Για σας ο αγώνας είναι εκβιασµός!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Το δηµόσιο

συµφέρον απαιτεί από εµάς να ξέρουµε να το προστατεύσουµε
και να σεβαστούµε και το τελευταίο ευρώ του Έλληνα φορολο-
γούµενου.

Άκουσα «δεν είναι η υγεία τοµέας για να εκδηλώνει η ιδιωτική
πρωτοβουλία επενδύσεις». Μάλιστα. Ας ξεκινήσουµε, λοιπόν, σή-
µερα να κλείνουµε µία-µία αυτές τις επιχειρήσεις. Γνωρίζετε
πόσοι εργαζόµενοι υπάρχουν στις ιδιωτικές επιχειρήσεις του
τοµέα της υγείας; Γνωρίζετε!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ, λοιπόν, αυτές οι αξιολογήσεις να µην προτάσσον-

ται. Εδώ, σήµερα, έχουµε ανάγκη από την οποιαδήποτε επέν-
δυση έρθει στη χώρα. Και σας ανέφερα προηγουµένως ότι δεν
θεωρώ καµµία Ελληνίδα και κανέναν Έλληνα Βουλευτή διατεθει-
µένο να υποταχθεί σε συµφέροντα και σε ξένες δυνάµεις, να εξυ-
πηρετήσει αλλότριους σκοπούς. Όµως, κλείνουµε τα µάτια µας
µπροστά στην πραγµατικότητα!

Όσον αφορά την task force, ήδη έχω υπογράψει την απάν-
τηση, η οποία έχει έρθει στο Υπουργείο ως γραπτή ερώτηση. Θα
πάρετε το µνηµόνιο συνεργασίας και στην ελληνική και στην αγ-
γλική γλώσσα. Αυτό υπάρχει. Θα έπρεπε να έχετε παρακολου-
θήσει καλύτερα τις κατά καιρούς ανακοινώσεις που κάνουµε από
το Υπουργείο. Ανέφερα και προηγουµένως ορισµένα στοιχεία.
Είναι επιτροπές διαλόγου, συζητήσεων, ανταλλαγής εµπειριών,
κατάθεση τεχνογνωσίας. Συµµετέχουν πάνω από εκατό Έλληνες
και Ευρωπαίοι επιστήµονες, τεχνοκράτες, οι οποίοι δεν αµείβον-
ται. Μας µεταφέρουν τεχνογνωσία και εµπειρία και, αν θέλουµε,
την αποδεχόµαστε. Δεν έχουµε υπογράψει χαρτί υποταγής. Δεν
µπορεί να διατυπώνονται τέτοιες βαριές κατηγορίες, την ώρα
που έχουµε ανάγκη να υποστηριχθούµε από άλλους οι οποίοι
προηγούνται από εµάς σε κάποιους τοµείς.

Σε ό,τι αφορά τους ανασφάλιστους που είπατε και µας ρωτή-
σατε αν θα φέρουµε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Δεν
χρειάζεται να φέρουµε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Ήδη,
αξιοποιούµε τους κοινοτικούς πόρους. Ανακοινώσαµε ότι για τη
διετία 2013-2014 θα δαπανηθούν περίπου 90 εκατοµµύρια ευρώ.
Θα εκδώσουµε το λεγόµενο «εισιτήριο υγείας». Είµαστε στα τε-
λευταία στάδια υλοποίησης αυτής της πρωτοβουλίας. Εχθές εί-
χαµε συνεργασία µε τον αρµόδιο Γενικό Διευθυντή της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής κ. Γιόγκερσεν για το Κοινωνικό Ταµείο
και συνεργαστήκαµε µαζί του. Προχωρούµε και στο λογισµικό,
το οποίο είναι αναγκαίο. 

Επίσης, κάλεσα σε σύσκεψη τους διοικητές των ταµείων και
τους είπα ότι θέλω πιστοποίηση για το ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι
ήταν µέχρι πρότινος ασφαλισµένοι και εν συνεχεία έπαψαν να
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έχουν ασφαλιστική ικανότητα εξαιτίας της απώλειας της εργα-
σίας τους. 

Προχωρούµε, λοιπόν, σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Θα χρειαστεί
µόνο να στηρίξετε αυτήν την πρωτοβουλία, την οποία αποφασί-
σαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Και τέλος, θα ήθελα να πω µια φράση για το «Αττικόν». Δια-
φωνώ, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε τις αξιολογήσεις που
κάνατε, όπως διαφωνώ και για κάτι πολιτικό. Δεν έχετε κανένα
λόγο να προσφέρετε κάλυψη σε ανθρώπους οι οποίοι δεν είναι
συνεπείς στις υποχρεώσεις τους και να σπιλώνετε τους αρµόδι-
ους ελεγκτικούς µηχανισµούς. Δεν πρέπει να το κάνετε αυτό,
διότι κατ’ αυτόν τον τρόπο κάθε πράξη εκτός νοµιµότητας, «νο-
µιµοποιείται» -εντός εισαγωγικών- στην πολιτική εξήγηση που δί-
νεται από οποιαδήποτε πλευρά. 

Έχουµε φτάσει στη χώρα, όπως έχουµε πει κι άλλη φορά µε
την ευκαιρία των συζητήσεών µας στη Βουλή, να ερµηνεύουµε
το Σύνταγµα πολιτικά και ιδεολογικά. Έχουµε φτάσει στο σηµείο
να ερµηνεύουµε τους νόµους πολιτικά, ιδεολογικά και επικοινω-
νιακά. Αυτό δεν µπορεί να γίνεται. Είπε ο συνάδελφος των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων ποιος είναι ο χαρακτήρας του δικαίου. Είναι
ο θετικός του χαρακτήρας. Ο νόµος είναι ουδέτερος απέναντι
στους πολίτες. Δεν µπορεί να ερχόµαστε εµείς και να δίνουµε
συγχωροχάρτι σε πρακτικές εκτός νοµιµότητας. Και αυτό δεν
αφορά µόνο το «Αττικόν». Αντιλαµβάνεστε ότι δεν θέλω να πάω
αλλού τη συζήτηση. Όµως, από τέτοιες τοποθετήσεις νοµιµοποι-
ούνται άλλες πρακτικές. 

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, θέλω ειλικρινά να ευχαριστήσω τις κυ-
ρίες και τους κυρίους συναδέλφους για τη συµβολή τους στη συ-
ζήτηση. Ζητώ την έγκριση του σχεδίου νόµου επί της αρχής, επί
των άρθρων και την έγκριση των τροπολογιών στο σύνολό τους. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κηρύσσεται πε-

ραιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά επει-
γουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφελούς, µη κερδο-
σκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ
ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» και άλλες διατάξεις»».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας «Κύρωση της Πράξης Νοµοθε-
τικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρε-
τικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του κοινωφελούς,
µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ
ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά
πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο, όπως τρο-

ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο πρώτο έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο δεύτερο έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό, κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο τρίτο, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο τρίτο έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο

Υπουργό, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 200 και ειδικό αριθµό 13, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 200 και ειδικό αριθµό 13 έγινε δεκτή,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 80 και ειδικό αριθµό 2 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 80 και ειδικό αριθµό 2 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 108 και ειδικό αριθµό 3 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 108 και ειδικό αριθµό 3 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 188 και ειδικό αριθµό 4 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 188 και ειδικό αριθµό 4 έγινε δεκτή ως
έχει οµόφωνα και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 189 και ειδικό αριθµό 5 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 189 και ειδικό αριθµό 5 έγινε δεκτή ως
έχει οµόφωνα και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 190 και ειδικό αριθµό 6 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 190 και ειδικό αριθµό 6 έγινε δεκτή ως
έχει οµόφωνα και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 192 και ειδικό αριθµό 8 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 192 και ειδικό αριθµό 8 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 193 και ειδικό αριθµό 9 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 193 και ειδικό αριθµό 9 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 194 και ειδικό αριθµό 10 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 194 και ειδικό αριθµό 10 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 196 και ειδικό αριθµό 11 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-
πολογία µε γενικό αριθµό 196 και ειδικό αριθµό 11 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας «Κύρωση της

Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρυθµίσεις για την αντιµε-
τώπιση των εξαιρετικά επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών

του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία
«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ»» έγινε δεκτό επί της
αρχής και επί των άρθρων κατά πλειοψηφία. 

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.56’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 25 Ιανουαρίου 2013 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων. 
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